
 رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا با اشاره به اینکه ابلاغیه ضوابط و مصادیق بخشش 
اضافه خدمت سنواتی کارکنان وظیفه از سوی ستاد کل نیرو های مسلح به کلیه یگان های 
خدمتی ابلاغ شده است، افزود: مواردی مانند سرباز نمونه، موفقیت در ثبت ابتکار منجر 
به تولید محصول و یا مقاله علمی معتبر، همچنین حافظ حداقل یک جزء قرآن کریم، 
گذراندن دور های تخصصی موردنیاز یگان نیرو های مسلح و... در صورت تایید فرماندهان 

اضافه خدمت سربازان بخشیده می شود.
رئیس سازمان وظیفه عمومی نیروی انتظامی ضمن ردشایعه بخشش اضافه خدمت 
سنواتی سربازان حین خدمت به مناسبت روز پدر، ضوابط و مقررات بخشش اضافه خدمت 

سنواتی کارکنان وظیفه حین خدمت را تشریح کرد.
سردارتقی مهری با تکذیب شایعه بخشش اضافه خدمت سربازان به مناسبت روز پدر، 
اظهارکرد: در حال حاضر ابلاغیه جدیدی مبنی بر بخشش اضافه خدمت سنواتی سربازی 

ارسال نشده و سربازان حین خدمت می توانند برابر ضوابط قبلی از بخشش اضافه خدمت 
سنواتی بهره مند شوند.

وی درباره ضوابط و مقررات مربوطه، گفت: در صورتی که در سوابق خدمتی سربازان 
حسن خلق، جدیت در وظایف محوله، ابراز شجاعت و فداکاری و... از سوی فرماندهان تایید 
شود، تمام یا بخشی از اضافه خدمت سنواتی آنان برابر ضوابط مورد بخشش قرار می گیرد.

رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا با اشاره به اینکه ابلاغیه ضوابط و مصادیق بخشش 
اضافه خدمت سنواتی کارکنان وظیفه از سوی ستاد کل نیرو های مسلح به کلیه یگان های 
خدمتی ابلاغ شده است، افزود: مواردی مانند سرباز نمونه، موفقیت در ثبت ابتکار منجر 
به تولید محصول و یا مقاله علمی معتبر، همچنین حافظ حداقل یک جزء قرآن کریم، 
گذراندن دور های تخصصی موردنیاز یگان نیرو های مسلح و... در صورت تایید فرماندهان 

اضافه خدمت سربازان بخشیده می شود.

تبلیغــات انتخاباتــی نامزدهای ششــمین دوره انتخابات 
شوراهای اسلامی شهر و روستا از صبح امروز و برای مدت 7 روز 
آغاز می شود، با این حال مراجعه ای به ساختمان محل استقرار 
هیأت مرکزی نظارت بر این انتخابات نشان می دهد که همچنان 
خیلی از داوطلبان رد صلاحیت شده برای پیگیری شکایات شان 
پشت در این ساختمان ایستاده اند؛ افرادی که بعضاً می گویند با 
وجود تأیید صلاحیت شان از سوی هیأت عالی نظارت استان از 

طرف هیأت مرکزی نظارت رد صلاحیت شده اند.
روز گذشته مجلس در جلسه ای غیرعلنی توضیحات سید 
حمیدرضا کاظمی رئیس هیــأت مرکزی نظارت بر انتخابات 
شــوراها را درباره نحوه بررسی صلاحیت ها شنید. به گزارش 
»ایران« کاظمی در نشســت خبری دیروز خود اعلام کرد که 
اقــدام هیأت مرکزی مبنی بر رد صلاحیت تأییدشــدگان بر 
اساس قانون انجام شده و در جلسه غیرعلنی مجلس با اعضای 
هیأت، محمدباقر قالیباف رئیس هیأت بر قانونی بودن آن صحه 
گذاشته است. او با اعلام آماری از تعداد داوطلبان رد یا تأیید 
صلاحیت شده، گفت که در بین کل داوطلبان شوراهای شهر 
و روســتا صلاحیت ۹5 درصد مورد تأیید قرار گرفت و تنها 5 
درصد از داوطلبان ردصلاحیت شــدند. او گفت: از 47 هزار و 
۳17 داوطلب شورای شهر که تا مرحله آخر ماندند ۶۹5۳ نفر 
پس از رسیدگی ما ردصلاحیت شدند. آمار اعلامی رئیس هیأت 
مرکزی نظارت بر انتخابات شــوراها البته مورد اعتراض برخی 
نمایندگان قرار دارد. از جمله به گزارش ایرنا، سیدشمس الدین 
حسینی نماینده تنکابن، رامسر و عباس آباد که گفته در حوزه 
انتخابیه اش در بهترین حالت ۳۶ درصد و در بالاترین حد 70 

درصد داوطلبان رد صلاحیت شده اند.
علی رغم این اعتراضات کاظمی در نشست خبری دیروزش با 
استناد به بند »ج« ماده ۶۳ قانون انتخابات شوراها گفت: هیأت 
مرکزی نظارت بر انتخابات این حق قانونی را دارد که صلاحیت 
افراد را تا آخرین فرصت بررســی کند و اگر مدارک مستندی 
به ما برسد این اجازه را داریم که صلاحیت افراد را تأیید یا رد 
کنیم. تا آخر امروز)1۹ خرداد( نیز اگر مدارکی به دست ما برسد 
که صلاحیت افراد را تأیید کند ما آن را بررسی خواهیم کرد.

کاظمی در ادامه در پاســخ به سؤالی درباره شهرهایی که 
پیشتر اعلام شده بود تعداد داوطلبان تأیید صلاحیت شده شان 
به حد نصاب لازم برای برگزاری انتخابات رقابتی نرسیده است، 
گفت: در رسیدگی مقدماتی ۲1 شهر به حدنصاب نرسیده بود. 
در رســیدگی هیأت عالی استانی این ۲1 شهر به هشت شهر 
کاهش یافت. قرار اســت مجــدداً در هیأت مرکزی نظارت بر 
انتخابات بررسی صلاحیت داوطلبان این شهر صورت گیرد تا 
اگر امکان اغماض وجود دارد، صلاحیت این افراد در چارچوب 
قانون تأیید شده و انتخابات برگزار شود. این عضو کمیسیون 
شــوراها و امور داخلی مجلس با بیــان اینکه به دنبال افزایش 
کارایی شــوراهای شهر هســتیم، افزود: خوب است مردم در 
بررسی و انتخاب کاندیدای مورد نظر در شورای شهر و روستا 
افرادی توانمند و پاکدست را انتخاب کنند که از سیاسی بازی به 
دور بوده و هدف اصلی آنها خدمات رسانی در امور شهری باشد.

وزارت کشــور به عنوان نهاد مجــری انتخابات تمهیداتی 
اندیشــیده تا انتخابات را با حداکثر رعایت شــرایط بهداشتی 

برگزار کند. 
عبدالرضا رحمانی فضلی، وزیر کشور روز گذشته و پس از  
جلسه مشترک هیأت مرکزی اجرایی با ستاد انتخابات کشور 
گفت: در بخش کرونا و بهداشــت انتخابات هم تعداد شــعب 
و هم ســاعات رأی گیری افزایش داده شــده و تلاش کردیم 
شــرایط بهداشتی رعایت شود و همه عوامل اجرایی در شعب 
تســت پی سی آر می دهند که موجب تسری و شیوع نشود و 
فاصله اجتماعی نیز رعایت می شود. او ابراز امیدواری کرد که 
با تمهیداتی که اندیشیده شــده، انتخابات با حداکثر رعایت 
شرایط بهداشتی برگزار خواهد شد. رحمانی فضلی در پاسخ به 
نگرانی هایی که درباره قطع برق در روز رأی گیری مطرح شده 
است، گفت: دستگاه های احراز هویت مجهز به باتری هستند 
و به صورت آفلاین می باشــند و امکان هک شدن وجود ندارد. 
همچنین به وزارت نیرو و مخابرات مثل همیشــه اعلام شده 
که در آن ۲4 ساعت روز رأی گیری نباید در هیچ جای کشور 
قطعی داشــته باشیم و آنها هم قول دادند. همچنین تعرفه ها 
نیز 10 درصد بیش از نیاز توزیع شده و در این زمینه کمبودی 

نخواهیم داشت. 
وی ادامه داد: برای جلوگیری از تخلفات با صراحت می گویم 
که در فرایند رأی گیری از مرحله  حضور مردم در شعب تا مرحله 
شمارش نهایی، از تجربیات سال های گذشته استفاده کردیم 
و به هیچ وجه امکان تخلف و تقلب وجود ندارد. وزیر کشــور 
درباره روند حاکم بر مناظره های انتخاباتی نامزدهای ریاســت 
جمهوری هم گفت: برخی اعضا درباره مناظره ها و برنامه های 
تبلیغاتی نامزدها نیز پیشنهاداتی داشتند که ما پنجشنبه جلسه 
کمیسیون تبلیغات را برگزار خواهیم کرد. ظرفیت ها و امکانات 
برای برگزاری انتخابات خوب مهیاست تا شاهد حضور پرشور 

مردم و شرایط امن، سالم و قانونی برای انتخابات باشیم.
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چند دوز واکسن کرونا در ایران تزریق شده است؟
از دلایل و مشکلات واردات واکسن خارجی

در هفته های اخیر بحث توقف واکسیناســیون گروه های هدف مطرح شد 
اما سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا با تکذیب توقف روند تزریق واکسن به 
گروه های پرخطر، اعلام کرد که واکسیناســیون کرونا در ایران متوقف نشده 
اســت و تا اطمینان از رســیدن محموله بعدی، گروه های پرخطر را واکسینه 
خواهیم کرد. به گفته دکتر علیرضا رئیسی قرار بود محموله ای شامل ۳ میلیون 
دوز واکســن وارد کشور شــود و واکسیناسیون سرعت خوبی داشت، اما ورود 
این محموله با تأخیر مواجه شد و تصمیم گرفتیم به جای آغاز واکسیناسیون 
گروه ســنی جدید، واکسیناسیون افراد بالای 70 سال را تکمیل کنیم و این 

گروه های سنی دوز اول و دوم واکسن را دریافت کنند.
این اقدامات دولت در حالی انجام می شود که مسئولان دولت همچنان پیگیر 
خرید واکســن از کشــورهای خارجی هستند و در این خصوص طی چند ماه 
گذشته اقدامات مهمی صورت گرفته است اما با وجود تلاش ها و پیگیری های 
دولتــی و حتی بخش خصوصی برای واردات واکســن به ایران همچنان این 
مسأله با موانع و مشــکلات بیرونی مواجه است به طوری که می توان گفت از 
دلایل اصلی توقف ورود واکسن به کشور تحریم و تأثیر آن بر معاملات مالی و 
اقدام انتقال پول بود تا جایی که به گفته حســن روحانی رئیس جمهوری اگر 
شــرایط تحریمی و اقدامات ضدبشــری امریکا نبود، بی تردید امروز در تأمین 
واکسن با این نوع مشکلات روبه رو نبودیم و می توانستیم جزو کشورهای مقدم 

در این حوزه باشیم. 
از طرفی وزارت بهداشت نیز در خصوص واردات واکسن کرونا با کشورهای 
مختلفی اعم از هند، روســیه، چین و کره جنوبی برنامه ریزی داشــته است و 
بر اساس آخرین گزارش های این وزارتخانه تا روز ۲1 خرداد ماه سال جاری در 
مجموع، پنج میلیون و ۶1 هزار و ۲0 دوز واکسن کرونا تزریق شده است. گرچه 
به دلیل توقف ورود واکسن وقفه کوتاهی در تزریق دوز دوم به وجود آمد ولی 
اجرای طرح واکسیناســیون گروه های هدف همچنان ادامه دارد. البته ناگفته 
نماند از نیمه بهمن ســال گذشته تا به امروز 1۶ مرحله واکسن از کشور های 
مختلف از جمله روســیه، چین، کره و هند وارد ایران شده که مجموع آن به 
پنج میلیون و ۸47 هزار و ۸00 دوز می رسد. همچنین بنابر اعلام معاون فنی 
گمرک روز پنجشنبه گذشته نهمین محموله واکسن روسی اسپوتنیک وی در 

حجم 100 هزار دوز وارد ایران شد.
عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشــور هم چند روز پیش در حاشیه جلسه 
قرارگاه ســتاد ملی کرونا با اشاره به گزارش ارائه شده وزارت بهداشت درباره 

واکسن گفت : طبق برنامه ریزی انجام شده مقرر شده بود واکسیناسیون افراد 
بالای ۶0 سال تا یک ماه آینده تمام شود که با پیگیری های انجام شده متأسفانه 

واردات واکسن های وارداتی دچار کندی هایی شده است.
وی ادامه داد: وزارت بهداشت پیگیر این موضوع است و با وارد شدن واکسن ها 

همه چیز طبق برنامه ریزی از قبل طراحی شده جلو می رود.
وزیر کشــور گفت: در کنار واکســن های وارداتی قرار شد وزارت بهداشت 
گزارش نهایی تأییدیه واکسن داخلی را ارائه دهد که اگر گزارش نهایی تأیید 
گردد از روزهای بعد از آن، واکسیناسیون به صورت عمومی شروع می شود و 
امید ما به تولید داخل اســت که خوشبختانه ظرفیت سازی بسیار خوبی شده 
اســت و می توانیم ظرف چند روز گروه های پرخطر بویژه افراد بالای ۶0 سال 

را واکسینه کنیم.
رحمانی فضلی گفت: اگر با کمک وزارت بهداشــت در این کار موفق شویم 
بیش از 75 درصد از فوتی های ما که در این مقطع ســنی است حتماً کاهش 
می یابد و در کنار آن همه مردم باید همچنان از خود و دیگران مراقبت کنند.

گزارش های ارائه شده نشان می دهد که بخشی از این نابسامانی ها به دلیل 
بدقولی شرکت های تولید واکسن سینوفارم و اسپوتنیک است. قرار بود سینوفارم 
۳ میلیون دوز واکســن به ایران تحویل دهد اما این کار را نکرد. در حالی که 
معاونت غذا و داروی وزارت بهداشت ساعت به ساعت پیگیر این مسأله هستند. 
این مشکل متوجه دولت و وزارت بهداشت نیست، چون همه کشورهای دنیا با 
چنین مشــکلی مواجه شده اند. ظرفیت پایین تولید واکسن اسپوتنیک روسی 
باعث شده حتی کشورهایی که ۲0 میلیون دوز اسپوتنیک پیش خرید کرده اند 
در بلاتکلیفــی بمانند،از طرفی چین - در وهلــه اول- نیازهای داخلی اش را 
تأمین می کند، همین چند روز پیش 1۹ میلیون واکسن به جمعیتش تزریق 
کرد، بجز چین و روسیه که منابع اصلی تأمین واکسن ایران هستند همچنین 
صندوق کوواکس نیز به دلیل بدقولی شرکت های تولید کننده نمی تواند واکسن 

کشورهای عضو را تأمین کند.
مشــکل تأمین دوز دوم واکسن کرونا مطابق اعلام این عضو کمیته علمی 
کووید1۹ قابل پیش بینی بود. »به علت استراتژیک بودن واکسن این بدعهدی ها 
قابل پیش بینی بود، باوجود آنکه 500 هزار دوز از هند واکسن خریداری کردیم 
اما بیشتر از 1۲5 هزار دوز به ما تحویل ندادند. در هر حال زمزمه هایی مبنی 
بر رایزنی برای واردات واکســن های سینوفارم، آسترازنکا و اسپوتنیک روسی 

می شنویم تا بتوانند تأخیر در دوز دوم واکسیناسیون را جبران کنند.«

امروز، آغاز تبلیغات رسمی نامزدهای 
انتخابات شوراها

امــــــروز در انتخابــات ریاســـت جمهـــــوری 1400، رقبای 
روحانی همــــان شــــــعارهــــا و رویـکــــردهــــایی را مطرح 
می کنند که او در سال های 1۳۹۲ و 1۳۹۶ مطرح کرده بود. شعارها و 
رویکردهایی مانند تعامل با جهان، مخالفت با فیلترینگ، تأمین حقوق 
زنــان یا توجه به دغدغه ها و نیازهای اهل ســنت و آذری ها و بلوچ ها. 
این مســائل درحالی از ســوی رقبای سیاســی و فکری دولت مطرح 
می شــود که اگر در دو انتخابات گذشته مطرح می شد، چه بسا انتخاب 
میان روحانی و آنان، از ســوی مردم دشــوار می شد! فارغ از اینکه این 
شــعارها با اهداف تبلیغاتی و کســب رأی مطرح می شود یا باور واقعی 
این جریان ها است، معنای این امر جز این نیست که اهمیت و ضرورت 
شعارهای انتخاباتی روحانی در سال 1۳۹۶ محقق شده است؛ این شعار 
که »به عقب بر نمی گردیم.« زیرا امروز این روحانی و طرفداران سیاسی 
و اجتماعی او نیســتند که با فیلترینگ مخالفت می کنند یا از تعامل با 
جهان سخن می گویند، یا حتی تأکید می کنند که میز مذاکره را ترک 
نخواهند کرد، بلکه این رقبای دیروز و امروز او هستند که این مطالب را 
طرح می کنند، مطالبی که بابت آنها ۸ سال تمام انواع و اقسام حملات 
و فشــارها را به دولت وارد کردند. از این رو می توان انتخابات 1400 را 
گواهی بر تحقق این شــعار انتخاباتی روحانی در ســال ۹۶ دانست که 
»بــه عقب بر نمی گردیم.« جالب آنکــه پس از خروج ترامپ از برجام و 
بازگشت نوســان های اقتصادی به کشور، طیفی از منتقدان با برجسته 
کردن همین شــعار، روحانی و طرفداران او را شــماتت می کردند که 

»دیدید به عقب برگشتیم!«
به این ترتیب، می توان انتخابات 1400 ریاست جمهوری را یک نقطه 
عطف در عرصه سیاسی، اجتماعی و حتی فرهنگی کشور تعبیر کرد. نقطه 
عطفی که در آن، همه طرف ها اذعان دارند که دیگر نمی توانند در برخی 
زمینه های حیاتی، به گذشته عقبگرد داشت و زین پس هر تغییری، باید 
مطابق و پیش برنده تحولاتی باشد که امروز در کشور رقم خورده است.

در عین حال، از کنار این واقعیت هم نمی توان عبور کرد که تبدیل 
مســائلی مانند مخالفت با فیلترینگ، تعامل با جهان، پذیرش مذاکره و 
تأکید بر زنان به عنوان اموری طبیعی و عادی در کشور، صرفاً محصول 
تلاش های دولت روحانی نیست. درست است که دولت روحانی در ۸ سال 
فعالیت خود، اتفاقاً بابت همین شــعارها و رویکردهای فشارهای طاقت 
فرسایی را تحمل کرد. شخص رئیس جمهوری آماج شدیدترین حملات 
واقع شد، هر اظهارنظر و کنش محمدجواد ظریف به بهانه ای برای حمله 
به او تبدیل شد یا حتی به دلیل ایستادگی وزیر ارتباطات مقابل سیاست 
فیلترینگ علیه او پرونده قضائی تشــکیل شد، اما شکل گیری این نقاط 
عطف، صرفاً محصول این تلاش ها و ایســتادگی ها نیســت، بلکه بواقع، 
تحولات اجتماعی و تغییرات و رشــد سیاسی و اجتماعی ایرانیان است 
که امروز همه کنشگران سیاسی از نحله های فکری مختلف را واداشته 

است تا نسبت به مطالبات آنان سر تعظیم فرو بیاورد. 
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 خبر

حمید فلاح 

در ديدار معاون وزير و رئیس کل ســازمان توســعه 
تجارت ايران با معاون نخســت وزيــر و وزير صنعت و 
تجارت جمهوری تاتارستان، دو طرف در خصوص توسعه 
روابط تجاری، گردشــگری و رويدادهای نمايشــگاهی 

گفتگو کردند.
به گزارش شــاتا ، حمید زادبوم در حاشیه بیست و 
چهارمین همايش بین المللی اقتصادی سن پترزبورگ در 
ديداربا آلبرت کريم اف، معاون نخست وزير و وزير صنعت 
و تجارت جمهوری تاتارستان، اولويت ايران را همکاری 
با کشورهای اوراسیا و جمهوری تاتارستان عنوان کرد و 
اظهار داشت: تبادل هیات های رسمی و تجاری به توسعه 

تعاملات دو کشور کمک خواهد کرد.
وی همچنین از جمهوری تاتارستان برای حضور در 

نمايشگاه اختصاصی اوراسیا در تهران دعوت کرد.
در ادامه اين ديدارمعاون نخست وزير و وزير صنعت و 
تجارت تاتارستان از علاقمندی کشورش به بسط روابط 

تجاری و اقتصادی با کشورهای اسلامی به ويژه جمهوری 
اسلامی ايران خبر داد.

وی با اشاره به رويدادهايی همچون جشنواره نمايشگاه 
حلال که در جمهوری تاتارستان برگزار می شود، از شرکت 

های ايرانی برای همکاری و مشارکت در اين رويداد دعوت 
کرد.کريم اف با تاکید بر تلاشــهای تاتارستان به منظور 
برقراری خط پروازی بین قازان و تهران گفت: اين اقدام در 
جهت امکان افزايش تبادل توريست و بر قراری ارتباطات 
اقتصادی و تجاری با ايران سطوح بالاتر فراهم می شود.

معاون نخست وزير و وزير صنعت و تجارت تاتارستان 
همکاری با ايران را چشــم اندازی با آينده روشن برای 
کشــورش توصیف کرد و حمايت جمهوری تاتارستان 

از سرمايه گداری های مشترک با ايران را اعلام کرد.
وی با اشــاره به تاســیس بانک ايرانی در تاتارستان 
و وجود کنســولگری جمهوری اســلامی ايران دراين 
کشــور اظهار امیدواری کرد که تعاملات بین دو طرف 

افزايش يابد.
خاطرنشان می ســازد، در اين نشست، طرف ايرانی 
آمادگــی خود مبنــی بر همکاری های نمايشــگاهی با 

جمهوری تاتارستان را اعلام کرد.

 ۸۹ درصد نامزدهای شورای شهر در استان سمنان تائید صلاحیت شدند
مديرکل دفتر سیاسی و انتخابات استانداری سمنان بابیان اينکه ۶25 نفر داوطلب حضور در انتخابات شورای شهر در استان شدند، گفت: ۸9 درصد نامزدهای شورای شهر تائید صلاحیت شدند.

عباس دانايی عصر دوشــنبه در گفتگو با خبرنگاران به میزبانی اســتانداری ســمنان ضمن بیان اينکه در استان از مجموع 21 شهر ۶25 نفر برای حضور در شوراهای شهر داوطلب شدند، ابراز داشت: لیست اسامی تائید صلاحیت شده 
به فرمانداری ها ابلاغ شده است.وی بابیان اينکه ۸9 درصد داوطلبان شورای شهر در استان سمنان تائید صلاحیت شدند، افزود: در اين راستا نیز صلاحیت 15 نفر به تائید هیئت نظارت مرکزی کشور رسید و به فرمانداری های شهرهای 
استان سمنان ابلاغ شده است.مديرکل دفتر سیاسی و انتخابات استانداری سمنان بابیان اينکه دو هزار و 249 نفر نیز برای حضور در انتخابات شورای روستا در استان ثبت نام کردند، ابراز داشت: ۳0۷ روستای استان سمنان شاهد رقابت 
اين تعداد برای کرســی شــورای روســتايی خواهند بود.دانايی بابیان اينکه صلاحیت 9۸ درصد افراد ثبت نامی در انتخابات شــورای روستا به تائید هیئت های نظارت شهرستان و استان رسیده است، تصريح کرد: در اين راستا نیز 1۳ نفر 
حکم تائید صلاحیت خود را از هیئت مرکزی کشــور گرفتند که اســامی آن ها به بخشــداری ها اعلام شده است.وی بابیان اينکه هر داوطلب روستا تنها می تواند يک ستاد تبلیغاتی راه اندازی کند، افزود: برای شورای شهر بر اساس مناطق 
شــهرداری ها اســت به عنوان مثال برای شــهر سمنان سه ناحیه شهرداری وجود دارد لذا داوطلبان می توانند سه ستاد تبلیغاتی داير کنند که اين برای شهر شاهرود دو ستاد خواهد بود.20 لغايت 2۶ خردادماه مهلت قانونی تبلیغات نامزد 

انتخابات شورای شهر و روستا عنوان شده که تنها در اين بازه تائید صلاحیت شدگان می توانند کار تبلیغات را آغاز کنند.

 استاندار تهران: مشکلات و تنگناهای محیط زیستی محلی 
و ملی نیست

 اســتاندار تهران در پیامی به مناسبت روز جهانی محیط زيست بر 
لزوم تغییر نگاه در استفاده پايدار از محیط زيست تاکید کرد.  

به گزارش روابط عمومی استانداری تهران: انوشیروان محسنی بندپی 
به مناســبت گرامیداشت روز جهانی محیط زيست پیامی صادر کرد و 
تاکید کرد که در جهان امروز مســائل، مشــکلات و تنگناهای محیط 
زيستی، ديگر به عنوان يک موضوع محلی و يا حتی ملی به شمار نمی 
آيد و هر مســئله محیط زيســتی در هر نقطه از کره زمین، موضوعی 
فراگیر برای کل ساکنان آن خواهد بود. بر اساس گزارش پايگاه اطلاع 

رسانی استانداری تهران، متن پیام استاندار تهران به شرح زير است:
»محیط زيســت میراث مشترک بشريت بوده و صیانت از آن وظیفه 
همگانی اســت؛ افزايش و پیشرفت دانش بشر در حوزه های مختلف و 
ارتقاء سطح رفاه اجتماعی، نیازهای جديدی را پیش روی انسان قرار داده 
که برآورده ساختن آن بدون توجه به فعالیت های توسعه ای امکانپذير 
نبوده و نخواهد بود.از ســوی ديگر محیط زيست از ارکان توسعه پايدار 
بوده و بدون توجه به محیط زيست، منابع طبیعی- ملی و انسانی دچار 
آسیب می شود و اين موضوع پیامدهای ناگواری را بر کره خاکی تحمیل 
خواهد کرد؛ از اينرو تحقق توســعه پايدار مســتلزم مشارکت دو سويه 
به لحاظ بعد مکانی و زمانی اســت. در جهان امروز مسائل، مشکلات و 
تنگناهای محیط زيســتی، ديگر به عنوان يک موضوع محلی و يا حتی 
ملی به شمار نمی آيد و با توجه به وابستگی متقابل و غیرقابل تفکیک 
محیط زيست با ابعاد مختلف زندگی بشر، در واقع وقوع هر مسئله محیط 
زيستی در هر نقطه از کره زمین، موضوعی فراگیر برای کل ساکنان آن 
خواهد بود.روز جهانی محیط زيســت تلنگری اســت برای همگان تا با 
بازنگری در آن چه که در اثر نگاه يک سويه انسان در بهره برداری غیر 
اصولی و بی ضابطه، بر طبیعت و محیط زيست وارد شده است به گونه 
ای تغییر يابد که حقوق نســل های فعلی و آينده در استفاده پايدار از 
محیط زيست را تضمین کند.اينجانب ضمن تبريک فرا رسیدن 5 ژوئن 
روز جهانی محیط زيست به همه فعالین و دلسوزان اين حوزه، از زحمات 
و تلاش های همه همکاران در مجموعه اداره کل حفاظت محیط زيست 
استان تهران در صیانت و حفاظت از محیط زيست قدردانی می کنم.«

 استاندار آذربايجان شرقی با اشاره به اينکه 
برگزاری انتخابات يکی از دو نقش محوری 
فرمانداران اســت، گفت: آنچه وظیفه اصلی 
ماست، برقراری امنیت و برگزاری انتخاباتی 
سالم و قانون مند است و اراده و تصمیم مردم 

هرچه باشد به آن احترام می گذاريم.
تبريــز،  ســهراب فرحــان، محمدرضا 
پورمحمدی در نشست فرمانداران استان با 
محوريت هماهنگی برای برگزاری انتخابات 
2۸ خرداد، با قدردانی از زحمات و تلاش های 
فرمانــداران در موضوعــات مختلف اظهار 
داشــت: در سال های گذشــته سخت ترين 
دوران مديريتــی را تجربــه کرديــم، اما با 
تلاش های مسوولان، امور کشور و استان با 

سربلندی مديريت شده است.
 وی افــزود: بــا وجــود پیچیدگی های 
حوزه سیاسی و امنیتی که مهم ترين محور 
مسوولیت های وزارت کشور و استانداران و 
فرمانداران است، استان آذربايجان شرقی با 
تجربه و تلاش فرمانداران، يکی از امن ترين 
و پاکترين استان های کشور به شمار می رود.
 اســتاندار آذربايجان شــرقی با اشاره به 
انتخابات 2۸ خرداد، گفت: خوشبختانه همه 

فرمانداران استان تجربه برگزاری انتخابات 
را دارند و انتخابات مجلس در اســفند سال 
9۸ هم تجربه خوبــی از نظر برگزاری يک 

انتخابات سالم و قانونی بود.
 وی خاطرنشان کرد: انتخابات 2۸ خرداد 
به دلايل مختلف، متفاوت از انتخابات های 
گذشته است اما با تلاش مسوولان امر، بخش 

عمده ای از مقدمات کار فراهم شده و آمادگی 
کافی در استان وجود دارد.

 پورمحمدی با اشاره به اينکه وظیفه ما 
برقراری امنیت و برگزاری انتخاباتی سالم و 
قانون مند اســت، يادآور شد: ما بايد وظیفه 
خود را به درستی انجام دهیم و آخرت خود 
را به دنیای ديگران نفروشیم؛ آنچه برای ما 

مهم است، سلامت انتخابات است و تصمیم 
مردم هرچه باشد به آن احترام می گذاريم.

 اســتاندار آذربايجان شــرقی همچنین 
با بیان اينکه فضای اســتان به سمت شور 
انتخاباتی پیش می رود، تصريح کرد: مردم 
مــا ثابت کرده اند که با وجود مشــکلات و 
گله مندی ها، در لحظه های سخت پای کار 

نظام و انقلاب هستند.وی با تأکید بر اينکه 
گروه های مرجع بايد برای جلب مشــارکت 
حداکثری مــردم در انتخابات تلاش کنند، 
متذکر شــد: نفس انتخابــات برای ما مهم 
اســت و اگر انتخابات و صنــدوق رأی زير 
ســوال برود، فجايع بزرگی به بار می آيد که 
جبران آن مشکل است. دبیر ستاد انتخابات 
آذربايجان شرقی هم در اين نشست برگزاری 
انتخابــات را مهم ترين مأموريت فرمانداران 
عنــوان کرد و گفت: انتخابــات پیش رو به 
دلايلی مانند شیوع کرونا و مسائل اقتصادی، 
شرايط متفاوتی دارد اما با توجه به اينکه همه 
فرمانداران استان تجربه برگزاری انتخابات را 
دارند، اطمینان داريم که اين انتخابات هم 
در امنیت و سلامت کامل برگزار خواهد شد.

 مرتضی محمــدزاده همچنین خطاب 
به فرمانداران، بر پیش بینی نیروی انســانی 
و امکانــات ذخیره بــرای مواقع اضطراری، 
آموزش عوامل شعب اخذ رأی، رصد مستمر 
سامانه جامع انتخابات و ارتباط تنگاتنگ با 

هیأت های نظارت شهرستان ها تأکید کرد.
 تعدادی از فرمانداران استان هم در اين 
نشســت ديدگاه های خــود را در خصوص 
برگــزاری انتخابــات و برخی از مســائل و 

مشکلات در اين خصوص بیان کردند.

بهارادهمردماحتراممیگذاریم

دیدارمدیرعاملشرکتمادرتخصصیصندوقحمایتازصنایعپیشرفتهبامعاونعلمیوفناوریرئیسجمهور

در ادامه سفر به سن پترزبورگ صورت گرفت:

دیداررئیسکلسازمانتوسعهتجارتایرانباوزیرصنعتوتجارتتاتارستان

رئیس هیات مديره و مديرعامل شرکت مادرتخصصی صندوق حمايت از 
صنايع پیشرفته با سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهور ديدار 

و گفتگو کرد.
به گزارش شاتا ، رضا نقی پور اصل در اين ديدار که در محل معاونت علمی 
و فناوری رياست جمهوری برگزار گرديد، نخست ضمن معرفی شرکت مادر 
تخصصی صندوق حمايت از صنايع پیشرفته، گزارشی از تاريخچه تاسیس، 
فعالیت ها و همچنین اهم اقدامات، عملکرد و برنامه های آتی صحا ارائه کرد.
مديرعامل صحا عملکرد صندوق در ســال 99 را بی نظیر توصیف کرد 
و گفت: در ســال 99 که از سوی رهبر معظم انقلاب مزين به شعار جهش 
تولید شــده بود، علیرغم فشارهای اقتصادی ناشی از تحريم های ظالمانه و 
همچنین همه گیری بیماری کرونا، با همت و تلاش همه همکاران توانستیم 
ضمن تحقق عملی شعار جهش تولید در صنايع پیشرفته، رکوردهای قابل 
توجهی را در زمینه ارائه خدمات مختلف ثبت نمايیم که در 25 سال فعالیت 

صندوق بی نظیر بود.
رضا نقی پور اصل افزود: طی 20 ماه گذشــته از بیش از 150 شــرکت 
دانش بنیان حمايت کرده ايم و در سال 99 علیرغم مشکلات و چالش های 
پیش رو، شــاهد رشد ۷0 درصدی در ارائه تسهیلات، رشد ۳۷ درصدی در 
صدور ضمانت نامه ها، کاهش ۳5 درصدی در هزينه های صندوق و افزايش 
45 درصــدی در آمدهای صندوق بوديم که مجموع اين عملکردها موجب 

جابجايی رکورد ها در 25 سال فعالیت صندوق گرديد.
مديرعامل صحا خاطر نشان کرد: تدوين، تائید و تصويب ساختار سازمانی 
صندوق بعد از 25 ســال فعالیت در کنار اقداماتی از قبیل افزايش مصوبات 
طرح ها، رشد وصول مطالبات، رشد بیشترين گردش پولی، توجه به دولت 
الکترونیک و کاهش زمان ارائه تســهیلات از ديگر برنامه ها و عملکردهای 

موفق صندوق در ســال گذشته بود که به عنوان مثال در ارائه تسهیلات با 
اصلاح فرآيندها تسهیلات مصوب برخی مجموعه ها در بازه زمانی دو هفته 

پرداخت گرديده است.
رئیس هیات مديره شــرکت مادرتخصصی صنــدوق حمايت از صنايع 
پیشرفته با اشاره به برنامه های صحا برای حمايت و پشتیبانی هرچه بهتر 
از صنايع پیشرفته گفت : در سال 1400 مانع زدايی را در سرلوحه کارهای 
خود قرار داده ايم و تلاش کرده ايم با تسهیلگری، اصلاح فرآيندها و کاهش 
بروکراسی در ارائه خدمات، به دنبال تحقق عملی شعار تولید، پشتیبانی ها 
و مانع زدايی ها در حوزه صنايع هايتک و دانش بنیان باشــیم و به همین 
منظــور، تمام عزم خود را جزم کرده ايم تا از همه ظرفیت های موجود در 
کشــور به ويژه در بدنه دولت، جهت کمک و حمايت از اين صنايع استفاده 
کرده و شاهد رونق و شکوفايی بیش از پیش در صنايع پیشرفته کشور باشیم .
نقی پور اصل افزايش سرمايه صندوق را يکی از دغدغه های اصلی مديران 
صحا دانست و افزود: سرمايه فعلی صحا متناسب با نیاز شرکت های حوزه 
صنايع پیشرفته نیست لذا انتظار داريم با افزايش تعامل بین صحا و معاونت 

علمی و فناوری رياست جمهوری، بتوانیم از توان و ظرفیت آن معاونت جهت 
معرفی و تشريح عملکرد و دستاوردهای صندوق در حمايت از صنايع هايتک 
کشــور و همچنین رايزنی با مقامات مسئول اقتصادی دولت برای افزايش 

سرمايه صندوق استفاده نمايیم.
وی خاطر نشان کرد؛ در بحث افزايش سرمايه صندوق، وزير محترم صمت 
نیز طی نامه ای از رياست محترم جمهوری درخواستی مبنی بر افزايش سرمايه 
صندوق از طريق منابع صندوق نوآوری و شکوفايی درقالب عاملیت داشته اند 
که امیدواريم با موافقت رياست محترم جمهور بتوانیم از اين ظرفیت نیز برای 

حمايت هرچه بهتر از صنايع پیشرفته کشور استفاده نمايیم
سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهور نیز در اين ديدار ضمن 
خیر مقدم به نقی پور اصل و هیات همراه، از زحمات مديران اين مجموعه 

در حمايت از شرکت های فناور و دانش بنیان کشور تقدير و تشکر کرد.
ستاری با اشاره به صحبت های مديرعامل صحا در خصوص مشکلات و 
چالش های پیش روی صندوق گفت: با توجه به گســترش و پیشرفت روز 
افزون دامنه صنايع هايتک و دانش بنیان در کشور بايد نگاه ها نسبت به آن 

نیز تغییر کند و حمايت های بیشتری از اين صنايع به عمل آيد.
وی از صندوق حمايت از صنايع پیشرفته به عنوان يکی از با سابقه ترين 
مجموعه های حمايتی فعال در بدنه دولت ياد کرد و افزود: با توجه به تغییر 
رويکرد صندوق از صنايع الکترونیک به پیشرفته بايد افزايش سرمايه آن نیز 

متناسب با اين تغییر صورت می گرفت.
در ادامه اين نشست موضوعاتی از قبیل راه های تعامل بیش از پیش صحا 
با معاونت علمی و فناوری رياست جمهوری، راه های افزايش سرمايه صندوق 
با استفاده از ظرفیت اين معاونت در دولت و استفاده صندوق از ظرفیت های 

مالی صندوق نوآوری و شکوفايی مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

در هفته گذشته بازارها تحت تاثیر اخبار متناقض در يک محدودی کوتاه 
قیمتی نوسان داشته و ريسک تغییرات ناگهانی را نپذيرفتند. ريیس دولت 
همچنان در تلاش اســت تا در روزهای پايانی دولتش مذاکرات وين را به 

نتیجه برساند.
از طرف ديگر انتشار لیست نامزدهای تايید صلاحیت شده و ادعای روسیه 
مبنی بر عقب نشــینی ايران از غنی سازی ۶0 درصدی اورانیوم باعث شد 
تا معامله گران در خريد و فروش احتیاط کنند. در هفته اخیر سکه و دلار 
روند مشــابهی را در پیش گرفته و از اواسط هفته شروع به رشد کردند. به 
اين ترتیب در مجموع دلار در بالای مرز 2۳ هزار تومان پیشروی کرد. سکه 
نیز افزايش قیمتی قابل توجهی را ثبت کرد و تا روز چهارشنبه به نقطه 10 
میلیون و ۳00 هزار تومان رسید. به نظر می رسد چنانچه دلار روند افزايشی 
را در پیش گیرد ســکه رشد قابل توجهی را تجربه خواهد کرد. البته روند 
افزايش قیمت جهانی طلا نیز در اين افزايش موثر بوده است در آخرين روز 
هفته طلای جهانی قیمت 1901 دلار را به ثبت رسانده است. پیش بینی 
کارشناسان بر اين است طلای جهانی با رفع محدوديت های کرونا در اکثر 
نقاط جهان و از سرگیری بسیاری از کسب و کارها تا 2000 دلار نیز افزايش 
يابد. بدين ترتیب دلار بازدهی 1.1 و ســکه بازدهی 2.1 درصد را به ثبت 
رساندند. تا قطعی شدن نتايج مذاکرات وين حجم معاملات همچنان پايین 
خواهد بود و تقاضای قابل توجهی در بازار وجود نخواهد داشت. همچنین، 
تمديد يک ماهه توافق ايران و آژانس بین المللی انرژی اتمی باعث شکل گیری 
انتظارات کاهشی و افزايش احتمال دستیابی به توافق در روزهای آتی را به 
همراه دارد. با تکیه بر اين احتمال می توان امیدوار بود تا با کاهش تحريم ها 
و آزادسازی منابع بلوکه شده ايران، عرضه ارز افزايش و قیمتها تعديل شوند. 
هر چند که عده ای نیز بر اين باور هســتند که اين آرامش در بازار موقتی 
اســت و اخبار سیاسی و انتخاباتی در هفته های پیش رو می تواند موجب 
التهاب در بازار شود.بازار سهام در اوايل اين هفته روند نزولی داشته، اما در 
دو روز پايانی با رشد مواجه شد. در هر صورت  شاخص کل سهام افت ۳.9 
درصدی را ثبت کرد. پر واضح است که ريزش سهام ها به ويژه سهام های 
بزرگ باعث افزايش صف فروش و خروج سرمايه از اين بازار شده است. اما 
همچنان بی اعتمادی سهامداران به تصمیمات خلق الساعه سیاست گذاران 
به منظور حمايت از بازار سهام، امکان رشد در اين بازار را کاهش داده است. 
اما به نظر می رسد بسیاری از سرمايه گذاران غیرحرفه ای در حال خروج از 
بازار هستند که خود موجب کاهش افت و خیزان قیمتی و هیجانات خواهد 
شد که در نهايت با تعیین تکلیف موضوع مذاکرات آينده وين و نتايج مثبت 
آن می تواند به رشد مجدد در اين بازار خوش بین بود.بر اساس پیش بینی 
ها به نظر می رسد اوپک پلاس تصمیم قطعی برای افزايش عرضه نفت در 
ماه جولای را نداشته باشد و منتظر نتايج مذاکرات ايران با وين بماند. چنانچه 
نتايج مثبت باشد و تحريم های نفتی ملغی گردد ايران مجددا وارد چرخه 
فروش نفت شــده و قیمتها مجددا کاهش می يابد. تا آن زمان و با وجود 
ترديدها در نتايج مذاکرات قیمت انواع نفت با رشد قابل توجهی مواجه شد. 
به طوريکه نفت خام آمريکا مجددا به بالای مرز ۶۶ دلار برگشــت. با اعلام 
خبر کاهش حجم ذخاير نفت خام آمريکا و پیش بینی بهبود تقاضا در ســه 
ماهه سوم سال 2021 در نتیجه افزايش سطح فعالیت های اقتصادی قیمت 
نفت خام آمريکا به کانال ۶۷ دلار نزديکتر شد. نفت برنت و نفت اوپک به 
ترتیب به ۶9 و ۶۷ دلار در هر بشکه رسید.بازار رمز ارزهای ديجتالی بسیار 
داغ شــده است اما بیت کوين به عنوان قديمی ترين رمز ارز در اين هفته 
بخشــی از اصلاح خود را جبران کرد و تا کانــال ۳۸ هزار دلار بالا آمد. در 
هفته ی قبل از آن اين ارز ديجتالی به دلیل ادعای سه نهاد چینی مبنی بر 
مناسب نبودن بیت کوين به عنوان يک ابزار معاملاتی به شدت سقوط کرد 
اما در شرايط کنونی، تثبیت قیمت بیت کوين در بالای مرز 50 هزار دلار تنها 
می تواند اين ارز ديجیتال را مجددا در يک مسیر صعودی قرار دهد.بازار فلزات 
اساسی هفته پر رونقی را پشت سر گذاشتند. به جز سنگ آهن ساير فلزات 
توانستند رشد مثبت را به خود اختصاص دهند. البته اجرای سیاست های 
دستوری در راستای کنترل سنگ آهن توسط چین قیمت اين فلز در اين 

هفته را با افت مواجه ساخت.

جمال رزاقی
 رئیس اتاق 

بازرگانی شیراز

دوراهی واکنش 
بازارها؛ مذاکرات وین 
یا انتخابات ؟

  
برنامــه اقدام موافقتنامه لغو رواديد گروهی گردشــگری بین ايران و 
روســیه، به امضای علی اصغر مونســان وزير میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنايع.دستی کشــورمان و خانم زارينا دراگوزووا، رئیس آژانس فدرال 

گردشگری روسیه رسید.
به گــزارش روابط عمومــی وزارت میــراث فرهنگی، آژانس فدرال 
گردشــگری روسیه و وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی 
جمهوری اســلامی ايران، اين برنامه را با هدف اجرای مفاد »موافقتنامه 
میان دولت جمهوری اســلامی ايران و دولت فدراسیون روسیه در زمینه 
لغو رواديد سفرهای گروهی شهروندان جمهوری اسلامی ايران و شهروندان 
فدراسیون روســیه« منعقد شده در تاريخ ۸ فروردين 1۳9۶ برای دوره 

زمانی 2021 تا 202۳ امضا کردند. 
توســعه همکاری های بلندمدت ســودآور متقابل میان شــرکت های 
گردشــگری جمهوری اســلامی ايران و فدراســیون روســیه، توســعه 
همکاری هــای درون منطقــه ای در حوزه گردشــگری، تبادل اطلاعات 

مربوط به ارزيابی میزان پیشرفت در اجرای موافقتنامه و نیز تبادل منظم 
اطلاعات مربوط به امنیت گردشگران در قلمرو دو کشور از جمله بندهای 

اين موافقتنامه است. 
دو کشــور متعهد شــدند به منظور صدور رواديد گروهی، فهرســت 

شرکت های گردشگری معتبر را که در چارچوب موافقتنامه حق فعالیت 
دارند، با ذکر نام نهادهای هماهنگ کننده، شــماره ثبت اين شرکت ها، 
اطلاعــات تماس و همچنین نمونه مهرهــای نهادهای هماهنگ کننده و 

شرکت های گردشگری را سالیانه با يکديگر مبادله کنند. 
اين موافقتنامه يک معاهده بین المللی محســوب نشــده و برای هیچ 
يک از طرف ها تعهد و حقی را که براساس قوانین بین المللی باشد ايجاد 
نمی کند و اجرای آن می بايست مطابق با مقررات دو کشور صورت پذيرد. 

هر گونه اختلاف ناشــی از اجرا يا تفسیر اين برنامه اجرايی، با مذاکره 
میان طرفین، از طريق مجاری ديپلماتیک، حل و فصل خواهد شد. 

اين برنامه از تاريخ اجرای »موافقتنامه میان دولت جمهوری اسلامی 
ايران و دولت فدراســیون روســیه در زمینه لغو رواديد سفرهای گروهی 
شهروندان جمهوری اسلامی ايران و شهروندان فدراسیون روسیه« منعقده 
در تاريخ ۸ فروردين 1۳9۶ شمسی، 2۸ مارس 201۷ میلادی، تا تاريخ 

۳1 دسامبر سال 202۳ میلادی قابل اجرا است.

برنامهاقدامموافقتنامهلغوروادیدگروهیگردشگریبینایرانوروسیهامضاشد

 روزنامه صبح ايران   شماره 925   چهار شنبه  19خرداد   1400
سیاست و اقتصاد کلان 

  

 خبر

حمید فلاح 

در ديدار معاون وزير و رئیس کل ســازمان توســعه 
تجارت ايران با معاون نخســت وزيــر و وزير صنعت و 
تجارت جمهوری تاتارستان، دو طرف در خصوص توسعه 
روابط تجاری، گردشــگری و رويدادهای نمايشــگاهی 

گفتگو کردند.
به گزارش شــاتا ، حمید زادبوم در حاشیه بیست و 
چهارمین همايش بین المللی اقتصادی سن پترزبورگ در 
ديداربا آلبرت کريم اف، معاون نخست وزير و وزير صنعت 
و تجارت جمهوری تاتارستان، اولويت ايران را همکاری 
با کشورهای اوراسیا و جمهوری تاتارستان عنوان کرد و 
اظهار داشت: تبادل هیات های رسمی و تجاری به توسعه 

تعاملات دو کشور کمک خواهد کرد.
وی همچنین از جمهوری تاتارستان برای حضور در 

نمايشگاه اختصاصی اوراسیا در تهران دعوت کرد.
در ادامه اين ديدارمعاون نخست وزير و وزير صنعت و 
تجارت تاتارستان از علاقمندی کشورش به بسط روابط 

تجاری و اقتصادی با کشورهای اسلامی به ويژه جمهوری 
اسلامی ايران خبر داد.

وی با اشاره به رويدادهايی همچون جشنواره نمايشگاه 
حلال که در جمهوری تاتارستان برگزار می شود، از شرکت 

های ايرانی برای همکاری و مشارکت در اين رويداد دعوت 
کرد.کريم اف با تاکید بر تلاشــهای تاتارستان به منظور 
برقراری خط پروازی بین قازان و تهران گفت: اين اقدام در 
جهت امکان افزايش تبادل توريست و بر قراری ارتباطات 
اقتصادی و تجاری با ايران سطوح بالاتر فراهم می شود.

معاون نخست وزير و وزير صنعت و تجارت تاتارستان 
همکاری با ايران را چشــم اندازی با آينده روشن برای 
کشــورش توصیف کرد و حمايت جمهوری تاتارستان 

از سرمايه گداری های مشترک با ايران را اعلام کرد.
وی با اشــاره به تاســیس بانک ايرانی در تاتارستان 
و وجود کنســولگری جمهوری اســلامی ايران دراين 
کشــور اظهار امیدواری کرد که تعاملات بین دو طرف 

افزايش يابد.
خاطرنشان می ســازد، در اين نشست، طرف ايرانی 
آمادگــی خود مبنــی بر همکاری های نمايشــگاهی با 

جمهوری تاتارستان را اعلام کرد.

 ۸۹ درصد نامزدهای شورای شهر در استان سمنان تائید صلاحیت شدند
مديرکل دفتر سیاسی و انتخابات استانداری سمنان بابیان اينکه ۶25 نفر داوطلب حضور در انتخابات شورای شهر در استان شدند، گفت: ۸9 درصد نامزدهای شورای شهر تائید صلاحیت شدند.

عباس دانايی عصر دوشــنبه در گفتگو با خبرنگاران به میزبانی اســتانداری ســمنان ضمن بیان اينکه در استان از مجموع 21 شهر ۶25 نفر برای حضور در شوراهای شهر داوطلب شدند، ابراز داشت: لیست اسامی تائید صلاحیت شده 
به فرمانداری ها ابلاغ شده است.وی بابیان اينکه ۸9 درصد داوطلبان شورای شهر در استان سمنان تائید صلاحیت شدند، افزود: در اين راستا نیز صلاحیت 15 نفر به تائید هیئت نظارت مرکزی کشور رسید و به فرمانداری های شهرهای 
استان سمنان ابلاغ شده است.مديرکل دفتر سیاسی و انتخابات استانداری سمنان بابیان اينکه دو هزار و 249 نفر نیز برای حضور در انتخابات شورای روستا در استان ثبت نام کردند، ابراز داشت: ۳0۷ روستای استان سمنان شاهد رقابت 
اين تعداد برای کرســی شــورای روســتايی خواهند بود.دانايی بابیان اينکه صلاحیت 9۸ درصد افراد ثبت نامی در انتخابات شــورای روستا به تائید هیئت های نظارت شهرستان و استان رسیده است، تصريح کرد: در اين راستا نیز 1۳ نفر 
حکم تائید صلاحیت خود را از هیئت مرکزی کشــور گرفتند که اســامی آن ها به بخشــداری ها اعلام شده است.وی بابیان اينکه هر داوطلب روستا تنها می تواند يک ستاد تبلیغاتی راه اندازی کند، افزود: برای شورای شهر بر اساس مناطق 
شــهرداری ها اســت به عنوان مثال برای شــهر سمنان سه ناحیه شهرداری وجود دارد لذا داوطلبان می توانند سه ستاد تبلیغاتی داير کنند که اين برای شهر شاهرود دو ستاد خواهد بود.20 لغايت 2۶ خردادماه مهلت قانونی تبلیغات نامزد 

انتخابات شورای شهر و روستا عنوان شده که تنها در اين بازه تائید صلاحیت شدگان می توانند کار تبلیغات را آغاز کنند.

 استاندار تهران: مشکلات و تنگناهای محیط زیستی محلی 
و ملی نیست

 اســتاندار تهران در پیامی به مناسبت روز جهانی محیط زيست بر 
لزوم تغییر نگاه در استفاده پايدار از محیط زيست تاکید کرد.  

به گزارش روابط عمومی استانداری تهران: انوشیروان محسنی بندپی 
به مناســبت گرامیداشت روز جهانی محیط زيست پیامی صادر کرد و 
تاکید کرد که در جهان امروز مســائل، مشــکلات و تنگناهای محیط 
زيستی، ديگر به عنوان يک موضوع محلی و يا حتی ملی به شمار نمی 
آيد و هر مســئله محیط زيســتی در هر نقطه از کره زمین، موضوعی 
فراگیر برای کل ساکنان آن خواهد بود. بر اساس گزارش پايگاه اطلاع 

رسانی استانداری تهران، متن پیام استاندار تهران به شرح زير است:
»محیط زيســت میراث مشترک بشريت بوده و صیانت از آن وظیفه 
همگانی اســت؛ افزايش و پیشرفت دانش بشر در حوزه های مختلف و 
ارتقاء سطح رفاه اجتماعی، نیازهای جديدی را پیش روی انسان قرار داده 
که برآورده ساختن آن بدون توجه به فعالیت های توسعه ای امکانپذير 
نبوده و نخواهد بود.از ســوی ديگر محیط زيست از ارکان توسعه پايدار 
بوده و بدون توجه به محیط زيست، منابع طبیعی- ملی و انسانی دچار 
آسیب می شود و اين موضوع پیامدهای ناگواری را بر کره خاکی تحمیل 
خواهد کرد؛ از اينرو تحقق توســعه پايدار مســتلزم مشارکت دو سويه 
به لحاظ بعد مکانی و زمانی اســت. در جهان امروز مسائل، مشکلات و 
تنگناهای محیط زيســتی، ديگر به عنوان يک موضوع محلی و يا حتی 
ملی به شمار نمی آيد و با توجه به وابستگی متقابل و غیرقابل تفکیک 
محیط زيست با ابعاد مختلف زندگی بشر، در واقع وقوع هر مسئله محیط 
زيستی در هر نقطه از کره زمین، موضوعی فراگیر برای کل ساکنان آن 
خواهد بود.روز جهانی محیط زيســت تلنگری اســت برای همگان تا با 
بازنگری در آن چه که در اثر نگاه يک سويه انسان در بهره برداری غیر 
اصولی و بی ضابطه، بر طبیعت و محیط زيست وارد شده است به گونه 
ای تغییر يابد که حقوق نســل های فعلی و آينده در استفاده پايدار از 
محیط زيست را تضمین کند.اينجانب ضمن تبريک فرا رسیدن 5 ژوئن 
روز جهانی محیط زيست به همه فعالین و دلسوزان اين حوزه، از زحمات 
و تلاش های همه همکاران در مجموعه اداره کل حفاظت محیط زيست 
استان تهران در صیانت و حفاظت از محیط زيست قدردانی می کنم.«

 استاندار آذربايجان شرقی با اشاره به اينکه 
برگزاری انتخابات يکی از دو نقش محوری 
فرمانداران اســت، گفت: آنچه وظیفه اصلی 
ماست، برقراری امنیت و برگزاری انتخاباتی 
سالم و قانون مند است و اراده و تصمیم مردم 

هرچه باشد به آن احترام می گذاريم.
تبريــز،  ســهراب فرحــان، محمدرضا 
پورمحمدی در نشست فرمانداران استان با 
محوريت هماهنگی برای برگزاری انتخابات 
2۸ خرداد، با قدردانی از زحمات و تلاش های 
فرمانــداران در موضوعــات مختلف اظهار 
داشــت: در سال های گذشــته سخت ترين 
دوران مديريتــی را تجربــه کرديــم، اما با 
تلاش های مسوولان، امور کشور و استان با 

سربلندی مديريت شده است.
 وی افــزود: بــا وجــود پیچیدگی های 
حوزه سیاسی و امنیتی که مهم ترين محور 
مسوولیت های وزارت کشور و استانداران و 
فرمانداران است، استان آذربايجان شرقی با 
تجربه و تلاش فرمانداران، يکی از امن ترين 
و پاکترين استان های کشور به شمار می رود.
 اســتاندار آذربايجان شــرقی با اشاره به 
انتخابات 2۸ خرداد، گفت: خوشبختانه همه 

فرمانداران استان تجربه برگزاری انتخابات 
را دارند و انتخابات مجلس در اســفند سال 
9۸ هم تجربه خوبــی از نظر برگزاری يک 

انتخابات سالم و قانونی بود.
 وی خاطرنشان کرد: انتخابات 2۸ خرداد 
به دلايل مختلف، متفاوت از انتخابات های 
گذشته است اما با تلاش مسوولان امر، بخش 

عمده ای از مقدمات کار فراهم شده و آمادگی 
کافی در استان وجود دارد.

 پورمحمدی با اشاره به اينکه وظیفه ما 
برقراری امنیت و برگزاری انتخاباتی سالم و 
قانون مند اســت، يادآور شد: ما بايد وظیفه 
خود را به درستی انجام دهیم و آخرت خود 
را به دنیای ديگران نفروشیم؛ آنچه برای ما 

مهم است، سلامت انتخابات است و تصمیم 
مردم هرچه باشد به آن احترام می گذاريم.

 اســتاندار آذربايجان شــرقی همچنین 
با بیان اينکه فضای اســتان به سمت شور 
انتخاباتی پیش می رود، تصريح کرد: مردم 
مــا ثابت کرده اند که با وجود مشــکلات و 
گله مندی ها، در لحظه های سخت پای کار 

نظام و انقلاب هستند.وی با تأکید بر اينکه 
گروه های مرجع بايد برای جلب مشــارکت 
حداکثری مــردم در انتخابات تلاش کنند، 
متذکر شــد: نفس انتخابــات برای ما مهم 
اســت و اگر انتخابات و صنــدوق رأی زير 
ســوال برود، فجايع بزرگی به بار می آيد که 
جبران آن مشکل است. دبیر ستاد انتخابات 
آذربايجان شرقی هم در اين نشست برگزاری 
انتخابــات را مهم ترين مأموريت فرمانداران 
عنــوان کرد و گفت: انتخابــات پیش رو به 
دلايلی مانند شیوع کرونا و مسائل اقتصادی، 
شرايط متفاوتی دارد اما با توجه به اينکه همه 
فرمانداران استان تجربه برگزاری انتخابات را 
دارند، اطمینان داريم که اين انتخابات هم 
در امنیت و سلامت کامل برگزار خواهد شد.

 مرتضی محمــدزاده همچنین خطاب 
به فرمانداران، بر پیش بینی نیروی انســانی 
و امکانــات ذخیره بــرای مواقع اضطراری، 
آموزش عوامل شعب اخذ رأی، رصد مستمر 
سامانه جامع انتخابات و ارتباط تنگاتنگ با 

هیأت های نظارت شهرستان ها تأکید کرد.
 تعدادی از فرمانداران استان هم در اين 
نشســت ديدگاه های خــود را در خصوص 
برگــزاری انتخابــات و برخی از مســائل و 

مشکلات در اين خصوص بیان کردند.

بهارادهمردماحتراممیگذاریم

دیدارمدیرعاملشرکتمادرتخصصیصندوقحمایتازصنایعپیشرفتهبامعاونعلمیوفناوریرئیسجمهور

در ادامه سفر به سن پترزبورگ صورت گرفت:

دیداررئیسکلسازمانتوسعهتجارتایرانباوزیرصنعتوتجارتتاتارستان

رئیس هیات مديره و مديرعامل شرکت مادرتخصصی صندوق حمايت از 
صنايع پیشرفته با سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهور ديدار 

و گفتگو کرد.
به گزارش شاتا ، رضا نقی پور اصل در اين ديدار که در محل معاونت علمی 
و فناوری رياست جمهوری برگزار گرديد، نخست ضمن معرفی شرکت مادر 
تخصصی صندوق حمايت از صنايع پیشرفته، گزارشی از تاريخچه تاسیس، 
فعالیت ها و همچنین اهم اقدامات، عملکرد و برنامه های آتی صحا ارائه کرد.
مديرعامل صحا عملکرد صندوق در ســال 99 را بی نظیر توصیف کرد 
و گفت: در ســال 99 که از سوی رهبر معظم انقلاب مزين به شعار جهش 
تولید شــده بود، علیرغم فشارهای اقتصادی ناشی از تحريم های ظالمانه و 
همچنین همه گیری بیماری کرونا، با همت و تلاش همه همکاران توانستیم 
ضمن تحقق عملی شعار جهش تولید در صنايع پیشرفته، رکوردهای قابل 
توجهی را در زمینه ارائه خدمات مختلف ثبت نمايیم که در 25 سال فعالیت 

صندوق بی نظیر بود.
رضا نقی پور اصل افزود: طی 20 ماه گذشــته از بیش از 150 شــرکت 
دانش بنیان حمايت کرده ايم و در سال 99 علیرغم مشکلات و چالش های 
پیش رو، شــاهد رشد ۷0 درصدی در ارائه تسهیلات، رشد ۳۷ درصدی در 
صدور ضمانت نامه ها، کاهش ۳5 درصدی در هزينه های صندوق و افزايش 
45 درصــدی در آمدهای صندوق بوديم که مجموع اين عملکردها موجب 

جابجايی رکورد ها در 25 سال فعالیت صندوق گرديد.
مديرعامل صحا خاطر نشان کرد: تدوين، تائید و تصويب ساختار سازمانی 
صندوق بعد از 25 ســال فعالیت در کنار اقداماتی از قبیل افزايش مصوبات 
طرح ها، رشد وصول مطالبات، رشد بیشترين گردش پولی، توجه به دولت 
الکترونیک و کاهش زمان ارائه تســهیلات از ديگر برنامه ها و عملکردهای 

موفق صندوق در ســال گذشته بود که به عنوان مثال در ارائه تسهیلات با 
اصلاح فرآيندها تسهیلات مصوب برخی مجموعه ها در بازه زمانی دو هفته 

پرداخت گرديده است.
رئیس هیات مديره شــرکت مادرتخصصی صنــدوق حمايت از صنايع 
پیشرفته با اشاره به برنامه های صحا برای حمايت و پشتیبانی هرچه بهتر 
از صنايع پیشرفته گفت : در سال 1400 مانع زدايی را در سرلوحه کارهای 
خود قرار داده ايم و تلاش کرده ايم با تسهیلگری، اصلاح فرآيندها و کاهش 
بروکراسی در ارائه خدمات، به دنبال تحقق عملی شعار تولید، پشتیبانی ها 
و مانع زدايی ها در حوزه صنايع هايتک و دانش بنیان باشــیم و به همین 
منظــور، تمام عزم خود را جزم کرده ايم تا از همه ظرفیت های موجود در 
کشــور به ويژه در بدنه دولت، جهت کمک و حمايت از اين صنايع استفاده 
کرده و شاهد رونق و شکوفايی بیش از پیش در صنايع پیشرفته کشور باشیم .
نقی پور اصل افزايش سرمايه صندوق را يکی از دغدغه های اصلی مديران 
صحا دانست و افزود: سرمايه فعلی صحا متناسب با نیاز شرکت های حوزه 
صنايع پیشرفته نیست لذا انتظار داريم با افزايش تعامل بین صحا و معاونت 

علمی و فناوری رياست جمهوری، بتوانیم از توان و ظرفیت آن معاونت جهت 
معرفی و تشريح عملکرد و دستاوردهای صندوق در حمايت از صنايع هايتک 
کشــور و همچنین رايزنی با مقامات مسئول اقتصادی دولت برای افزايش 

سرمايه صندوق استفاده نمايیم.
وی خاطر نشان کرد؛ در بحث افزايش سرمايه صندوق، وزير محترم صمت 
نیز طی نامه ای از رياست محترم جمهوری درخواستی مبنی بر افزايش سرمايه 
صندوق از طريق منابع صندوق نوآوری و شکوفايی درقالب عاملیت داشته اند 
که امیدواريم با موافقت رياست محترم جمهور بتوانیم از اين ظرفیت نیز برای 

حمايت هرچه بهتر از صنايع پیشرفته کشور استفاده نمايیم
سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهور نیز در اين ديدار ضمن 
خیر مقدم به نقی پور اصل و هیات همراه، از زحمات مديران اين مجموعه 

در حمايت از شرکت های فناور و دانش بنیان کشور تقدير و تشکر کرد.
ستاری با اشاره به صحبت های مديرعامل صحا در خصوص مشکلات و 
چالش های پیش روی صندوق گفت: با توجه به گســترش و پیشرفت روز 
افزون دامنه صنايع هايتک و دانش بنیان در کشور بايد نگاه ها نسبت به آن 

نیز تغییر کند و حمايت های بیشتری از اين صنايع به عمل آيد.
وی از صندوق حمايت از صنايع پیشرفته به عنوان يکی از با سابقه ترين 
مجموعه های حمايتی فعال در بدنه دولت ياد کرد و افزود: با توجه به تغییر 
رويکرد صندوق از صنايع الکترونیک به پیشرفته بايد افزايش سرمايه آن نیز 

متناسب با اين تغییر صورت می گرفت.
در ادامه اين نشست موضوعاتی از قبیل راه های تعامل بیش از پیش صحا 
با معاونت علمی و فناوری رياست جمهوری، راه های افزايش سرمايه صندوق 
با استفاده از ظرفیت اين معاونت در دولت و استفاده صندوق از ظرفیت های 

مالی صندوق نوآوری و شکوفايی مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

در هفته گذشته بازارها تحت تاثیر اخبار متناقض در يک محدودی کوتاه 
قیمتی نوسان داشته و ريسک تغییرات ناگهانی را نپذيرفتند. ريیس دولت 
همچنان در تلاش اســت تا در روزهای پايانی دولتش مذاکرات وين را به 

نتیجه برساند.
از طرف ديگر انتشار لیست نامزدهای تايید صلاحیت شده و ادعای روسیه 
مبنی بر عقب نشــینی ايران از غنی سازی ۶0 درصدی اورانیوم باعث شد 
تا معامله گران در خريد و فروش احتیاط کنند. در هفته اخیر سکه و دلار 
روند مشــابهی را در پیش گرفته و از اواسط هفته شروع به رشد کردند. به 
اين ترتیب در مجموع دلار در بالای مرز 2۳ هزار تومان پیشروی کرد. سکه 
نیز افزايش قیمتی قابل توجهی را ثبت کرد و تا روز چهارشنبه به نقطه 10 
میلیون و ۳00 هزار تومان رسید. به نظر می رسد چنانچه دلار روند افزايشی 
را در پیش گیرد ســکه رشد قابل توجهی را تجربه خواهد کرد. البته روند 
افزايش قیمت جهانی طلا نیز در اين افزايش موثر بوده است در آخرين روز 
هفته طلای جهانی قیمت 1901 دلار را به ثبت رسانده است. پیش بینی 
کارشناسان بر اين است طلای جهانی با رفع محدوديت های کرونا در اکثر 
نقاط جهان و از سرگیری بسیاری از کسب و کارها تا 2000 دلار نیز افزايش 
يابد. بدين ترتیب دلار بازدهی 1.1 و ســکه بازدهی 2.1 درصد را به ثبت 
رساندند. تا قطعی شدن نتايج مذاکرات وين حجم معاملات همچنان پايین 
خواهد بود و تقاضای قابل توجهی در بازار وجود نخواهد داشت. همچنین، 
تمديد يک ماهه توافق ايران و آژانس بین المللی انرژی اتمی باعث شکل گیری 
انتظارات کاهشی و افزايش احتمال دستیابی به توافق در روزهای آتی را به 
همراه دارد. با تکیه بر اين احتمال می توان امیدوار بود تا با کاهش تحريم ها 
و آزادسازی منابع بلوکه شده ايران، عرضه ارز افزايش و قیمتها تعديل شوند. 
هر چند که عده ای نیز بر اين باور هســتند که اين آرامش در بازار موقتی 
اســت و اخبار سیاسی و انتخاباتی در هفته های پیش رو می تواند موجب 
التهاب در بازار شود.بازار سهام در اوايل اين هفته روند نزولی داشته، اما در 
دو روز پايانی با رشد مواجه شد. در هر صورت  شاخص کل سهام افت ۳.9 
درصدی را ثبت کرد. پر واضح است که ريزش سهام ها به ويژه سهام های 
بزرگ باعث افزايش صف فروش و خروج سرمايه از اين بازار شده است. اما 
همچنان بی اعتمادی سهامداران به تصمیمات خلق الساعه سیاست گذاران 
به منظور حمايت از بازار سهام، امکان رشد در اين بازار را کاهش داده است. 
اما به نظر می رسد بسیاری از سرمايه گذاران غیرحرفه ای در حال خروج از 
بازار هستند که خود موجب کاهش افت و خیزان قیمتی و هیجانات خواهد 
شد که در نهايت با تعیین تکلیف موضوع مذاکرات آينده وين و نتايج مثبت 
آن می تواند به رشد مجدد در اين بازار خوش بین بود.بر اساس پیش بینی 
ها به نظر می رسد اوپک پلاس تصمیم قطعی برای افزايش عرضه نفت در 
ماه جولای را نداشته باشد و منتظر نتايج مذاکرات ايران با وين بماند. چنانچه 
نتايج مثبت باشد و تحريم های نفتی ملغی گردد ايران مجددا وارد چرخه 
فروش نفت شــده و قیمتها مجددا کاهش می يابد. تا آن زمان و با وجود 
ترديدها در نتايج مذاکرات قیمت انواع نفت با رشد قابل توجهی مواجه شد. 
به طوريکه نفت خام آمريکا مجددا به بالای مرز ۶۶ دلار برگشــت. با اعلام 
خبر کاهش حجم ذخاير نفت خام آمريکا و پیش بینی بهبود تقاضا در ســه 
ماهه سوم سال 2021 در نتیجه افزايش سطح فعالیت های اقتصادی قیمت 
نفت خام آمريکا به کانال ۶۷ دلار نزديکتر شد. نفت برنت و نفت اوپک به 
ترتیب به ۶9 و ۶۷ دلار در هر بشکه رسید.بازار رمز ارزهای ديجتالی بسیار 
داغ شــده است اما بیت کوين به عنوان قديمی ترين رمز ارز در اين هفته 
بخشــی از اصلاح خود را جبران کرد و تا کانــال ۳۸ هزار دلار بالا آمد. در 
هفته ی قبل از آن اين ارز ديجتالی به دلیل ادعای سه نهاد چینی مبنی بر 
مناسب نبودن بیت کوين به عنوان يک ابزار معاملاتی به شدت سقوط کرد 
اما در شرايط کنونی، تثبیت قیمت بیت کوين در بالای مرز 50 هزار دلار تنها 
می تواند اين ارز ديجیتال را مجددا در يک مسیر صعودی قرار دهد.بازار فلزات 
اساسی هفته پر رونقی را پشت سر گذاشتند. به جز سنگ آهن ساير فلزات 
توانستند رشد مثبت را به خود اختصاص دهند. البته اجرای سیاست های 
دستوری در راستای کنترل سنگ آهن توسط چین قیمت اين فلز در اين 

هفته را با افت مواجه ساخت.

جمال رزاقی
 رئیس اتاق 

بازرگانی شیراز

دوراهی واکنش 
بازارها؛ مذاکرات وین 
یا انتخابات ؟

  
برنامــه اقدام موافقتنامه لغو رواديد گروهی گردشــگری بین ايران و 
روســیه، به امضای علی اصغر مونســان وزير میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنايع.دستی کشــورمان و خانم زارينا دراگوزووا، رئیس آژانس فدرال 

گردشگری روسیه رسید.
به گــزارش روابط عمومــی وزارت میــراث فرهنگی، آژانس فدرال 
گردشــگری روسیه و وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی 
جمهوری اســلامی ايران، اين برنامه را با هدف اجرای مفاد »موافقتنامه 
میان دولت جمهوری اســلامی ايران و دولت فدراسیون روسیه در زمینه 
لغو رواديد سفرهای گروهی شهروندان جمهوری اسلامی ايران و شهروندان 
فدراسیون روســیه« منعقد شده در تاريخ ۸ فروردين 1۳9۶ برای دوره 

زمانی 2021 تا 202۳ امضا کردند. 
توســعه همکاری های بلندمدت ســودآور متقابل میان شــرکت های 
گردشــگری جمهوری اســلامی ايران و فدراســیون روســیه، توســعه 
همکاری هــای درون منطقــه ای در حوزه گردشــگری، تبادل اطلاعات 

مربوط به ارزيابی میزان پیشرفت در اجرای موافقتنامه و نیز تبادل منظم 
اطلاعات مربوط به امنیت گردشگران در قلمرو دو کشور از جمله بندهای 

اين موافقتنامه است. 
دو کشــور متعهد شــدند به منظور صدور رواديد گروهی، فهرســت 

شرکت های گردشگری معتبر را که در چارچوب موافقتنامه حق فعالیت 
دارند، با ذکر نام نهادهای هماهنگ کننده، شــماره ثبت اين شرکت ها، 
اطلاعــات تماس و همچنین نمونه مهرهــای نهادهای هماهنگ کننده و 

شرکت های گردشگری را سالیانه با يکديگر مبادله کنند. 
اين موافقتنامه يک معاهده بین المللی محســوب نشــده و برای هیچ 
يک از طرف ها تعهد و حقی را که براساس قوانین بین المللی باشد ايجاد 
نمی کند و اجرای آن می بايست مطابق با مقررات دو کشور صورت پذيرد. 

هر گونه اختلاف ناشــی از اجرا يا تفسیر اين برنامه اجرايی، با مذاکره 
میان طرفین، از طريق مجاری ديپلماتیک، حل و فصل خواهد شد. 

اين برنامه از تاريخ اجرای »موافقتنامه میان دولت جمهوری اسلامی 
ايران و دولت فدراســیون روســیه در زمینه لغو رواديد سفرهای گروهی 
شهروندان جمهوری اسلامی ايران و شهروندان فدراسیون روسیه« منعقده 
در تاريخ ۸ فروردين 1۳9۶ شمسی، 2۸ مارس 201۷ میلادی، تا تاريخ 

۳1 دسامبر سال 202۳ میلادی قابل اجرا است.

برنامهاقدامموافقتنامهلغوروادیدگروهیگردشگریبینایرانوروسیهامضاشد
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 بانک و بیمه

وزير اقتصاد درباره پرداخت ســود سهام 
عدالت گفت: منتظر هستیم بتوانیم اطلاعات 
کامل شــرکت های ســرمايه پذير را بگیريم 
تا سريع تر بتوانیم ســود سهام عدالت را به 

سهامداران برسانیم.
براساس گزارشــی از اتاق اصناف ايران؛ 
فرهاد دژپســند در حاشیه رونمايی از طرح 
محیط آزمون تنظیم گیری )سند باکس( بازار 
سرمايه و طرح مرکز تعالی اقتصاد هوشمند 
و تحول ديجیتال، گفــت: وزارت اقتصاد از 
صنايع متاثر از شــرايط کرونا حمايت ويژه 

مالیاتی را صورت داد.
دژپســند در پاسخ به سوالی در خصوص 
سهم و جايگاه درآمدهای مالیاتی در بودجه 
کشــور افزود: بعضی مواقع اظهار نظرهايی 
که صورت می گیرد، از دقت کافی برخوردار 
نیست، برای اينکه وقتی می خواهیم مقايسه 

کنیم بايد در شرايط برابر مقايسه کنیم.
وزيــر اقتصاد گفت: مثلا وقتی نســبت 
مالیات به بودجه را بیان می کنیم اولین سؤال 
اين است که کدام بودجه مدنظر است؟ بودجه 
کل کشــور، بودجه عمومی دولت يا منابع 
دولت؟ وی با بیان اينکه، در ســال گذشته، 
کل هزينه های دولت در بودجه عمومی 5۷1 
هزار میلیارد تومان بود، افزود: در اين عدد، 
سهم مالیات 192 هزار میلیارد تومان بود و 
امسال اين عدد به 1200 هزار میلیارد تومان 
رسیده است,، اما آيا بودجه دولت مثلًا 2.2 

برابر شده است؟
دژپسند تصريح کرد: تعاريف تغییر پیدا 
کرده اســت، يعنی آنچه که در سال 99 به 
عنوان بودجه عمومی تعريف نمی شــد، در 
بودجه ســال 1400 اجــزای ديگری به آن 
اضافه شده که می توان با عنوان شفاف سازی 
بودجه از آن نام برد يا هر چیز ديگر، که دلايل 

گوناگونی برای آن وجود دارد.
وزير اقتصاد در تشريح اين موضوع افزود: 
ما مخرج کسرمان که آن را  در نظر می گیريم؛ 
از 5۷1 هــزار میلیارد تومان به 1200 هزار 
میلیارد تومان رسیده است؛ اما نبايد انتظار 

داشــته باشیم مالیات هم همان اندازه سهم 
داشته باشد. اگر همان سهم را داشته باشد 
بايد آن 191 هزار میلیارد تومان مالیات سال 
قبل، به 404 هزار میلیارد تومان افزايش يابد 

که معادل ۳۳ درصد است.
وی در ادامــه گفــت: حالا اگــر آن ۳۳ 
درصد بخواهد اتفــاق بیفتد بايد 404 هزار 
میلیارد تومان مورد نظر در مقايسه با 191 
هزار میلیارد تومان درآمد مالیاتی سال قبل 
تحقق يابد که به معنی اين اســت که 109 

درصد رشد داشته باشد.
دژپســند تصريح کرد: لطفا کســانی که 
ادعای آشنايی با اقتصاد ايران را دارند بگويند 
که آيا امکان دارد مالیات را در ظرف يکسال 
109 درصد نسبت به سال قبل رشد دهیم؛ 
يعنی بیش از دو برابر کنیم؟ در شرايطی که 

با بیماری کرونا مواجه هستیم؟
وزير اقتصاد گفت: الان واحدهای صنفی 
ما، اتاق اصناف ما، به شدت دنبال اين هستند 
که بخش های قابــل توجهی از فعالیت های 
اقتصــادی را معاف کنند. بنگاه های کوچک 
مقیاس ما، به دنبال معاف شــدن هستند. 

گردشــگری ما در سال گذشته کلا شرايط 
خاصی داشــته و صنايع غذايی و هتلینگ 
شرايط ويژه ای را به دلیل شیوع بیماری کرونا 
در سال گذشته تجربه کردند، به نحوی که از 

دامنه موديان مالیاتی خارج شده اند.
دژپســند در ادامه و با طرح اين پرسش 
که با وجود اين شرايط آيا امکان رشد 109 
درصدی بــرای درآمدهــای مالیاتی وجود 
دارد؟ گفت: مشــخص است که اين ناشی از 
بی دقتی در محاسبه مبنای نسبت ها است؛ 
نســبت بايد يک نسبت هوشمند و معنادار 
باشــد؛ بايد صورت و مخرج کسر را تعريف 

کنیم تا واقعیت مشخص شود.
وی افزود: کسانی که اين موارد را مطرح 
می کنند بايد متوجه باشند که طرح اين قبیل 
مسائل در اقتصاد، تبعات منفی به دنبال دارد. 
وزيــر اقتصاد تصريح کرد: نکته ای که وجود 
دارد اين اســت که درآمدهای مالیاتی ما در 
سال 9۷ به 10۷ هزار میلیارد تومان رسید 
که 2۳ درصد از آن مربوط به اسفند ماه بود، 
چون در ماه های آخر برنامه های خاصی را به 
اجــرا درآورديم که در اســفند ماه، تاثیرات 

مثبت خود را نشان داد.
دژپسند عنوان کرد: اين 10۷ هزار میلیارد 
تومان در سال 9۸ به 141 هزار میلیارد تومان 
و در ســال 99 به 19۳ هزار میلیارد تومان 
افزايش پیدا کرد که نشــان دهنده جهش 
مناسبی در اين بخش بود، اما در بحث اصلاح 
ساختار بودجه که پايه در آن تغییر می کند 
بايــد اين نکته را در نظر بگیريم که افزايش 
هزينه ها هر چه که باشد، نمی توان از محل 

مالیات ها و به طور يکباره آنرا تأمین کرد.
وی افزود: البته به تدريج و با برنامه ريزی و 
کامل کردن پروژه های مالیات هوشمند امکان 
دستیابی به اين اهداف وجود دارد به نحوی 
که بودجه کشور بر درآمدهای مالیاتی اتکاء 
پیدا کند، اما لازمه دســتیابی به اين هدف 
اصلاح ساختار هزينه ها و کاهش هزينه های 
دولت است.وزير اقتصاد در پاسخ به پرسش 
ديگــری در خصوص مالیات بــر خانه ها و 
خودروهای لوکــس گفت: در اين زمینه دو 
بحث مطرح اســت؛ يکی مالیات بر عايدی 
سرمايه است که کلیات آن تصويب شده است 
و شور دوم آن قرار است در کمیسیون برنامه 

و بودجه مجلس مورد بررسی قرار بگیرد.
دژپسند در ادامه گفت: در قانون بودجه، 
مالیات خانه و خودرو مورد بحث قرار گرفته 
است و آيین نامه آن را برای دولت فرستاده 
ايم که انشاالله پس از تصويب آيین نامه، به 
ســرعت اجرايی خواهد شد. وزير اقتصاد در 
ادامه و در پاســخ به پرسشــی در خصوص 
مالیــات بر خانه های خالــی گفت: هدف از 
تصويــب و اجرای قانون مالیات بر خانه های 
خالی ترغیب و تشــويق مالــکان به عرضه 
واحدهای خالی در بازار مســکن اســت نه 
افزايش درآمدهای مالیاتی و منتظر هستیم 
ببینیم که در چهار ماه اول سال عرضه مسکن 
صورت می گیرد يا نه و اگر بعد از اين چهار ماه 
خانه های خالی وجود داشته باشند مشمول 

مالیات خواهد شد.
وی افزود: زيرســاخت ها و ســامانه های 
مربوط به اين مالیات در وزارت مسکن آماده 
شــده و در مراحل نهايی آماده سازی است 
که در نهايت به سازمان امور مالیاتی کشور 
ارائه و توسط اين سازمان رسیدگی می شود.
دژپســند در پاسخ به پرسش ديگری در 
خصوص پرداخت ســود ســهام عدالت نیز 
گفت: منتظر هستیم بتوانیم اطلاعات کامل 
شرکت های سرمايه پذير را بگیريم به گونه ای 
که هم سريع تر بتوانیم سود سهام عدالت را 
به ســهامداران برسانیم و هم اين شرکت ها 
دچار فشار نشوند.در پايان اين گفتگو يکی 
از خبرنگاران پرسشی در خصوص شعارهای 
اقتصادی نامزدهای رياست جمهوری از جمله 
پرداخت يارانه و وام مطرح کرد که دژپسند 
در پاســخ گفت: نقد و ارزيابــی برنامه های 
نامزدهای رياســت جمهــوری در برنامه ما 
نیســت، چون مردم بايــد در اين خصوص 
نقد و ارزيابی کرده و در نهايت داوری کرده 
و انتخاب کنند، اما اگر اطلاعات نادرســتی 
نسبت به عملکرد حوزه وزارت اقتصاد ارائه 
شــود مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت امور اقتصادی و دارايی به سرعت در 

اين زمینه پاسخ گويی خواهد کرد.

دریافت اطلاعات شرکت ها برای پرداخت سود سهام عدالت
 دستورالعمل نهاد ناظر بر بازار متشکل معاملات ارزی

هیأت عامل بانک مرکزی دســتورالعمل هشت ماده ای »نهاد ناظر بر 
بازار متشکل ارزی« را تصويب کرد.

به گزارش  روابط عمومی بانک مرکزی، به موجب دستورالعمل »بازار 
متشــکل معاملات ارزی« يکی از ارکان سه گانه بازار متشکل معاملات 
ارزی، رکن نهاد ناظر بر بازار مذکور اســت و برهمین اساس وظیفه نهاد 
ياد شده نظارت بر عملیات و معاملات بازار متشکل معاملات ارزی است 

که اعضای آن توسط بانک مرکزی تعیین می شود.
در اين راســتا هیأت عامل بانک مرکزی در جلسه مورخ 1400.۳.12 
خود دســتورالعمل »نهاد ناظر بر بازار متشکل معاملات ارزی«، مشتمل 
بر ترکیب اعضای نهاد ناظر، شرح وظايف نهاد ناظر و وظايف مديرناظر بر 

بازار متشکل معاملات ارزی را به تصويب رساند. 
از جمله وظايف نهاد ياد شده می توان به احراز صلاحیت اعضای هیات 
مديره و  مديرعامل »شرکت مديريت بازار متشکل معاملات ارزی ايران«، 
تصويب شیوه نامه ها و دستورالعمل های مرتبط با عملیات و معاملات بازار 
متشکل ارزی و نظارت بر رسیدگی به تخلفات مديريت بازار اشاره کرد.

گفتنی است با تصويب اين دستورالعمل گامی ديگر به منظور گسترش 
و توسعه بازار متشکل معاملات ارزی به عنوان بازاری خودانتظام و شفاف 

برای انجام معاملات ارزی براساس سازوکار عرضه و تقاضا برداشته شد.

 استان خوزستان میزبان مدیران ارشد بانک ملی ایران

اعضای هیات مديره و هیات عامل بانک ملی ايران در ســفری 4 روزه 
به استان خوزســتان ضمن حضور در نمايشگاه صنعت پتروشیمی بندر 

ماهشهر با مديران شرکت های بزرگ صنعتی اين استان ديدار کردند.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ايران، سید فريد موسوی عضو هیات 
مديره بانک ملی ايران، حســن مونسان عضو هیات عامل و معاون شعب 
اين بانک، محمد نجف زاده مدير امور شعب منطقه يک کشور، محمدرضا 
محمــود پناه رئیس اداره کل اعتبــارات، عباس پیروزی رئیس اداره کل 
بررســی طرح ها، بهرام واقفی رئیس اداره کل بازاريابی و امور مشتريان، 
محمد رضايی رئیس اداره کل سرمايه انسانی و هیات کارشناسی همراه 
در سفر به استان خوزستان ضمن بازديد از شعب و همکاران، با مسئولان 

محلی و مديران شرکت های بزرگ استان ديدار کردند.
موسوی در ديدار با مديران پتروشیمی های منطقه ضمن تشريح زمینه 
های بالقوه و امکانات اين بانک بمنظور افزايش همکاری های فی مابین در 
سخنانی بیان داشت: امروز بانک ملی ايران با همت و توانی مضاعف در کنار 
مجموعه های عظیم صنعتی کشور ايستاده که اين امر برای هر کسی که 
قلبش برای اقتدار و شکوه ايران می طپد امیدوار کننده است. وی افزود: 
ما با همین ديدگاه و بر اساس منويات مقام معظم رهبری برای تحقق شعار 
سال در حوزه پشتیبانی و مانع زدايی ها فرايندها را تسهیل خواهیم کرد 
کما اينکه بخش های زيادی از اين رويکرد به مجموعه ابلاغ شده است.

مونســان نیز با بیان اينکه پتروشیمی ها در دوران سخت تحريم، يار 
و ياور و مشــکل گشای بخش اعظم ارزی کشور بودند، افزود: بانک ملی 
ايران در اکثر طرح ها و پروژه های بزرگ اقتصادی کشــور از جمله سد 
سازی، راه سازی، ساخت و توسعه فرودگاه ها، مراکز درمانی و بیمارستانی، 
مراکز علمی و آموزشــی و طرح هايی همچون طرح ملی مسکن و طرح 
خريد تضمینی گندم نقش اول و کلیدی را داشته است و در ادامه همین 
روند در آينده نیز آمادگی خود برای هر گونه سرمايه گذاری اعم از ارزی 
و ريالی در مجموعه های بزرگ اقتصادی بويژه صنايع پتروشیمی استان 

خوزستان اعلام می دارد.
احمد بهکار مرام رئیس اداره امور شــعب استان خوزستان نیز در اين 
ديدارها با اشاره به عزم مديران اين بانک در زمینه نقش آفرينی فعال در 
جهت تحقق شعار سال ابراز امیدواری کرد: با تقويت و افزايش تعاملات 
همه جانبه و استفاده از ظرفیت های عظیم بانک ملی ايران، شرکت های 
تولیدی و صنعتی اســتان خوزستان بتوانند بانک ملی ايران را به عنوان 

ياوری قدرتمند در کنار خود احساس نمايند.
ديدار با فرماندار و امام جمعه شهرستان خرمشهر و گرامی داشت ايام 
سوم خرداد سالروز آزادسازی خرمشهر، ديدار با نماينده شهرستان آبادان 
در مجلس شــورای اسلامی و نشست با مديران منطقه آزاد اروند، بازديد 
از بیمارستان در حال احداث در اين منطقه، حضور در افتتاحیه نمايشگاه 
بین المللی صنعت پتروشیمی در بندرماهشر، بازديد از غرفه بانک ملی و 
ساير شرکت های حاضر در نمايشگاه، نشست با مديران تعدادی از شرکت 
های فولاد، پتروشــیمی، کشت و صنعت استان خوزستان و سرکشی به 
طرح های بزرگ مشتريان کلان بانک در شهرهای مختلف استان بخشی 
از برنامه های اين سفر بود.گفتنی است ديدار با همکاران و بازديد از شعب 
و شرکت در جلسه بررسی عملکرد استان خوزستان از ديگر بخش های 

اين سفر چهار روزه بود.

 حباب بازار سهام تخلیه شده است؟
 تغییر رئیس کل بانک مرکزی برخی انتظارات را در میان فعالان بازار 
سرمايه به وجود آورده تا بلکه سیاست ها و تصمیمات جديد بتواند بورس 

را با بانک مرکزی بیشترهمخوان کند. اما بازار به کدام سو می رود؟
بورس همچنان هم جذاب اســت و هم نیست؛ عده ای به اين نتیجه 
رسیده اند که بازار روند رو به رشد خود را آغاز کرده و با تخلیه حبابی که 
سال گذشته به دلیل ناهماهنگی ها و بی تدبیری های دولت شکل گرفته 
بود، اين بازار در حال ريکاوری جذابیت خود اســت و عده ای ديگر هم، 
اگرچه چشم انداز را رو به رشد می بینند؛ اما به دلیل برخی از ابهاماتی که 
در بازار وجود دارد، خیلی رغبت فزاينده به ورود به آن ندارند؛ به هر حال 
اما ظرف روزهای گذشته، زور خوش بینان چربیده است و بخش اندکی از 
پول های پارک شده اثرگذار، وارد بازار شده اند.اکنون، همزمانی چند اتفاق 
در بازار سرمايه سبب شده که باز هم اين بازار در مرکز توجه قرار گیرد 
و چشم بسیاری از فعالان بازار سرمايه به سیاست های جديد دولت برای 
اين بازار باشــد.علی شهیدی، کارشناس بازار سرمايه گفت: بازار سرمايه 
از چند جهت همچنان دارای ابهاماتی اســت؛ چنانچه از مسائل بیرونی 
و خــارج از اقتصاد داخلی به اين موضوع نگاه کنیم، برجام و عدم تعیین 
تکلیــف برخی ابعاد مذاکرات بــر روی بازار اثرگذار بوده و اين ابهام را به 
وجود آورده است که ممکن است برجام به سرانجام برسد يا اينکه همچنان 
محل مناقشه قرار گیرد؛ اما از سوی ديگر، افرادی در داخل می گويند که 
تحريم برداشته می شود اما مقامات امريکايی گفته اند که همچنان فرآيند 

طولانی در پیش است که اين روی بازار اثر می گذارد.

تقویت ۸۵۰۰ واحدی شاخص کل بورس 
شاخص کل بورس اوراق بهادار با افزايش ۸ هزار و 5۸۶ واحدی معادل 
0.۷5 درصد به يک میلیون و 15۷ هزار و 22۸ واحد رسید. همچنین در 

فرابورس شاخص کل با رشد 1۶ واحدی به 1۷ هزار و ۷20 واحد رسید.
تالار شیشــه ای، در معاملات ســومین روز هفته )دوشــنبه سیزدهم 
خردادماه 1400(، شاهد روند صعودی شاخص های منتخب بود. به گونه ای 
که شاخص قیمت )وزنی-ارزشی(، با افزايش 222۳ واحدی معادل 0.۷5 

درصد به رقم 299 هزار و ۷02 واحد رسید.
شاخص کل هم وزن نیز، با رشد 1۷91 واحدی معادل 0.4۷ درصد، عدد 
۳۸۳ هزار و ۸2۸ واحد را به نمايش گذاشت. شاخص قیمت )هم وزن( نیز 

با افزايش 1155 واحدی به رقم 24۷ هزار و 5۳9 واحد رسید.
همچنین شاخص سهام آزاد شناور، ۸525 واحد افزايش را رقم زد و به 
ســطح يک میلیون و ۶5۳ هزار واحد رسید. همچنین شاخص بازار اول با 
۸12۶ واحد افزايش به رقم ۸4۷ هزار و 199 واحد رســید و شاخص بازار 

دوم نیز، با 11045 واحد افزايش  همراه بود و عدد 2 میلیون و ۳۳9 هزار 
واحد را به نمايش گذاشت.

بر اساس اين گزارش، در معاملات امروز بورس تهران، نمادهای معاملاتی 
فولاد، تاپیکو، شپديس، خودرو، شپنا و نوری با بیشترين افزايش، تاثیر مثبت 
در روند شاخص کل بورس داشتند. در مقابل، نمادهای معاملاتی انرژی۳، 
اپال و وسخوز، بیشترين تاثیر منفی را در برآورد نماگر کل بورس داشتند.

با پايان فعالیت بازار سرمايه در اولین روز کاری هفته، معامله گران بورس 
5 میلیارد و 9۳1 میلیون برگه بهادار و سهام را در قالب يک میلیون و ۶۷ 
هزار نوبت معامله و به ارزش 4۶ هزار و ۸۳۸ میلیارد ريال داد و ستد کردند.

در بــازار امــروز، بیشــترين افزايــش قیمــت متعلــق بــه نمــاد 
ونیرو)سرمايه گذاری نیرو( با ۶.9۸ درصد رشد و پس از آن، نمادهای سیستم، 
خريخــت، برکــت، شوينده و ســیدکو بود. همچنیــن نمــاد معاملاتی 
کحافظ )کاشــی  وســرامیک  حافظ ( با 15.۶9 درصد، بیشــترين کاهش 
قیمت را داشــت و پس از آن نیز، نمادهای انرژی۳، غشهد، وتوشه، فجر، 

سغرب و دفارا قرار گرفتند.

بانک تجارت به عنوان بانکی پیشرو درارائه خدمات غیرحضوری،در دو ماه 
گذشته از طريق سامانه زمرد و به صورت آنلاين به2۶12نفر از دارندگان سهام 

عدالت با توثیق اين سهام بیش از100میلیارد ريال تسهیلات پرداخت کرد.
به گزارش  روابط عمومی بانک تجارت، با توجه به اهمیت حفظ سلامتی 
مشتريان و کارکنان و در ادامه اقدامات موثر انجام شده در راستای کاهش مراجعه 
حضوری هموطنان به شعب، اين بانک با بهره گیری از زيست بوم زمرد تجارت، 
از ابتدای امســال تا پايان ارديبهشت به 2۶12 نفر از متقاضیان دارنده سهام 
عدالت تسهیلات مرابحه پرداخته کرده که تمامی فرآيند اعطای اين تسهیلات 
بصورت صددرصد آنلاين و بدون حضور فیزيکی مشتريان در شعب بانک انجام 
شــده است. متقاضیان دريافت اين تسهیلات همچنین از طريق سامانه زمرد 
تجارت عملیات مربوط به توثیق سهام عدالت خود را به عنوان پشتوانه تسهیلات 

زمرد تجارت زيست بومی است که با هوشمند سازی فرآيندهای بانکی و دريافتی به صورت آنلاين و غیر حضوری انجام داده اند.

بازطراحی سرويس های پايه ای و حیاتی ، خدمات نوين ديجیتالی منطبق بر 
اســتانداردهای بانکداری ديجیتال را ارائه می کند. اين سامانه با ارائه خدمات 
شخصی سازی و به صورت غیر حضوری، امکان افتتاح حساب و دسترسی آسان 
به خدمات بانکی را برای مشتری فراهم کرده است. فعال سازی خدمات نوين 
همچون همراه بانک، اينترنت بانک و ثبت درخواست تجارت کارت برای ارسال 

به نشانی مشتری از ديگر خدمات قابل ارائه در زمرد تجارت است.
با توجه به تشديد شیوع ويروس کرونا، هموطنان گرامی و دارندگان سهام 
www.tejaratbank. عدالت می توانند با مراجعه به سايت بانک تجارت به نشانی
ir اپلیکیشن زمرد را دريافت کرده و فرآيند احراز هويت، افتتاح حساب بانکی 
و دريافت تسهیلات فوق را به صورت آنلاين و غیر حضوری به انجام رسانند. 
مرکز ارتباط مشتريان بانک تجارت) 1554 ( پاسخگوی هرگونه سوال هموطنان 

عزيز در اين زمینه است.

دارندگان سهام عدالت با زمرد تجارت ۱۰۰ میلیارد ریال تسهیلات گرفتند

تفاهمنامه همکاری بانک تجارت و ایران خودرو منعقد شد 

متولی رمزارزها در کشور مشخص می شود؟

تفاهمنامه ســه جانبه بانک تجارت، شرکت ايران خودرو و ساپکو بین 
دولت آبادی و مقیمی مديران عامل بانک تجارت و شــرکت ايران خودرو 
تبادل شد.به گزارش  روابط عمومی بانک تجارت، مراسم امضای تفاهمنامه 
همکاری بانک تجارت، شرکت ايران خودرو و ساپکو يازدهم خردادماه در 
ســاختمان قديمی بانک بازرگانی سابق واقع در میدان امام خمینی)ره( 
برگــزار شــد.دولت آبادی مديرعامل بانک تجارت در مراســم انعقاد اين 
تفاهمنامه با اشاره به همکاری استراتژيک اين بانک با شرکت ايران خودرو 
گفت: حمايت از تولید و صنعت کشــور همواره يکی از برنامه های اصلی 
بانک تجارت به شــمار رفته و تفاهمنامه امروز نیز همکاری مستحکمی 
را در راســتای حمايت از صنعت قطعه ســازی کشــور بین سه مجموعه 
بانک تجارت، شرکت ايران خودرو و شرکت ساپکو پايه ريزی کرده است.
مديرعامل بانک تجارت با اشــاره به اهداف بانک تجارت در سال »تولید، 
پشــتیبانی ها، مانع زدايی ها« به ويژه در زمینه تامین مالی شــرکت های 
تولیدکننده محصولات ساخت ايران گفت: بر اساس اين تفاهمنامه بانک 
تجارت با تضامین ايران خودرو و ســاپکو جمعــا مبلغ 15 هزار میلیارد 

ريال تســهیلات به قطعه سازان کشــور پرداخت خواهد کرد.دولت آبادی 
همچنین به ســابقه همکاری بانک تجارت و مجموعه ايران خودرو اشاره 
کرد و افزود: يکی از دغدغه های شرکت های قطعه ساز کمبود نقدينگی و 
سرمايه در گردش به منظور به کارگیری هرچه بیشتر ظرفیت تولید است 
و ايــن تفاهمنامه ضمن حل اين مســاله، ظرفیت های مطلوب ديگری را 

برای گسترش همکاری های بین بانک، ايران خودرو، ساپکو و شرکت های 
قطعه ســاز فراهم خواهد کرد.مقیمی مديرعامل شرکت ايران خودرو نیز 
در حاشیه مراســم انعقاد اين تفاهمنامه با بیان اينکه بانک تجارت يکی 
از شــرکای اســتراتژيک ما در حوزه تامن مالی است گفت: بر اساس اين 
توافق، سقف همکاری دو مجموعه با افزايش سه برابری از 5000 میلیارد 
ريال به 15000 میلیارد ريال بالغ می شــود و به اين ترتیب تسهیلات به 
قطعه سازان با نرخ 1۸ درصد به عنوان سرمايه در گردش پرداخت می شود.
وی افزود: اين تفاهمنامه در راستای داخلی سازی قطعات موردنیاز ايران 
خودرو منعقد شــده و با همکاری بانک تجارت از طريق روش های جديد 
تامین مالی، امیدواريم در ســال 1400 در زمینه تولید، جهش خوبی را 
تجربه کنیم.مقیمی و پیرمحمدی مديران عامل ايران خودرو و ســاپکو و 
هیات همراه با همراهــی مديرعامل، رئیس، نايب رئیس و اعضای هیات 
مديره بانک تجارت در حاشــیه انعقــاد تفاهمنامه، از بخش های مختلف 
ســاختمان قديمی بانک بازرگانی بازديــد به عمل آورده و از تاريخ 120 
ساله ی مجموعه بانک تجارت و بانک های تشکیل دهنده آن مطلع شدند.

 هر چند در طول سال های گذشته میزان جذابیت بازار رمزارزها برای 
بسیاری از افراد جامعه به شکل تصاعدی افزايش يافته اما به نظر می رسد 

هنوز تکلیف برخی اصول قانونی آن در ايران مشــخص نیست.
با وجود آنکه آمارهای غیررسمی از افزايش قابل توجه تعداد ايرانیانی 
کــه به بــازار رمزارزها ورود کرده اند حکايت می کنــد اما در عمل، هنوز 
نه وضعیت قانونی يا غیرقانونی بودن معامله اين ارزها در کشــور شــفاف 
شده، نه صرافی  مجازی از سوی بانک مرکزی برای فعالیت در اين حوزه 
معرفی می شود و نه حتی با وجود وضع برخی قوانین، وضعیت استخراج 

اين ارزها به شکل شفاف بیان شده است.
با توجه به تمام اين مســائل، اعضای اتاق بازرگانی ايران در جلســه 
شــورای راهبری بهبود مستمر محیط کسب وکار به بیان نظرات خود در 
اين رابطه پرداختند و از دولت خواســتند، شرايط را برای وضع قوانین و 

شفاف سازی عملکرد در اين حوزه فراهم کند.
جمشــید نفر، رئیس کمیســیون توســعه صادرات اتاق ايران گفت: 
متاســفانه در 42 سال بعد از انقلاب، فرصت هايی را از دست داديم. اگر 
مقوله رمزارزها را فرصت بدانیم متاســفانه رفتار مناســب با آن را هنوز 
پیدا نکرده ايم و احتمال دارد در اين مورد نیز مانند گذشــته عمل کنیم.
به اعتقاد او لازم است اطلاعات و سطح آگاهی و دانش خود را نسبت 
به رمزارزها بیشتر کنیم و از آن بهترين بهره را ببريم. هرچند هنوز درباره 

مســائل اين حوزه به يک رويکرد و حرف واحد نرسیديم.
علی شمس اردکانی، رئیس کمیسیون اقتصاد کلان اتاق ايران نیز تاکید 
کرد: از آنجايی که استاد فرصت سوزی هستیم و همواره عدم آگاهی منجر 
به انواع ســنگ اندازی ها و مخالفت ها می شود، بايد سعی کنیم اطلاعات 

خود را نســبت به رمزارزها و کاربردهای آن افزايش دهیم.

او به اولین نقش پول در اقتصاد به عنوان وســیله ای برای پرداخت در 
معاملات اشــاره کرد و گفت: ارزش اين ابزار جديد که تا حدی می توان 
آن را جايگزين پول دانســت در سطح دنیا پذيرفته شده است. پس انکار 
آن عقلانی و منطقی نیســت.از منظر اين فعال اقتصادی اتاق ايران بايد 
محور اين کار باشــد و اســتفاده از اين ابزار را در تجارت توسعه دهد. در 
اين بین قدم اول، تشــريح و شناســاندن رمزارزها و چگونگی استفاده از 

آنهاســت. معرفی اين ابزار از سوی اتاق ايران بايد پیگیری شود.
شــمس اردکانی تاکید کرد: نبايد به دلیل عدم آگاهی، خود را از اين 

فناوری جديد در هر بخشی محروم کنیم.
رضا وفايی، مدير اقتصادی اتاق تعاون از رمزارزها به عنوان واقعیت هايی 
ياد کرد که قابل انکار نیســتند. به باور او فقط بايد روی دو بخش تولید 

و به رســمیت شناخته شدن آن در کشور کار کرد.
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وزير اقتصاد درباره پرداخت ســود سهام 
عدالت گفت: منتظر هستیم بتوانیم اطلاعات 
کامل شــرکت های ســرمايه پذير را بگیريم 
تا سريع تر بتوانیم ســود سهام عدالت را به 

سهامداران برسانیم.
براساس گزارشــی از اتاق اصناف ايران؛ 
فرهاد دژپســند در حاشیه رونمايی از طرح 
محیط آزمون تنظیم گیری )سند باکس( بازار 
سرمايه و طرح مرکز تعالی اقتصاد هوشمند 
و تحول ديجیتال، گفــت: وزارت اقتصاد از 
صنايع متاثر از شــرايط کرونا حمايت ويژه 

مالیاتی را صورت داد.
دژپســند در پاسخ به سوالی در خصوص 
سهم و جايگاه درآمدهای مالیاتی در بودجه 
کشــور افزود: بعضی مواقع اظهار نظرهايی 
که صورت می گیرد، از دقت کافی برخوردار 
نیست، برای اينکه وقتی می خواهیم مقايسه 

کنیم بايد در شرايط برابر مقايسه کنیم.
وزيــر اقتصاد گفت: مثلا وقتی نســبت 
مالیات به بودجه را بیان می کنیم اولین سؤال 
اين است که کدام بودجه مدنظر است؟ بودجه 
کل کشــور، بودجه عمومی دولت يا منابع 
دولت؟ وی با بیان اينکه، در ســال گذشته، 
کل هزينه های دولت در بودجه عمومی 5۷1 
هزار میلیارد تومان بود، افزود: در اين عدد، 
سهم مالیات 192 هزار میلیارد تومان بود و 
امسال اين عدد به 1200 هزار میلیارد تومان 
رسیده است,، اما آيا بودجه دولت مثلًا 2.2 

برابر شده است؟
دژپسند تصريح کرد: تعاريف تغییر پیدا 
کرده اســت، يعنی آنچه که در سال 99 به 
عنوان بودجه عمومی تعريف نمی شــد، در 
بودجه ســال 1400 اجــزای ديگری به آن 
اضافه شده که می توان با عنوان شفاف سازی 
بودجه از آن نام برد يا هر چیز ديگر، که دلايل 

گوناگونی برای آن وجود دارد.
وزير اقتصاد در تشريح اين موضوع افزود: 
ما مخرج کسرمان که آن را  در نظر می گیريم؛ 
از 5۷1 هــزار میلیارد تومان به 1200 هزار 
میلیارد تومان رسیده است؛ اما نبايد انتظار 

داشــته باشیم مالیات هم همان اندازه سهم 
داشته باشد. اگر همان سهم را داشته باشد 
بايد آن 191 هزار میلیارد تومان مالیات سال 
قبل، به 404 هزار میلیارد تومان افزايش يابد 

که معادل ۳۳ درصد است.
وی در ادامــه گفــت: حالا اگــر آن ۳۳ 
درصد بخواهد اتفــاق بیفتد بايد 404 هزار 
میلیارد تومان مورد نظر در مقايسه با 191 
هزار میلیارد تومان درآمد مالیاتی سال قبل 
تحقق يابد که به معنی اين اســت که 109 

درصد رشد داشته باشد.
دژپســند تصريح کرد: لطفا کســانی که 
ادعای آشنايی با اقتصاد ايران را دارند بگويند 
که آيا امکان دارد مالیات را در ظرف يکسال 
109 درصد نسبت به سال قبل رشد دهیم؛ 
يعنی بیش از دو برابر کنیم؟ در شرايطی که 

با بیماری کرونا مواجه هستیم؟
وزير اقتصاد گفت: الان واحدهای صنفی 
ما، اتاق اصناف ما، به شدت دنبال اين هستند 
که بخش های قابــل توجهی از فعالیت های 
اقتصــادی را معاف کنند. بنگاه های کوچک 
مقیاس ما، به دنبال معاف شــدن هستند. 

گردشــگری ما در سال گذشته کلا شرايط 
خاصی داشــته و صنايع غذايی و هتلینگ 
شرايط ويژه ای را به دلیل شیوع بیماری کرونا 
در سال گذشته تجربه کردند، به نحوی که از 

دامنه موديان مالیاتی خارج شده اند.
دژپســند در ادامه و با طرح اين پرسش 
که با وجود اين شرايط آيا امکان رشد 109 
درصدی بــرای درآمدهــای مالیاتی وجود 
دارد؟ گفت: مشــخص است که اين ناشی از 
بی دقتی در محاسبه مبنای نسبت ها است؛ 
نســبت بايد يک نسبت هوشمند و معنادار 
باشــد؛ بايد صورت و مخرج کسر را تعريف 

کنیم تا واقعیت مشخص شود.
وی افزود: کسانی که اين موارد را مطرح 
می کنند بايد متوجه باشند که طرح اين قبیل 
مسائل در اقتصاد، تبعات منفی به دنبال دارد. 
وزيــر اقتصاد تصريح کرد: نکته ای که وجود 
دارد اين اســت که درآمدهای مالیاتی ما در 
سال 9۷ به 10۷ هزار میلیارد تومان رسید 
که 2۳ درصد از آن مربوط به اسفند ماه بود، 
چون در ماه های آخر برنامه های خاصی را به 
اجــرا درآورديم که در اســفند ماه، تاثیرات 

مثبت خود را نشان داد.
دژپسند عنوان کرد: اين 10۷ هزار میلیارد 
تومان در سال 9۸ به 141 هزار میلیارد تومان 
و در ســال 99 به 19۳ هزار میلیارد تومان 
افزايش پیدا کرد که نشــان دهنده جهش 
مناسبی در اين بخش بود، اما در بحث اصلاح 
ساختار بودجه که پايه در آن تغییر می کند 
بايــد اين نکته را در نظر بگیريم که افزايش 
هزينه ها هر چه که باشد، نمی توان از محل 

مالیات ها و به طور يکباره آنرا تأمین کرد.
وی افزود: البته به تدريج و با برنامه ريزی و 
کامل کردن پروژه های مالیات هوشمند امکان 
دستیابی به اين اهداف وجود دارد به نحوی 
که بودجه کشور بر درآمدهای مالیاتی اتکاء 
پیدا کند، اما لازمه دســتیابی به اين هدف 
اصلاح ساختار هزينه ها و کاهش هزينه های 
دولت است.وزير اقتصاد در پاسخ به پرسش 
ديگــری در خصوص مالیات بــر خانه ها و 
خودروهای لوکــس گفت: در اين زمینه دو 
بحث مطرح اســت؛ يکی مالیات بر عايدی 
سرمايه است که کلیات آن تصويب شده است 
و شور دوم آن قرار است در کمیسیون برنامه 

و بودجه مجلس مورد بررسی قرار بگیرد.
دژپسند در ادامه گفت: در قانون بودجه، 
مالیات خانه و خودرو مورد بحث قرار گرفته 
است و آيین نامه آن را برای دولت فرستاده 
ايم که انشاالله پس از تصويب آيین نامه، به 
ســرعت اجرايی خواهد شد. وزير اقتصاد در 
ادامه و در پاســخ به پرسشــی در خصوص 
مالیــات بر خانه های خالــی گفت: هدف از 
تصويــب و اجرای قانون مالیات بر خانه های 
خالی ترغیب و تشــويق مالــکان به عرضه 
واحدهای خالی در بازار مســکن اســت نه 
افزايش درآمدهای مالیاتی و منتظر هستیم 
ببینیم که در چهار ماه اول سال عرضه مسکن 
صورت می گیرد يا نه و اگر بعد از اين چهار ماه 
خانه های خالی وجود داشته باشند مشمول 

مالیات خواهد شد.
وی افزود: زيرســاخت ها و ســامانه های 
مربوط به اين مالیات در وزارت مسکن آماده 
شــده و در مراحل نهايی آماده سازی است 
که در نهايت به سازمان امور مالیاتی کشور 
ارائه و توسط اين سازمان رسیدگی می شود.
دژپســند در پاسخ به پرسش ديگری در 
خصوص پرداخت ســود ســهام عدالت نیز 
گفت: منتظر هستیم بتوانیم اطلاعات کامل 
شرکت های سرمايه پذير را بگیريم به گونه ای 
که هم سريع تر بتوانیم سود سهام عدالت را 
به ســهامداران برسانیم و هم اين شرکت ها 
دچار فشار نشوند.در پايان اين گفتگو يکی 
از خبرنگاران پرسشی در خصوص شعارهای 
اقتصادی نامزدهای رياست جمهوری از جمله 
پرداخت يارانه و وام مطرح کرد که دژپسند 
در پاســخ گفت: نقد و ارزيابــی برنامه های 
نامزدهای رياســت جمهــوری در برنامه ما 
نیســت، چون مردم بايــد در اين خصوص 
نقد و ارزيابی کرده و در نهايت داوری کرده 
و انتخاب کنند، اما اگر اطلاعات نادرســتی 
نسبت به عملکرد حوزه وزارت اقتصاد ارائه 
شــود مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت امور اقتصادی و دارايی به سرعت در 

اين زمینه پاسخ گويی خواهد کرد.

دریافت اطلاعات شرکت ها برای پرداخت سود سهام عدالت
 دستورالعمل نهاد ناظر بر بازار متشکل معاملات ارزی

هیأت عامل بانک مرکزی دســتورالعمل هشت ماده ای »نهاد ناظر بر 
بازار متشکل ارزی« را تصويب کرد.

به گزارش  روابط عمومی بانک مرکزی، به موجب دستورالعمل »بازار 
متشــکل معاملات ارزی« يکی از ارکان سه گانه بازار متشکل معاملات 
ارزی، رکن نهاد ناظر بر بازار مذکور اســت و برهمین اساس وظیفه نهاد 
ياد شده نظارت بر عملیات و معاملات بازار متشکل معاملات ارزی است 

که اعضای آن توسط بانک مرکزی تعیین می شود.
در اين راســتا هیأت عامل بانک مرکزی در جلسه مورخ 1400.۳.12 
خود دســتورالعمل »نهاد ناظر بر بازار متشکل معاملات ارزی«، مشتمل 
بر ترکیب اعضای نهاد ناظر، شرح وظايف نهاد ناظر و وظايف مديرناظر بر 

بازار متشکل معاملات ارزی را به تصويب رساند. 
از جمله وظايف نهاد ياد شده می توان به احراز صلاحیت اعضای هیات 
مديره و  مديرعامل »شرکت مديريت بازار متشکل معاملات ارزی ايران«، 
تصويب شیوه نامه ها و دستورالعمل های مرتبط با عملیات و معاملات بازار 
متشکل ارزی و نظارت بر رسیدگی به تخلفات مديريت بازار اشاره کرد.

گفتنی است با تصويب اين دستورالعمل گامی ديگر به منظور گسترش 
و توسعه بازار متشکل معاملات ارزی به عنوان بازاری خودانتظام و شفاف 

برای انجام معاملات ارزی براساس سازوکار عرضه و تقاضا برداشته شد.

 استان خوزستان میزبان مدیران ارشد بانک ملی ایران

اعضای هیات مديره و هیات عامل بانک ملی ايران در ســفری 4 روزه 
به استان خوزســتان ضمن حضور در نمايشگاه صنعت پتروشیمی بندر 

ماهشهر با مديران شرکت های بزرگ صنعتی اين استان ديدار کردند.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ايران، سید فريد موسوی عضو هیات 
مديره بانک ملی ايران، حســن مونسان عضو هیات عامل و معاون شعب 
اين بانک، محمد نجف زاده مدير امور شعب منطقه يک کشور، محمدرضا 
محمــود پناه رئیس اداره کل اعتبــارات، عباس پیروزی رئیس اداره کل 
بررســی طرح ها، بهرام واقفی رئیس اداره کل بازاريابی و امور مشتريان، 
محمد رضايی رئیس اداره کل سرمايه انسانی و هیات کارشناسی همراه 
در سفر به استان خوزستان ضمن بازديد از شعب و همکاران، با مسئولان 

محلی و مديران شرکت های بزرگ استان ديدار کردند.
موسوی در ديدار با مديران پتروشیمی های منطقه ضمن تشريح زمینه 
های بالقوه و امکانات اين بانک بمنظور افزايش همکاری های فی مابین در 
سخنانی بیان داشت: امروز بانک ملی ايران با همت و توانی مضاعف در کنار 
مجموعه های عظیم صنعتی کشور ايستاده که اين امر برای هر کسی که 
قلبش برای اقتدار و شکوه ايران می طپد امیدوار کننده است. وی افزود: 
ما با همین ديدگاه و بر اساس منويات مقام معظم رهبری برای تحقق شعار 
سال در حوزه پشتیبانی و مانع زدايی ها فرايندها را تسهیل خواهیم کرد 
کما اينکه بخش های زيادی از اين رويکرد به مجموعه ابلاغ شده است.

مونســان نیز با بیان اينکه پتروشیمی ها در دوران سخت تحريم، يار 
و ياور و مشــکل گشای بخش اعظم ارزی کشور بودند، افزود: بانک ملی 
ايران در اکثر طرح ها و پروژه های بزرگ اقتصادی کشــور از جمله سد 
سازی، راه سازی، ساخت و توسعه فرودگاه ها، مراکز درمانی و بیمارستانی، 
مراکز علمی و آموزشــی و طرح هايی همچون طرح ملی مسکن و طرح 
خريد تضمینی گندم نقش اول و کلیدی را داشته است و در ادامه همین 
روند در آينده نیز آمادگی خود برای هر گونه سرمايه گذاری اعم از ارزی 
و ريالی در مجموعه های بزرگ اقتصادی بويژه صنايع پتروشیمی استان 

خوزستان اعلام می دارد.
احمد بهکار مرام رئیس اداره امور شــعب استان خوزستان نیز در اين 
ديدارها با اشاره به عزم مديران اين بانک در زمینه نقش آفرينی فعال در 
جهت تحقق شعار سال ابراز امیدواری کرد: با تقويت و افزايش تعاملات 
همه جانبه و استفاده از ظرفیت های عظیم بانک ملی ايران، شرکت های 
تولیدی و صنعتی اســتان خوزستان بتوانند بانک ملی ايران را به عنوان 

ياوری قدرتمند در کنار خود احساس نمايند.
ديدار با فرماندار و امام جمعه شهرستان خرمشهر و گرامی داشت ايام 
سوم خرداد سالروز آزادسازی خرمشهر، ديدار با نماينده شهرستان آبادان 
در مجلس شــورای اسلامی و نشست با مديران منطقه آزاد اروند، بازديد 
از بیمارستان در حال احداث در اين منطقه، حضور در افتتاحیه نمايشگاه 
بین المللی صنعت پتروشیمی در بندرماهشر، بازديد از غرفه بانک ملی و 
ساير شرکت های حاضر در نمايشگاه، نشست با مديران تعدادی از شرکت 
های فولاد، پتروشــیمی، کشت و صنعت استان خوزستان و سرکشی به 
طرح های بزرگ مشتريان کلان بانک در شهرهای مختلف استان بخشی 
از برنامه های اين سفر بود.گفتنی است ديدار با همکاران و بازديد از شعب 
و شرکت در جلسه بررسی عملکرد استان خوزستان از ديگر بخش های 

اين سفر چهار روزه بود.

 حباب بازار سهام تخلیه شده است؟
 تغییر رئیس کل بانک مرکزی برخی انتظارات را در میان فعالان بازار 
سرمايه به وجود آورده تا بلکه سیاست ها و تصمیمات جديد بتواند بورس 

را با بانک مرکزی بیشترهمخوان کند. اما بازار به کدام سو می رود؟
بورس همچنان هم جذاب اســت و هم نیست؛ عده ای به اين نتیجه 
رسیده اند که بازار روند رو به رشد خود را آغاز کرده و با تخلیه حبابی که 
سال گذشته به دلیل ناهماهنگی ها و بی تدبیری های دولت شکل گرفته 
بود، اين بازار در حال ريکاوری جذابیت خود اســت و عده ای ديگر هم، 
اگرچه چشم انداز را رو به رشد می بینند؛ اما به دلیل برخی از ابهاماتی که 
در بازار وجود دارد، خیلی رغبت فزاينده به ورود به آن ندارند؛ به هر حال 
اما ظرف روزهای گذشته، زور خوش بینان چربیده است و بخش اندکی از 
پول های پارک شده اثرگذار، وارد بازار شده اند.اکنون، همزمانی چند اتفاق 
در بازار سرمايه سبب شده که باز هم اين بازار در مرکز توجه قرار گیرد 
و چشم بسیاری از فعالان بازار سرمايه به سیاست های جديد دولت برای 
اين بازار باشــد.علی شهیدی، کارشناس بازار سرمايه گفت: بازار سرمايه 
از چند جهت همچنان دارای ابهاماتی اســت؛ چنانچه از مسائل بیرونی 
و خــارج از اقتصاد داخلی به اين موضوع نگاه کنیم، برجام و عدم تعیین 
تکلیــف برخی ابعاد مذاکرات بــر روی بازار اثرگذار بوده و اين ابهام را به 
وجود آورده است که ممکن است برجام به سرانجام برسد يا اينکه همچنان 
محل مناقشه قرار گیرد؛ اما از سوی ديگر، افرادی در داخل می گويند که 
تحريم برداشته می شود اما مقامات امريکايی گفته اند که همچنان فرآيند 

طولانی در پیش است که اين روی بازار اثر می گذارد.

تقویت ۸۵۰۰ واحدی شاخص کل بورس 
شاخص کل بورس اوراق بهادار با افزايش ۸ هزار و 5۸۶ واحدی معادل 
0.۷5 درصد به يک میلیون و 15۷ هزار و 22۸ واحد رسید. همچنین در 

فرابورس شاخص کل با رشد 1۶ واحدی به 1۷ هزار و ۷20 واحد رسید.
تالار شیشــه ای، در معاملات ســومین روز هفته )دوشــنبه سیزدهم 
خردادماه 1400(، شاهد روند صعودی شاخص های منتخب بود. به گونه ای 
که شاخص قیمت )وزنی-ارزشی(، با افزايش 222۳ واحدی معادل 0.۷5 

درصد به رقم 299 هزار و ۷02 واحد رسید.
شاخص کل هم وزن نیز، با رشد 1۷91 واحدی معادل 0.4۷ درصد، عدد 
۳۸۳ هزار و ۸2۸ واحد را به نمايش گذاشت. شاخص قیمت )هم وزن( نیز 

با افزايش 1155 واحدی به رقم 24۷ هزار و 5۳9 واحد رسید.
همچنین شاخص سهام آزاد شناور، ۸525 واحد افزايش را رقم زد و به 
ســطح يک میلیون و ۶5۳ هزار واحد رسید. همچنین شاخص بازار اول با 
۸12۶ واحد افزايش به رقم ۸4۷ هزار و 199 واحد رســید و شاخص بازار 

دوم نیز، با 11045 واحد افزايش  همراه بود و عدد 2 میلیون و ۳۳9 هزار 
واحد را به نمايش گذاشت.

بر اساس اين گزارش، در معاملات امروز بورس تهران، نمادهای معاملاتی 
فولاد، تاپیکو، شپديس، خودرو، شپنا و نوری با بیشترين افزايش، تاثیر مثبت 
در روند شاخص کل بورس داشتند. در مقابل، نمادهای معاملاتی انرژی۳، 
اپال و وسخوز، بیشترين تاثیر منفی را در برآورد نماگر کل بورس داشتند.

با پايان فعالیت بازار سرمايه در اولین روز کاری هفته، معامله گران بورس 
5 میلیارد و 9۳1 میلیون برگه بهادار و سهام را در قالب يک میلیون و ۶۷ 
هزار نوبت معامله و به ارزش 4۶ هزار و ۸۳۸ میلیارد ريال داد و ستد کردند.

در بــازار امــروز، بیشــترين افزايــش قیمــت متعلــق بــه نمــاد 
ونیرو)سرمايه گذاری نیرو( با ۶.9۸ درصد رشد و پس از آن، نمادهای سیستم، 
خريخــت، برکــت، شوينده و ســیدکو بود. همچنیــن نمــاد معاملاتی 
کحافظ )کاشــی  وســرامیک  حافظ ( با 15.۶9 درصد، بیشــترين کاهش 
قیمت را داشــت و پس از آن نیز، نمادهای انرژی۳، غشهد، وتوشه، فجر، 

سغرب و دفارا قرار گرفتند.

بانک تجارت به عنوان بانکی پیشرو درارائه خدمات غیرحضوری،در دو ماه 
گذشته از طريق سامانه زمرد و به صورت آنلاين به2۶12نفر از دارندگان سهام 

عدالت با توثیق اين سهام بیش از100میلیارد ريال تسهیلات پرداخت کرد.
به گزارش  روابط عمومی بانک تجارت، با توجه به اهمیت حفظ سلامتی 
مشتريان و کارکنان و در ادامه اقدامات موثر انجام شده در راستای کاهش مراجعه 
حضوری هموطنان به شعب، اين بانک با بهره گیری از زيست بوم زمرد تجارت، 
از ابتدای امســال تا پايان ارديبهشت به 2۶12 نفر از متقاضیان دارنده سهام 
عدالت تسهیلات مرابحه پرداخته کرده که تمامی فرآيند اعطای اين تسهیلات 
بصورت صددرصد آنلاين و بدون حضور فیزيکی مشتريان در شعب بانک انجام 
شــده است. متقاضیان دريافت اين تسهیلات همچنین از طريق سامانه زمرد 
تجارت عملیات مربوط به توثیق سهام عدالت خود را به عنوان پشتوانه تسهیلات 

زمرد تجارت زيست بومی است که با هوشمند سازی فرآيندهای بانکی و دريافتی به صورت آنلاين و غیر حضوری انجام داده اند.

بازطراحی سرويس های پايه ای و حیاتی ، خدمات نوين ديجیتالی منطبق بر 
اســتانداردهای بانکداری ديجیتال را ارائه می کند. اين سامانه با ارائه خدمات 
شخصی سازی و به صورت غیر حضوری، امکان افتتاح حساب و دسترسی آسان 
به خدمات بانکی را برای مشتری فراهم کرده است. فعال سازی خدمات نوين 
همچون همراه بانک، اينترنت بانک و ثبت درخواست تجارت کارت برای ارسال 

به نشانی مشتری از ديگر خدمات قابل ارائه در زمرد تجارت است.
با توجه به تشديد شیوع ويروس کرونا، هموطنان گرامی و دارندگان سهام 
www.tejaratbank. عدالت می توانند با مراجعه به سايت بانک تجارت به نشانی
ir اپلیکیشن زمرد را دريافت کرده و فرآيند احراز هويت، افتتاح حساب بانکی 
و دريافت تسهیلات فوق را به صورت آنلاين و غیر حضوری به انجام رسانند. 
مرکز ارتباط مشتريان بانک تجارت) 1554 ( پاسخگوی هرگونه سوال هموطنان 

عزيز در اين زمینه است.

دارندگان سهام عدالت با زمرد تجارت ۱۰۰ میلیارد ریال تسهیلات گرفتند

تفاهمنامه همکاری بانک تجارت و ایران خودرو منعقد شد 

متولی رمزارزها در کشور مشخص می شود؟

تفاهمنامه ســه جانبه بانک تجارت، شرکت ايران خودرو و ساپکو بین 
دولت آبادی و مقیمی مديران عامل بانک تجارت و شــرکت ايران خودرو 
تبادل شد.به گزارش  روابط عمومی بانک تجارت، مراسم امضای تفاهمنامه 
همکاری بانک تجارت، شرکت ايران خودرو و ساپکو يازدهم خردادماه در 
ســاختمان قديمی بانک بازرگانی سابق واقع در میدان امام خمینی)ره( 
برگــزار شــد.دولت آبادی مديرعامل بانک تجارت در مراســم انعقاد اين 
تفاهمنامه با اشاره به همکاری استراتژيک اين بانک با شرکت ايران خودرو 
گفت: حمايت از تولید و صنعت کشــور همواره يکی از برنامه های اصلی 
بانک تجارت به شــمار رفته و تفاهمنامه امروز نیز همکاری مستحکمی 
را در راســتای حمايت از صنعت قطعه ســازی کشــور بین سه مجموعه 
بانک تجارت، شرکت ايران خودرو و شرکت ساپکو پايه ريزی کرده است.
مديرعامل بانک تجارت با اشــاره به اهداف بانک تجارت در سال »تولید، 
پشــتیبانی ها، مانع زدايی ها« به ويژه در زمینه تامین مالی شــرکت های 
تولیدکننده محصولات ساخت ايران گفت: بر اساس اين تفاهمنامه بانک 
تجارت با تضامین ايران خودرو و ســاپکو جمعــا مبلغ 15 هزار میلیارد 

ريال تســهیلات به قطعه سازان کشــور پرداخت خواهد کرد.دولت آبادی 
همچنین به ســابقه همکاری بانک تجارت و مجموعه ايران خودرو اشاره 
کرد و افزود: يکی از دغدغه های شرکت های قطعه ساز کمبود نقدينگی و 
سرمايه در گردش به منظور به کارگیری هرچه بیشتر ظرفیت تولید است 
و ايــن تفاهمنامه ضمن حل اين مســاله، ظرفیت های مطلوب ديگری را 

برای گسترش همکاری های بین بانک، ايران خودرو، ساپکو و شرکت های 
قطعه ســاز فراهم خواهد کرد.مقیمی مديرعامل شرکت ايران خودرو نیز 
در حاشیه مراســم انعقاد اين تفاهمنامه با بیان اينکه بانک تجارت يکی 
از شــرکای اســتراتژيک ما در حوزه تامن مالی است گفت: بر اساس اين 
توافق، سقف همکاری دو مجموعه با افزايش سه برابری از 5000 میلیارد 
ريال به 15000 میلیارد ريال بالغ می شــود و به اين ترتیب تسهیلات به 
قطعه سازان با نرخ 1۸ درصد به عنوان سرمايه در گردش پرداخت می شود.
وی افزود: اين تفاهمنامه در راستای داخلی سازی قطعات موردنیاز ايران 
خودرو منعقد شــده و با همکاری بانک تجارت از طريق روش های جديد 
تامین مالی، امیدواريم در ســال 1400 در زمینه تولید، جهش خوبی را 
تجربه کنیم.مقیمی و پیرمحمدی مديران عامل ايران خودرو و ســاپکو و 
هیات همراه با همراهــی مديرعامل، رئیس، نايب رئیس و اعضای هیات 
مديره بانک تجارت در حاشــیه انعقــاد تفاهمنامه، از بخش های مختلف 
ســاختمان قديمی بانک بازرگانی بازديــد به عمل آورده و از تاريخ 120 
ساله ی مجموعه بانک تجارت و بانک های تشکیل دهنده آن مطلع شدند.

 هر چند در طول سال های گذشته میزان جذابیت بازار رمزارزها برای 
بسیاری از افراد جامعه به شکل تصاعدی افزايش يافته اما به نظر می رسد 

هنوز تکلیف برخی اصول قانونی آن در ايران مشــخص نیست.
با وجود آنکه آمارهای غیررسمی از افزايش قابل توجه تعداد ايرانیانی 
کــه به بــازار رمزارزها ورود کرده اند حکايت می کنــد اما در عمل، هنوز 
نه وضعیت قانونی يا غیرقانونی بودن معامله اين ارزها در کشــور شــفاف 
شده، نه صرافی  مجازی از سوی بانک مرکزی برای فعالیت در اين حوزه 
معرفی می شود و نه حتی با وجود وضع برخی قوانین، وضعیت استخراج 

اين ارزها به شکل شفاف بیان شده است.
با توجه به تمام اين مســائل، اعضای اتاق بازرگانی ايران در جلســه 
شــورای راهبری بهبود مستمر محیط کسب وکار به بیان نظرات خود در 
اين رابطه پرداختند و از دولت خواســتند، شرايط را برای وضع قوانین و 

شفاف سازی عملکرد در اين حوزه فراهم کند.
جمشــید نفر، رئیس کمیســیون توســعه صادرات اتاق ايران گفت: 
متاســفانه در 42 سال بعد از انقلاب، فرصت هايی را از دست داديم. اگر 
مقوله رمزارزها را فرصت بدانیم متاســفانه رفتار مناســب با آن را هنوز 
پیدا نکرده ايم و احتمال دارد در اين مورد نیز مانند گذشــته عمل کنیم.
به اعتقاد او لازم است اطلاعات و سطح آگاهی و دانش خود را نسبت 
به رمزارزها بیشتر کنیم و از آن بهترين بهره را ببريم. هرچند هنوز درباره 

مســائل اين حوزه به يک رويکرد و حرف واحد نرسیديم.
علی شمس اردکانی، رئیس کمیسیون اقتصاد کلان اتاق ايران نیز تاکید 
کرد: از آنجايی که استاد فرصت سوزی هستیم و همواره عدم آگاهی منجر 
به انواع ســنگ اندازی ها و مخالفت ها می شود، بايد سعی کنیم اطلاعات 

خود را نســبت به رمزارزها و کاربردهای آن افزايش دهیم.

او به اولین نقش پول در اقتصاد به عنوان وســیله ای برای پرداخت در 
معاملات اشــاره کرد و گفت: ارزش اين ابزار جديد که تا حدی می توان 
آن را جايگزين پول دانســت در سطح دنیا پذيرفته شده است. پس انکار 
آن عقلانی و منطقی نیســت.از منظر اين فعال اقتصادی اتاق ايران بايد 
محور اين کار باشــد و اســتفاده از اين ابزار را در تجارت توسعه دهد. در 
اين بین قدم اول، تشــريح و شناســاندن رمزارزها و چگونگی استفاده از 

آنهاســت. معرفی اين ابزار از سوی اتاق ايران بايد پیگیری شود.
شــمس اردکانی تاکید کرد: نبايد به دلیل عدم آگاهی، خود را از اين 

فناوری جديد در هر بخشی محروم کنیم.
رضا وفايی، مدير اقتصادی اتاق تعاون از رمزارزها به عنوان واقعیت هايی 
ياد کرد که قابل انکار نیســتند. به باور او فقط بايد روی دو بخش تولید 

و به رســمیت شناخته شدن آن در کشور کار کرد.
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 همکاری ایران و اقلیم کردستان عراق برای تبادل دانش فنیکشاورزی 

 دامپروری و صادرات محصولات دامی
معاون امور تولیدات دامی وزارت جهاد کشــاورزی در 
ديداربا وزير کشاورزی اقلیم کردستان عراق بر همکاری 
دو کشــور برای تبادل دانش فنــی دامپروری و صادرات 

محصولات دامی تاکید کرد.
به گزارش پايگاه اطلاع رسانی وزارت جهاد کشاورزی به 
نقل از ايانا، مرتضی رضايی معاون امور تولیدات دامی وزارت 
جهاد کشاورزی در ديدار با بگِرد دلشاد شکرالله طالبانی 
وزير کشاورزی و منابع طبیعی اقلیم کردستان عراق ضمن 
خیرمقدم به نمايندگان دولت اقلیم کردستان عراق اظهار 
کــرد: دو هدف اصلی دامپروری در ايران تامین پروتئین 

حیوانی و توسعه پايدار شغل دامپروری در کشور است.
وی افــزود: ما ســه راهبرد برای رســیدن به اهداف 
دامپروری داريم که شــامل ارتقا کمی و کیفی تولیدات، 
ســاختار فضای کســب و کار و ارتقا بهره وری تولیدات 

دامی می شود.
رضايی ادامه داد: اقدامات انجام شده در ايران برای ارتقا 
کمی و کیفی تولیدات شامل ايجاد ترکیبات ژنتیکی دام 
و افزايش تولید شــیر و گوشت با اجرای طرح های اصلاح 

نژادی است.
معاون وزير جهاد کشــاورزی در رابطه با نحوه تولید 
گوشــت مرغ و تخم مرغ در ايران تصريح کرد: با توجه به 
شرايط اقلیمی ايران امکان کشت ذرت، دانه و کنجاله سويا 
و غلات وجود ندارد و با واردات مواد اولیه و نهاده های دام 
و طیور به کشور، نسبت به تولید گوشت مرغ و تخم مرغ 

اقدام می شود.
وی افزود: در عین حال ايران هفتمین کشور تولیدکننده 
گوشت مرغ اســت و بیش از دو میلیون و 400 هزار تن 

گوشت مرغ صنعتی تولید می کند.
رضايی با اشــاره فعالیت هــای دامپــروری در ايران 
خاطرنشــان کرد: به طور میانگین ســرانه مصرف روزانه 
پروتئین دامی در ايران بیش از ۳۷ گرم است که نزديک 
به ۶ گــرم آن از طريق آبزيان و ماهی، حدود ۳0 گرم از 
طريق محصولات دامی شــیر، گوشت، مرغ و تخم مرغ 

تامین می شود.
وی افزود: در ســال گذشته تولید شیر در ايران حدود 
11.5 میلیون تن بوده و پیش بینی می شــود امسال به 

11.9 میلیون تن برسد.
معاون امــور تولیدات دامی وزارت جهاد کشــاورزی 
ادامه داد: نزديک به ۸90 هزار تن گوشــت قرمز در ايران 

تولید می شــود که به خاطر حرام بودن گوشت خوک در 
اسلام، اين میزان تولید محدود به گوشت گاو و گوسفند 
بوده و ايران در میزان جمعیت گوسفند چهارمین کشور 
در جهان و در زمینه جمعیت گاو هولشتاين در رده های 

بالای دنیا قرار دارد.
رضايی در رابطه با تولید ديگر ماکیان در ايران عنوان 
کرد: نزديک به 200 هزار تن گوشت سفید از طريق پرورش 
شتر مرغ، بوقلمون و طیور بومی و حدود يک میلیون و 50 

هزار تن تخم مرغ در سال در ايران تولید می شود.
وی با اشاره به ديگر تولیدات دامی در ايران ادامه داد: 
تولید حدود 115 هزار تن عسل، ۳ هزار و 200 کیلوگرم 
ژل رويال، برمه موم و گرده گل و استخراج میلیتین)ماده 
موثره زهر زنبور عسل( با خاوص دارويی متعدد و قیمت 
جهانی بالا از فعالیت های بخش زنبورداری در ايران است.

معاون وزير جهاد کشاورزی با اشاره به اين که ايران جزو 
ده کشور اول دنیا در پرورش کرم ابريشم و تولید ابريشم 
است، گفت: يک هزار و ۶۷0 تن پیله تر در سال گذشته 
تولید شده است و ايران و اقلیم کردستان عراق می توانند 

در زمینه های مختلفی با هم همکاری کنند.
وی ادامه داد: اين همکاری ها می تواند شــامل صدور 
دانش فنی تجهیزات صنعت دام و طیور در تمام زمینه ها، 

صادرات محصولات دامی و مواد ژنتیکی دامی باشد.
اقلیم کردستان عراق در ابتدای راه توسعه کشاورزی

در ادامه اين جلسه، بگرد دلشاد شکرالله طالبانی وزير 

کشاورزی و منابع طبیعی اقلیم کردستان عراق اظهار کرد: 
اقلیم کردستان عراق در همسايگی ايران قرار دارد و ما مرز 
زيادی با ايران داريم و بايد برای انتقال تجربیات ايران در 
زمینه دانش فنی کشاورزی، دامپزشکی، تولیدات دامی و 
صادرات محصولات کشاورزی از ايران به کردستان عراق 

با ايران همکاری کنیم.
وی افزود: دولت جديد اقلیم کردســتان زمینه خوبی 
را برای فعالیت شرکت های خصوصی بخش کشاورزی و 

دامپروری فراهم کرده است.
طالبانی تصريح کرد: بازارهای اقلیم کردستان عراق و 
کشور عراق برای محصولات کشاورزی ايران آمادگی کامل 
دارد، همچنین ايران و اقلیم کردستان عراق می توانند در 
زمینه ارتقا صنعت کشاورزی اقلیم کردستان با هم همکاری 
کنند.وی در رابطه با تولید محصولات کشاورزی و دامپروری 
در اقلیم کردستان عراق خاطرنشان کرد: محصولات دامی 
اقلیم کردســتان عراق به خصوص مــرغ و تخم مرغ به 
بازارهای کشور عراق صادر می شود، نزديک به يک هزار و 
۶2۶ واحد مرغداری در اقلیم کردستان فعال هستند که 
1۷0 هزار تن گوشــت مرغ تولید می کنند و ۳۶ کارخانه 

خوراک دام در اين اقلیم وجود دارد.
وزير کشاورزی و منابع طبیعی اقلیم کردستان عراق 
اذعان کرد: در تمام مباحث بخش کشاورزی و دامپروری، 
اقلیم کردســتان عراق در ابتدای راه قــرار دارد و برخی 
از موضوعــات مدنظر ايران برای همکاری، در کشــور ما 

وجود ندارد.
وی افزود: اقلیم کردستان عراق واردکننده گوشت قرمز 
ترکیه و کشورهای همسايه است و توان تامین گوشت قرمز 
از تولید داخل را ندارد اما اين واردات تاکنون از ايران نبوده 

و به دنبال راهکار اين همکاری و واردات هستیم.
طالبانی خواســتار همکاری ايران بــرای پرورش گاو 
هولشــتاين در اقلیم کردستان عراق شد و ادامه داد: اين 

امر می تواند به اشتغال روستايیان ما کمک کند.

لزوم رفع موانع تجاری اقلیم کردستان عراق
در ادامه اين جلسه، علیمراد سرافرازی مديرکل مرکز 
روابط عمومی و امور بین الملل وزارت جهاد کشاورزی اظهار 
کرد: حوزه های همکاری با اقلیم کردستان بسیار گسترده 
است و امیدواريم سفر وزير کشاورزی اقلیم کردستان به 
ايران بتواند زمینه های گسترش اين همکاری را فراهم کند.

وی افــزود: خارج از حوزه هــای دام، در زمینه تبادل 
همکاری برای محصولات گلخانه ای آمادگی کامل داريم تا 
برای احداث گلخانه، تولید و صادرات محصولات گلخانه ای 

با اقلیم کردستان همکاری داشته باشیم.
سرافرازی ادامه داد: باتوجه به مشکلات خشکسالی و 
تامین آب که هر دو کشور با آن درگیر هستند، همکاری در 
حوزه مديريت منابع آب برای ايران بسیار حائز اهمیت است.

مديرکل مرکز روابط عمومی و امور بین الملل وزارت 
جهاد کشــاورزی تصريح کرد: وزارت جهاد کشاورزی و 
بخش خصوصی ايران برای صادرات محصولات کشاورزی، 
نهاده های کشاورزی و ماشــین آلات کشاورزی به اقلیم 

کردستان عراق آمادگی دارند.
سرافرازی در رابطه با موانع تجارت با اقلیم کردستان 
عراق گفت: يکی از موارد اخذ عوارض از محصولات صادراتی 
به اقلیم کردستان است، مورد دوم عدم امکان حمل يکسره 
محصولات صادراتی است؛ مورد ديگر تنوع مقررات گمرکی 
در مرزهای کردســتان عراق است که ما را دچار مشکل 
می کنــد؛ همچنین ممنوعیت واردات مرغ و تخم مرغ به 
اقلیم کردســتان صادرات را برای بخش خصوصی ايران 

دشوار کرده است.
وی با اشــاره به تعرفه واردات محصولات کشــاورزی 
به اقلیم کردســتان عراق ابراز امیدواری کرد: حضور وزير 
کشاورزی اقلیم کردستان عراق در ايران راهگشای توافقات 

در زمینه تعرفه کالاهای کشاورزی باشد.

 
رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس در جريان نظارت میدانی از استان ايلام 
از گلخانه 12 و نیم هکتاری هیدروپونیک شهرک صالح آباد مهران بازديد کرد.
به گزارش خبرنــگار خبرگزاری خبرگزاری خانه ملت، در جريان نظارت 
میدانی رئیس مجلس شــورای اســلامی از اســتان ايلام سیدجواد ساداتی 
نژاد رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زيست مجلس 
شورای اســلامی نیز صبح امروز )دوشنبه 1۷ خردادماه( به اين استان سفر 

کرده است.
گفتنی است ساداتی نژاد در بدو ورود به استان ايلام از پايگاه اطفا حريق 
منابع طبیعی استان ايلام و تجهیزات موجود در اين پايگاه جهت کنترل حريق 

در مراتع و جنگل های استان بازديد کرد.
   رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زيست مجلس 
شورای اسلامی در ادامه نظارت میدانی خود از گلخانه هیدروپونیک شهرک 
صالح آباد شهرستان مهران با وسعت 12 و نیم هکتار که سرمايه گذاری آن 
توسط بخش خصوصی انجام شده بازديد کرد. منابع آبی مورد نیاز اين گلخانه 

از چاه تامین می شود و پايین بودن قیمت محصولات، عدم وجود بازار فروش 
مناسب و موانع صادراتی از جمله مشکلات سرمايه گذاران اين بخش بود.

اين نماينده مردم در مجلس شورای اسلامی در جريان نظارت میدانی خود 

از استان ايلام از خروجی تونل آب سامانه گرمسیری نیز بازديد کرد، ۸5درصد 
کل اين پروژه با مبلغ ۷ هزار میلیارد انجام شده و تکمیل آن در حال حاضر به 
حدودا بیش از 4 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد و عدم تکمیل اين سامانه 

به مشکل کل استان ايلام تبديل شده است.
ساداتی نژاد در ادامه نظارت میدانی خود از استان ايلام از نهالستان گرمسیری 
و طرح بیابان زدايی مهران بازديد کرد، نهالستان گرمسیری مهران بزرگترين 
نهال گرمسیری کشور است که روزانه حدود ۶0 هزار گلدان از گونه های مختلف 
گیاهی در آن تولید می شود. پیش بینی می شود در سال جاری میزان تولید 

اين نهالستان به 20 میلیون نهال برسد.
 رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زيست مجلس 
شــورای اســلامی با حضور در میان جمعی از عشاير استان ايلام به بررسی 
مشــکلات آنها از جمله بالا بودن هزينه واکسیناســیون دام ها، کمبود آب 
رســانی در فصل خشکســالی، خريد دام مازاد ، تخصیص علوفه يارانه ای و 

صادرات دام پرداخت.

رئیس سازمان امور عشاير ايران از آغاز خريد تضمینی دام عشاير از روز 
دوشنبه 1۷ خرداد در سراسر کشور خبر داد.

به گزارش پايگاه اطلاع رســانی وزارت جهاد کشاورزی به نقل از روابط 
عمومی سازمان امور عشاير ايران، شاهپور علائی مقدم در سفر به خراسان 
جنوبی با اعلام اين خبر افزود: قیمت خريد تضمینی دام عشاير به صورت 
ترکیبی 45 هزار تومان و به ازای فروش هر کیلوگرم دام زنده به شــرکت 
پشتیبانی امور دام، سه کیلوگرم جو يارانه ای نیز به عشاير داده می شود.

وی با اشــاره به اينکه خراســان جنوبی گروه يک خشکسالی و کمبود 
بارندگی در کشور است، گفت: تفاهم نامه ای با محوريت تامین آب و علوفه 
دامی عشاير با اســتانداری خراسان جنوبی منعقد و 10 میلیارد تومان از 
ســوی سازمان و 10 میلیارد تومان هم از سوی استانداری اختصاص داده 
شود تا مشــکلات ناشی از اثرات خشکســالی در مناطق عشايری استان 
تاحدودی برطرف شــود.علائی مقدم هدف خود از سفر به خراسان جنوبی 
را ديدار با عشــاير و بررسی وضعیت خشکسالی در مناطق عشايری استان 

عنوان کرد و افزود: تأمین علوفه، خريد تضمینی دام، پرداخت تســهیلات 
ارزان قیمت و ارائه خدماتی از قبیل راه ســازی، سوخت رسانی و آبرسانی 
به عشاير ضروری است.وی اظهار داشت: جامعه عشايری بیشترين منفعت 
را برای کشور و کمترين هزينه را برای دولت دارند و برای توسعه پايدار و 
امنیت غذايی کشور تلاش می کنند.رئیس سازمان امور عشاير ايران با اشاره 

به اهمیت تامین برق برای چادرهای عشــايری، گفت: هرچند برق رسانی 
به عشاير وظیفه سازمان امور عشاير نیست ولی به خاطر عمق محرومیتی 
که در مناطق عشــايری در اين زمینه وجود دارد تمام تلاش خود را برای 

تامین برق در مناطق عشايری انجام می دهیم.
علائی مقدم با اشاره به فعالیت های صندوق های خرد زنان عشايری، تاکید 
کرد: حمايت از اين صندوق ها بايد افزايش يابد تا موجب اشــتغال بیشتر 
زنان عشــايری شود و با پرداخت تسهیلات ارزان قیمت و بلاعوض بخشی 
از مشکلات آنان مرتفع شود.وی افزود: تسهیلات اختصاصی به عشاير بايد 
از طريق تشکل ها و تعاونی های عشايری جذب و با برنامه ريزی و مديريت 
و گردش صحیح برای عشــاير مفید واقع شود.گفتنی است؛ نماينده مردم 
قائنات و زيرکوه، نماينده مردم سرايان، فردوس و طبس در مجلس، معاون 
توسعه و امور زيربنايی ســازمان امور عشاير، مديرعامل اتحاديه دامداران 
متحرک ايرانیان، مديرکل امور عشاير خراسان جنوبی در بازديد از مناطق 

عشايری استان رئیس سازمان امور عشاير ايران را همراهی می کردند.

رئیس کمیسیون کشاورزی از گلخانه ۱۲ و نیم هکتاری مهران بازدید کرد

خرید تضمینی دام عشایر از ۱۷ خرداد در سراسر کشور آغاز می شود

۵۳۴ هزار هکتار با بیماری های گندم و جو مبارزه شد 
ســازمان حفظ نباتات کشــور اعلام کرد: در سال 
زراعی جاری در ســطح  بیش از 5۳4 هزار هکتار با 

بیماری های گندم و جو مبارزه شده است.
به گــزارش پايگاه اطــلاع رســانی وزارت جهاد 
کشاورزی، مديرکل دفتر پیش آگاهی سازمان حفظ 
نباتات کشــور به خبرنگار ما گفت: تاکنون 510 هزار 
هکتار با بیماری های گندم و بیش از 24 هزار هکتار 
با بیماری های جو مبارزه شیمیايی شده که به دلیل 
بارش های کم و خشکسالی و در پی آن کاهش بیماری 
های گیاهی در عرصه، ســطح مبارزه نسبت به سال 

زراعی قبل کاهش نشان می دهد.
اکبر آهنگران با اشاره به اين که بیماری های گیاهی 
در سال های پر بارش و شرايط رطوبتی رشد می کنند، 
خاطرنشــان کرد: در سال زراعی 9۸-99 که سال پر 
بارانی داشــتیم به علت افزايش بیماری های گیاهی 
در ســطح بیش از يک میلیون و 400 هزار هکتار با 
بیماری های گندم مبارزه شــد که از اين میزان 540 

هزار هکتار مربوط به زنگ زرد بود.

وی میزان مبارزه با زنگ زرد گندم در سال زراعی 
جاری را تا کنون ۶0 هزار هکتار عنوان کرد.

آهنگران اظهار داشــت: بیشترين سطح مبارزه با 
بیماری های گندم در استان های گلستان، مازندران، 

خوزستان، فارس و اردبیل صورت گرفته است.
وی اضافه کرد: در اوايل اسفند سال زراعی جاری، 
نخستین علائم بیماری گندم در خوزستان و ايلام  و 

سپس در استان فارس مشاهده شد.

مديرکل دفتر پیش آگاهی ســازمان حفظ نباتات 
کشور گفت: امســال با توجه به کاهش بیماری های 
گندم و جو در زمینه تامین ســم مشــکلی نداريم و 
مازاد هم خواهیم داشت که برای سال آينده استفاده 
خواهیم کرد.وی اذعان داشت: بیماری زنگ زرد گندم 
دائم در حال جهش است و نژادهای جديدی از زنگ 
زرد را ايجاد می کند تا مقاومت گیاه را بشــکند و آن 

را آلوده کند.
آهنگران افزود: ارقام مقاوم به بیماری زنگ گندم 
دائمی نیســتند و به تدريج ظرف ســه تا چهار سال 
مقاوت آنها شکســته می شود و بنابراين به رقم های 

جديد و مقاوم گندم نسبت به بیماری نیاز داريم.
وی گفت: اگر ارقام گنــدم، مقاوم به به زنگ زرد 

باشند، نیازی به مبارزه نخواهد بود.
آهنگران اظهار داشــت: در استان های خوزستان 
و ايلام، ســطح وسیعی از کشت گندم با ارقام چمران 
2 و مهــرگان انجام گرفته و بايــد ارقام جديد مقاوم 

کشت شود.

 کشتار زودهنگام دام به علت کمبود نقدینگی و علوفه
ريیس شورای تامین دام کشور با تاکید براينکه صنعت دامپروری کشور نیازمند نقدينگی است، گفت: اکنون تولیدکنندگان با کمبود جدی نقدينگی و علوفه دامی روبرو هستند که همین امر باعث شده تا دام ها، زودهنگام روانه 
کشتارگاه شوند.»منصور پوريان« گفت: اکنون طبق آمار  جمعیت دام سبک کشور حدود ۷0 میلیون راس است که وضعیت خوبی را  نشان می دهد، اما تولیدکنندگان ما برای تامین علوفه و نگهداری دام شرايط سختی را دارند.

ريیس شورای تامین دام کشور اظهارداشت: هزينه تمام شده تولید از جمله علوفه دامی بالاست،  از سوی ديگر بازار داخلی به دلايل مختلف از جمله شرايط اقتصادی و تورم  پاسخگوی مشکلات دامداران نیست و آنچه دامدار 
تولید و عرضه می کند، تفاوت قیمتی زيادی وجود دارد.  وی تصريح کرد: مسائل خشکسالی و کمبود علوفه فشار حداکثری روی دامداران دارد بنابراين تولیدکننده تلاش می کند برای رفعع اين معضل دام خود را زودهنگام روانه 
کشتارگاه ها کند.ريیس شورای تامین دام گفت: اکنون بره شیری يا بره تازه از شیرگرفته شده روانه کشتارگاه می شود درحالی که بره بايد پس از گرفتن از شیر،  وارد فرايند پرواربندی شود تا به وزن ۳۶ کیلوگرم يعنی گوشت برسد.

وی با بیان اينکه اکنون دام شیری پايه کشور روانه کشتارگاه ها می شود، افزود: ادامه اين روند نگران کننده است زيرا ممکن است در ماه های آتی با کمبود تولید روبرو شويم.

باغات آذربایجان غربی برداشــت از  ۱۸هزار تن گیلاس 
 می شود

رئیس سازمان جهادکشاورزی آذربايجان غربی گفت: برداشت گیلاس 
از سطح يک هزار و 500 هکتاری باغ های استان آغاز شده است.

اکبر کرامتی با بیان اينکه اين استان دارای يک هزار و 99۳ هکتار باغ 
گیلاس بوده که از اين میزان 1500 هکتار بارور و مابقی غیربارور است، 
افزود: عمده شهرستان های تولید کننده گیلاس در استان شامل ارومیه، 
اشنويه و خوی بوده و ارومیه با ۳۶0 هکتار رتبه اول، خوی با 2۸0 هکتار 
و اشنويه با 205 هکتار رتبه دوم و سوم تولید را دارا هستند و در مهاباد 

و بوکان نیز مقداری گیلاس سالیانه تولید می شود.
وی ادامه داد: پیش بینی می شــود 1۸ هــزار و 500 تن گیلاس در 
استان امسال از ســطح باغ های بارور استان برداشت شود که محصول 
تولیدی در استان علاوه بر تأمین نیاز داخل استان به کشورهای روسیه 

و حاشیه خلیج فارس صادر می شود.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی آذربايجان غربی اضافه کرد: همه ساله 
۸ تا 10 هزار تن گیلاس از استان به کشور روسیه و همچنین کشورهای 

حاشیه خلیج فارس صادر می شود.
وی با بیان اينکه رقم عمده کشــت شــده در استان تک دانه است، 
افزود: اين رقم بازار پســند بوده و در کنار آن رقم گیلاس خوشــه ای و 

ساير ارقام نیز به صورت محدود تولید می شود.
کرامتی افزود: سیاســت وزارت جهاد کشاورزی استفاده از ارقام پايه 
رويشــی به جای باغ های ســنتی و غیر اقتصادی بوده تا بتوان افزايش 

کیفی و کمی محصول را رقم زد.
آذربايجان غربی با دارا بودن بیش از 115 هزار هکتار انواع محصولات 
باغی هســته دار، دانه دار و دانه ريز و ... اســت که علاوه بر تأمین نیاز 

مصرفی داخل استان به ساير استان ها و کشورها نیز صادر می شود.
درخت گیلاس از جمله درختان مناطق معتدل و ســرد به شــمار 
می رود و مقاوم به سرماســت و در مقايسه با ساير درختان میوه هسته 

دار محصول آن زودتر به مرحله برداشت می رسد.

 نزدیک به یک میلیون تنُ شیر خام صادر شد
معاون امور تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی گفت: سال گذشته 
حدود يک میلیون تنُ شیر خام صادر شده و اين صنعت به خوداتکايی 

رسیده است.
مرتضی رضايی در حاشیه نوزدهمین نمايشگاه بین المللی دام، طیور، 
آبزيان و دامپزشکی که در محل دائمی نمايشگاه های بین المللی استان 
اصفهان برگزار شــد در گفت و گو با خبرنگار ايرنا افزود: ســال گذشته 
تولید شــیر در ايران به مرز 11.5 میلیون تنُ رسید که نزديک به يک 

میلیون تنُ آن صادر شد.
وی افزود: پیش بینی می شود امسال تولید شیر به 11.9 میلیون تنُ 
برســد که اين نشانه خوداتکايی در اين صنعت و تامین کامل نیازهای 

داخلی است.
معاون امور تولیدات دامی وزارت جهاد کشــاورزی به تولید  به ۸۷0 
تا۸۸0 هزار تنُ گوشت قرمز در ايران نیز اشاره کرد و گفت: سال گذشته 
در کشور بیش از 2 میلیون و 400 هزار تنُ گوشت مرغ صنعتی تولید 
شد که با احتساب 200 هزار تنُ تولید گوشت شترمرغ، بوقلمون، مرغ 
مادر و مرغ تخمگذار، در پايان دوره مجموع تولید گوشــت طیور کشور 

به از 2 میلیون و ۶00 هزار تن می رسد.
 وی ادامه داد: برگزاری رويدادهايی مانند اين نمايشگاه که دامداران 
و مرغداران را با فناوری ها، داروها، تجهیزات و مواد جديد آشنا می کند 
موجب ارتقا اين صنعت می شود و می تواند گام مهمی در راه ارتقا کمی 
و کیفی تولیدات شامل ايجاد ترکیبات ژنتیکی دام و افزايش تولید شیر 

و گوشت با اجرای طرح های اصلاح نژاد شود.
رضايی همچنین با اشاره به بالا بودن ضريب نفوذ فناوری در صنعت 
دامپروری کشــور گفت: جز دامداری های روستايی، همه دامداری های 

کشور به شکلی از فناوری های نوين استفاده می کنند.
اصفهان از مناطق اصلی کشــور در حوزه صنايع مختلف کشاورزی 
محسوب می شود و نقش بسزايی در تولید انواع محصولات ايفا می کند 
بطوری که از نظر رتبه بندی با تولید سالانه يک میلیون و ۳۷0 هزار تنُ 
شیر در جايگاه نخست قرار دارد و با تولید 200 هزار تنُ گوشت مرغ و  
يکصد هزار تنُ تخم مرغ، جايگاه دوم کشوری را به خود اختصاص داده 
است.استان اصفهان يکی از قطب های تولیدات دامی کشور و با 2 هزار 
و ۶00 واحد مرغداری صنعتی، 1۷ کشتارگاه طیور و ۳۳ کشتارگاه دام 
و بیــش از 10 هزار مرکز بســته بندی و فرآورده های خام دامی دارای 

ظرفیت مناسب در اين  بخش اقتصادی است.
اين اســتان دارای بیش از هفت میلیون و ۸00 هزار راس انواع دام 
اســت که اين خطه را به يکی از قطب های تولید فرآورده های دامی در 
کشور تبديل کرده است. اصفهان رتبه اول تولید گوشت مرغ و بوقلمون، 
رتبه چهارم تولید گوشــت قرمز، رتبه دوم تولید تخم مرغ و رتبه اول 

تولید شیر خام و رتبه سوم تولید عسل کشور را داراست. 
نمايشــگاه بین المللی دام، طیور، آبزيان و دامپزشــکی به مدت پنج 
روز تــا 21 خــرداد جــاری در 1۷ هزار مترمربع فضــای محل دائمی 
نمايشــگاه های بین المللی اســتان اصفهان با هــدف معرفی کالاها و 
محصولات جديد و فناوری های نو در صنعت دام و طیور، ايجاد فرصت 
تعامل بــا تولیدکنندگان، بازرگانان و متخصصــان، ايجاد فرصت عقد 

قراردادهای کاری و اخذ نمايندگی برپاست.

رونوشت آگهی حصروراثت
آقای: پیمان نیازی فرزند سلیمان ش ش ۶ ت ت 1۳55/01/20وکد ملی 
45010۶۷۷21 با احراز هويت در اين شعبه حضور دارد حسب اظهارات 
خواهان خانم: رقیه نیازی فرزند سارا بگ به شماره شناسنامه ۷۸۶ ت ت 
1۳۳2/09/0۷ و کد ملی 450045۸4۸4 در تاريخ 1400/02/25 در 
اقامتگاه دائمی خويش واقع در ايلام- بهمن آباد در گذشته و به استناد 

ابرازی و شهادت شهود وراث حین الفوت وی عبارتند از:
الهه نیازی فرزند سلیمان و رقیه ش ش 1۳4۷ ت ت 1۳52/0۶/0۷ کد 

ملی 45004۶424۷ فرزند دختر متوفی
پیمان نیازی فرزند سلیمان و رقیه  ش ش ۶ ت ت 1۳55/01/20کد ملی 

45010۶۷۷21 فرزند پسرمتوفی
 الهام نیازی فرزند سلیمان و رقیه  ش ش 140۶ ت ت 1۳5۷/01/0۷کد 

ملی 45004۶4۸۳۳ فرزند دختر متوفی
اينک با انجام تشريفات مقدماتی درخواست مزبور را در يک نوبت آگهی 
می نمايد تا هرکسی اعتراضی دارد و يا وصیت نامه ای از متوفی نزد وی 
می باشد از تاريخ نشر نخستین آگهی ظرف يک ماه به شورا تقديم دارد و 

الا گواهي صادر خواهد شد.
رئیس شعبه اول شورای حل اختلاف چوار شکراله میری

 روزنامه صبح ايران   شماره 925   چهار شنبه  19خرداد   1400
 همکاری ایران و اقلیم کردستان عراق برای تبادل دانش فنیکشاورزی 

 دامپروری و صادرات محصولات دامی
معاون امور تولیدات دامی وزارت جهاد کشــاورزی در 
ديداربا وزير کشاورزی اقلیم کردستان عراق بر همکاری 
دو کشــور برای تبادل دانش فنــی دامپروری و صادرات 

محصولات دامی تاکید کرد.
به گزارش پايگاه اطلاع رسانی وزارت جهاد کشاورزی به 
نقل از ايانا، مرتضی رضايی معاون امور تولیدات دامی وزارت 
جهاد کشاورزی در ديدار با بگِرد دلشاد شکرالله طالبانی 
وزير کشاورزی و منابع طبیعی اقلیم کردستان عراق ضمن 
خیرمقدم به نمايندگان دولت اقلیم کردستان عراق اظهار 
کــرد: دو هدف اصلی دامپروری در ايران تامین پروتئین 

حیوانی و توسعه پايدار شغل دامپروری در کشور است.
وی افــزود: ما ســه راهبرد برای رســیدن به اهداف 
دامپروری داريم که شــامل ارتقا کمی و کیفی تولیدات، 
ســاختار فضای کســب و کار و ارتقا بهره وری تولیدات 

دامی می شود.
رضايی ادامه داد: اقدامات انجام شده در ايران برای ارتقا 
کمی و کیفی تولیدات شامل ايجاد ترکیبات ژنتیکی دام 
و افزايش تولید شــیر و گوشت با اجرای طرح های اصلاح 

نژادی است.
معاون وزير جهاد کشــاورزی در رابطه با نحوه تولید 
گوشــت مرغ و تخم مرغ در ايران تصريح کرد: با توجه به 
شرايط اقلیمی ايران امکان کشت ذرت، دانه و کنجاله سويا 
و غلات وجود ندارد و با واردات مواد اولیه و نهاده های دام 
و طیور به کشور، نسبت به تولید گوشت مرغ و تخم مرغ 

اقدام می شود.
وی افزود: در عین حال ايران هفتمین کشور تولیدکننده 
گوشت مرغ اســت و بیش از دو میلیون و 400 هزار تن 

گوشت مرغ صنعتی تولید می کند.
رضايی با اشــاره فعالیت هــای دامپــروری در ايران 
خاطرنشــان کرد: به طور میانگین ســرانه مصرف روزانه 
پروتئین دامی در ايران بیش از ۳۷ گرم است که نزديک 
به ۶ گــرم آن از طريق آبزيان و ماهی، حدود ۳0 گرم از 
طريق محصولات دامی شــیر، گوشت، مرغ و تخم مرغ 

تامین می شود.
وی افزود: در ســال گذشته تولید شیر در ايران حدود 
11.5 میلیون تن بوده و پیش بینی می شــود امسال به 

11.9 میلیون تن برسد.
معاون امــور تولیدات دامی وزارت جهاد کشــاورزی 
ادامه داد: نزديک به ۸90 هزار تن گوشــت قرمز در ايران 

تولید می شــود که به خاطر حرام بودن گوشت خوک در 
اسلام، اين میزان تولید محدود به گوشت گاو و گوسفند 
بوده و ايران در میزان جمعیت گوسفند چهارمین کشور 
در جهان و در زمینه جمعیت گاو هولشتاين در رده های 

بالای دنیا قرار دارد.
رضايی در رابطه با تولید ديگر ماکیان در ايران عنوان 
کرد: نزديک به 200 هزار تن گوشت سفید از طريق پرورش 
شتر مرغ، بوقلمون و طیور بومی و حدود يک میلیون و 50 

هزار تن تخم مرغ در سال در ايران تولید می شود.
وی با اشاره به ديگر تولیدات دامی در ايران ادامه داد: 
تولید حدود 115 هزار تن عسل، ۳ هزار و 200 کیلوگرم 
ژل رويال، برمه موم و گرده گل و استخراج میلیتین)ماده 
موثره زهر زنبور عسل( با خاوص دارويی متعدد و قیمت 
جهانی بالا از فعالیت های بخش زنبورداری در ايران است.

معاون وزير جهاد کشاورزی با اشاره به اين که ايران جزو 
ده کشور اول دنیا در پرورش کرم ابريشم و تولید ابريشم 
است، گفت: يک هزار و ۶۷0 تن پیله تر در سال گذشته 
تولید شده است و ايران و اقلیم کردستان عراق می توانند 

در زمینه های مختلفی با هم همکاری کنند.
وی ادامه داد: اين همکاری ها می تواند شــامل صدور 
دانش فنی تجهیزات صنعت دام و طیور در تمام زمینه ها، 

صادرات محصولات دامی و مواد ژنتیکی دامی باشد.
اقلیم کردستان عراق در ابتدای راه توسعه کشاورزی

در ادامه اين جلسه، بگرد دلشاد شکرالله طالبانی وزير 

کشاورزی و منابع طبیعی اقلیم کردستان عراق اظهار کرد: 
اقلیم کردستان عراق در همسايگی ايران قرار دارد و ما مرز 
زيادی با ايران داريم و بايد برای انتقال تجربیات ايران در 
زمینه دانش فنی کشاورزی، دامپزشکی، تولیدات دامی و 
صادرات محصولات کشاورزی از ايران به کردستان عراق 

با ايران همکاری کنیم.
وی افزود: دولت جديد اقلیم کردســتان زمینه خوبی 
را برای فعالیت شرکت های خصوصی بخش کشاورزی و 

دامپروری فراهم کرده است.
طالبانی تصريح کرد: بازارهای اقلیم کردستان عراق و 
کشور عراق برای محصولات کشاورزی ايران آمادگی کامل 
دارد، همچنین ايران و اقلیم کردستان عراق می توانند در 
زمینه ارتقا صنعت کشاورزی اقلیم کردستان با هم همکاری 
کنند.وی در رابطه با تولید محصولات کشاورزی و دامپروری 
در اقلیم کردستان عراق خاطرنشان کرد: محصولات دامی 
اقلیم کردســتان عراق به خصوص مــرغ و تخم مرغ به 
بازارهای کشور عراق صادر می شود، نزديک به يک هزار و 
۶2۶ واحد مرغداری در اقلیم کردستان فعال هستند که 
1۷0 هزار تن گوشــت مرغ تولید می کنند و ۳۶ کارخانه 

خوراک دام در اين اقلیم وجود دارد.
وزير کشاورزی و منابع طبیعی اقلیم کردستان عراق 
اذعان کرد: در تمام مباحث بخش کشاورزی و دامپروری، 
اقلیم کردســتان عراق در ابتدای راه قــرار دارد و برخی 
از موضوعــات مدنظر ايران برای همکاری، در کشــور ما 

وجود ندارد.
وی افزود: اقلیم کردستان عراق واردکننده گوشت قرمز 
ترکیه و کشورهای همسايه است و توان تامین گوشت قرمز 
از تولید داخل را ندارد اما اين واردات تاکنون از ايران نبوده 

و به دنبال راهکار اين همکاری و واردات هستیم.
طالبانی خواســتار همکاری ايران بــرای پرورش گاو 
هولشــتاين در اقلیم کردستان عراق شد و ادامه داد: اين 

امر می تواند به اشتغال روستايیان ما کمک کند.

لزوم رفع موانع تجاری اقلیم کردستان عراق
در ادامه اين جلسه، علیمراد سرافرازی مديرکل مرکز 
روابط عمومی و امور بین الملل وزارت جهاد کشاورزی اظهار 
کرد: حوزه های همکاری با اقلیم کردستان بسیار گسترده 
است و امیدواريم سفر وزير کشاورزی اقلیم کردستان به 
ايران بتواند زمینه های گسترش اين همکاری را فراهم کند.

وی افــزود: خارج از حوزه هــای دام، در زمینه تبادل 
همکاری برای محصولات گلخانه ای آمادگی کامل داريم تا 
برای احداث گلخانه، تولید و صادرات محصولات گلخانه ای 

با اقلیم کردستان همکاری داشته باشیم.
سرافرازی ادامه داد: باتوجه به مشکلات خشکسالی و 
تامین آب که هر دو کشور با آن درگیر هستند، همکاری در 
حوزه مديريت منابع آب برای ايران بسیار حائز اهمیت است.

مديرکل مرکز روابط عمومی و امور بین الملل وزارت 
جهاد کشــاورزی تصريح کرد: وزارت جهاد کشاورزی و 
بخش خصوصی ايران برای صادرات محصولات کشاورزی، 
نهاده های کشاورزی و ماشــین آلات کشاورزی به اقلیم 

کردستان عراق آمادگی دارند.
سرافرازی در رابطه با موانع تجارت با اقلیم کردستان 
عراق گفت: يکی از موارد اخذ عوارض از محصولات صادراتی 
به اقلیم کردستان است، مورد دوم عدم امکان حمل يکسره 
محصولات صادراتی است؛ مورد ديگر تنوع مقررات گمرکی 
در مرزهای کردســتان عراق است که ما را دچار مشکل 
می کنــد؛ همچنین ممنوعیت واردات مرغ و تخم مرغ به 
اقلیم کردســتان صادرات را برای بخش خصوصی ايران 

دشوار کرده است.
وی با اشــاره به تعرفه واردات محصولات کشــاورزی 
به اقلیم کردســتان عراق ابراز امیدواری کرد: حضور وزير 
کشاورزی اقلیم کردستان عراق در ايران راهگشای توافقات 

در زمینه تعرفه کالاهای کشاورزی باشد.

 
رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس در جريان نظارت میدانی از استان ايلام 
از گلخانه 12 و نیم هکتاری هیدروپونیک شهرک صالح آباد مهران بازديد کرد.

به گزارش خبرنــگار خبرگزاری خبرگزاری خانه ملت، در جريان نظارت 
میدانی رئیس مجلس شــورای اســلامی از اســتان ايلام سیدجواد ساداتی 
نژاد رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زيست مجلس 
شورای اســلامی نیز صبح امروز )دوشنبه 1۷ خردادماه( به اين استان سفر 

کرده است.
گفتنی است ساداتی نژاد در بدو ورود به استان ايلام از پايگاه اطفا حريق 
منابع طبیعی استان ايلام و تجهیزات موجود در اين پايگاه جهت کنترل حريق 

در مراتع و جنگل های استان بازديد کرد.
   رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زيست مجلس 
شورای اسلامی در ادامه نظارت میدانی خود از گلخانه هیدروپونیک شهرک 
صالح آباد شهرستان مهران با وسعت 12 و نیم هکتار که سرمايه گذاری آن 
توسط بخش خصوصی انجام شده بازديد کرد. منابع آبی مورد نیاز اين گلخانه 

از چاه تامین می شود و پايین بودن قیمت محصولات، عدم وجود بازار فروش 
مناسب و موانع صادراتی از جمله مشکلات سرمايه گذاران اين بخش بود.

اين نماينده مردم در مجلس شورای اسلامی در جريان نظارت میدانی خود 

از استان ايلام از خروجی تونل آب سامانه گرمسیری نیز بازديد کرد، ۸5درصد 
کل اين پروژه با مبلغ ۷ هزار میلیارد انجام شده و تکمیل آن در حال حاضر به 
حدودا بیش از 4 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد و عدم تکمیل اين سامانه 

به مشکل کل استان ايلام تبديل شده است.
ساداتی نژاد در ادامه نظارت میدانی خود از استان ايلام از نهالستان گرمسیری 
و طرح بیابان زدايی مهران بازديد کرد، نهالستان گرمسیری مهران بزرگترين 
نهال گرمسیری کشور است که روزانه حدود ۶0 هزار گلدان از گونه های مختلف 
گیاهی در آن تولید می شود. پیش بینی می شود در سال جاری میزان تولید 

اين نهالستان به 20 میلیون نهال برسد.
 رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زيست مجلس 
شــورای اســلامی با حضور در میان جمعی از عشاير استان ايلام به بررسی 
مشــکلات آنها از جمله بالا بودن هزينه واکسیناســیون دام ها، کمبود آب 
رســانی در فصل خشکســالی، خريد دام مازاد ، تخصیص علوفه يارانه ای و 

صادرات دام پرداخت.

رئیس سازمان امور عشاير ايران از آغاز خريد تضمینی دام عشاير از روز 
دوشنبه 1۷ خرداد در سراسر کشور خبر داد.

به گزارش پايگاه اطلاع رســانی وزارت جهاد کشاورزی به نقل از روابط 
عمومی سازمان امور عشاير ايران، شاهپور علائی مقدم در سفر به خراسان 
جنوبی با اعلام اين خبر افزود: قیمت خريد تضمینی دام عشاير به صورت 
ترکیبی 45 هزار تومان و به ازای فروش هر کیلوگرم دام زنده به شــرکت 
پشتیبانی امور دام، سه کیلوگرم جو يارانه ای نیز به عشاير داده می شود.

وی با اشــاره به اينکه خراســان جنوبی گروه يک خشکسالی و کمبود 
بارندگی در کشور است، گفت: تفاهم نامه ای با محوريت تامین آب و علوفه 
دامی عشاير با اســتانداری خراسان جنوبی منعقد و 10 میلیارد تومان از 
ســوی سازمان و 10 میلیارد تومان هم از سوی استانداری اختصاص داده 
شود تا مشــکلات ناشی از اثرات خشکســالی در مناطق عشايری استان 
تاحدودی برطرف شــود.علائی مقدم هدف خود از سفر به خراسان جنوبی 
را ديدار با عشــاير و بررسی وضعیت خشکسالی در مناطق عشايری استان 

عنوان کرد و افزود: تأمین علوفه، خريد تضمینی دام، پرداخت تســهیلات 
ارزان قیمت و ارائه خدماتی از قبیل راه ســازی، سوخت رسانی و آبرسانی 
به عشاير ضروری است.وی اظهار داشت: جامعه عشايری بیشترين منفعت 
را برای کشور و کمترين هزينه را برای دولت دارند و برای توسعه پايدار و 
امنیت غذايی کشور تلاش می کنند.رئیس سازمان امور عشاير ايران با اشاره 

به اهمیت تامین برق برای چادرهای عشــايری، گفت: هرچند برق رسانی 
به عشاير وظیفه سازمان امور عشاير نیست ولی به خاطر عمق محرومیتی 
که در مناطق عشــايری در اين زمینه وجود دارد تمام تلاش خود را برای 

تامین برق در مناطق عشايری انجام می دهیم.
علائی مقدم با اشاره به فعالیت های صندوق های خرد زنان عشايری، تاکید 
کرد: حمايت از اين صندوق ها بايد افزايش يابد تا موجب اشــتغال بیشتر 
زنان عشــايری شود و با پرداخت تسهیلات ارزان قیمت و بلاعوض بخشی 
از مشکلات آنان مرتفع شود.وی افزود: تسهیلات اختصاصی به عشاير بايد 
از طريق تشکل ها و تعاونی های عشايری جذب و با برنامه ريزی و مديريت 
و گردش صحیح برای عشــاير مفید واقع شود.گفتنی است؛ نماينده مردم 
قائنات و زيرکوه، نماينده مردم سرايان، فردوس و طبس در مجلس، معاون 
توسعه و امور زيربنايی ســازمان امور عشاير، مديرعامل اتحاديه دامداران 
متحرک ايرانیان، مديرکل امور عشاير خراسان جنوبی در بازديد از مناطق 

عشايری استان رئیس سازمان امور عشاير ايران را همراهی می کردند.

رئیس کمیسیون کشاورزی از گلخانه ۱۲ و نیم هکتاری مهران بازدید کرد

خرید تضمینی دام عشایر از ۱۷ خرداد در سراسر کشور آغاز می شود

۵۳۴ هزار هکتار با بیماری های گندم و جو مبارزه شد 
ســازمان حفظ نباتات کشــور اعلام کرد: در سال 
زراعی جاری در ســطح  بیش از 5۳4 هزار هکتار با 

بیماری های گندم و جو مبارزه شده است.
به گــزارش پايگاه اطــلاع رســانی وزارت جهاد 
کشاورزی، مديرکل دفتر پیش آگاهی سازمان حفظ 
نباتات کشــور به خبرنگار ما گفت: تاکنون 510 هزار 
هکتار با بیماری های گندم و بیش از 24 هزار هکتار 
با بیماری های جو مبارزه شیمیايی شده که به دلیل 
بارش های کم و خشکسالی و در پی آن کاهش بیماری 
های گیاهی در عرصه، ســطح مبارزه نسبت به سال 

زراعی قبل کاهش نشان می دهد.
اکبر آهنگران با اشاره به اين که بیماری های گیاهی 
در سال های پر بارش و شرايط رطوبتی رشد می کنند، 
خاطرنشــان کرد: در سال زراعی 9۸-99 که سال پر 
بارانی داشــتیم به علت افزايش بیماری های گیاهی 
در ســطح بیش از يک میلیون و 400 هزار هکتار با 
بیماری های گندم مبارزه شــد که از اين میزان 540 

هزار هکتار مربوط به زنگ زرد بود.

وی میزان مبارزه با زنگ زرد گندم در سال زراعی 
جاری را تا کنون ۶0 هزار هکتار عنوان کرد.

آهنگران اظهار داشــت: بیشترين سطح مبارزه با 
بیماری های گندم در استان های گلستان، مازندران، 

خوزستان، فارس و اردبیل صورت گرفته است.
وی اضافه کرد: در اوايل اسفند سال زراعی جاری، 
نخستین علائم بیماری گندم در خوزستان و ايلام  و 

سپس در استان فارس مشاهده شد.

مديرکل دفتر پیش آگاهی ســازمان حفظ نباتات 
کشور گفت: امســال با توجه به کاهش بیماری های 
گندم و جو در زمینه تامین ســم مشــکلی نداريم و 
مازاد هم خواهیم داشت که برای سال آينده استفاده 
خواهیم کرد.وی اذعان داشت: بیماری زنگ زرد گندم 
دائم در حال جهش است و نژادهای جديدی از زنگ 
زرد را ايجاد می کند تا مقاومت گیاه را بشــکند و آن 

را آلوده کند.
آهنگران افزود: ارقام مقاوم به بیماری زنگ گندم 
دائمی نیســتند و به تدريج ظرف ســه تا چهار سال 
مقاوت آنها شکســته می شود و بنابراين به رقم های 

جديد و مقاوم گندم نسبت به بیماری نیاز داريم.
وی گفت: اگر ارقام گنــدم، مقاوم به به زنگ زرد 

باشند، نیازی به مبارزه نخواهد بود.
آهنگران اظهار داشــت: در استان های خوزستان 
و ايلام، ســطح وسیعی از کشت گندم با ارقام چمران 
2 و مهــرگان انجام گرفته و بايــد ارقام جديد مقاوم 

کشت شود.

 کشتار زودهنگام دام به علت کمبود نقدینگی و علوفه
ريیس شورای تامین دام کشور با تاکید براينکه صنعت دامپروری کشور نیازمند نقدينگی است، گفت: اکنون تولیدکنندگان با کمبود جدی نقدينگی و علوفه دامی روبرو هستند که همین امر باعث شده تا دام ها، زودهنگام روانه 
کشتارگاه شوند.»منصور پوريان« گفت: اکنون طبق آمار  جمعیت دام سبک کشور حدود ۷0 میلیون راس است که وضعیت خوبی را  نشان می دهد، اما تولیدکنندگان ما برای تامین علوفه و نگهداری دام شرايط سختی را دارند.

ريیس شورای تامین دام کشور اظهارداشت: هزينه تمام شده تولید از جمله علوفه دامی بالاست،  از سوی ديگر بازار داخلی به دلايل مختلف از جمله شرايط اقتصادی و تورم  پاسخگوی مشکلات دامداران نیست و آنچه دامدار 
تولید و عرضه می کند، تفاوت قیمتی زيادی وجود دارد.  وی تصريح کرد: مسائل خشکسالی و کمبود علوفه فشار حداکثری روی دامداران دارد بنابراين تولیدکننده تلاش می کند برای رفعع اين معضل دام خود را زودهنگام روانه 
کشتارگاه ها کند.ريیس شورای تامین دام گفت: اکنون بره شیری يا بره تازه از شیرگرفته شده روانه کشتارگاه می شود درحالی که بره بايد پس از گرفتن از شیر،  وارد فرايند پرواربندی شود تا به وزن ۳۶ کیلوگرم يعنی گوشت برسد.

وی با بیان اينکه اکنون دام شیری پايه کشور روانه کشتارگاه ها می شود، افزود: ادامه اين روند نگران کننده است زيرا ممکن است در ماه های آتی با کمبود تولید روبرو شويم.

باغات آذربایجان غربی برداشــت از  ۱۸هزار تن گیلاس 
 می شود

رئیس سازمان جهادکشاورزی آذربايجان غربی گفت: برداشت گیلاس 
از سطح يک هزار و 500 هکتاری باغ های استان آغاز شده است.

اکبر کرامتی با بیان اينکه اين استان دارای يک هزار و 99۳ هکتار باغ 
گیلاس بوده که از اين میزان 1500 هکتار بارور و مابقی غیربارور است، 
افزود: عمده شهرستان های تولید کننده گیلاس در استان شامل ارومیه، 
اشنويه و خوی بوده و ارومیه با ۳۶0 هکتار رتبه اول، خوی با 2۸0 هکتار 
و اشنويه با 205 هکتار رتبه دوم و سوم تولید را دارا هستند و در مهاباد 

و بوکان نیز مقداری گیلاس سالیانه تولید می شود.
وی ادامه داد: پیش بینی می شــود 1۸ هــزار و 500 تن گیلاس در 
استان امسال از ســطح باغ های بارور استان برداشت شود که محصول 
تولیدی در استان علاوه بر تأمین نیاز داخل استان به کشورهای روسیه 

و حاشیه خلیج فارس صادر می شود.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی آذربايجان غربی اضافه کرد: همه ساله 
۸ تا 10 هزار تن گیلاس از استان به کشور روسیه و همچنین کشورهای 

حاشیه خلیج فارس صادر می شود.
وی با بیان اينکه رقم عمده کشــت شــده در استان تک دانه است، 
افزود: اين رقم بازار پســند بوده و در کنار آن رقم گیلاس خوشــه ای و 

ساير ارقام نیز به صورت محدود تولید می شود.
کرامتی افزود: سیاســت وزارت جهاد کشاورزی استفاده از ارقام پايه 
رويشــی به جای باغ های ســنتی و غیر اقتصادی بوده تا بتوان افزايش 

کیفی و کمی محصول را رقم زد.
آذربايجان غربی با دارا بودن بیش از 115 هزار هکتار انواع محصولات 
باغی هســته دار، دانه دار و دانه ريز و ... اســت که علاوه بر تأمین نیاز 

مصرفی داخل استان به ساير استان ها و کشورها نیز صادر می شود.
درخت گیلاس از جمله درختان مناطق معتدل و ســرد به شــمار 
می رود و مقاوم به سرماســت و در مقايسه با ساير درختان میوه هسته 

دار محصول آن زودتر به مرحله برداشت می رسد.

 نزدیک به یک میلیون تنُ شیر خام صادر شد
معاون امور تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی گفت: سال گذشته 
حدود يک میلیون تنُ شیر خام صادر شده و اين صنعت به خوداتکايی 

رسیده است.
مرتضی رضايی در حاشیه نوزدهمین نمايشگاه بین المللی دام، طیور، 
آبزيان و دامپزشکی که در محل دائمی نمايشگاه های بین المللی استان 
اصفهان برگزار شــد در گفت و گو با خبرنگار ايرنا افزود: ســال گذشته 
تولید شــیر در ايران به مرز 11.5 میلیون تنُ رسید که نزديک به يک 

میلیون تنُ آن صادر شد.
وی افزود: پیش بینی می شود امسال تولید شیر به 11.9 میلیون تنُ 
برســد که اين نشانه خوداتکايی در اين صنعت و تامین کامل نیازهای 

داخلی است.
معاون امور تولیدات دامی وزارت جهاد کشــاورزی به تولید  به ۸۷0 
تا۸۸0 هزار تنُ گوشت قرمز در ايران نیز اشاره کرد و گفت: سال گذشته 
در کشور بیش از 2 میلیون و 400 هزار تنُ گوشت مرغ صنعتی تولید 
شد که با احتساب 200 هزار تنُ تولید گوشت شترمرغ، بوقلمون، مرغ 
مادر و مرغ تخمگذار، در پايان دوره مجموع تولید گوشــت طیور کشور 

به از 2 میلیون و ۶00 هزار تن می رسد.
 وی ادامه داد: برگزاری رويدادهايی مانند اين نمايشگاه که دامداران 
و مرغداران را با فناوری ها، داروها، تجهیزات و مواد جديد آشنا می کند 
موجب ارتقا اين صنعت می شود و می تواند گام مهمی در راه ارتقا کمی 
و کیفی تولیدات شامل ايجاد ترکیبات ژنتیکی دام و افزايش تولید شیر 

و گوشت با اجرای طرح های اصلاح نژاد شود.
رضايی همچنین با اشاره به بالا بودن ضريب نفوذ فناوری در صنعت 
دامپروری کشــور گفت: جز دامداری های روستايی، همه دامداری های 

کشور به شکلی از فناوری های نوين استفاده می کنند.
اصفهان از مناطق اصلی کشــور در حوزه صنايع مختلف کشاورزی 
محسوب می شود و نقش بسزايی در تولید انواع محصولات ايفا می کند 
بطوری که از نظر رتبه بندی با تولید سالانه يک میلیون و ۳۷0 هزار تنُ 
شیر در جايگاه نخست قرار دارد و با تولید 200 هزار تنُ گوشت مرغ و  
يکصد هزار تنُ تخم مرغ، جايگاه دوم کشوری را به خود اختصاص داده 
است.استان اصفهان يکی از قطب های تولیدات دامی کشور و با 2 هزار 
و ۶00 واحد مرغداری صنعتی، 1۷ کشتارگاه طیور و ۳۳ کشتارگاه دام 
و بیــش از 10 هزار مرکز بســته بندی و فرآورده های خام دامی دارای 

ظرفیت مناسب در اين  بخش اقتصادی است.
اين اســتان دارای بیش از هفت میلیون و ۸00 هزار راس انواع دام 
اســت که اين خطه را به يکی از قطب های تولید فرآورده های دامی در 
کشور تبديل کرده است. اصفهان رتبه اول تولید گوشت مرغ و بوقلمون، 
رتبه چهارم تولید گوشــت قرمز، رتبه دوم تولید تخم مرغ و رتبه اول 

تولید شیر خام و رتبه سوم تولید عسل کشور را داراست. 
نمايشــگاه بین المللی دام، طیور، آبزيان و دامپزشــکی به مدت پنج 
روز تــا 21 خــرداد جــاری در 1۷ هزار مترمربع فضــای محل دائمی 
نمايشــگاه های بین المللی اســتان اصفهان با هــدف معرفی کالاها و 
محصولات جديد و فناوری های نو در صنعت دام و طیور، ايجاد فرصت 
تعامل بــا تولیدکنندگان، بازرگانان و متخصصــان، ايجاد فرصت عقد 

قراردادهای کاری و اخذ نمايندگی برپاست.

رونوشت آگهی حصروراثت
آقای: پیمان نیازی فرزند سلیمان ش ش ۶ ت ت 1۳55/01/20وکد ملی 
45010۶۷۷21 با احراز هويت در اين شعبه حضور دارد حسب اظهارات 
خواهان خانم: رقیه نیازی فرزند سارا بگ به شماره شناسنامه ۷۸۶ ت ت 
1۳۳2/09/0۷ و کد ملی 450045۸4۸4 در تاريخ 1400/02/25 در 
اقامتگاه دائمی خويش واقع در ايلام- بهمن آباد در گذشته و به استناد 

ابرازی و شهادت شهود وراث حین الفوت وی عبارتند از:
الهه نیازی فرزند سلیمان و رقیه ش ش 1۳4۷ ت ت 1۳52/0۶/0۷ کد 

ملی 45004۶424۷ فرزند دختر متوفی
پیمان نیازی فرزند سلیمان و رقیه  ش ش ۶ ت ت 1۳55/01/20کد ملی 

45010۶۷۷21 فرزند پسرمتوفی
 الهام نیازی فرزند سلیمان و رقیه  ش ش 140۶ ت ت 1۳5۷/01/0۷کد 

ملی 45004۶4۸۳۳ فرزند دختر متوفی
اينک با انجام تشريفات مقدماتی درخواست مزبور را در يک نوبت آگهی 
می نمايد تا هرکسی اعتراضی دارد و يا وصیت نامه ای از متوفی نزد وی 
می باشد از تاريخ نشر نخستین آگهی ظرف يک ماه به شورا تقديم دارد و 

الا گواهي صادر خواهد شد.
رئیس شعبه اول شورای حل اختلاف چوار شکراله میری
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روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
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شماره : 1111

 روزنامه صبح ايران   شماره 925  چهارشنبه  19 خرداد   1400
انرژی توسعه روابط تجاری، صنعتی و بانکی تهران و دوشنبه

وزيــر نیــرو گفت: يکــی از زمینه های 
مهم برای گســترش روابط تجاری ايران و 
تاجیکستان وجود روابط بانکی مابین بوده 
و لازم است دو طرف در اين زمینه تحرک 

لازم را انجام دهند.
به گزارش روابــط عمومی وزارت نیرو، 
رضا اردکانیان، در نشست افتتاحیه اجلاسیه 
چهاردهم کمیسیون همکاری های مشترک 
اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی دو کشور در 
شهر دوشــنبه با قدردانی از میهمان نوازی 
طرف تاجیکســتانی، گفت: مــا به عنوان 
مسؤولان کمیسیون بايد چاره جويی کنیم 
تا توافق هايی که با صرف وقت، هزينه و بر 
اساس اراده رهبران عالی به دست آمده، هر 
چه زودتر به نتايج ملموس تری برسد و روند 
اجرای آن ها به سطح مطلوب و شايسته دو 

کشور رسانده شود.
وی افزود: يکی از زمینه های مهم برای 
گســترش روابط تجاری دو کشــور وجود 
روابــط بانکی مابین بوده و لازم اســت دو 
طرف در اين زمینــه تحرک لازم را انجام 

دهند.
وزير نیرو با اســتقبال از درخواســت و 
پیشنهاد طرف تاجیکستانی برای گسترش 
ايــران در  ســرمايه گذاری های صنعتــی 
تاجیکستان با استفاده از نیروی کار و منابع 

اولیه اين کشور، توضیح داد: حل مشکلات 
بانکی پیش نیاز توســعه ســرمايه گذاری 

طرف های ايرانی است.
رئیــس ايرانی کمیســیون مشــترک 
همکاری های اقتصادی ايران و تاجیکستان 

با آرزوی ســلامتی و موفقیت برای طرف 
تاجیکســتانی، اظهــار داشــت: در زمان 
مســئولیت خود و وزير انرژی تاجیکستان 
گام های اساســی در توسعه همکاری های 
دو کشــور برداشته شــود و در مذاکرات 

اجلاســیه بتوانیم به مســئولیت مشترک 
بیــش  کشــور  دو  روابــط  توســعه   در 

از پیش بپردازيم.
تاجیکی کمیسیون  رئیس  دلیر جمعه، 
ايران و  اقتصادی  مشــترک همکاری های 

تاجیکستان هم با خوش آمدگويی به هیأت 
ايرانی، افزود: با برگزاری اجلاسیه چهاردهم 
کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی 
دو کشــور تحرک ويژه ای در ارتقا و توسعه 
روابط دو کشــور هم فرهنگ، دوســت و 

هم زبان به وجود بیايد.
وی با اشــاره به روابط تجــاری و تراز 
صادرات و واردات بین دو کشــور در چند 
سال گذشــته گفت: بر اســاس اطلاعات 
واردات و صادرات بین دو کشــور پتانسیل 
بسیار زيادی در جهت ارتقای روابط تجاری 

دو طرف وجود دارد.
وزيــر انرژی و ذخاير آبی تاجیکســتان 
همکاری دو کشور در ساخت سد و نیروگاه 
برق آبی ســنگ تــوده را به عنــوان نمونه 
بســیار موفق همکاری دو کشور ذکر کرد 
که توسط شرکت های متخصص طراحی و 
ساخته و توسط رؤسای جمهوری دو کشور 

بهره برداری شده است.
جمعــه همچنین با اشــاره به توافق دو 
کشــور در اجرای پروژه تکمیل تأسیسات 
تونل اســتقلال تاجیکستان و کمک ايران 
در ايــن زمینــه، بر آمادگی کشــورش بر 
ايفای تعهدات مالی خود در اين چارچوب 
به همــراه تعهدات مالی طرف ايرانی اعلام 

آمادگی کرد.

 راه اندازی سیستم تخلیه اضطراری سیالات در لاوان

پکیج سیستم تخلیه اضطراری سیالات )EOS( منطقه لاوان با همت 
همکاران واحد اچ اس ئی، نوسازی، تعمیرات، تدارکات و امور کالای اين 

منطقه با موفقیت راه اندازی شد. 
به گزارش شــرکت نفت فلات قاره ايران، به منظــور بهره برداری و 
اســتفاده بهینه از امکانات و تجهیزات موجود در منطقه، با برنامه ريزی 
و پیگیــری واحد اچ اس ئی و هماهنگی واحدهای نوســازی، تعمیرات، 
تدارکات و امور کالا، نســبت به سرويس و راه اندازی سه پکیج سیستم 
تخلیه اضطراری )Emergency Offloading System( اقدام شد و با درايت 
و پشــتکار همکاران فنی و متخصص تعمیرات ديزل و دست اندرکاران، 
اين صرفه جويی رقم خورد. ســال ساخت اين پکیج ها 19۸5 میلادی و 

عمر آنها بیش از ۳۶ سال است.
هريــک از اين پکیج ها يک موتور هیدرولیــک با قدرت KW 109 و 
ظرفیت LPM 2500 دارد که از قابلیت اتصال هم زمان دو پمپ سانتريفیوژ 
مدل ۶S FRAMO-TK هرکدام با ظرفیت hr/m۳ 500 از طريق رشــته 
هوزهای ۶ اينچ Antistatic دما بالا )بیش از C° 450( برخوردار است.

پس از بررســی های فنی و کارشناســی، تعمیر و سرويس قطعات و 
انجام موفقیت آمیز تست های اولیه کارگاهی، در تاريخ ۷ خرداد 1400، 
مانور مشــترکی با حضور نفرات واحدهای اچ اس ئی، نوسازی، تعمیرات، 
تدارکات و امور کالای منطقه لاوان برگزار و عملکرد اين پکیج در آزمون 

میدانی بسیار مطلوب ارزيابی شد.
پکیج های EOS جزو سیستم های پشتیبانی سیار برای تخلیه اضطراری 
مايعات از شــناورها و تانکرهای دريايی حمل سوخت و مخازن ذخیره 

نفت به شمار می روند.
ارزش تقريبــی اين ســه پکیج بیش از ۷20 هــزار دلار )حدود 1۶ 
میلیارد تومان( است که خوشبختانه همکاران منطقه لاوان توانستند با 
خلاقیت خود اين پکیج ها را با بهره گیری از حداقل امکانات موجود رفع 
اشکال و دوباره راه اندازی کنند تا در صورت لزوم در شرايط اضطراری از 
آنها استفاده و شرکت نفت فلات قاره از خريد دوباره آن ها بی نیاز شود.

 انجام عملیات انشــعاب گیری گرم از خط لوله انتقال گاز 
هفتم سراسری

مديــر منطقه ۶ عملیــات انتقال گاز ايران اعــلام کرد که عملیات 
انشــعاب گیری گرم از خط لوله انتقال گاز هفتم سراســری با موفقیت 

انجام شد.
به گزارش شرکت ملی گاز ايران، علیرضا عربلو از پايان موفقیت آمیز 
عملیات انشــعاب گیری گرم )Hot tap( اتصال خط 10 اينچ شهرستان 
قلعه گنج استان کرمان به خط 5۶ اينچ هفتم سراسری انتقال گاز خبر 
داد و گفت: هدف از اين عملیات انتقال گاز به شهرســتان قلعه گنج و 
روســتاهای اطراف آن در استان کرمان و براســاس برنامه نت سالیانه 

بوده است.
وی با اشاره به گازدار بودن خط لوله در زمان عملیات، جوشکاری بر 
 Psi ۶۶0 روی اين خــط و تنظیــم جريــان گاز در محــدوده ۶50 تا
برای تامین گاز مصرف کننده ها همچنیــن گرمای بالای 40 درجه در 
شهرستان قلعه گنج را از شرايط خاص اين عملیات بیان کرد و از حضور 
گروه )Hot tap( منطقه 4 عملیات انتقال گاز و ديگر کارکنان اين منطقه 

که در انجام اين عملیات نقش داشته اند، قدردانی کرد.

 مشــارکت ۱۶ میلیاردی پتروشیمی های پارس در ساخت 
دانشکده فنی مهندسی جم

به گزارش شــورای راهبردی پتروشــیمی های منطقه پارس، آيین 
آغاز عملیات اجرايی احداث بخش نخســت ســاختمان دانشکده فنی 
مهندســی جم که با مشــارکت 1۶ میلیارد تومانی شــورای راهبردی 
 پتروشــیمی پارس ساخته می شود، با حضور استاندار بوشهر و نماينده 

مجلس برگزار شد.
مرتضی باشی، مسئول روابط عمومی شورای راهبردی در توضیح اين 
اقدام، گفت: اين ســاختمان در زمینی به مساحت هفت هکتار احداث 
خواهد شد که 2.5 هکتار آن از سوی يکی از خیرين جمی به اين مهم 

اختصاص داده شده است.
وی افزود: دانشــگاه فنی مهندسی جم از ســال 91 تا سال 99 در 
ساختمان مدرسه شهرک پرديس جم قرار داشت و خانواده های ساکن 
در شــهرک علیرغم تمام مشــکلات، میزبانی لازم را از اين دانشــگاه 

به عمل آوردند. 
در ســال 99 با عنايت به نیاز شــهرک به مدرســه مذکور، شورای 
راهبردی با اختصاص سه میلیارد تومان، بنايی را به منظور استقرار موقت 
دانشــکده رهن کرد و در حال حاضر نیز شــورای راهبردی در راستای 
عمل به مسئولیت های اجتماعی خود، در ساخت يک ساختمان دايمی 

برای دانشکده فنی مهندسی جم، مشارکت می کند.
باشی يادآور شد: خوشبختانه شورای راهبردی شرکت های پتروشیمی 
منطقــه پارس از بدو شــروع بــه کار، در عرصه هــای مختلف در کنار 
مردم منطقه بوده و در ســال گذشــته به میزان ۷0 میلیارد تومان در 
بخش های کمک به تجهیز بیمارستان های استان، مشارکت در ساخت 
 2۳0 واحد مســکونی برای مددجويان کمیته امــداد امام خمینی ره، 
خريد تبلت برای دانش آموزان نیازمند، توزيع 10 هزار بســته معیشتی 

و... هزينه کرده است.

 
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان زنجان:

مصرف برق در استان زنجان ۲۲ درصد افزایش دارد

نظارت فرمانداران بر تحقق صرفه جویی ۵۰ درصدی مصرف برق در استان مرکزی

مديرعامل شرکت توزيع برق استان زنجان گفت: امسال 22 درصد افزايش 
مصرف برق داريم که طبق نظر کارشناســان 10 درصد آن می تواند مربوط 

به تولید رمزارز باشد.
علیرضا علیزاده در جلسه شورای اداری در محل استانداری زنجان بر لزوم 

مديريت مصرف برق در استان زنجان تاکید کرد.
وی با بیان اينکه در صورت عدم رعايت میزان مصرف محدوديت هايی در 
شهرستان های استان اعمال می شود، اظهار کرد: طی چند روز گذشته مصرف 
برق برخی از ادارات نسبت به سال گذشته افزايش داشته و برق شان قطع شده 
است.مديرعامل شرکت توزيع برق زنجان گفت: برق هشت دستگاه اجرايی 
در استان زنجان به دلیل همکاری نکردن قطع شده و برخی از دستگاه های 

اجرايی همکاری خوبی را در مصرف برق داشتند.
علیزاده با بیان اينکه فعالیت ماينرها در استان زياد شده است، تاکید کرد: 

شناسايی مزارع تولید رمزارز از طريق آی.پی به راحتی ممکن بوده که در اين 
میان همکاری اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات برای شناسايی نیاز است.

وی ادامه داد: از ابتدای ســال گذشته تاکنون 5۷ مزرعه تولید رمز ارز با 

۳101 ماينر در استان کشف شده، ولی قطعاً تعداد مزارع استخراج بیشتر از 
اين تعداد است و به صورت مويرگی به شبکه وصل شده است.

وی با بیان اينکه چهار هزار مگاوات امسال کمبود برق داشتیم، گفت: امسال 
22 درصد افزايش مصرف برق داريم که طبق نظر کارشناسان 10 درصد آن 
می تواند مربوط به تولید رمزارز باشد.از ساعت 12 تا 1۸ عصر که اوج مصرف 
است نیاز است مديريت شود تا شاهد قطعی برق نباشیم.مديرعامل شرکت 
توزيع برق زنجان با بیان اينکه سقف در نظر گرفته شده برای مصرف استان 
520 مگاوات بود که با اين وجود شاهد تجاوز مصرف از اين میزان هستیم که 
در نهايت خاموشی و اعمال مديريت را به همراه دارد، افزود: بايد اين میزان 
مديريت شــده و با تعديل در اين زمینه اقدام می شــود.علیزاده به راه اندازی 
سامانه پايش مصرف در استان زنجان اشاره کرد و افزود: از طريق اين سامانه 

شهر به شهر میزان مصرف بررسی می شود.

استاندار مرکزی بر نظارت فرمانداران بر مديريت 50 
درصدی مصرف برق در شهرســتان های استان تاکید 

کرد.
به گزارش پايگاه اطلاع رســانی وزارت نیرو )پاون(، 
»ســید علی آقا زاده« در سومین جلســه گذر از پیک 
مصرف برق 1400 با بیان اين مطلب افزود: جمع  آوری 
مراکز غیرمجاز استخراج رمز ارز، از مهمترين محورهای 
تعیین شده برای کاهش مصرف برق و کمک به کاهش 
خاموشــی در پیک تابستان امســال است که مصوبه 
جمع آوری رمز ارزها در شــورای تامین اســتان اتخاذ 

شده است.
وی گفت: فرهنگ ســازی از ســوی رسانه به ويژه 
صداوسیما در زمینه مصرف بهینه انرژی صورت پذيرد 
و در صورت اعمال خاموشــی، برنامــه زمان بندی به 

بخش های مختلف اعلام واطلاع رسانی شود.
استاندار مرکزی گفت: استخراج رمز ارزها، افزايش 
20 درصدی مصرف برق، خشکسالی و مشکلات تامین 
ســوخت نیروگاه ها از مهمتريــن دلیل کمبود برق در 
کشــور است.آقازاده گفت: ســاعت کاری دستگاه های 
اجرايی اين استان از روز شنبه 22 خردادماه از ساعت 

۶:۳0 تا 1۳:۳0 تعیین شده است.
وی افــزود: فرمانداران و اصناف بايد با مشــترکان 

پرمصرف برخورد قاطع کنند.

 تاکید هیئت وزیران بر مدیریت مصرف 50 
درصدی ادارات برق

مديرعامل شــرکت برق منطقه ای باختر هم در اين 
جلسه گفت: طی ابلاغیه هیئت وزيران، مديريت مصرف 
50 درصدی ادارات برق ضروری است و در صورت عدم 

رعايت با ادارات پرمصرف برخورد خواهد شد.

فرهاد شــبیهی خاطرنشــان کرد: 22 هزار مگاوات 
مصرف برق در تابستان مربوط به بار سرمايشی است که 
با مديريت مصرف توسط ادارات حداقل 1000 مگاوات 

می توان در مصرف برق صرفه جويی کرد.
وی گفت: صنايع و کشــاورزان بايد با شــرکت های 
توزيع برق همکاری داشته باشند و در طرح های تشويق 

محوری کاهش پیک شرکت کنند.
شــبیهی با بیان اينکه ســازمان صنعــت، معدن و 

تجارت بر همکاری صنايع  نظارت داشته باشد، افزود: 
لیســتی از صنايع همکار در طرح های پیک سايی بايد 
تهیه شــود و صنايعی که تاکنون در طرح های مذکور 
شــرکت نداشته اند در لیســت قطع اضطراری بار قرار 

خواهند گرفت.

 کشف ۱5 هزار دســتگاه ماینر در استان 
مرکزی

مديرعامل شــرکت توزيع برق اســتان مرکزی هم 
در ادامه اين نشست گفت: ماينرهای غیرمجاز يکی از 
مسايل و مشکلات صنعت برق است که تاکنون حدود 

15هزار دستگاه ماينر کشف شده است.
محمد اله داد با بیان اينکه بیمارســتان ها و مراکز 
درمانی نسبت به آماده سازی سیستم های برق اضطراری 
خود اقدام کنند، افزود: تاکنون و با وجود همه مشکلات، 
برق هیچ بیمارســتانی قطع نشــده و برنامه ای در اين 
خصوص نیست.در اين جلســه بر تعلیق موقت پروانه 
فعالیت صنايع و کشــاورزانی کــه در حوزه ماينینگ 
فعالیت دارند و تعديل روشنايی معابر شهری، روستايی 
و بین جاده ای، تاکید شد.در پايان اين جلسه از کارت 
مدير انرژی ويژه نیروهای خدماتی دستگاه های اجرايی 

استان مرکزی رونمايی شد.

 نصب ۱۹00 مگاوات نیروگاه تولید پراکنده در کشور
سخنگوی صنعت برق از ظرفیت نصب شده نزديک به هزار و 900مگاوات برق تولیدی نیروگاه های تولید پراکنده به شبکه خبر داد و ابراز امیدواری کرد تا قبل از آغاز تابستان به 2 هزار مگاوات افزايش يابد.

 مصطفی رجبی مشهدی با بیان اين که اين نیروگاه ها براساس نرخ خريد تضمینی برای نیروگاه های جديد و نرخ تعیین شده توسط هیات تنظیم بازار برق برای ساير نیروگاه ها به شبکه برق می فروشند، خاطرنشان کرد: نرخ 
هیأت تنظیم حدود 4 برابر بالاتر از سقف قیمت بازار عمده فروشی برق است.به گفته وی، در حال حاضر 1۸۳۳مگاوات نیروگاه تولید پراکنده که در طول سال های گذشته احداث شده اند، برق تولیدی خود را به شبکه سراسری 
می فروشند.رجبی مشهدی با بیان اين که اين نیروگاه ها براساس نرخ خريد تضمینی برای نیروگاه های جديد و نرخ تعیین شده توسط هیات تنظیم بازار برق برای ساير نیروگاه ها به شبکه برق می فروشند، خاطرنشان کرد: نرخ 

هیأت تنظیم حدود 4 برابر بالاتر از سقف قیمت بازار عمده فروشی برق است.

۳۵ میلیارد دلار یارانه گاز به مردم داده می شود 
 وزير نفت گفت: سالیانه رقمی معادل ۳5 میلیارد دلار به مردم به صورت 

يارانه گاز داده می شود.
 »بیژن زنگنه« امروز )سه شنبه( در صحن علنی مجلس شورای اسلامی در 
پاسخ به پرسش »علیرضا ورناصری قندعلی« نماينده مسجدسلیمان و لالی 
و هفتگل و انديکا درباره جمع آوری گازهای مشــعل و »جلال محمودزاده« 
نماينده مهاباد درباره گازرســانی و کمبود گاز مايع افزود: گازهای مشعل يا 
همان گازهايی که به مشعل می رود موضوعی است که بیش از ۶0 سال مطرح 

بوده و اجرای آن  پیچیده، دشوار و پرهزينه  است.
وی بیان داشــت: مجلس شورای اســلامی نیز به اين مساله توجه داشته 
و آخرين بار در ماده 4۸ قانون برنامه ششــم توسعه، دولت را موظف کرد تا 

گازهای مشعل به قیمت عادلانه واگذار شود.
وزير نفت اظهار داشت: ما در اجرای اين قانون يک مزايده برگزار کرديم 
و قیمت هر مترمکعب گاز برای پايه مزايده را  نیم ســنت تا 2 سنت تعیین 

کرديم که تقريبا رايگان بود، اما تعداد مراجعه کنندگان اندک بود.
وی ادامه داد: بر اين اساس قراردادهايی به مقدار نیم میلیون مترمکعب برای 
ايستگاه جمع آوری گازهای مشعل میدان پارسی و مارون ۳ امضا و راه اندازی 
شد و تاسیسات جمع آوری چند مورد ديگر نیز به ظرفیت يک میلیون و ۷00 

هزار مترمکعب انجام شد، اما مقادير بسیار کم بود.
اين مقام مسوول اضافه کرد: برای جمع آوری گازهای مشعل بايد واحدهايی 
به نام ان. جی. ال يا  پالايشگاه گازی ساخته شود، در اين واحدها گازهای جمع 
آوری شده از چاه های مختلف، شیرين سازی و تفکیک و هر کدام برای هدفی 

مصرف می شوند، اما اين موضوع به سرمايه گذاری زيادی نیاز دارد.
وی درباره ســاخت پالايشــگاه گازی با بیان اينکــه اين بخش نیازمند 
ســرمايه گذاری سنگین اســت، تاکید کرد: اين مهم پیشتر فقط به صورت 
دولتی انجام می شــد، اما در اين دولت به بخش خصوصی مجوز داده شد تا 
برای ســرمايه گذاری حضور يابد.وزير نفت با بیان اينکه اقدامات بسیاری در 

خوزســتان و فلات مرکزی در زمینه گاز انجام شــده است، اظهار داشت: تا 
آخر سال 1401 به بیش از 90 درصد جمع آوری گاز دست خواهیم يافت.

وی افزود: البته در مسجد سلیمان گازهای به دست آمده منتقل نمی شود 
تا فرصت اســتفاده و بهره مندی از اين منطقه سلب نشود.زنگنه با اشاره به 
پالايشگاه بیدبلند خلیج فارس، تصريح کرد: سه میلیارد سرمايه گذاری در اين 
پالايشگاه انجام شده که ۳.4 میلیون متر مکعب خوارک برای تولید کالاهای 

پتروشیمی جمع آوری می کند.
وی ادامه داد: در شرق کارون تولید گازها به دو پالايشگاه بیدبلند و مارون 

منتقل می شود که 1۷.5 میلیون متر مکعب تولید آن است.
وزيــر نفت با بیان اينکه ان جــی ال ۳200 در غرب کارون 1.4 میلیارد 
دلار هزينه نیاز دارد، تاکید کرد: فاز نخست اين پالايشگاه امسال راه اندازی 
می شود که 9.۶ میلیون متر مکعب برای پتروشیمی بندر امام خمینی )ره( 
گاز منتقل می کند.زنگنه اظهار داشت: پالايشگاه هنگام که گاز جزيره قشم را 
جمع آوری می کند احداث شده و در دست بهره برداری است، در اين زمینه 
دولت قدم بزرگی برداشــته و سال 1401 به اتمام خواهد رسید.وی با بیان 
اينکه صادرات گاز در دولت فعلی 2 برابر افزايش را تجربه کرده است، تصريح 

کرد: صادرات گاز خام فروشی محسوب می شود، به همین دلیل اولويت کشور 
صادرات محصولات پتروشیمی تولید شده از گاز است.

وزير نفت خاطرنشان کرد: دو سند تهیه شده که يکی تراز مصرف و تولید 
گاز است که در افق 1420 بر بهینه سازی تاکید می کند و ديگری در زمینه 

حمل و نقل که به عنوان ريل گذاری برای دولت آينده محسوب می شود.

 گازرسانی به بیش از ۹0 درصد روستاها
وی با بیان اينکه بیش از 90 درصد روستاها گازرسانی شده اند، تاکید کرد: 
4۳ هزار میلیارد تومان برای گازرســانی روستايی و 40 هزار میلیارد تومان 

برای خطوط انتقال هزينه شده است.
زنگنه با بیان اينکه پوشــش گازرسانی کل خانوارهای شهری و روستای 
 در حال حاضر به 9۳ درصد رســیده است، اظهار داشت: اين مهم در مهاباد
 به ۸0 درصد، سردشت به ۳4 درصد و پیرانشهر به ۷2 درصد رسیده است.

وی با اشاره به اينکه اکنون فقط چهار میلیون نفر در سراسر ايران از نعمت 
گاز طبیعی بهره مند نیستند، گفت: در هر سال پالايشگاه ها هفت هزار تن گاز 
مايع تولید می کنند که در دو ســال اخیر پنج هزار و 500 تن آن در داخل 
توزيع شده است، اين در حالی است که بر اساس محاسبات هر نفر 11 کیلو 

در ماه و در مجموع سالیانه 2 هزار تن گار مايع مصرف می کند.
وزير نفت تصريح کرد: فاصله دو هزار تن مصرف خانوار تا پنج هزار و 500 
تن توزيع به مصارف غیر می رسد که از جمله آنها خودروهای فرسوده است.

وی با بیان اينکه گاز مايع قاچاق نمی شــود اما به ساير مصارف در داخل 
می رسد، خاطرنشان کرد: همه تولیدات پالايشگاه ها به مصرف داخلی می رسد.
زنگنه با بیان اينکه 95 درصد مردم کشور از گاز بهره مند شده اند، ادامه داد: 
در برخی مناطق آذربايجان غربی مشکلاتی است که بايد رفع شود و پوشش 
گازرسانی در اين استان به ۷۸ درصد رسیده و در برخی استان های ديگر به 

90 درصد نیز رسیده است.

 روزنامه صبح ايران   شماره 925  چهارشنبه  19 خرداد   1400
انرژی توسعه روابط تجاری، صنعتی و بانکی تهران و دوشنبه

وزيــر نیــرو گفت: يکــی از زمینه های 
مهم برای گســترش روابط تجاری ايران و 
تاجیکستان وجود روابط بانکی مابین بوده 
و لازم است دو طرف در اين زمینه تحرک 

لازم را انجام دهند.
به گزارش روابــط عمومی وزارت نیرو، 
رضا اردکانیان، در نشست افتتاحیه اجلاسیه 
چهاردهم کمیسیون همکاری های مشترک 
اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی دو کشور در 
شهر دوشــنبه با قدردانی از میهمان نوازی 
طرف تاجیکســتانی، گفت: مــا به عنوان 
مسؤولان کمیسیون بايد چاره جويی کنیم 
تا توافق هايی که با صرف وقت، هزينه و بر 
اساس اراده رهبران عالی به دست آمده، هر 
چه زودتر به نتايج ملموس تری برسد و روند 
اجرای آن ها به سطح مطلوب و شايسته دو 

کشور رسانده شود.
وی افزود: يکی از زمینه های مهم برای 
گســترش روابط تجاری دو کشــور وجود 
روابــط بانکی مابین بوده و لازم اســت دو 
طرف در اين زمینــه تحرک لازم را انجام 

دهند.
وزير نیرو با اســتقبال از درخواســت و 
پیشنهاد طرف تاجیکستانی برای گسترش 
ايــران در  ســرمايه گذاری های صنعتــی 
تاجیکستان با استفاده از نیروی کار و منابع 

اولیه اين کشور، توضیح داد: حل مشکلات 
بانکی پیش نیاز توســعه ســرمايه گذاری 

طرف های ايرانی است.
رئیــس ايرانی کمیســیون مشــترک 
همکاری های اقتصادی ايران و تاجیکستان 

با آرزوی ســلامتی و موفقیت برای طرف 
تاجیکســتانی، اظهــار داشــت: در زمان 
مســئولیت خود و وزير انرژی تاجیکستان 
گام های اساســی در توسعه همکاری های 
دو کشــور برداشته شــود و در مذاکرات 

اجلاســیه بتوانیم به مســئولیت مشترک 
بیــش  کشــور  دو  روابــط  توســعه   در 

از پیش بپردازيم.
تاجیکی کمیسیون  رئیس  دلیر جمعه، 
ايران و  اقتصادی  مشــترک همکاری های 

تاجیکستان هم با خوش آمدگويی به هیأت 
ايرانی، افزود: با برگزاری اجلاسیه چهاردهم 
کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی 
دو کشــور تحرک ويژه ای در ارتقا و توسعه 
روابط دو کشــور هم فرهنگ، دوســت و 

هم زبان به وجود بیايد.
وی با اشــاره به روابط تجــاری و تراز 
صادرات و واردات بین دو کشــور در چند 
سال گذشــته گفت: بر اســاس اطلاعات 
واردات و صادرات بین دو کشــور پتانسیل 
بسیار زيادی در جهت ارتقای روابط تجاری 

دو طرف وجود دارد.
وزيــر انرژی و ذخاير آبی تاجیکســتان 
همکاری دو کشور در ساخت سد و نیروگاه 
برق آبی ســنگ تــوده را به عنــوان نمونه 
بســیار موفق همکاری دو کشور ذکر کرد 
که توسط شرکت های متخصص طراحی و 
ساخته و توسط رؤسای جمهوری دو کشور 

بهره برداری شده است.
جمعــه همچنین با اشــاره به توافق دو 
کشــور در اجرای پروژه تکمیل تأسیسات 
تونل اســتقلال تاجیکستان و کمک ايران 
در ايــن زمینــه، بر آمادگی کشــورش بر 
ايفای تعهدات مالی خود در اين چارچوب 
به همــراه تعهدات مالی طرف ايرانی اعلام 

آمادگی کرد.

 راه اندازی سیستم تخلیه اضطراری سیالات در لاوان

پکیج سیستم تخلیه اضطراری سیالات )EOS( منطقه لاوان با همت 
همکاران واحد اچ اس ئی، نوسازی، تعمیرات، تدارکات و امور کالای اين 

منطقه با موفقیت راه اندازی شد. 
به گزارش شــرکت نفت فلات قاره ايران، به منظــور بهره برداری و 
اســتفاده بهینه از امکانات و تجهیزات موجود در منطقه، با برنامه ريزی 
و پیگیــری واحد اچ اس ئی و هماهنگی واحدهای نوســازی، تعمیرات، 
تدارکات و امور کالا، نســبت به سرويس و راه اندازی سه پکیج سیستم 
تخلیه اضطراری )Emergency Offloading System( اقدام شد و با درايت 
و پشــتکار همکاران فنی و متخصص تعمیرات ديزل و دست اندرکاران، 
اين صرفه جويی رقم خورد. ســال ساخت اين پکیج ها 19۸5 میلادی و 

عمر آنها بیش از ۳۶ سال است.
هريــک از اين پکیج ها يک موتور هیدرولیــک با قدرت KW 109 و 
ظرفیت LPM 2500 دارد که از قابلیت اتصال هم زمان دو پمپ سانتريفیوژ 
مدل ۶S FRAMO-TK هرکدام با ظرفیت hr/m۳ 500 از طريق رشــته 
هوزهای ۶ اينچ Antistatic دما بالا )بیش از C° 450( برخوردار است.

پس از بررســی های فنی و کارشناســی، تعمیر و سرويس قطعات و 
انجام موفقیت آمیز تست های اولیه کارگاهی، در تاريخ ۷ خرداد 1400، 
مانور مشــترکی با حضور نفرات واحدهای اچ اس ئی، نوسازی، تعمیرات، 
تدارکات و امور کالای منطقه لاوان برگزار و عملکرد اين پکیج در آزمون 

میدانی بسیار مطلوب ارزيابی شد.
پکیج های EOS جزو سیستم های پشتیبانی سیار برای تخلیه اضطراری 
مايعات از شــناورها و تانکرهای دريايی حمل سوخت و مخازن ذخیره 

نفت به شمار می روند.
ارزش تقريبــی اين ســه پکیج بیش از ۷20 هــزار دلار )حدود 1۶ 
میلیارد تومان( است که خوشبختانه همکاران منطقه لاوان توانستند با 
خلاقیت خود اين پکیج ها را با بهره گیری از حداقل امکانات موجود رفع 
اشکال و دوباره راه اندازی کنند تا در صورت لزوم در شرايط اضطراری از 
آنها استفاده و شرکت نفت فلات قاره از خريد دوباره آن ها بی نیاز شود.

 انجام عملیات انشــعاب گیری گرم از خط لوله انتقال گاز 
هفتم سراسری

مديــر منطقه ۶ عملیــات انتقال گاز ايران اعــلام کرد که عملیات 
انشــعاب گیری گرم از خط لوله انتقال گاز هفتم سراســری با موفقیت 

انجام شد.
به گزارش شرکت ملی گاز ايران، علیرضا عربلو از پايان موفقیت آمیز 
عملیات انشــعاب گیری گرم )Hot tap( اتصال خط 10 اينچ شهرستان 
قلعه گنج استان کرمان به خط 5۶ اينچ هفتم سراسری انتقال گاز خبر 
داد و گفت: هدف از اين عملیات انتقال گاز به شهرســتان قلعه گنج و 
روســتاهای اطراف آن در استان کرمان و براســاس برنامه نت سالیانه 

بوده است.
وی با اشاره به گازدار بودن خط لوله در زمان عملیات، جوشکاری بر 
 Psi ۶۶0 روی اين خــط و تنظیــم جريــان گاز در محــدوده ۶50 تا
برای تامین گاز مصرف کننده ها همچنیــن گرمای بالای 40 درجه در 
شهرستان قلعه گنج را از شرايط خاص اين عملیات بیان کرد و از حضور 
گروه )Hot tap( منطقه 4 عملیات انتقال گاز و ديگر کارکنان اين منطقه 

که در انجام اين عملیات نقش داشته اند، قدردانی کرد.

 مشــارکت ۱۶ میلیاردی پتروشیمی های پارس در ساخت 
دانشکده فنی مهندسی جم

به گزارش شــورای راهبردی پتروشــیمی های منطقه پارس، آيین 
آغاز عملیات اجرايی احداث بخش نخســت ســاختمان دانشکده فنی 
مهندســی جم که با مشــارکت 1۶ میلیارد تومانی شــورای راهبردی 
 پتروشــیمی پارس ساخته می شود، با حضور استاندار بوشهر و نماينده 

مجلس برگزار شد.
مرتضی باشی، مسئول روابط عمومی شورای راهبردی در توضیح اين 
اقدام، گفت: اين ســاختمان در زمینی به مساحت هفت هکتار احداث 
خواهد شد که 2.5 هکتار آن از سوی يکی از خیرين جمی به اين مهم 

اختصاص داده شده است.
وی افزود: دانشــگاه فنی مهندسی جم از ســال 91 تا سال 99 در 
ساختمان مدرسه شهرک پرديس جم قرار داشت و خانواده های ساکن 
در شــهرک علیرغم تمام مشــکلات، میزبانی لازم را از اين دانشــگاه 

به عمل آوردند. 
در ســال 99 با عنايت به نیاز شــهرک به مدرســه مذکور، شورای 
راهبردی با اختصاص سه میلیارد تومان، بنايی را به منظور استقرار موقت 
دانشــکده رهن کرد و در حال حاضر نیز شــورای راهبردی در راستای 
عمل به مسئولیت های اجتماعی خود، در ساخت يک ساختمان دايمی 

برای دانشکده فنی مهندسی جم، مشارکت می کند.
باشی يادآور شد: خوشبختانه شورای راهبردی شرکت های پتروشیمی 
منطقــه پارس از بدو شــروع بــه کار، در عرصه هــای مختلف در کنار 
مردم منطقه بوده و در ســال گذشــته به میزان ۷0 میلیارد تومان در 
بخش های کمک به تجهیز بیمارستان های استان، مشارکت در ساخت 
 2۳0 واحد مســکونی برای مددجويان کمیته امــداد امام خمینی ره، 
خريد تبلت برای دانش آموزان نیازمند، توزيع 10 هزار بســته معیشتی 

و... هزينه کرده است.

 
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان زنجان:

مصرف برق در استان زنجان ۲۲ درصد افزایش دارد

نظارت فرمانداران بر تحقق صرفه جویی ۵۰ درصدی مصرف برق در استان مرکزی

مديرعامل شرکت توزيع برق استان زنجان گفت: امسال 22 درصد افزايش 
مصرف برق داريم که طبق نظر کارشناســان 10 درصد آن می تواند مربوط 

به تولید رمزارز باشد.
علیرضا علیزاده در جلسه شورای اداری در محل استانداری زنجان بر لزوم 

مديريت مصرف برق در استان زنجان تاکید کرد.
وی با بیان اينکه در صورت عدم رعايت میزان مصرف محدوديت هايی در 
شهرستان های استان اعمال می شود، اظهار کرد: طی چند روز گذشته مصرف 
برق برخی از ادارات نسبت به سال گذشته افزايش داشته و برق شان قطع شده 
است.مديرعامل شرکت توزيع برق زنجان گفت: برق هشت دستگاه اجرايی 
در استان زنجان به دلیل همکاری نکردن قطع شده و برخی از دستگاه های 

اجرايی همکاری خوبی را در مصرف برق داشتند.
علیزاده با بیان اينکه فعالیت ماينرها در استان زياد شده است، تاکید کرد: 

شناسايی مزارع تولید رمزارز از طريق آی.پی به راحتی ممکن بوده که در اين 
میان همکاری اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات برای شناسايی نیاز است.

وی ادامه داد: از ابتدای ســال گذشته تاکنون 5۷ مزرعه تولید رمز ارز با 

۳101 ماينر در استان کشف شده، ولی قطعاً تعداد مزارع استخراج بیشتر از 
اين تعداد است و به صورت مويرگی به شبکه وصل شده است.

وی با بیان اينکه چهار هزار مگاوات امسال کمبود برق داشتیم، گفت: امسال 
22 درصد افزايش مصرف برق داريم که طبق نظر کارشناسان 10 درصد آن 
می تواند مربوط به تولید رمزارز باشد.از ساعت 12 تا 1۸ عصر که اوج مصرف 
است نیاز است مديريت شود تا شاهد قطعی برق نباشیم.مديرعامل شرکت 
توزيع برق زنجان با بیان اينکه سقف در نظر گرفته شده برای مصرف استان 
520 مگاوات بود که با اين وجود شاهد تجاوز مصرف از اين میزان هستیم که 
در نهايت خاموشی و اعمال مديريت را به همراه دارد، افزود: بايد اين میزان 
مديريت شــده و با تعديل در اين زمینه اقدام می شــود.علیزاده به راه اندازی 
سامانه پايش مصرف در استان زنجان اشاره کرد و افزود: از طريق اين سامانه 

شهر به شهر میزان مصرف بررسی می شود.

استاندار مرکزی بر نظارت فرمانداران بر مديريت 50 
درصدی مصرف برق در شهرســتان های استان تاکید 

کرد.
به گزارش پايگاه اطلاع رســانی وزارت نیرو )پاون(، 
»ســید علی آقا زاده« در سومین جلســه گذر از پیک 
مصرف برق 1400 با بیان اين مطلب افزود: جمع  آوری 
مراکز غیرمجاز استخراج رمز ارز، از مهمترين محورهای 
تعیین شده برای کاهش مصرف برق و کمک به کاهش 
خاموشــی در پیک تابستان امســال است که مصوبه 
جمع آوری رمز ارزها در شــورای تامین اســتان اتخاذ 

شده است.
وی گفت: فرهنگ ســازی از ســوی رسانه به ويژه 
صداوسیما در زمینه مصرف بهینه انرژی صورت پذيرد 
و در صورت اعمال خاموشــی، برنامــه زمان بندی به 

بخش های مختلف اعلام واطلاع رسانی شود.
استاندار مرکزی گفت: استخراج رمز ارزها، افزايش 
20 درصدی مصرف برق، خشکسالی و مشکلات تامین 
ســوخت نیروگاه ها از مهمتريــن دلیل کمبود برق در 
کشــور است.آقازاده گفت: ســاعت کاری دستگاه های 
اجرايی اين استان از روز شنبه 22 خردادماه از ساعت 

۶:۳0 تا 1۳:۳0 تعیین شده است.
وی افــزود: فرمانداران و اصناف بايد با مشــترکان 

پرمصرف برخورد قاطع کنند.

 تاکید هیئت وزیران بر مدیریت مصرف 50 
درصدی ادارات برق

مديرعامل شــرکت برق منطقه ای باختر هم در اين 
جلسه گفت: طی ابلاغیه هیئت وزيران، مديريت مصرف 
50 درصدی ادارات برق ضروری است و در صورت عدم 

رعايت با ادارات پرمصرف برخورد خواهد شد.

فرهاد شــبیهی خاطرنشــان کرد: 22 هزار مگاوات 
مصرف برق در تابستان مربوط به بار سرمايشی است که 
با مديريت مصرف توسط ادارات حداقل 1000 مگاوات 

می توان در مصرف برق صرفه جويی کرد.
وی گفت: صنايع و کشــاورزان بايد با شــرکت های 
توزيع برق همکاری داشته باشند و در طرح های تشويق 

محوری کاهش پیک شرکت کنند.
شــبیهی با بیان اينکه ســازمان صنعــت، معدن و 

تجارت بر همکاری صنايع  نظارت داشته باشد، افزود: 
لیســتی از صنايع همکار در طرح های پیک سايی بايد 
تهیه شــود و صنايعی که تاکنون در طرح های مذکور 
شــرکت نداشته اند در لیســت قطع اضطراری بار قرار 

خواهند گرفت.

 کشف ۱5 هزار دســتگاه ماینر در استان 
مرکزی

مديرعامل شــرکت توزيع برق اســتان مرکزی هم 
در ادامه اين نشست گفت: ماينرهای غیرمجاز يکی از 
مسايل و مشکلات صنعت برق است که تاکنون حدود 

15هزار دستگاه ماينر کشف شده است.
محمد اله داد با بیان اينکه بیمارســتان ها و مراکز 
درمانی نسبت به آماده سازی سیستم های برق اضطراری 
خود اقدام کنند، افزود: تاکنون و با وجود همه مشکلات، 
برق هیچ بیمارســتانی قطع نشــده و برنامه ای در اين 
خصوص نیست.در اين جلســه بر تعلیق موقت پروانه 
فعالیت صنايع و کشــاورزانی کــه در حوزه ماينینگ 
فعالیت دارند و تعديل روشنايی معابر شهری، روستايی 
و بین جاده ای، تاکید شد.در پايان اين جلسه از کارت 
مدير انرژی ويژه نیروهای خدماتی دستگاه های اجرايی 

استان مرکزی رونمايی شد.

 نصب ۱۹00 مگاوات نیروگاه تولید پراکنده در کشور
سخنگوی صنعت برق از ظرفیت نصب شده نزديک به هزار و 900مگاوات برق تولیدی نیروگاه های تولید پراکنده به شبکه خبر داد و ابراز امیدواری کرد تا قبل از آغاز تابستان به 2 هزار مگاوات افزايش يابد.

 مصطفی رجبی مشهدی با بیان اين که اين نیروگاه ها براساس نرخ خريد تضمینی برای نیروگاه های جديد و نرخ تعیین شده توسط هیات تنظیم بازار برق برای ساير نیروگاه ها به شبکه برق می فروشند، خاطرنشان کرد: نرخ 
هیأت تنظیم حدود 4 برابر بالاتر از سقف قیمت بازار عمده فروشی برق است.به گفته وی، در حال حاضر 1۸۳۳مگاوات نیروگاه تولید پراکنده که در طول سال های گذشته احداث شده اند، برق تولیدی خود را به شبکه سراسری 
می فروشند.رجبی مشهدی با بیان اين که اين نیروگاه ها براساس نرخ خريد تضمینی برای نیروگاه های جديد و نرخ تعیین شده توسط هیات تنظیم بازار برق برای ساير نیروگاه ها به شبکه برق می فروشند، خاطرنشان کرد: نرخ 

هیأت تنظیم حدود 4 برابر بالاتر از سقف قیمت بازار عمده فروشی برق است.

۳۵ میلیارد دلار یارانه گاز به مردم داده می شود 
 وزير نفت گفت: سالیانه رقمی معادل ۳5 میلیارد دلار به مردم به صورت 

يارانه گاز داده می شود.
 »بیژن زنگنه« امروز )سه شنبه( در صحن علنی مجلس شورای اسلامی در 
پاسخ به پرسش »علیرضا ورناصری قندعلی« نماينده مسجدسلیمان و لالی 
و هفتگل و انديکا درباره جمع آوری گازهای مشــعل و »جلال محمودزاده« 
نماينده مهاباد درباره گازرســانی و کمبود گاز مايع افزود: گازهای مشعل يا 
همان گازهايی که به مشعل می رود موضوعی است که بیش از ۶0 سال مطرح 

بوده و اجرای آن  پیچیده، دشوار و پرهزينه  است.
وی بیان داشــت: مجلس شورای اســلامی نیز به اين مساله توجه داشته 
و آخرين بار در ماده 4۸ قانون برنامه ششــم توسعه، دولت را موظف کرد تا 

گازهای مشعل به قیمت عادلانه واگذار شود.
وزير نفت اظهار داشت: ما در اجرای اين قانون يک مزايده برگزار کرديم 
و قیمت هر مترمکعب گاز برای پايه مزايده را  نیم ســنت تا 2 سنت تعیین 

کرديم که تقريبا رايگان بود، اما تعداد مراجعه کنندگان اندک بود.
وی ادامه داد: بر اين اساس قراردادهايی به مقدار نیم میلیون مترمکعب برای 
ايستگاه جمع آوری گازهای مشعل میدان پارسی و مارون ۳ امضا و راه اندازی 
شد و تاسیسات جمع آوری چند مورد ديگر نیز به ظرفیت يک میلیون و ۷00 

هزار مترمکعب انجام شد، اما مقادير بسیار کم بود.
اين مقام مسوول اضافه کرد: برای جمع آوری گازهای مشعل بايد واحدهايی 
به نام ان. جی. ال يا  پالايشگاه گازی ساخته شود، در اين واحدها گازهای جمع 
آوری شده از چاه های مختلف، شیرين سازی و تفکیک و هر کدام برای هدفی 

مصرف می شوند، اما اين موضوع به سرمايه گذاری زيادی نیاز دارد.
وی درباره ســاخت پالايشــگاه گازی با بیان اينکــه اين بخش نیازمند 
ســرمايه گذاری سنگین اســت، تاکید کرد: اين مهم پیشتر فقط به صورت 
دولتی انجام می شــد، اما در اين دولت به بخش خصوصی مجوز داده شد تا 
برای ســرمايه گذاری حضور يابد.وزير نفت با بیان اينکه اقدامات بسیاری در 

خوزســتان و فلات مرکزی در زمینه گاز انجام شــده است، اظهار داشت: تا 
آخر سال 1401 به بیش از 90 درصد جمع آوری گاز دست خواهیم يافت.

وی افزود: البته در مسجد سلیمان گازهای به دست آمده منتقل نمی شود 
تا فرصت اســتفاده و بهره مندی از اين منطقه سلب نشود.زنگنه با اشاره به 
پالايشگاه بیدبلند خلیج فارس، تصريح کرد: سه میلیارد سرمايه گذاری در اين 
پالايشگاه انجام شده که ۳.4 میلیون متر مکعب خوارک برای تولید کالاهای 

پتروشیمی جمع آوری می کند.
وی ادامه داد: در شرق کارون تولید گازها به دو پالايشگاه بیدبلند و مارون 

منتقل می شود که 1۷.5 میلیون متر مکعب تولید آن است.
وزيــر نفت با بیان اينکه ان جــی ال ۳200 در غرب کارون 1.4 میلیارد 
دلار هزينه نیاز دارد، تاکید کرد: فاز نخست اين پالايشگاه امسال راه اندازی 
می شود که 9.۶ میلیون متر مکعب برای پتروشیمی بندر امام خمینی )ره( 
گاز منتقل می کند.زنگنه اظهار داشت: پالايشگاه هنگام که گاز جزيره قشم را 
جمع آوری می کند احداث شده و در دست بهره برداری است، در اين زمینه 
دولت قدم بزرگی برداشــته و سال 1401 به اتمام خواهد رسید.وی با بیان 
اينکه صادرات گاز در دولت فعلی 2 برابر افزايش را تجربه کرده است، تصريح 

کرد: صادرات گاز خام فروشی محسوب می شود، به همین دلیل اولويت کشور 
صادرات محصولات پتروشیمی تولید شده از گاز است.

وزير نفت خاطرنشان کرد: دو سند تهیه شده که يکی تراز مصرف و تولید 
گاز است که در افق 1420 بر بهینه سازی تاکید می کند و ديگری در زمینه 

حمل و نقل که به عنوان ريل گذاری برای دولت آينده محسوب می شود.

 گازرسانی به بیش از ۹0 درصد روستاها
وی با بیان اينکه بیش از 90 درصد روستاها گازرسانی شده اند، تاکید کرد: 
4۳ هزار میلیارد تومان برای گازرســانی روستايی و 40 هزار میلیارد تومان 

برای خطوط انتقال هزينه شده است.
زنگنه با بیان اينکه پوشــش گازرسانی کل خانوارهای شهری و روستای 
 در حال حاضر به 9۳ درصد رســیده است، اظهار داشت: اين مهم در مهاباد
 به ۸0 درصد، سردشت به ۳4 درصد و پیرانشهر به ۷2 درصد رسیده است.

وی با اشاره به اينکه اکنون فقط چهار میلیون نفر در سراسر ايران از نعمت 
گاز طبیعی بهره مند نیستند، گفت: در هر سال پالايشگاه ها هفت هزار تن گاز 
مايع تولید می کنند که در دو ســال اخیر پنج هزار و 500 تن آن در داخل 
توزيع شده است، اين در حالی است که بر اساس محاسبات هر نفر 11 کیلو 

در ماه و در مجموع سالیانه 2 هزار تن گار مايع مصرف می کند.
وزير نفت تصريح کرد: فاصله دو هزار تن مصرف خانوار تا پنج هزار و 500 
تن توزيع به مصارف غیر می رسد که از جمله آنها خودروهای فرسوده است.

وی با بیان اينکه گاز مايع قاچاق نمی شــود اما به ساير مصارف در داخل 
می رسد، خاطرنشان کرد: همه تولیدات پالايشگاه ها به مصرف داخلی می رسد.
زنگنه با بیان اينکه 95 درصد مردم کشور از گاز بهره مند شده اند، ادامه داد: 
در برخی مناطق آذربايجان غربی مشکلاتی است که بايد رفع شود و پوشش 
گازرسانی در اين استان به ۷۸ درصد رسیده و در برخی استان های ديگر به 

90 درصد نیز رسیده است.
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 تاکید مدیر مخابرات منطقه گلستان :
تامین ارتباطات پایدار مخابراتی در روز انتخابات

 

در جلسه ای با حضور مدير مخابرات منطقه گلستان ، بر تامین ارتباطات 
مطلوب مخابراتی در ايام انتخابات تاکید شد. 

مومنی :گلســتان -  به گــزارش اداره روابط عمومی مخابرات منطقه 
گلستان ، دکتر غلامعلی شهمرادی با اشاره به برگزاری انتخابات رياست 
جمهوری و شــواری شهر و روستا در تاريخ 28 خرداد ، به نقش مخابرات 
در اجرای احسن انتخابات اشاره کرد و افزود: تامین زيرساختها،تجهیزات 
و ملزومات مورد نیاز مخابراتی در سطح استان از ضروريات است و تمامی 
همکاران دست اندرکار با تلاش و همت بايد همکاری های لازم را در اين 

زمینه داشته باشند. 
وی با اشاره به اينکه در انتخابات قبلی بیش از 99 درصد شعب اخذ رای 
قابلیت ثبت رای بصورت الکترونیکی وجود داشت اين موفقیت را مرهون 
تلاشــهای کارشناسان مخابرات در تامین ارتباطات پايدار دانست و گفت 
: درصورت بروز مشــکل و يا ايجاد خرابی ، تیم های پشتیبانی و کشیک 
در تمامی حوزه ها می بايســت در اسرع وقت نسبت به رفع مشکل اقدام 
نمايند و همکاری لازم با نمايندگان مخابرات مستقر در استانداری داشته 

و در دسترس باشند. 
مدير مخابرات منطقه گلستان با مهم بر شمردن همکاری های دوطرفه 
بین مخابرات با فرمانداريها و استانداری گفت: نهايت مساعدت بر اساس 
بخشنامه ها و دستورالعمل ها صورت گیرد و با اجابت درخواستهای ستاد 
انتخاباتی مســتقر در شهرستانها به امید خدا فرآيند انتخابات را از لحاظ 

پوشش ارتباط مخابراتی بصورت مطلوب برگزار نمايیم .
در ادامه هر کدام از مسئولان ذيربط به بیان درخواستها و مشکلات خود 

پرداخته و خواستار رفع آنها تا قبل از انتخابات شدند.

 بازرســی دوره ای از فروشگاههای سم و کود محصولات 
کشاورزی و گیاهی در شهرستان ساوه

اراک- خبرنگار آوای اقتصاد،تعدادی از فروشــگاههای ســم و کود 
شهرســتان مورد بازديد قرار گرفتند. در اين بازرســی که نمايندگانی 
از ادارت صمت، اداره نظام مهندســی کشاورزی، اصناف، نماينده اداره 
خدمات کشاورزی شهرستان و مسئول حفظ نباتات شهرستان حضور 
داشتند، تعدادی از فروشگاههای سم و کود کشاورزی شهرستان مورد 
بازرسی قرار گرفتند. در اين بازديد بازرسان مواردی مانند وجود سموم 
غیرمجاز در فروشگاهها، وجود نشتی در سموم و کودهای مايع، تاريخ 
انقضا و درج قیمت در محصولات، وجود تهويه و دماسنج در فروشگاه 
را مورد بررسی قرار داده و برای برخی فروشنگان اخطاريه هايی صادر 

و تحويل نمودند.

 توسعه زیر ســاخت های البرز را به صورت جدی دنبال 
خواهیم کرد 

 اســتاندار البرز با بیان اينکه برای ارتقای ســرانه های ورزشی اين 
استان از هیچ تلاشی فروگذاری نکرديم گفت :ه رشد زير ساخت های 
ورزشــی البرز را به صورت جدی دنبال خواهیم کرد.عزيزاله شهبازی 
در آئین بهره برداری از خانه جودو اين استان و آئین کلنگ زنی کمپ 
اردوهای تیم ملی افزود: ورزش های رزمی در البرز طرفداران بسیاری 
دارند از اين رو تاکنون هر حمايتی که توانستیم برای افزايش امکانات 
اين ورزش ها انجام داديم.وی با اشاره به تعلیق جودو جمهوری اسلامی 
ايران گفت:  با وجود اينکه جودو کشورمان به مدت چهار سال تعلیق 
شــده اما فعالیت در اين رشته ورزشی مهیج و پرورش قهرمانان بزرگ 
متوقف نمی شود.شــهبازی گفت: به همین منظور طی 2 ســال اخیر 
12 ســالن ورزش جودو در کشور گشايش يافته تا علاقمندان به اين 
ورزش، فعالیت خود را با انگیزه و امکانات بیشتری ادامه دهند.استاندار 
البرز با بیان اينکه افتخارات کشــور در رشته جودو فراموش نمی شود 
خاطر نشــان کرد: امیدواريم که بزودی ايــن تعلیق تمام و همچنان 
شــاهد افتخارآفرينی جودوکاران کشورمان باشیم.وی افزود: البته اين 
تعلیق را به جان خريديم تا پای آرمان های نظام جمهوری اســلامی 
ايران بمانیم و به دنیا نشــان دهیم که همچنان رژيم صهیونیســتی را 

به رسمیت نمی شناسیم.

 خبر

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در نشست خبری با اصحاب رسانه عنوان کرد:

برق مصرفی کولرها در ایران معادل برق مصرفی 3 کشور همسایه است
اصفهان -محسن راعی، مدير روابط عمومی شرکت 
توزيع برق شهرســتان اصفهان در نشســت خبری با 
اصحاب رســانه ضمــن عذرخواهی از مشــترکان اين 
شرکت به دلیل مشکلاتی که در تأمین برق پايدار آنها 
در روزهای اخیر به وجود آمده بود و منجر به خاموشی 
هايی در سطح شهرستان اصفهان شد، تأکید کرد: اين 
خاموشــی ها فقط مربوط به شهرستان يا حتی استان 
اصفهان نبوده بلکه سراســری بوده و مشکلاتی را برای 

همه مردم کشور به وجود آورده است.
مهندس محمد علی اکبری با اشاره به عدم تراز تولید 
و مصرف برق در کشــور که علت اصلی خاموشی های 
اخیر در کشــور بوده گفت: شبکه برق کشور به صورت 
شبکه سراسری و رينگ است؛ يعنی همه به هم متصل 
اند و اينطور نیســت که ما در يک شهرستان يا استان 
برق تولید کنیم و در همان اســتان يا شهرستان آن را 
مصرف کنیم و قطعاً هر نیروگاهی که انرژی برق تولید 
می کند اصطلاحاً آن را وارد شبکه برق کشور می کند 
و کلیه مصرف کنندگان هم از اين شــبکه برق دريافت 
می کنند و اينکه ما فکر کنیم در حال حاضر تراز تولید 
برق در اين استان پايین تر از تراز مصرفمان است برای 
همین دچار خاموشی می شويم يا برعکس، اشتباه است 
چرا که اين به صورت کلی است؛ يعنی اگر در کل کشور 
میزان تولید برق با میزان مصرف برابر نباشــد و میزان 
مصرف بالاتر از تولید باشد شبکه برق دچار اختلال می 
شود و اصلاحاً در شبکه برق افت فرکانس پیش می آيد.

مدير روابط عمومی شــرکت توزيع برق شهرستان 
اصفهان اظهار کرد: مشــکل خاموشــی های اخیر اين 
بود کــه میزان مصرف از میزان تولید برق در کشــور 

بیشتر شده بود.
علــی اکبری گفت: برق مصرفــی صنايع ما چه در 
تابســتان تولید داشته باشــند چه در زمستان تفاوتی 
ندارد و ثابت است و آنچه تفاوت می کند بار سرمايشی 

اســت که بخش عمده آن در حــوزه خانگی و تجاری 
است که همان بخش غیرمولد است و 23 هزار مگاوات 
برق مصرفی کشــور ما در اين بازه زمانی بخاطر روشن 
کردن کولرهاست و اين عدد خیلی بالا و چشمگیر است، 
تقريباً برابر برق مصرفی سه کشور همسايه ايران است.

علــی اکبری در اين باره توضیح داد: ســاخت يک 
نیروگاه 1000 مگاواتــی 600 میلیون يورو هزينه در 
بردارد و ما 23 هزار مگاوات بار سرمايشی داريم که هر 
1000 مگاوات آن حدود 600 میلیون يورو ارزش دارد 
و اين در حالی اســت که منابع کشــور ما منابع ثابتی 
است و طبق اصل استراتژی يعنی تمرکز منابع محدود 
بــر موضوعات معدود ما اگر نیروگاه بســازيم قطعاً به 
همان نســبت نمی توانیم به امور ديگر کشور بپردازيم 
چون پول آن را صرف تأســیس نیروگاه کرديم و بايد 

منابعمان را تقسیم کنیم.
اما اينکه چرا در ســال جاری کشورمان برخلاف دو 
سال گذشته با مشکل قطعی برق مواجه شده به گفته 
مدير روابط عمومی شرکت توزيع برق شهرستان اصفهان 

دلايل متعددی دارد که مهمترين آن بحث استفاده از 
نیروگاه های برق آبی است که در سال 1400 به علت 
اينکه با خشکسالی مواجه شده ايم از توان نیروگاه های 

برق آبی کشور کاسته شده است.
وی افــزود: اما به موازات ايــن کاهش تولید که در 
نیروگاه برق آبی داريم با افزايش مصرف به چند دلیل 
مواجه شده ايم و تراز تولید و مصرف برق به هم خورده 
اســت.علی اکبری در ادامه گفت: اولین علت افزايش 
مصرف برق در سال جاری، گرمای زودرس بوده که به 
عنوان مثال هر درجه افزايش دما بین 1000 تا 2000 
مگاوات پیک مصرف کل کشور را بالا می برد.وی افزود: 
خشکســالی همانطور که صنعت برق را در تولید دچار 
مشــکل کرد منجر به افزايش مصرف برق هم شــده و 
يکی از علل آن چاه های کشاورزی است که کشاورزها 
به دلیل اينکه يکســال است زاينده رود خشک شده و 
آب جــاری ندارند و آب های زيرزمینی هم فوق العاده 
کاهش پیدا کرده الان برای آبیاری به اجبار فقط به چاه 
های کشاورزی روی آورده اند و در حالی که در گذشته 

شايد با دو ساعت کار چاه ها استخر ذخیره شان را پر 
می کردند اما الان بیش از 18 ســاعت و با توان بیشتر 

کار می کند و مصرف برق را بالا برده است.
علی اکبری علت بعدی افزايش مصرف برق را رشد 
صنعت دانست و افزود: الان بار صنايع کشور رشد 20 
درصدی داشته اند و در استان اصفهان نیز پیش بینی 
اين اســت که 40 درصد رشد بار صنعتی داشته باشیم 

که بايد برای آنها برق پايدار تأمین کنیم.
وی با نام بردن از کرونا به عنوان دلیلی ديگر بر ازدياد 
مصرف برق اظهار کرد: دستگاه های اکسیژن و وسايل 
مراقبتی که در منازل بــرای بیماران قرنطینه خانگی 
استفاده می شود منجر به افزايش مصرف برق شده است.
مدير روابط عمومی شــرکت توزيع برق شهرستان 
اصفهان دســتگاه های اســتخراج رمز ارز و ماينرهای 
غیرمجــاز را نیز عامل ديگر افزايش مصرف دانســت و 
گفت: ما با دســتگاه های اســتخراج رمز ارز مجوزدار 
مشــکلی نداريم چون در قانون پیش بینی شــده که 
موظفنــد برای تأمین برق خود يا با نیروگاه ها قرارداد 
ببندند و از توان مازاد آنها برق مورد نیازشان را خريداری 
کند يا خودشان برق را تولید کنند و در زمان های پیک 
مصرف هم از شــبکه سراسری برق به آنها تحويل نمی 
شود مثل الان که برق آنها از 2 خرداد خاموش شده اما 
عمده مشــکل ما الان با دستگاه های رمز ارز غیرمجاز 
اســت که مصرف برق آنها بالاســت و به شــبکه برق 
خســارت وارد می کنند .علی اکبری خاطر نشان کرد: 
اگر تجهیزات برقی مشترکین به واسطه اين خاموش ها 
آسیب ببیند تا 72 ساعت می تواند به 121 اعلام حادثه 
و خريد تجهیزات کنند که کارشناسان شرکت برق به 
محل اعزام می شــوند و با بربرسی وسايل و تجهیزات 
مورد نظر براســاس اطلاعات شبکه از آنها می خواهند 
وســايل خود را تعمیر يا تعويض کرده و با ارائه فاکتور، 

هزينه آن را دريافت کنند.

سید محمد جواد عرفان فر

 کارشناس امور 
اجتماعی 

رژیم تفكر و رفتار

دوستی گفت من رژيم دارم.
گفتم: شما وزن متعادلی داريد. نیاز به رژيم نیست!

او گفت: رژيم من در تغذيه جسمی نیست. 
بلکه رژيم تفکر و رفتار است...

در اين رژيم اجتناب می کنم از : 
1- افکار منفی

2- دروغ و نیرنگ 
3- کینه توزی و انتقام جويی

4 - حسادت و تنگ نظری
5 - غیبت و بدگويی 

6 - حرص و طمع و منفعت طلبی شخصی
7- همنشــینی با افراد منفی گرا، بد سرشت، مخرب و بدخواه خلق 

خداوند
او گفت : اعتراف می کنم که رژيم سختی است اما محال و غیرممکن 
نیست. فقط کافیست هر لحظه به آن چه می گويم و انجام می دهم، آگاه 
باشم. اگر يک ماه اين رژيم را رعايت کنم ؛ کلی از بیماريهای فکری و 

وسواسی من کم می شود و کیفیت زندگی ام بالا میرود. 
 به راستی که تک تک ما به چنین رژيمی شديداً نیاز داريم...

اتمام مرمت امام زادگان ابراهیم و اسماعیل  روستای تبرته شهرستان فراهان 

در مراسم سالگرد ارتحال امام خمینی )ره( وگرامیداشت حماسه ۱۵ خرداد در ذوب آهن اصفهان:

حضور حداکثری مردم در انتخابات تضمین عزت، اقتدار و امنیت کشور است
اصفهان -محســن راعی، مراســم گرامیداشت سی و 
دومین سالگرد ارتحال ملکوتی رهبر کبیر انقلاب اسلامی 
و بنیانگذار جمهوری اسلامی ايران حضرت امام خمینی 
)ره( و همچنین بزرگداشت ياد و خاطره شهدای حماسه 
15 خرداد1342 سرآغاز شکل گیری انقلاب اسلامی ايران 
به رهبری امام خمینی )ره( در روز چهار شنبه 12 خرداد 
ماه جاری در تالار آهن ذوب آهن اصفهان برگزار گرديد. 
در اين مراسم که جمعی از مديران ،کارکنان و بسیجیان 
شرکت حضور داشــتند،آيت ا... حبیب ا... رهبر مسئول 
دفترنمايندگی تبلیغات اســلامی شرکت در سخنانی به 
تشريح حوادث تاريخی مرتبط با قیام مردمی 15 خرداد 
وآغاز مبارزات امام خمینی )ره( علیه رژيم ســتم شاهی 
پرداخت. وی با اشــاره به ويژگی های شخصیتی منحصر 
به فرد امام )ره( يادآور شد : ايشان فردی جامع الاطراف ، 
جامع اضداد و از شاگردان برجسته علمای درجه اول حوزه 
علمیه قم نظیر آيت ا... عبدالکريم حايری يزدی موسس 
حوزه علمیه قم و آيت ا... شــاه آبادی بود.آيت ا... رهبر در 
ادامه افزود : حضرت امام )ره( در بین علمای بزرگ قرون 
اخیر يک فقیه جامع الشرايط ،يک فیلسوف و سیاستمدار 

با ابعاد ويژه بود. او در عین اين که بســیار شجاع و مبارز 
بود فردی مهربان ، خوش اخلاق ، ساده زيست در زندگی 
و مقیــد به نماز اول وقت بــود. در اين بین ويژگی های 
معنوی ، عرفانی و روحانی او از همه برجسته تر بود. امام 

)ره( با توکل بر خدا و اعتماد به مردم مســلمان ، روحیه 
امیــد و فداکاری را در بین مردم برانگیخت و اين ويژگی 
ها و روحیات بود که پیروزی انقلاب اســلامی را به همراه 
داشت. وی در پايان يادآور شد: در حال حاضر برای پیشبرد 

اهداف انقلاب اسلامی بايد ضمن حفظ وحدت، گوش به 
فرمان مقام معظم رهبری حضرت آيت ا... خامنه ای بوده 

و فعالانه در انتخابات 28 خرداد مشارکت داشته باشیم. 
در ادامه اين مراسم، حجت الاسلام والمسلمین محسن 
طالب پور ريیس مجمع بســیجیان اســتان اصفهان در 
سخنانی ضمن برشمردن ويژگی های امام خمینی )ره( او 
را احیاگر راستین اسلام ناب و کسی که اسلام را از تئوری 
به عمل و حکومت رسانید معرفی کرد. وی سپس با اشاره 
به وضعیت انقلاب اسلامی در دوران معاصر و موفقیت های 
به دســت آمده به انتخابات رياست جمهوری و شوراهای 
شهر و روستای کشور در 28 خرداد ماه جاری و تاکیدات 
دلسوزانه مقام معظم رهبری اشاره کرد وگفت : مشارکت 
در اين انتخابات خود نوعی رفراندوم و تايید نظام جمهوری 
اسلامی بوده و حضور حداکثری مردم در اين انتخابات عزت، 

اقتدار و امنیت را برای مردم و کشور ما به همراه دارد. 
در اين مراســم معنوی که با ادای احترام به شــهدای 
گمنام شرکت همراه بود، نماآهنگی در مورد زندگی امام 
)ره( وگلچینی از ســخنان مقــام معظم رهبری در مورد 

شخصیت امام )ره( پخش گرديد.

اراک- خبرنــگار آوای اقتصاد،رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنايع دســتی شهرســتان فراهان خبر داد: »عملیات مرمت پشت بام  و 
ديوارهای امام زادگان ابراهیم و اســماعیل روستای تبرته شهرستان فراهان 

معروف به امام زاده کوچک پايان يافت«
به گزارش روابط عمومی میراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی استان 
مرکزی، سعید نیک نام امروز هیجدهم  خرداد ماه 1400 با اشاره به مرمت 
اين بنای تاريخی، اظهار کرد: »در اين فاز از مرمت، پشــت بام و ديوارهای 

امامزاده و ايوان بیرونی  مرمت )کاه گل( شد« 
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی شهرستان فراهان 

افزود: »مرمت اين قسمت از بنا از ابتدای خرداد ماه آغاز و به مدت ده روز، 
با اعتباری بالغ بر 130  میلیون ريال انجام شــد و انشالله در فازهای بعدی 

فضای داخل بنا و  گچ کاری گنبد مورد مرمت خواهد گرفت.« 
نیک نام تصريح کرد: »امامزاده مذکور در وسط روستای تبرته واقع شده 
اســت  و يکی از آثار ملی ثبت شــده ايران در شهرستان فراهان  است که 

قدمت آن مربوط دوره قاجار است.« 
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی شهرستان فراهان  
يادآور شــد: »اين بنای تاريخی با شماره 30879 در تاريخ 16/6/1391 در 

فهرست آثار ملی ايران به ثبت رسیده است.«

صیانت از سلامت انتخابات هدف ستاد پیشگیری از جرایم انتخاباتی است

مدیرکل کمیته امداد استان یزد خبر داد:
امسال 205 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال اعطا می شود

دادســتان عمومی و انقلاب شهرســتان ابرکوه گفــت: هدف از 
تشــکیل ستاد پیشــگیری از جرايم انتخاباتی ارتقاء اعتماد عمومی، 
افزايش مشارکت حداکثری مردم و از همه مهمتر صیانت از سلامت 

انتخابات است.
میثم رنجبر در جلسه شورای پیشگیری از تخلفات انتخاباتی، نقش 
رسانه ها و فعالان فضای مجازی را در اين زمینه بسیار مهم دانست 
و بیان داشت: استفاده از ظرفیت رسانه ها در حوزه فضای مجازی به 
منظــور ارتقاء آگاهی های عمومی مردم، تلاش در جهت جلوگیری 
از التهابــات انتخاباتی، بحث هــای غیراخلاقی در جريان انتخابات و 

پیشگیری از بروز هرگونه جرم ديگر بسیار موثر است.
پیش بینی آســیب ها و همچنین عناصر تهديد کننده انتخابات بايد اين مقام قضايی افزود: در خصوص اقدامات، فعالیت های انتخاباتی، 

به صورت مداوم پايش و رصد فضای مجازی و حقیقی صورت گیرد.
وی اظهــار داشــت: بــا انعکاس رســمی به موقع و بــه هنگام، 
اقدامــات مجرمانــه در رابطــه با جرايــم انتخاباتی به دســتگاه ها 
 و مراجــع صالــح، مــی تــوان شــاهد برگــزاری انتخابــات در

 فضای آرام، ســالم، رقابتی و با مشــارکت حداکثری مردم در پای 
صندوق های رأی بود.

رنجبر خاطر نشــان کرد: امید است انتخابات پیش رو به بهترين 
شــکل و درکمال ســلامت و قانونمندی با حضــور حداکثری مردم 

موقعیت شناس و ولايتمدار انجام شود .
لازم به ذکر اســت اين جلسه با حضور مسئولین اجرايی در حوزه 

انتخابات در فرمانداری ابرکوه تشکیل شده بود.

سید محمد جواد عرفان فر/ يزد، محمد شجاعان، مديرکل کمیته امداد استان 
يزد در گفت و گو با خبرنگاران بابیان اهمیت ايجاد اشتغال برای نیازمندان باهدف 
فقرزدائی و تقويت اقتصاد خانواده، گفت: امســال 205 میلیارد تومان تسهیلات 
اشــتغال از محل منابع صندوق قرض الحســنه امداد ولايــت، تبصره 16 و 18 
بانک های عامل و توسعه اشتغال روستايی و هم افزايی به مددجويان تحت حمايت 
و نیازمندان يزدی اعطا می شود. وی افزود: طی سال جاری بیش از 5000 فرصت 
شغلی با اعطای تسهیلات اشتغال و کاريابی برای نیازمندان استان يزد در سال 
1400 ايجاد می شود.مديرکل کمیته امداد استان يزد تصريح کرد: بهبود فضای 
کســب وکار، توسعه همکاری با فعالان کسب وکار و توسعه زنجیره های ارزش در 
قالب نظام هدايت شــغلی و راهبری شغلی ازجمله راهبردهای مهم اين نهاد در 

ايجاد فرصت های شغلی برای مددجويان تحت حمايت اين نهاد است.
شجاعان ادامه داد: تســهیلات اعطايی برای ايجاد مشاغل مختلفی ازجمله 
دام پروری، زنبورداری، طیور، خدمات، طرح حمل ونقل، صنايع دســتی، فرش و 

گلیم، صنعتی و معدنی، کشاورزی و پرورش آبزيان و شیلات پرداخت می شود.
وی تصريح کرد: اين نهاد برای تحقق اهداف خود در زمینه ايجاد اشتغال از 
ظرفیت های مختلفی چون خیران کارآفرين، جهادگران کارآفرين، مراکز مشاوره 
شغلی، آموزشگاه های کسب وکار، مؤسســات کاريابی، کارفرمايان، شهرک های 
صنعتی، هیئت های شناســايی و نظارت بر راهبران، بانک ها و مؤسســات مالی، 
دستگاه های اجرايی و نهادهای محلی، شرکت های فنی، مهندسی و دانش بنیان، 

پارک های علم و فن آوری استفاده می کند.

 طرح جامع پدافند غیرعامل همدان رونمایی شد
طرح جامع پدافند غیرعامل استان همدان روز سه شنبه با حضور معاون امور استان های سازمان پدافند غیرعامل، استاندار همدان و اعضای اين ستاد رونمايی شد. استاندار همدان در اين آيین اظهار داشت: طرح جامع پدافند غیر عامل 
استان، اقدامی ارزشمند به عنوان نقشه راهی برای پدافند استان است و نقش تعیین کننده ای در تحولات ايفا خواهد کرد.»سیدسعید شاهرخی« با بیان اينکه در اجرای طرح جامع پدافند غیر عامل استان، هزار و 139 دارايی مهم استان 
شناسايی و معرفی شده است افزود: حفظ سرمايه های استان يک امر واجب و قابل توجه است.وی اظهار داشت: بیش از صد برنامه متنوع و مهم نیازسنجی در طرح جامع پدافند غیر عامل استان ديده شده که انجام و اجرای آن بسیار ضروری 
است. شاهرخی با تاکید بر ضرورت تقويت پدافند غیر عامل در راستای حفظ دارايی ها ملی که مهم ترين ماموريت اين نهاد است يادآور شد: مشارکت نهادها و دستگاه های اجرايی استان همدان در تنظیم و تدوين طرح جامع پدافند قابل 
قدردانی است. وی ادامه داد: عملکرد مطلوب 11 کارگروه تخصصی ذيل شورای پدافند غیرعامل موجب شده استان همدان در چندين شاخص جزو رتبه های اول تا سوم کشور قرار گیرد. شاهرخی گفت: اين استان در بسیاری از شاخص 

های اقتصادی و عمرانی در بین 31 استان سرآمد است و در شاخص های پدافند غیرعامل نیز دستاوردهای ارزنده ای دارد. 

 روزنامه صبح ايران   شماره 925   چهار شنبه  19خرداد   1400
  ایران زمین 

 تاکید مدیر مخابرات منطقه گلستان :
تامین ارتباطات پایدار مخابراتی در روز انتخابات

 

در جلسه ای با حضور مدير مخابرات منطقه گلستان ، بر تامین ارتباطات 
مطلوب مخابراتی در ايام انتخابات تاکید شد. 

مومنی :گلســتان -  به گــزارش اداره روابط عمومی مخابرات منطقه 
گلستان ، دکتر غلامعلی شهمرادی با اشاره به برگزاری انتخابات رياست 
جمهوری و شــواری شهر و روستا در تاريخ 28 خرداد ، به نقش مخابرات 
در اجرای احسن انتخابات اشاره کرد و افزود: تامین زيرساختها،تجهیزات 
و ملزومات مورد نیاز مخابراتی در سطح استان از ضروريات است و تمامی 
همکاران دست اندرکار با تلاش و همت بايد همکاری های لازم را در اين 

زمینه داشته باشند. 
وی با اشاره به اينکه در انتخابات قبلی بیش از 99 درصد شعب اخذ رای 
قابلیت ثبت رای بصورت الکترونیکی وجود داشت اين موفقیت را مرهون 
تلاشــهای کارشناسان مخابرات در تامین ارتباطات پايدار دانست و گفت 
: درصورت بروز مشــکل و يا ايجاد خرابی ، تیم های پشتیبانی و کشیک 
در تمامی حوزه ها می بايســت در اسرع وقت نسبت به رفع مشکل اقدام 
نمايند و همکاری لازم با نمايندگان مخابرات مستقر در استانداری داشته 

و در دسترس باشند. 
مدير مخابرات منطقه گلستان با مهم بر شمردن همکاری های دوطرفه 
بین مخابرات با فرمانداريها و استانداری گفت: نهايت مساعدت بر اساس 
بخشنامه ها و دستورالعمل ها صورت گیرد و با اجابت درخواستهای ستاد 
انتخاباتی مســتقر در شهرستانها به امید خدا فرآيند انتخابات را از لحاظ 

پوشش ارتباط مخابراتی بصورت مطلوب برگزار نمايیم .
در ادامه هر کدام از مسئولان ذيربط به بیان درخواستها و مشکلات خود 

پرداخته و خواستار رفع آنها تا قبل از انتخابات شدند.

 بازرســی دوره ای از فروشگاههای سم و کود محصولات 
کشاورزی و گیاهی در شهرستان ساوه

اراک- خبرنگار آوای اقتصاد،تعدادی از فروشــگاههای ســم و کود 
شهرســتان مورد بازديد قرار گرفتند. در اين بازرســی که نمايندگانی 
از ادارت صمت، اداره نظام مهندســی کشاورزی، اصناف، نماينده اداره 
خدمات کشاورزی شهرستان و مسئول حفظ نباتات شهرستان حضور 
داشتند، تعدادی از فروشگاههای سم و کود کشاورزی شهرستان مورد 
بازرسی قرار گرفتند. در اين بازديد بازرسان مواردی مانند وجود سموم 
غیرمجاز در فروشگاهها، وجود نشتی در سموم و کودهای مايع، تاريخ 
انقضا و درج قیمت در محصولات، وجود تهويه و دماسنج در فروشگاه 
را مورد بررسی قرار داده و برای برخی فروشنگان اخطاريه هايی صادر 

و تحويل نمودند.

 توسعه زیر ســاخت های البرز را به صورت جدی دنبال 
خواهیم کرد 

 اســتاندار البرز با بیان اينکه برای ارتقای ســرانه های ورزشی اين 
استان از هیچ تلاشی فروگذاری نکرديم گفت :ه رشد زير ساخت های 
ورزشــی البرز را به صورت جدی دنبال خواهیم کرد.عزيزاله شهبازی 
در آئین بهره برداری از خانه جودو اين استان و آئین کلنگ زنی کمپ 
اردوهای تیم ملی افزود: ورزش های رزمی در البرز طرفداران بسیاری 
دارند از اين رو تاکنون هر حمايتی که توانستیم برای افزايش امکانات 
اين ورزش ها انجام داديم.وی با اشاره به تعلیق جودو جمهوری اسلامی 
ايران گفت:  با وجود اينکه جودو کشورمان به مدت چهار سال تعلیق 
شــده اما فعالیت در اين رشته ورزشی مهیج و پرورش قهرمانان بزرگ 
متوقف نمی شود.شــهبازی گفت: به همین منظور طی 2 ســال اخیر 
12 ســالن ورزش جودو در کشور گشايش يافته تا علاقمندان به اين 
ورزش، فعالیت خود را با انگیزه و امکانات بیشتری ادامه دهند.استاندار 
البرز با بیان اينکه افتخارات کشــور در رشته جودو فراموش نمی شود 
خاطر نشــان کرد: امیدواريم که بزودی ايــن تعلیق تمام و همچنان 
شــاهد افتخارآفرينی جودوکاران کشورمان باشیم.وی افزود: البته اين 
تعلیق را به جان خريديم تا پای آرمان های نظام جمهوری اســلامی 
ايران بمانیم و به دنیا نشــان دهیم که همچنان رژيم صهیونیســتی را 

به رسمیت نمی شناسیم.

 خبر

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در نشست خبری با اصحاب رسانه عنوان کرد:

برق مصرفی کولرها در ایران معادل برق مصرفی 3 کشور همسایه است
اصفهان -محسن راعی، مدير روابط عمومی شرکت 
توزيع برق شهرســتان اصفهان در نشســت خبری با 
اصحاب رســانه ضمــن عذرخواهی از مشــترکان اين 
شرکت به دلیل مشکلاتی که در تأمین برق پايدار آنها 
در روزهای اخیر به وجود آمده بود و منجر به خاموشی 
هايی در سطح شهرستان اصفهان شد، تأکید کرد: اين 
خاموشــی ها فقط مربوط به شهرستان يا حتی استان 
اصفهان نبوده بلکه سراســری بوده و مشکلاتی را برای 

همه مردم کشور به وجود آورده است.
مهندس محمد علی اکبری با اشاره به عدم تراز تولید 
و مصرف برق در کشــور که علت اصلی خاموشی های 
اخیر در کشــور بوده گفت: شبکه برق کشور به صورت 
شبکه سراسری و رينگ است؛ يعنی همه به هم متصل 
اند و اينطور نیســت که ما در يک شهرستان يا استان 
برق تولید کنیم و در همان اســتان يا شهرستان آن را 
مصرف کنیم و قطعاً هر نیروگاهی که انرژی برق تولید 
می کند اصطلاحاً آن را وارد شبکه برق کشور می کند 
و کلیه مصرف کنندگان هم از اين شــبکه برق دريافت 
می کنند و اينکه ما فکر کنیم در حال حاضر تراز تولید 
برق در اين استان پايین تر از تراز مصرفمان است برای 
همین دچار خاموشی می شويم يا برعکس، اشتباه است 
چرا که اين به صورت کلی است؛ يعنی اگر در کل کشور 
میزان تولید برق با میزان مصرف برابر نباشــد و میزان 
مصرف بالاتر از تولید باشد شبکه برق دچار اختلال می 
شود و اصلاحاً در شبکه برق افت فرکانس پیش می آيد.

مدير روابط عمومی شــرکت توزيع برق شهرستان 
اصفهان اظهار کرد: مشــکل خاموشــی های اخیر اين 
بود کــه میزان مصرف از میزان تولید برق در کشــور 

بیشتر شده بود.
علــی اکبری گفت: برق مصرفــی صنايع ما چه در 
تابســتان تولید داشته باشــند چه در زمستان تفاوتی 
ندارد و ثابت است و آنچه تفاوت می کند بار سرمايشی 

اســت که بخش عمده آن در حــوزه خانگی و تجاری 
است که همان بخش غیرمولد است و 23 هزار مگاوات 
برق مصرفی کشــور ما در اين بازه زمانی بخاطر روشن 
کردن کولرهاست و اين عدد خیلی بالا و چشمگیر است، 
تقريباً برابر برق مصرفی سه کشور همسايه ايران است.

علــی اکبری در اين باره توضیح داد: ســاخت يک 
نیروگاه 1000 مگاواتــی 600 میلیون يورو هزينه در 
بردارد و ما 23 هزار مگاوات بار سرمايشی داريم که هر 
1000 مگاوات آن حدود 600 میلیون يورو ارزش دارد 
و اين در حالی اســت که منابع کشــور ما منابع ثابتی 
است و طبق اصل استراتژی يعنی تمرکز منابع محدود 
بــر موضوعات معدود ما اگر نیروگاه بســازيم قطعاً به 
همان نســبت نمی توانیم به امور ديگر کشور بپردازيم 
چون پول آن را صرف تأســیس نیروگاه کرديم و بايد 

منابعمان را تقسیم کنیم.
اما اينکه چرا در ســال جاری کشورمان برخلاف دو 
سال گذشته با مشکل قطعی برق مواجه شده به گفته 
مدير روابط عمومی شرکت توزيع برق شهرستان اصفهان 

دلايل متعددی دارد که مهمترين آن بحث استفاده از 
نیروگاه های برق آبی است که در سال 1400 به علت 
اينکه با خشکسالی مواجه شده ايم از توان نیروگاه های 

برق آبی کشور کاسته شده است.
وی افــزود: اما به موازات ايــن کاهش تولید که در 
نیروگاه برق آبی داريم با افزايش مصرف به چند دلیل 
مواجه شده ايم و تراز تولید و مصرف برق به هم خورده 
اســت.علی اکبری در ادامه گفت: اولین علت افزايش 
مصرف برق در سال جاری، گرمای زودرس بوده که به 
عنوان مثال هر درجه افزايش دما بین 1000 تا 2000 
مگاوات پیک مصرف کل کشور را بالا می برد.وی افزود: 
خشکســالی همانطور که صنعت برق را در تولید دچار 
مشــکل کرد منجر به افزايش مصرف برق هم شــده و 
يکی از علل آن چاه های کشاورزی است که کشاورزها 
به دلیل اينکه يکســال است زاينده رود خشک شده و 
آب جــاری ندارند و آب های زيرزمینی هم فوق العاده 
کاهش پیدا کرده الان برای آبیاری به اجبار فقط به چاه 
های کشاورزی روی آورده اند و در حالی که در گذشته 

شايد با دو ساعت کار چاه ها استخر ذخیره شان را پر 
می کردند اما الان بیش از 18 ســاعت و با توان بیشتر 

کار می کند و مصرف برق را بالا برده است.
علی اکبری علت بعدی افزايش مصرف برق را رشد 
صنعت دانست و افزود: الان بار صنايع کشور رشد 20 
درصدی داشته اند و در استان اصفهان نیز پیش بینی 
اين اســت که 40 درصد رشد بار صنعتی داشته باشیم 

که بايد برای آنها برق پايدار تأمین کنیم.
وی با نام بردن از کرونا به عنوان دلیلی ديگر بر ازدياد 
مصرف برق اظهار کرد: دستگاه های اکسیژن و وسايل 
مراقبتی که در منازل بــرای بیماران قرنطینه خانگی 
استفاده می شود منجر به افزايش مصرف برق شده است.

مدير روابط عمومی شــرکت توزيع برق شهرستان 
اصفهان دســتگاه های اســتخراج رمز ارز و ماينرهای 
غیرمجــاز را نیز عامل ديگر افزايش مصرف دانســت و 
گفت: ما با دســتگاه های اســتخراج رمز ارز مجوزدار 
مشــکلی نداريم چون در قانون پیش بینی شــده که 
موظفنــد برای تأمین برق خود يا با نیروگاه ها قرارداد 
ببندند و از توان مازاد آنها برق مورد نیازشان را خريداری 
کند يا خودشان برق را تولید کنند و در زمان های پیک 
مصرف هم از شــبکه سراسری برق به آنها تحويل نمی 
شود مثل الان که برق آنها از 2 خرداد خاموش شده اما 
عمده مشــکل ما الان با دستگاه های رمز ارز غیرمجاز 
اســت که مصرف برق آنها بالاســت و به شــبکه برق 
خســارت وارد می کنند .علی اکبری خاطر نشان کرد: 
اگر تجهیزات برقی مشترکین به واسطه اين خاموش ها 
آسیب ببیند تا 72 ساعت می تواند به 121 اعلام حادثه 
و خريد تجهیزات کنند که کارشناسان شرکت برق به 
محل اعزام می شــوند و با بربرسی وسايل و تجهیزات 
مورد نظر براســاس اطلاعات شبکه از آنها می خواهند 
وســايل خود را تعمیر يا تعويض کرده و با ارائه فاکتور، 

هزينه آن را دريافت کنند.

سید محمد جواد عرفان فر

 کارشناس امور 
اجتماعی 

رژیم تفكر و رفتار

دوستی گفت من رژيم دارم.
گفتم: شما وزن متعادلی داريد. نیاز به رژيم نیست!

او گفت: رژيم من در تغذيه جسمی نیست. 
بلکه رژيم تفکر و رفتار است...

در اين رژيم اجتناب می کنم از : 
1- افکار منفی

2- دروغ و نیرنگ 
3- کینه توزی و انتقام جويی

4 - حسادت و تنگ نظری
5 - غیبت و بدگويی 

6 - حرص و طمع و منفعت طلبی شخصی
7- همنشــینی با افراد منفی گرا، بد سرشت، مخرب و بدخواه خلق 

خداوند
او گفت : اعتراف می کنم که رژيم سختی است اما محال و غیرممکن 
نیست. فقط کافیست هر لحظه به آن چه می گويم و انجام می دهم، آگاه 
باشم. اگر يک ماه اين رژيم را رعايت کنم ؛ کلی از بیماريهای فکری و 

وسواسی من کم می شود و کیفیت زندگی ام بالا میرود. 
 به راستی که تک تک ما به چنین رژيمی شديداً نیاز داريم...

اتمام مرمت امام زادگان ابراهیم و اسماعیل  روستای تبرته شهرستان فراهان 

در مراسم سالگرد ارتحال امام خمینی )ره( وگرامیداشت حماسه ۱۵ خرداد در ذوب آهن اصفهان:

حضور حداکثری مردم در انتخابات تضمین عزت، اقتدار و امنیت کشور است
اصفهان -محســن راعی، مراســم گرامیداشت سی و 
دومین سالگرد ارتحال ملکوتی رهبر کبیر انقلاب اسلامی 
و بنیانگذار جمهوری اسلامی ايران حضرت امام خمینی 
)ره( و همچنین بزرگداشت ياد و خاطره شهدای حماسه 
15 خرداد1342 سرآغاز شکل گیری انقلاب اسلامی ايران 
به رهبری امام خمینی )ره( در روز چهار شنبه 12 خرداد 
ماه جاری در تالار آهن ذوب آهن اصفهان برگزار گرديد. 
در اين مراسم که جمعی از مديران ،کارکنان و بسیجیان 
شرکت حضور داشــتند،آيت ا... حبیب ا... رهبر مسئول 
دفترنمايندگی تبلیغات اســلامی شرکت در سخنانی به 
تشريح حوادث تاريخی مرتبط با قیام مردمی 15 خرداد 
وآغاز مبارزات امام خمینی )ره( علیه رژيم ســتم شاهی 
پرداخت. وی با اشــاره به ويژگی های شخصیتی منحصر 
به فرد امام )ره( يادآور شد : ايشان فردی جامع الاطراف ، 
جامع اضداد و از شاگردان برجسته علمای درجه اول حوزه 
علمیه قم نظیر آيت ا... عبدالکريم حايری يزدی موسس 
حوزه علمیه قم و آيت ا... شــاه آبادی بود.آيت ا... رهبر در 
ادامه افزود : حضرت امام )ره( در بین علمای بزرگ قرون 
اخیر يک فقیه جامع الشرايط ،يک فیلسوف و سیاستمدار 

با ابعاد ويژه بود. او در عین اين که بســیار شجاع و مبارز 
بود فردی مهربان ، خوش اخلاق ، ساده زيست در زندگی 
و مقیــد به نماز اول وقت بــود. در اين بین ويژگی های 
معنوی ، عرفانی و روحانی او از همه برجسته تر بود. امام 

)ره( با توکل بر خدا و اعتماد به مردم مســلمان ، روحیه 
امیــد و فداکاری را در بین مردم برانگیخت و اين ويژگی 
ها و روحیات بود که پیروزی انقلاب اســلامی را به همراه 
داشت. وی در پايان يادآور شد: در حال حاضر برای پیشبرد 

اهداف انقلاب اسلامی بايد ضمن حفظ وحدت، گوش به 
فرمان مقام معظم رهبری حضرت آيت ا... خامنه ای بوده 

و فعالانه در انتخابات 28 خرداد مشارکت داشته باشیم. 
در ادامه اين مراسم، حجت الاسلام والمسلمین محسن 
طالب پور ريیس مجمع بســیجیان اســتان اصفهان در 
سخنانی ضمن برشمردن ويژگی های امام خمینی )ره( او 
را احیاگر راستین اسلام ناب و کسی که اسلام را از تئوری 
به عمل و حکومت رسانید معرفی کرد. وی سپس با اشاره 
به وضعیت انقلاب اسلامی در دوران معاصر و موفقیت های 
به دســت آمده به انتخابات رياست جمهوری و شوراهای 
شهر و روستای کشور در 28 خرداد ماه جاری و تاکیدات 
دلسوزانه مقام معظم رهبری اشاره کرد وگفت : مشارکت 
در اين انتخابات خود نوعی رفراندوم و تايید نظام جمهوری 
اسلامی بوده و حضور حداکثری مردم در اين انتخابات عزت، 

اقتدار و امنیت را برای مردم و کشور ما به همراه دارد. 
در اين مراســم معنوی که با ادای احترام به شــهدای 
گمنام شرکت همراه بود، نماآهنگی در مورد زندگی امام 
)ره( وگلچینی از ســخنان مقــام معظم رهبری در مورد 

شخصیت امام )ره( پخش گرديد.

اراک- خبرنــگار آوای اقتصاد،رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنايع دســتی شهرســتان فراهان خبر داد: »عملیات مرمت پشت بام  و 
ديوارهای امام زادگان ابراهیم و اســماعیل روستای تبرته شهرستان فراهان 

معروف به امام زاده کوچک پايان يافت«
به گزارش روابط عمومی میراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی استان 
مرکزی، سعید نیک نام امروز هیجدهم  خرداد ماه 1400 با اشاره به مرمت 
اين بنای تاريخی، اظهار کرد: »در اين فاز از مرمت، پشــت بام و ديوارهای 

امامزاده و ايوان بیرونی  مرمت )کاه گل( شد« 
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی شهرستان فراهان 

افزود: »مرمت اين قسمت از بنا از ابتدای خرداد ماه آغاز و به مدت ده روز، 
با اعتباری بالغ بر 130  میلیون ريال انجام شــد و انشالله در فازهای بعدی 

فضای داخل بنا و  گچ کاری گنبد مورد مرمت خواهد گرفت.« 
نیک نام تصريح کرد: »امامزاده مذکور در وسط روستای تبرته واقع شده 
اســت  و يکی از آثار ملی ثبت شــده ايران در شهرستان فراهان  است که 

قدمت آن مربوط دوره قاجار است.« 
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی شهرستان فراهان  
يادآور شــد: »اين بنای تاريخی با شماره 30879 در تاريخ 16/6/1391 در 

فهرست آثار ملی ايران به ثبت رسیده است.«

صیانت از سلامت انتخابات هدف ستاد پیشگیری از جرایم انتخاباتی است

مدیرکل کمیته امداد استان یزد خبر داد:
امسال 205 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال اعطا می شود

دادســتان عمومی و انقلاب شهرســتان ابرکوه گفــت: هدف از 
تشــکیل ستاد پیشــگیری از جرايم انتخاباتی ارتقاء اعتماد عمومی، 
افزايش مشارکت حداکثری مردم و از همه مهمتر صیانت از سلامت 

انتخابات است.
میثم رنجبر در جلسه شورای پیشگیری از تخلفات انتخاباتی، نقش 
رسانه ها و فعالان فضای مجازی را در اين زمینه بسیار مهم دانست 
و بیان داشت: استفاده از ظرفیت رسانه ها در حوزه فضای مجازی به 
منظــور ارتقاء آگاهی های عمومی مردم، تلاش در جهت جلوگیری 
از التهابــات انتخاباتی، بحث هــای غیراخلاقی در جريان انتخابات و 

پیشگیری از بروز هرگونه جرم ديگر بسیار موثر است.
پیش بینی آســیب ها و همچنین عناصر تهديد کننده انتخابات بايد اين مقام قضايی افزود: در خصوص اقدامات، فعالیت های انتخاباتی، 

به صورت مداوم پايش و رصد فضای مجازی و حقیقی صورت گیرد.
وی اظهــار داشــت: بــا انعکاس رســمی به موقع و بــه هنگام، 
اقدامــات مجرمانــه در رابطــه با جرايــم انتخاباتی به دســتگاه ها 
 و مراجــع صالــح، مــی تــوان شــاهد برگــزاری انتخابــات در
 فضای آرام، ســالم، رقابتی و با مشــارکت حداکثری مردم در پای 

صندوق های رأی بود.
رنجبر خاطر نشــان کرد: امید است انتخابات پیش رو به بهترين 
شــکل و درکمال ســلامت و قانونمندی با حضــور حداکثری مردم 

موقعیت شناس و ولايتمدار انجام شود .
لازم به ذکر اســت اين جلسه با حضور مسئولین اجرايی در حوزه 

انتخابات در فرمانداری ابرکوه تشکیل شده بود.

سید محمد جواد عرفان فر/ يزد، محمد شجاعان، مديرکل کمیته امداد استان 
يزد در گفت و گو با خبرنگاران بابیان اهمیت ايجاد اشتغال برای نیازمندان باهدف 
فقرزدائی و تقويت اقتصاد خانواده، گفت: امســال 205 میلیارد تومان تسهیلات 
اشــتغال از محل منابع صندوق قرض الحســنه امداد ولايــت، تبصره 16 و 18 
بانک های عامل و توسعه اشتغال روستايی و هم افزايی به مددجويان تحت حمايت 
و نیازمندان يزدی اعطا می شود. وی افزود: طی سال جاری بیش از 5000 فرصت 
شغلی با اعطای تسهیلات اشتغال و کاريابی برای نیازمندان استان يزد در سال 
1400 ايجاد می شود.مديرکل کمیته امداد استان يزد تصريح کرد: بهبود فضای 
کســب وکار، توسعه همکاری با فعالان کسب وکار و توسعه زنجیره های ارزش در 
قالب نظام هدايت شــغلی و راهبری شغلی ازجمله راهبردهای مهم اين نهاد در 

ايجاد فرصت های شغلی برای مددجويان تحت حمايت اين نهاد است.
شجاعان ادامه داد: تســهیلات اعطايی برای ايجاد مشاغل مختلفی ازجمله 
دام پروری، زنبورداری، طیور، خدمات، طرح حمل ونقل، صنايع دســتی، فرش و 

گلیم، صنعتی و معدنی، کشاورزی و پرورش آبزيان و شیلات پرداخت می شود.
وی تصريح کرد: اين نهاد برای تحقق اهداف خود در زمینه ايجاد اشتغال از 
ظرفیت های مختلفی چون خیران کارآفرين، جهادگران کارآفرين، مراکز مشاوره 
شغلی، آموزشگاه های کسب وکار، مؤسســات کاريابی، کارفرمايان، شهرک های 
صنعتی، هیئت های شناســايی و نظارت بر راهبران، بانک ها و مؤسســات مالی، 
دستگاه های اجرايی و نهادهای محلی، شرکت های فنی، مهندسی و دانش بنیان، 

پارک های علم و فن آوری استفاده می کند.

 طرح جامع پدافند غیرعامل همدان رونمایی شد
طرح جامع پدافند غیرعامل استان همدان روز سه شنبه با حضور معاون امور استان های سازمان پدافند غیرعامل، استاندار همدان و اعضای اين ستاد رونمايی شد. استاندار همدان در اين آيین اظهار داشت: طرح جامع پدافند غیر عامل 
استان، اقدامی ارزشمند به عنوان نقشه راهی برای پدافند استان است و نقش تعیین کننده ای در تحولات ايفا خواهد کرد.»سیدسعید شاهرخی« با بیان اينکه در اجرای طرح جامع پدافند غیر عامل استان، هزار و 139 دارايی مهم استان 
شناسايی و معرفی شده است افزود: حفظ سرمايه های استان يک امر واجب و قابل توجه است.وی اظهار داشت: بیش از صد برنامه متنوع و مهم نیازسنجی در طرح جامع پدافند غیر عامل استان ديده شده که انجام و اجرای آن بسیار ضروری 
است. شاهرخی با تاکید بر ضرورت تقويت پدافند غیر عامل در راستای حفظ دارايی ها ملی که مهم ترين ماموريت اين نهاد است يادآور شد: مشارکت نهادها و دستگاه های اجرايی استان همدان در تنظیم و تدوين طرح جامع پدافند قابل 
قدردانی است. وی ادامه داد: عملکرد مطلوب 11 کارگروه تخصصی ذيل شورای پدافند غیرعامل موجب شده استان همدان در چندين شاخص جزو رتبه های اول تا سوم کشور قرار گیرد. شاهرخی گفت: اين استان در بسیاری از شاخص 

های اقتصادی و عمرانی در بین 31 استان سرآمد است و در شاخص های پدافند غیرعامل نیز دستاوردهای ارزنده ای دارد. 
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مساوی با عراق را فراموش کن!  و رزش
تیم ملی ايران در صورت مساوی با عراق، 
شــانس اندکی برای صعود بــه مرحله بعد 
انتخابی جام جهانی خواهد داشت و در اين 
صورت تقريبا بايد به انتظار معجزه بنشنید.

 با پیروزی تیم ملی ايران مقابل بحرين، 
شاگردان اســکوچیچ يکی از حساس ترين 
بازی های خود را پشــت سر گذاشتند و به 
رده دوم گــروه خود صعــود کردند. با اين 
حال هنوز کار برای ايران تمام نشده است. 
يوزهای ايرانی برای صعود به مرحله بعد دو 

ديدار ديگر خواهند داشت.
اگر ايران برنده اين دو ديدار شود، با 1۸ 
امتیاز به عنوان صدرنشین راهی مرحله بعد 
می شود. اگر ايران با عراق مساوی کند، با 1۶ 
امتیاز دوم می شود که در اين صورت شرايط 
تیم ملی برای صعود به عنوان يکی از پنج تیم 
دوم برتر مسابقات ارزيابی می شود. در صورت 
باخت مقابل عراق هم، ايران شانسی ندارد.

*بررسی شــانس ایران در صورت 
مساوی با عراق

غیــر از ۸ تیم اول گروه ها، با احتســاب 
قطعی شدن سرگروهی قطر و عدم حضور اين 
تیم در دور نهايی رقابت ها به دلیل میزبانی 
جــام جهانی، 5 تیم از ۸ تیم برتر دوم گروه 
های مختلف هم راهی مرحله بعدی رقابت ها 
می شود. از طرفی کنار کشیدن کره شمالی 
از گروه خود، معادلات را پیچیده کرد و باعث 
شد فیفا اعلام کند که برای تعیین تیم دوم، 
نتايج بهترين تیم های دوم با تیم آخر گروه 

محاسبه نمی شود.
نگاهــی به جدول فعلــی تیم های دوم، 
حاکی از وضعیت نگران کننده تیم ملی است.
با بررسی مســابقات آينده تیم های دوم 
می توان به اين نتیجه رســید که شاگردان 
اسکوچیچ در صورت مساوی با عراق شانس 
بســیار کمی برای صعود دارند و کار به اما و 

اگر و معجزه گره خواهد خورد.
جدول تیم های دوم:

1- لبنان 4 بازی، 10 امتیاز
2- ازبکستان 5 بازی، 9 امتیاز تفاضل ۶+
۳- امــارات 5 بازی، 9 امتیاز تفاضل 5+ 

گل زده 10
4- ايــران 5 بــازی، 9 امتیاز تفاضل +5 

گل زده 9
5- عمان 5 بازی، 9 امتیاز تفاضل ۳+
۶- چین 4 بازی، ۷ امتیاز تفاضل ۶+
۷- اردن 4 بازی، ۷ امتیاز تفاضل 5+

۸- تاجیکستان 5 بازی، 4 امتیاز
در صورت تساوی با عراق و برد کامبوج 
ايران 10 امتیــازی )با تفاضل گل 5+( می 
شــود. به همین منظور به بازی های آينده 
اين تیم ها نگاهی خواهیم داشت و سرنوشت 
مسابقات را بررسی می کنیم.)بدون احتساب 
امتیاز تیمهای دوم در مقابل تیمهای پنجم 

گروه(
گروه A: چین با برد مالديو و تســاوی با 
سوريه )صدرنشــین( 11 امتیاز می شود و 

بالاتر از ايران خواهد بود.
در حالــت دوم و در صورت ناکامی چین 
مقابل سوريه، چین 10 امتیازس خواهد شد 
که احتمالا به علت تفاضل گل بیشتر بالاتر 

از ايران جای می گیرد.
گروه B: اردن دو بازی ســخت با کويت 
و اســترالیا دارد و شانس صعودش کم است 
چرا که کويت هم میزبان مســابقات است و 
به سختی در خانه به اردن امتیاز خواهد داد.
گروه D: سرنوشــت اين گــروه مقداری 
پیچیده است. عربســتان میزبان بازی های 
متمرکز است. تنها بازی تاثیرگذار ازبکستان 
هم با تیم میزبان است که برای صدرنشینی 

می جنگد.
حالت اول: اگر ازبکستان يمن و عربستان 

را ببرد تیم اول گروه می شود و عربستان در 
صورت برد سنگاپور 11 امتیازی می شود و 

بالاتر از ايران قرار می گیرد.
حالت دوم: اگر ازبکســتان با عربســتان 
مساوی کند 10 امتیازی می شود با تفاضل 

گل ۶ + که به ضرر ايران خواهد بود.
حالت ســوم: اگر ازبکســتان بازی را به 
عربســتان واگذار کند، در اين صورت همه 
چیز به نفع ايران اســت و ازبکستان به رتبه 

پايین تر سقوط می کند.  
گروه E: عمــان دو بازی با افغانســتان 
و بنــگلادش دارد که در صــورت پیروزی 
شاگردان برانکو، عمان 12 امتیازی می شود 

و تقريبا به مرحله بعد صعود خواهد کرد.
گروه F: تیم دوم اين گروه )تاجیکستان( 
امتیاز پايینی دارد و تقريبا صعودش ناممکن 

است.
گــروه G: از ديگــر گروه هــای پیچیده 

مسابقات همین گروه است. امارات تیم دوم 
گروه است اما به علت میزبانی در بازی های 
متمرکز، احتمالا دو بازی آينده خود را پیروز 
و صدرنشین شود. با اين حال به بررسی گروه 

می پردازيم.
حالت اول - امارات در صورت شکســت 
دادن اندونزی و ويتنام، تیم اول می شود و 
ويتنام در صورت شکست مالزی با 11 امتیاز 
تیم دوم گروه می شود که ويتنام به عنوان 
تیم دوم به مرحله بعــد راه خواهد يافت و 

بالاتر از ايران قرار می گیرد.
حالت دوم- امارات در صورت شکســت  
دادن اندونــزی و تســاوی بــا ويتنام 10 
امتیازی می شود با تفاضل گل 5+ که تقريبا 
 برابر با ايران اســت امــا گل زده اماراتی ها 

بیشتر است.
گــروه H: میزبان بازی هــای اين گروه 
کره جنوبی اســت. اگر لبنان ترکمنستان را 
شکســت دهد و به کره جنوبــی ببازد، 1۳ 
امتیازی خواهد شــد و تقريبا به عنوان تیم 

دوم صعود می کند.
براساس محاســبات فوق، لبنان، عمان، 
امارات )يا ويتنام( و چین چهار تیمی هستند 
که وضعیت بهتری نســبت به ايران دارند و 
احتمــالا در روز پايانی به عنوان تیم دوم به 
مرحلــه بعد راه خواهند يافــت. از اين بین 
تاجیکســتان و اردن به احتمال زياد حذف 
می شــوند. در نتیجه همه چیز میان ايران و 

ازبکستان است.
اگر ازبکستان به عربســتان ببازد، ايران 
با تســاوی مقابل عراق به مرحله بعد صعود 
می کند. اگر ازبکســتان با عربستان مساوی 
کند يا برنده شــود، ايران با تســاوی مقابل 

عراق حذف خواهد شد.
برای اينکه کار به اما و اگر نکشــد، تیم 
ملی بايد عراق را شکست دهد و شکست در 
دور رفت مسابقات مقابل اين تیم را جبران 
کند و بدون دردسر راهی مرحله بعد انتخابی 

جام جهانی شود.

شاهین رحمانی 

ــان  ــوب یادش ــد خ ــا بای ــه بحرینی ه ــردار ک ــس س   عک
بمانــد

در بــازی رفــت ايــران و بحريــن طرفــداران ايــن 
تیــم حرکتــی غیراخلاقــی انجــام دادند.طرفــداران 
فوتبــال در بحريــن بــه شــکل عجیبــی بــا ايرانــی 
ــر يــک  ــازی ســه ب ــد. از ب هــا دشــمنی مــی کنن
معــروف بــه اينطــرف، آنهــا در هــر موقعیتــی کــه 
ــرای  ــی ب ــر اخلاق ــای غی ــا رفتاره ــد ب توانســته ان
ــلا در  ــد. مث ــرده ان ــی مشــکل درســت ک ــم مل تی
بــازی رفــت ايــران و بحريــن، طرفــداران ايــن تیــم ســرود ملــی ايــران را 
هــو کردنــد. بــه همیــن خاطــر ســردار آزمــون بعــد از بــازی گفــت لحظه 
شــماری مــی کــرد مســابقه ديــروز شــروع شــود. کاری هــم کــه ســردار 
بعــد از گلزنــی بــه بحريــن کــرد، بــه خاطــر همــان رفتــار بــود. او پرچــم 
ايــران را نشــان داد تــا بــه بحرينــی هــا بگويــد نبايــد بــه ايــن پرچــم و به 
ســرود ملــی مــان توهیــن مــی کردنــد. بــی شــک ايــن تصويــر بايــد برای 

همیشــه در ذهــن طرفــداران فوتبــال ايــن کشــور بمانــد.

  پسر پرتلاش تیم ملی که حیف مصدوم شد
ــازی  ــت ب ــل مصدومی ــه دلی ــران ب ــر اي وينگ
ــری  ــد امی ــت داد. وحی ــراق را از دس ــوج و ع کامب
ــی در  ــم مل ــان تی ــن بازيکن ــلاش تري ــی از پرت يک
چنــد ســال گذشــته بــوده اســت. او در زمیــن عالی 
کار مــی کنــد. امیــری همــواره جــزو دونــده تريــن 
بازيکنــان تیــم ملــی بــوده و هــر زمــان در ترکیــب 
حضــور داشــته، موثــر بــوده اســت. ايــن بازيکــن اما 
بــه دلیــل مصدومیــت در ديــدار بحريــن دو بــازی بعــدی مقابــل کامبــوج 
و عــراق را از دســت داد. او دومیــن پرسپولیســی اســت کــه اردوی تیــم 
ملــی را تــرک مــی کنــد. کمــال کامیابــی نیــا هــم ديــروز اردوی تیــم 

ملــی را بــه مقصــد تهــران تــرک کــرد. 

ــی  ــی؟/آرش: خیل ــا خداداد-دای ــردار ی  زوج طارمی-س
ــد ــرق دارن ف

عملکــرد  انصافــا  تیم ملــی  مهاجــم  دو 
ــی و  ــدی طارم ــد. مه ــته و دارن ــاده ای داش فوق الع
ســردار آزمون دو مهاجم در کلاس جهانی هســتند. 
هــر دو عالــی کار مــی کننــد و بــه همیــن خاطــر 
هــر خــط دفاعــی مقابــل شــان آســیب پذير اســت. 
ــاد  ــاره آنهــا، بعضی هــا اعتق بعــد از درخشــش دوب
دارنــد ايــن زوج حتــی از زوج دايــی و خــداداد هــم 
بهتــر اســت. آرش برهانــی در مقابــل ايــن ســوال مــی گويــد: »بــه نظــرم 
ــا و  ــی آق ــرد. عل ــاس ک ــا را قی ــوان آنه ــرق داشــتند و نمــی ت ــی ف خیل
خــداداد در دوران خودشــان عالــی بودنــد. عزيــزی بیشــترين پــاس گل را 
بــه دايــی داد. طارمــی هــم فــوق العــاده اســت. مــن از پــاس هايــش لذت 
بــردم. بــه نظــرم ســردار و او هیــچ خــط دفاعــی را راحــت نمــی گذارنــد. 
ــن  ــايد اي ــی کند.«ش ــرق م ــداداد ف ــی و خ ــا زوج داي ــن زوج ب ــی اي ول
درخشــش بیشــتر بــه خاطــر رابطــه خــوب ســردار و طارمــی باشــد. آرش 
ــی نداشــتند.  ــد. اختلاف ــی و خــداداد هــم خــوب بودن ــد: »داي مــی گوي
آن زمــان مطبوعــات چنیــن چیزهايــی را مــی نوشــتند و دچــار حاشــیه 

مــی شــدند.«

 رمز موفقیت تیم ملی را ببینید
ملــی پوشــان ايرانــی شــبی بــه يادماندنــی رقــم 

زدنــد.
 تیــم ملــی دوبــاره متحــد شــده اســت. در دوران 
ــن اتحــاد وجــود نداشــت. او  حضــور ويلموتــس اي
ــا بازيکنــان و همینطــور  ــه خاطــر رفتــار ســرد ب ب
ــران  ــاد اي ــا اتح ــد ت ــث ش ــی باع ــد فن ــرد ب عملک
ــلاش  ــا از روز اول ت ــکوچیچ ام ــرود. اس ــن ب از بی
ــد. شــب گذشــته  ــه وجــود بیاي ــاره ب ــا دوســتی و رفاقــت را دوب کــرد ت
ــه نیمکــت  ــران گل مــی زد همــه بازيکنــان از جمل ــی کــه اي در لحظات
نشــین هــا طــوری خوشــحالی مــی کردنــد کــه انــگار خودشــان گل زده 
انــد. ايــن تصاويــر گويــای همــه چیــز اســت و نشــان مــی دهــد چــرا تیم 

ملــی موفــق بــود. 

 درخواست برهانی؛ 30 میلیارد هم به استقلال بدهید
ــرو  ــی روب ــکلات مال ــا مش ــان ب ــا همچن آبی ه
هســتند. نزديــک بــه دو دهــه اســت کــه اســتقلال 
ــن  ــرا اي ــرد و ظاه ــی ب ــج م ــی رن از مشــکلات مال
مشــکلات تمامــی نــدارد. فرهــاد مجیدی ســرمربی 
اســتقلال بــه تازگــی مصاحبــه ای تنــد انجــام داد 
ــت. آرش  ــه داش ــگاه گلاي ــی باش ــت مال واز وضعی
برهانــی در واکنــش بــه حــرف هــای او مــی 
ــادم مــی  ــه فرهــاد مجیــدی اســت. از روزی کــه ي گويــد:»الان نوبــت ب
آيــد اســتقلال همیــن مشــکلات را داشــته اســت. امیــدوارم روزی برســد 
کــه ديگــر شــاهد چنیــن اتفاقاتــی در اســتقلال نباشــیم. امیــدوارم ۳0 
میلیــاردی کــه بــه پرســپولیس کمــک شــد، بــه باشــگاه مــا هــم کمــک 

شــود.« 

 استقلال جذب یک مدافع را تکذیب کرد
 ســايت باشــگاه اســتقلال نوشــت: باشــگاه 
اســتقلال خبــر جــذب مدافــع تیــم فوتبــال ذوب 

ــرد. ــب ک ــن را تکذي آه
ــل  ــی از نق ــار مختلف ــته اخب ــای گذش در روزه
ــالات اســتقلال در برخــی رســانه ها منتشــر  و انتق
ــوان  ــار می ت ــن اخب ــه اي ــه از جمل ــت ک ــده اس ش
ــد  ــم ذوب آهن)وحی ــع تی ــذب مداف ــر ج ــه خب ب
ــب  ــن وســیله تکذي ــه اي ــور ب ــر مذک ــه خب ــرد ک محمــدزاده( اشــاره ک
ــدا  ــا ج ــد ت ــانه ها می خواه ــه رس ــتقلال از کلی ــگاه اس ــود. باش می ش
ــم  ــن تی ــی اي ــل و انتقالات ــای نق ــردن فض ــب ک ــی و ملته از گمانه زن
ــی  ــل و انتقالات ــايعات نق ــر ش ــای اخی ــی هفته ه ــد. ط ــودداری کنن خ
عجیبــی پیرامــون اســتقلال مطــرح شــده کــه هنــوز ۷ هفتــه تــا پايــان 
مســابقات لیــگ برتــر باقــی مانــده ضمــن آنکــه آبــی پوشــان ديدارهــای 
ــد و مشــخص نیســت در  ــش رو دارن ــم پی ــی را ه ــام حذف حســاس ج
ــگاه و  ــن باش ــت اي ــون مديري ــف پیرام ــايعات مختل ــه ش ــرايطی ک ش
تغییــرات در آن مطــرح شــده، ايــن شــايعات چگونــه  مطــرح می شــود

 ۲ بازیکن جدید به تیم ملی دعوت شدند
ــازی  ــری در ب ــد امی ــت وحی ــس از مصدومی پ
ــن،  ــر بحري ــران براب ــال اي ــی فوتب ــم مل ديشــب تی
اســکوچیچ دو بازيکــن جديــد را بــه اردو فراخوانــد.
 بــه دلیــل مصدومیــت وحیــد امیــری در ديــدار 
ديشــب )دوشــنبه( تیــم ملــی ايــران مقابــل بحرين 
در انتخابــی جــام جهانــی 2022، میــلاد ســرلک و 
عــارف غلامــی با نظــر دراگان اســکوچیچ بــه اردوی 

تیــم ملــی دعــوت شــدند.

 مذاکرات مسئولان باشگاه پرسپولیس با مديربرنامه 
های دروازه بان کروات برای تعیین تکلیف وی همچنان 

ادامه دارد.
بوژيدار رادوشوويچ هفته گذشته با ارسال نامه ای 
تهديد آمیز به پرسپولیس اعلام کرد در صورت دريافت 
نکردن مطالبات خود، قراردادش را با اين باشگاه فسخ 

خواهد کرد. 
ايــن بازيکــن در کنار ايــن موضــوع از مديران 
پرســپولیس هم ناراحتی هايی دارد که باعث شده با 
وجود گذشــت يک هفته از شروع تمرينات به ايران 
برنگردد.پرسپولیس تاکنون 4۷ درصد از قرارداد اين 
فصل رادو را پرداخت کرده و 21 هزار يورو ديگر هم 
اکنون در حساب اين باشگاه است که در صورت فراهم 
شــدن شرايط بازگشت وی به ايران به اين دروازه بان 
کروات پرداخت می شود.مسئولان باشگاه پرسپولیس 
کــه روز بازی با ذوب آهن پنج درصد ديگر از قرارداد 
بازيکنان خود را پرداخت کردند به رادو هم قول دادند 
با توجه به اينکه مطالباتش بايد به شکل ارزی پرداخت 

شــود، ظرف 2 تا ۳ روز 10 درصد ديگر از قرارداد را 
هم به وی پرداخت می کنند اما وقتی اين دروازه  بان 
به کشورش بازگشت پرداخت پول هم به تعويق افتاد 
و قرار شد مبلغ آماده شده يا به نماينده اش پرداخت 

شــود يا پس از حضورش در تهران به خودش تحويل 
داده شود اما ارسال نامه تهديدآمیز برای فسخ قرارداد 
شرايط ديگری را به وجود آورد. يکی از مهم ترين موارد 
اختلاف رادو با پرسپولیس درباره مطالبات مربوط به 

فصل های گذشــته اين بازيکن است و وی به همراه 
نفراتی مثل محمد انصاری و محســن ربیع خواه که از 
پرسپولیس جدا شده اند تنها نفراتی هستند که مديران 
فعلی باشگاه در ابتدای فصل نتوانستند آپشن ها و طلب 

سال های قبل شان را تسويه کنند. 
از طرفی منابع مالــی محدود و صرف درآمدهای 
کارگزار ســبب شده پرســپولیس در شرايط سختی 
قــرار بگیرد که طبــق آن در وضعیــت فعلی امکان 
تســويه حســاب کامل با اين بازيکن مقدور نیست. 
البته مديران پرســپولیس در جلسه روز گذشته خود 
با مديربرنامه های رادوشــوويچ مذاکراتی برای تعیین 
تکلیف وی انجام دادند و قرار شــد اين صحبت ها به 
وی منتقل شود. ظاهرا به نماينده اين دروازه بان کروات 
اعلام شــده بخشی از  مطالبات وی به جز 10 درصد 
قرارداد اين فصلش پرداخت خواهد شد تا از اين طريق 
 زمینه بازگشــت رادو به تهران و حضور در تمرينات 
پرسپولیس فراهم شود و بايد ديد آيا وی با اين موضوع 

موافقت می کند؟

تلاش پرسپولیس برای بازگشت رادو به ایران

ملی پوش دوچرخه ســواری ايران هنگام تمرين با شوخی نابه جای يک 
راننده روبرو شده که اين اتفاق در نهايت به کتک خوردن رکابزن نیز ختم 

شده است.
علی اصغر موسی زاده درباره درگیری با يک راننده در حین تمرين بیان 
کرد: ما مسابقات زيادی را در پیش رو داريم و قرار است انتخابی المپیک هم 
برگزار شود از اين رو حتماً بايد تمرين کنیم. من نیز صبح امروز )سه شنبه( 
که برای تمرين رفته بودم يک راننده آژانس ماشین خود را سمت من گرفت 
و نزديک بود زمین بخورم. پس از آن نخواســتم به راننده حرف نامربوطی 
بزنم و فقط از روی عصبانیت  آينه ماشینش را چرخاندم که همین مساله 
باعث شد راننده با من درگیر شود و من را کتک زد و  به من فحاشی کرد. 
بعد از اين اتفاق به اداره ورزش و جوانان شهرســتان مشکین شهر مراجعه 
کردم و مشــکل خود را گفتم. مانند همیشه گفتند پیگیر می شوند اما می 

دانم که هیچ ترتیب اثری نخواهند داد.
او ادامــه داد: مــا بارها گفته ايم که هنگام تمريــن در جاده ها نیاز به 
اســکورت داريم اما کســی اهمیت نداده اســت. هر روز موقــع تمرين با 

چنین اتفاقاتی روبه رو می شــويم و بارها شــده که موتور سواران و راننده 
ها زمانی که ما مشــغول تمرين هســتیم يا به سمت ما گوجه پرتاب می 

کننــد يا آب جوش مــی ريزند. در واقع هر روز جانمان را کف دســتمان 
می گذاريم و به تمرين می رويم اما با اين وجود هیات دوچرخه ســواری 
 و اداره کل ورزش و جوانان مشــکین شــهر هیچ اقدامی برای حل مشکل

 ما انجام نداده اند.
رکاب زنان ملی پوش ايران با اشــاره به نگرانی که بابت آســیب ديدن 
دوچرخه اش داشت، گفت: دوچرخه ای که اداره کل در اختیار من گذاشته 
1۶0 میلیون تومان قیمت دارد و اگر  بر اثر چنین اتفاقاتی دوچرخه آسیب 
ببینــد، من بايد چه کار کنــم و چگونه هزينه آن را تامین کنم؟ البته اين 
مشــکل همه دوچرخه سواران در ايران است که اسکورت ندارند. حتی ما با 
پلیس راهنمايی و رانندگی نیز گاهی اوقات دچار چالش می شويم چرا که 
پلیس می گويد دوچرخه سواران نبايد در جاده ها تمرين کنند و اگر ما در 
جاده تمرين  نکنیم ديگر جايی برای تمرين کردن نداريم. هیچ کسی نیست 
که معضلات ما را حل کند. قبلا که به فدراسیون مراجعه می کرديم تا چاره 
ای بینديشــد عنوان کردند که اين وظیفه اداره کل شهرهاست و اداره کل 

مشکین شهر هم هیچ اقدامی انجام نداده است.

کتک کاری و فحاشی یک راننده با دوچرخه سوار ملی پوش هنگام تمرین

اين بار نشريه ديلی میل به سراغ اسطوره فوتبال ايران رفته است تا زندگی 
فوتبالی او را مورد بررسی قرار دهد.

 به نقل از ديلی میل، 15 ســال پیش کمتر کســی فکر می کرد تقابل دو 
ستاره فوتبال جهان در جام جهانی آلمان سال ها بعد ادامه داشته باشد و اين 

دو بازيکن برابر هم قرار گیرند.
کريســتیانو رونالدو يکی از آنها بود. در ديدار برابر ايران او به پیروزی 2بر 
صفر کشورش مقابل تیم علی دايی کمک کرد تا پرتغال به مرحله يک هشتم 
نهايی جام جهانی صعود کند. او در آن ديدار از روی نقطه پنالتی گلزنی کرد تا 

دوازدهمین گل ملی خود را به ثمر رسانده باشد.
ديگری علی دايی، مهاجم افســانه ای ايران بود کــه با 109 گل در 149 
مســابقه، رکورددار بیشترين گل در بین تیم های ملی است. اين رکورد يکی 
از معدود مواردی است که رونالدو تاکنون به آن نرسیده و با توجه به در پیش 

بودن يورو، می تواند به آن برسد.
دايی در ديدار برابر پرتغال برای ايران به میدان نرفت و در بازی آخر مقابل 

آنگولا که با تساوی يک بر يک به پايان رسید آخرين بازی خود را انجام داد.
زندگی حرفه ای دايی يک داستان جذاب است. نام او در قله لیست بلندبالايی 
از بازيکنانی است که بیش از سطح باشگاهی در صحنه بین المللی رونق داشتند. 
شکارچی محوطه های جريمه با توانايی بسیار بالای سرزنی، يکی از بازيکنانی 

بود که درخشش زيادی در رده ملی داشت.
برای دايی ساده نبود که به عنوان يک فوتبالیست بازی کند. پدرش اصلًا 
دوست نداشت که او اين کار را انجام دهد تا اينکه وارد دانشگاه شد و به عنوان 
مهندس متالورژی آموزش ديد اما مادرش مخفیانه به او کمک کرد تا استعداد 

فوتبال خود را گسترش دهد، بدون اينکه پدرش بداند.دايی در سال 199۸ به 
نیويورک تايمز گفت: من بدون لباس فوتبالم از خانه خارج می شدم و مادرم 

آن را برای من پنهان می کرد تا بتوانم بازی کنم.
او اولین بازی خود را در ايران در ســال 199۳ انجام داد و بلافاصله خود را 
به عنوان مهاجم کاربلد و گلزن به تیم های آسیايی معرفی کرد. در واقع فقط 
1۳ گل او به تیم های غیر آسیايی زده شده است. دقیقا همانطور که رونالدو 
هنگام بازی برابر جزاير فارو يا آندورا گلزنی می کند دايی نیز در برابر تیم هايی 

مانند نپال و سريلانکا بازی کرد.
وی در يک سال تقويمی 20 گل در سال 199۶ برای ايران به ثمر رساند 
و با چهار گل مقابل لائوس در سال 2004 اولین کسی بود که تعداد گل های 

فوتبالی خود را ۳ رقمی کرد.
گل شــماره ۸4 شايد يکی از مهمترين گل ها باشد. اين گل او را با رکورد 
فرانس پوشکاش برابر کرد ولی او به طرز جالبی دو بار اين گل را به ثمر رساند.
ايران در نوامبر 200۳ در ورزشگاه آزادی تهران به مصاف کره شمالی رفت 
و در نیمه دوم يک پنالتی گرفت. دايی گل زد و در میان تماشاگران يک هوادار 
يک ترقه را به زمین پرتاب کرد که به صورت بازيکن کره شمالی برخورد کرد.
کره شمالی کنار رفت و از انجام اين بازی امتناع کرد و باعث شد داور مسابقه 

را نیمه تمام کند و ايران ۳ بر صفر برنده شود.
اما اين بدان معنی بود که پنالتی دايی پاک شد و دايی دوباره ۸۳ گله شد. 
دايی هفته بعد از روی نقطه پنالتی در مسابقه مقابل لبنان در بیروت به گل 
شماره ۸4 رسید.در اواخر همان ماه در تهران دايی تنها گل بازی مقابل کويت 

را به ثمر رساند تا با ۸5 گل زده در صدر جدول گلزنان رده ملی باشد.

دايــی در بزرگترين بازی ای که برای ايران به ثمر رســاند در جام جهانی 
199۸ مقابل ايالات متحده، گل نزد. اين مسابقه »سیاسی ترين مسابقه تاريخ 

جام جهانی« اعلام شد و دلیل خوبی هم داشت.
روابط ايران و ايالات متحده از زمان انقلاب اسلامی تنش داشت و آيت الله 

خمینی رهبر ايران، ايالات متحده را به عنوان »شیطان بزرگ« دانسته بود.
ايالات متحده روابط ديپلماتیک خود را با ايران بعد از اشغال سفارت خود قطع 
کرده بود و سال بعدش هم از صدام حسین در جنگ علیه ايران حمايت کرد.

خوشبختانه تنش بین کشورها وارد زمین فوتبال نشد. به دايی و هم تیمی 
هايش هر کدام يک دسته گل رز سفید داده شد که نمادی از صلح در فرهنگ 

ايران بود.
به طرز باورنکردنی ايران بازی را با نتیجه 2-1 پیروز شد و دايی پاس گل 
دوم را به مهدی مهدوی کیا داد. اين پیروزی همچنین ايالات متحده را از جام 

جهانی حذف کرد.
در همان تابستان، دايی در اروپا کار خود را انجام داد و از آرمینیا بیلفلد به 

بايرن مونیخ پیوست. 
او در طول فصل 199۸-199۸ در ۳2 بازی فقط شــش بار گلزنی کرد اما 

اولین بازيکن آسیايی شد که در لیگ قهرمانان بازی می کند.
هواداران چلسی شايد او را به ياد داشته باشند. دايی در يک مسابقه لیگ 
قهرمانان اروپا مقابل تیم آبی پوش دو گل به ثمر رســاند که بازيکنانی مانند 

مارسل دسايی، جان فرانکو زولا و ديديه دشان، سرمربی فرانسه را داشت.
او در ســال 200۷ بازنشســته شد؛ زمانی که در ايران بود و همراه با سايپا 

قهرمان لیگ ايران شد. او در آن فصل، بازيکن-مربی بود.

 رونالدو به دنبال رکورد »شکارچی محوطه های جریمه«

 روزنامه صبح ايران   شماره 925  چهارشنبه  19 خرداد   1400
مساوی با عراق را فراموش کن!  و رزش

تیم ملی ايران در صورت مساوی با عراق، 
شــانس اندکی برای صعود بــه مرحله بعد 
انتخابی جام جهانی خواهد داشت و در اين 
صورت تقريبا بايد به انتظار معجزه بنشنید.

 با پیروزی تیم ملی ايران مقابل بحرين، 
شاگردان اســکوچیچ يکی از حساس ترين 
بازی های خود را پشــت سر گذاشتند و به 
رده دوم گــروه خود صعــود کردند. با اين 
حال هنوز کار برای ايران تمام نشده است. 
يوزهای ايرانی برای صعود به مرحله بعد دو 

ديدار ديگر خواهند داشت.
اگر ايران برنده اين دو ديدار شود، با 1۸ 
امتیاز به عنوان صدرنشین راهی مرحله بعد 
می شود. اگر ايران با عراق مساوی کند، با 1۶ 
امتیاز دوم می شود که در اين صورت شرايط 
تیم ملی برای صعود به عنوان يکی از پنج تیم 
دوم برتر مسابقات ارزيابی می شود. در صورت 
باخت مقابل عراق هم، ايران شانسی ندارد.

*بررسی شــانس ایران در صورت 
مساوی با عراق

غیــر از ۸ تیم اول گروه ها، با احتســاب 
قطعی شدن سرگروهی قطر و عدم حضور اين 
تیم در دور نهايی رقابت ها به دلیل میزبانی 
جــام جهانی، 5 تیم از ۸ تیم برتر دوم گروه 
های مختلف هم راهی مرحله بعدی رقابت ها 
می شود. از طرفی کنار کشیدن کره شمالی 
از گروه خود، معادلات را پیچیده کرد و باعث 
شد فیفا اعلام کند که برای تعیین تیم دوم، 
نتايج بهترين تیم های دوم با تیم آخر گروه 

محاسبه نمی شود.
نگاهــی به جدول فعلــی تیم های دوم، 
حاکی از وضعیت نگران کننده تیم ملی است.
با بررسی مســابقات آينده تیم های دوم 
می توان به اين نتیجه رســید که شاگردان 
اسکوچیچ در صورت مساوی با عراق شانس 
بســیار کمی برای صعود دارند و کار به اما و 

اگر و معجزه گره خواهد خورد.
جدول تیم های دوم:

1- لبنان 4 بازی، 10 امتیاز
2- ازبکستان 5 بازی، 9 امتیاز تفاضل ۶+
۳- امــارات 5 بازی، 9 امتیاز تفاضل 5+ 

گل زده 10
4- ايــران 5 بــازی، 9 امتیاز تفاضل +5 

گل زده 9
5- عمان 5 بازی، 9 امتیاز تفاضل ۳+
۶- چین 4 بازی، ۷ امتیاز تفاضل ۶+
۷- اردن 4 بازی، ۷ امتیاز تفاضل 5+

۸- تاجیکستان 5 بازی، 4 امتیاز
در صورت تساوی با عراق و برد کامبوج 
ايران 10 امتیــازی )با تفاضل گل 5+( می 
شــود. به همین منظور به بازی های آينده 
اين تیم ها نگاهی خواهیم داشت و سرنوشت 
مسابقات را بررسی می کنیم.)بدون احتساب 
امتیاز تیمهای دوم در مقابل تیمهای پنجم 

گروه(
گروه A: چین با برد مالديو و تســاوی با 
سوريه )صدرنشــین( 11 امتیاز می شود و 

بالاتر از ايران خواهد بود.
در حالــت دوم و در صورت ناکامی چین 
مقابل سوريه، چین 10 امتیازس خواهد شد 
که احتمالا به علت تفاضل گل بیشتر بالاتر 

از ايران جای می گیرد.
گروه B: اردن دو بازی ســخت با کويت 
و اســترالیا دارد و شانس صعودش کم است 
چرا که کويت هم میزبان مســابقات است و 
به سختی در خانه به اردن امتیاز خواهد داد.
گروه D: سرنوشــت اين گــروه مقداری 
پیچیده است. عربســتان میزبان بازی های 
متمرکز است. تنها بازی تاثیرگذار ازبکستان 
هم با تیم میزبان است که برای صدرنشینی 

می جنگد.
حالت اول: اگر ازبکستان يمن و عربستان 

را ببرد تیم اول گروه می شود و عربستان در 
صورت برد سنگاپور 11 امتیازی می شود و 

بالاتر از ايران قرار می گیرد.
حالت دوم: اگر ازبکســتان با عربســتان 
مساوی کند 10 امتیازی می شود با تفاضل 

گل ۶ + که به ضرر ايران خواهد بود.
حالت ســوم: اگر ازبکســتان بازی را به 
عربســتان واگذار کند، در اين صورت همه 
چیز به نفع ايران اســت و ازبکستان به رتبه 

پايین تر سقوط می کند.  
گروه E: عمــان دو بازی با افغانســتان 
و بنــگلادش دارد که در صــورت پیروزی 
شاگردان برانکو، عمان 12 امتیازی می شود 

و تقريبا به مرحله بعد صعود خواهد کرد.
گروه F: تیم دوم اين گروه )تاجیکستان( 
امتیاز پايینی دارد و تقريبا صعودش ناممکن 

است.
گــروه G: از ديگــر گروه هــای پیچیده 

مسابقات همین گروه است. امارات تیم دوم 
گروه است اما به علت میزبانی در بازی های 
متمرکز، احتمالا دو بازی آينده خود را پیروز 
و صدرنشین شود. با اين حال به بررسی گروه 

می پردازيم.
حالت اول - امارات در صورت شکســت 
دادن اندونزی و ويتنام، تیم اول می شود و 
ويتنام در صورت شکست مالزی با 11 امتیاز 
تیم دوم گروه می شود که ويتنام به عنوان 
تیم دوم به مرحله بعــد راه خواهد يافت و 

بالاتر از ايران قرار می گیرد.
حالت دوم- امارات در صورت شکســت  
دادن اندونــزی و تســاوی بــا ويتنام 10 
امتیازی می شود با تفاضل گل 5+ که تقريبا 
 برابر با ايران اســت امــا گل زده اماراتی ها 

بیشتر است.
گــروه H: میزبان بازی هــای اين گروه 
کره جنوبی اســت. اگر لبنان ترکمنستان را 
شکســت دهد و به کره جنوبــی ببازد، 1۳ 
امتیازی خواهد شــد و تقريبا به عنوان تیم 

دوم صعود می کند.
براساس محاســبات فوق، لبنان، عمان، 
امارات )يا ويتنام( و چین چهار تیمی هستند 
که وضعیت بهتری نســبت به ايران دارند و 
احتمــالا در روز پايانی به عنوان تیم دوم به 
مرحلــه بعد راه خواهند يافــت. از اين بین 
تاجیکســتان و اردن به احتمال زياد حذف 
می شــوند. در نتیجه همه چیز میان ايران و 

ازبکستان است.
اگر ازبکستان به عربســتان ببازد، ايران 
با تســاوی مقابل عراق به مرحله بعد صعود 
می کند. اگر ازبکســتان با عربستان مساوی 
کند يا برنده شــود، ايران با تســاوی مقابل 

عراق حذف خواهد شد.
برای اينکه کار به اما و اگر نکشــد، تیم 
ملی بايد عراق را شکست دهد و شکست در 
دور رفت مسابقات مقابل اين تیم را جبران 
کند و بدون دردسر راهی مرحله بعد انتخابی 

جام جهانی شود.

شاهین رحمانی 

ــان  ــوب یادش ــد خ ــا بای ــه بحرینی ه ــردار ک ــس س   عک
بمانــد

در بــازی رفــت ايــران و بحريــن طرفــداران ايــن 
تیــم حرکتــی غیراخلاقــی انجــام دادند.طرفــداران 
فوتبــال در بحريــن بــه شــکل عجیبــی بــا ايرانــی 
ــر يــک  ــازی ســه ب ــد. از ب هــا دشــمنی مــی کنن
معــروف بــه اينطــرف، آنهــا در هــر موقعیتــی کــه 
ــرای  ــی ب ــر اخلاق ــای غی ــا رفتاره ــد ب توانســته ان
ــلا در  ــد. مث ــرده ان ــی مشــکل درســت ک ــم مل تی
بــازی رفــت ايــران و بحريــن، طرفــداران ايــن تیــم ســرود ملــی ايــران را 
هــو کردنــد. بــه همیــن خاطــر ســردار آزمــون بعــد از بــازی گفــت لحظه 
شــماری مــی کــرد مســابقه ديــروز شــروع شــود. کاری هــم کــه ســردار 
بعــد از گلزنــی بــه بحريــن کــرد، بــه خاطــر همــان رفتــار بــود. او پرچــم 
ايــران را نشــان داد تــا بــه بحرينــی هــا بگويــد نبايــد بــه ايــن پرچــم و به 
ســرود ملــی مــان توهیــن مــی کردنــد. بــی شــک ايــن تصويــر بايــد برای 

همیشــه در ذهــن طرفــداران فوتبــال ايــن کشــور بمانــد.

  پسر پرتلاش تیم ملی که حیف مصدوم شد
ــازی  ــت ب ــل مصدومی ــه دلی ــران ب ــر اي وينگ
ــری  ــد امی ــت داد. وحی ــراق را از دس ــوج و ع کامب
ــی در  ــم مل ــان تی ــن بازيکن ــلاش تري ــی از پرت يک
چنــد ســال گذشــته بــوده اســت. او در زمیــن عالی 
کار مــی کنــد. امیــری همــواره جــزو دونــده تريــن 
بازيکنــان تیــم ملــی بــوده و هــر زمــان در ترکیــب 
حضــور داشــته، موثــر بــوده اســت. ايــن بازيکــن اما 
بــه دلیــل مصدومیــت در ديــدار بحريــن دو بــازی بعــدی مقابــل کامبــوج 
و عــراق را از دســت داد. او دومیــن پرسپولیســی اســت کــه اردوی تیــم 
ملــی را تــرک مــی کنــد. کمــال کامیابــی نیــا هــم ديــروز اردوی تیــم 

ملــی را بــه مقصــد تهــران تــرک کــرد. 

ــی  ــی؟/آرش: خیل ــا خداداد-دای ــردار ی  زوج طارمی-س
ــد ــرق دارن ف

عملکــرد  انصافــا  تیم ملــی  مهاجــم  دو 
ــی و  ــدی طارم ــد. مه ــته و دارن ــاده ای داش فوق الع
ســردار آزمون دو مهاجم در کلاس جهانی هســتند. 
هــر دو عالــی کار مــی کننــد و بــه همیــن خاطــر 
هــر خــط دفاعــی مقابــل شــان آســیب پذير اســت. 
ــاد  ــاره آنهــا، بعضی هــا اعتق بعــد از درخشــش دوب
دارنــد ايــن زوج حتــی از زوج دايــی و خــداداد هــم 
بهتــر اســت. آرش برهانــی در مقابــل ايــن ســوال مــی گويــد: »بــه نظــرم 
ــا و  ــی آق ــرد. عل ــاس ک ــا را قی ــوان آنه ــرق داشــتند و نمــی ت ــی ف خیل
خــداداد در دوران خودشــان عالــی بودنــد. عزيــزی بیشــترين پــاس گل را 
بــه دايــی داد. طارمــی هــم فــوق العــاده اســت. مــن از پــاس هايــش لذت 
بــردم. بــه نظــرم ســردار و او هیــچ خــط دفاعــی را راحــت نمــی گذارنــد. 
ــن  ــايد اي ــی کند.«ش ــرق م ــداداد ف ــی و خ ــا زوج داي ــن زوج ب ــی اي ول
درخشــش بیشــتر بــه خاطــر رابطــه خــوب ســردار و طارمــی باشــد. آرش 
ــی نداشــتند.  ــد. اختلاف ــی و خــداداد هــم خــوب بودن ــد: »داي مــی گوي
آن زمــان مطبوعــات چنیــن چیزهايــی را مــی نوشــتند و دچــار حاشــیه 

مــی شــدند.«

 رمز موفقیت تیم ملی را ببینید
ملــی پوشــان ايرانــی شــبی بــه يادماندنــی رقــم 

زدنــد.
 تیــم ملــی دوبــاره متحــد شــده اســت. در دوران 
ــن اتحــاد وجــود نداشــت. او  حضــور ويلموتــس اي
ــا بازيکنــان و همینطــور  ــه خاطــر رفتــار ســرد ب ب
ــران  ــاد اي ــا اتح ــد ت ــث ش ــی باع ــد فن ــرد ب عملک
ــلاش  ــا از روز اول ت ــکوچیچ ام ــرود. اس ــن ب از بی
ــد. شــب گذشــته  ــه وجــود بیاي ــاره ب ــا دوســتی و رفاقــت را دوب کــرد ت
ــه نیمکــت  ــران گل مــی زد همــه بازيکنــان از جمل ــی کــه اي در لحظات
نشــین هــا طــوری خوشــحالی مــی کردنــد کــه انــگار خودشــان گل زده 
انــد. ايــن تصاويــر گويــای همــه چیــز اســت و نشــان مــی دهــد چــرا تیم 

ملــی موفــق بــود. 

 درخواست برهانی؛ 30 میلیارد هم به استقلال بدهید
ــرو  ــی روب ــکلات مال ــا مش ــان ب ــا همچن آبی ه
هســتند. نزديــک بــه دو دهــه اســت کــه اســتقلال 
ــن  ــرا اي ــرد و ظاه ــی ب ــج م ــی رن از مشــکلات مال
مشــکلات تمامــی نــدارد. فرهــاد مجیدی ســرمربی 
اســتقلال بــه تازگــی مصاحبــه ای تنــد انجــام داد 
ــت. آرش  ــه داش ــگاه گلاي ــی باش ــت مال واز وضعی
برهانــی در واکنــش بــه حــرف هــای او مــی 
ــادم مــی  ــه فرهــاد مجیــدی اســت. از روزی کــه ي گويــد:»الان نوبــت ب
آيــد اســتقلال همیــن مشــکلات را داشــته اســت. امیــدوارم روزی برســد 
کــه ديگــر شــاهد چنیــن اتفاقاتــی در اســتقلال نباشــیم. امیــدوارم ۳0 
میلیــاردی کــه بــه پرســپولیس کمــک شــد، بــه باشــگاه مــا هــم کمــک 

شــود.« 

 استقلال جذب یک مدافع را تکذیب کرد
 ســايت باشــگاه اســتقلال نوشــت: باشــگاه 
اســتقلال خبــر جــذب مدافــع تیــم فوتبــال ذوب 

ــرد. ــب ک ــن را تکذي آه
ــل  ــی از نق ــار مختلف ــته اخب ــای گذش در روزه
ــالات اســتقلال در برخــی رســانه ها منتشــر  و انتق
ــوان  ــار می ت ــن اخب ــه اي ــه از جمل ــت ک ــده اس ش
ــد  ــم ذوب آهن)وحی ــع تی ــذب مداف ــر ج ــه خب ب
ــب  ــن وســیله تکذي ــه اي ــور ب ــر مذک ــه خب ــرد ک محمــدزاده( اشــاره ک
ــدا  ــا ج ــد ت ــانه ها می خواه ــه رس ــتقلال از کلی ــگاه اس ــود. باش می ش
ــم  ــن تی ــی اي ــل و انتقالات ــای نق ــردن فض ــب ک ــی و ملته از گمانه زن
ــی  ــل و انتقالات ــايعات نق ــر ش ــای اخی ــی هفته ه ــد. ط ــودداری کنن خ
عجیبــی پیرامــون اســتقلال مطــرح شــده کــه هنــوز ۷ هفتــه تــا پايــان 
مســابقات لیــگ برتــر باقــی مانــده ضمــن آنکــه آبــی پوشــان ديدارهــای 
ــد و مشــخص نیســت در  ــش رو دارن ــم پی ــی را ه ــام حذف حســاس ج
ــگاه و  ــن باش ــت اي ــون مديري ــف پیرام ــايعات مختل ــه ش ــرايطی ک ش
تغییــرات در آن مطــرح شــده، ايــن شــايعات چگونــه  مطــرح می شــود

 ۲ بازیکن جدید به تیم ملی دعوت شدند
ــازی  ــری در ب ــد امی ــت وحی ــس از مصدومی پ
ــن،  ــر بحري ــران براب ــال اي ــی فوتب ــم مل ديشــب تی
اســکوچیچ دو بازيکــن جديــد را بــه اردو فراخوانــد.
 بــه دلیــل مصدومیــت وحیــد امیــری در ديــدار 
ديشــب )دوشــنبه( تیــم ملــی ايــران مقابــل بحرين 
در انتخابــی جــام جهانــی 2022، میــلاد ســرلک و 
عــارف غلامــی با نظــر دراگان اســکوچیچ بــه اردوی 

تیــم ملــی دعــوت شــدند.

 مذاکرات مسئولان باشگاه پرسپولیس با مديربرنامه 
های دروازه بان کروات برای تعیین تکلیف وی همچنان 

ادامه دارد.
بوژيدار رادوشوويچ هفته گذشته با ارسال نامه ای 
تهديد آمیز به پرسپولیس اعلام کرد در صورت دريافت 
نکردن مطالبات خود، قراردادش را با اين باشگاه فسخ 

خواهد کرد. 
ايــن بازيکــن در کنار ايــن موضــوع از مديران 
پرســپولیس هم ناراحتی هايی دارد که باعث شده با 
وجود گذشــت يک هفته از شروع تمرينات به ايران 
برنگردد.پرسپولیس تاکنون 4۷ درصد از قرارداد اين 
فصل رادو را پرداخت کرده و 21 هزار يورو ديگر هم 
اکنون در حساب اين باشگاه است که در صورت فراهم 
شــدن شرايط بازگشت وی به ايران به اين دروازه بان 
کروات پرداخت می شود.مسئولان باشگاه پرسپولیس 
کــه روز بازی با ذوب آهن پنج درصد ديگر از قرارداد 
بازيکنان خود را پرداخت کردند به رادو هم قول دادند 
با توجه به اينکه مطالباتش بايد به شکل ارزی پرداخت 

شــود، ظرف 2 تا ۳ روز 10 درصد ديگر از قرارداد را 
هم به وی پرداخت می کنند اما وقتی اين دروازه  بان 
به کشورش بازگشت پرداخت پول هم به تعويق افتاد 
و قرار شد مبلغ آماده شده يا به نماينده اش پرداخت 

شــود يا پس از حضورش در تهران به خودش تحويل 
داده شود اما ارسال نامه تهديدآمیز برای فسخ قرارداد 
شرايط ديگری را به وجود آورد. يکی از مهم ترين موارد 
اختلاف رادو با پرسپولیس درباره مطالبات مربوط به 

فصل های گذشــته اين بازيکن است و وی به همراه 
نفراتی مثل محمد انصاری و محســن ربیع خواه که از 
پرسپولیس جدا شده اند تنها نفراتی هستند که مديران 
فعلی باشگاه در ابتدای فصل نتوانستند آپشن ها و طلب 

سال های قبل شان را تسويه کنند. 
از طرفی منابع مالــی محدود و صرف درآمدهای 
کارگزار ســبب شده پرســپولیس در شرايط سختی 
قــرار بگیرد که طبــق آن در وضعیــت فعلی امکان 
تســويه حســاب کامل با اين بازيکن مقدور نیست. 
البته مديران پرســپولیس در جلسه روز گذشته خود 
با مديربرنامه های رادوشــوويچ مذاکراتی برای تعیین 
تکلیف وی انجام دادند و قرار شــد اين صحبت ها به 
وی منتقل شود. ظاهرا به نماينده اين دروازه بان کروات 
اعلام شــده بخشی از  مطالبات وی به جز 10 درصد 
قرارداد اين فصلش پرداخت خواهد شد تا از اين طريق 
 زمینه بازگشــت رادو به تهران و حضور در تمرينات 
پرسپولیس فراهم شود و بايد ديد آيا وی با اين موضوع 

موافقت می کند؟

تلاش پرسپولیس برای بازگشت رادو به ایران

ملی پوش دوچرخه ســواری ايران هنگام تمرين با شوخی نابه جای يک 
راننده روبرو شده که اين اتفاق در نهايت به کتک خوردن رکابزن نیز ختم 

شده است.
علی اصغر موسی زاده درباره درگیری با يک راننده در حین تمرين بیان 
کرد: ما مسابقات زيادی را در پیش رو داريم و قرار است انتخابی المپیک هم 
برگزار شود از اين رو حتماً بايد تمرين کنیم. من نیز صبح امروز )سه شنبه( 
که برای تمرين رفته بودم يک راننده آژانس ماشین خود را سمت من گرفت 
و نزديک بود زمین بخورم. پس از آن نخواســتم به راننده حرف نامربوطی 
بزنم و فقط از روی عصبانیت  آينه ماشینش را چرخاندم که همین مساله 
باعث شد راننده با من درگیر شود و من را کتک زد و  به من فحاشی کرد. 
بعد از اين اتفاق به اداره ورزش و جوانان شهرســتان مشکین شهر مراجعه 
کردم و مشــکل خود را گفتم. مانند همیشه گفتند پیگیر می شوند اما می 

دانم که هیچ ترتیب اثری نخواهند داد.
او ادامــه داد: مــا بارها گفته ايم که هنگام تمريــن در جاده ها نیاز به 
اســکورت داريم اما کســی اهمیت نداده اســت. هر روز موقــع تمرين با 

چنین اتفاقاتی روبه رو می شــويم و بارها شــده که موتور سواران و راننده 
ها زمانی که ما مشــغول تمرين هســتیم يا به سمت ما گوجه پرتاب می 

کننــد يا آب جوش مــی ريزند. در واقع هر روز جانمان را کف دســتمان 
می گذاريم و به تمرين می رويم اما با اين وجود هیات دوچرخه ســواری 
 و اداره کل ورزش و جوانان مشــکین شــهر هیچ اقدامی برای حل مشکل

 ما انجام نداده اند.
رکاب زنان ملی پوش ايران با اشــاره به نگرانی که بابت آســیب ديدن 
دوچرخه اش داشت، گفت: دوچرخه ای که اداره کل در اختیار من گذاشته 
1۶0 میلیون تومان قیمت دارد و اگر  بر اثر چنین اتفاقاتی دوچرخه آسیب 
ببینــد، من بايد چه کار کنــم و چگونه هزينه آن را تامین کنم؟ البته اين 
مشــکل همه دوچرخه سواران در ايران است که اسکورت ندارند. حتی ما با 
پلیس راهنمايی و رانندگی نیز گاهی اوقات دچار چالش می شويم چرا که 
پلیس می گويد دوچرخه سواران نبايد در جاده ها تمرين کنند و اگر ما در 
جاده تمرين  نکنیم ديگر جايی برای تمرين کردن نداريم. هیچ کسی نیست 
که معضلات ما را حل کند. قبلا که به فدراسیون مراجعه می کرديم تا چاره 
ای بینديشــد عنوان کردند که اين وظیفه اداره کل شهرهاست و اداره کل 

مشکین شهر هم هیچ اقدامی انجام نداده است.

کتک کاری و فحاشی یک راننده با دوچرخه سوار ملی پوش هنگام تمرین

اين بار نشريه ديلی میل به سراغ اسطوره فوتبال ايران رفته است تا زندگی 
فوتبالی او را مورد بررسی قرار دهد.

 به نقل از ديلی میل، 15 ســال پیش کمتر کســی فکر می کرد تقابل دو 
ستاره فوتبال جهان در جام جهانی آلمان سال ها بعد ادامه داشته باشد و اين 

دو بازيکن برابر هم قرار گیرند.
کريســتیانو رونالدو يکی از آنها بود. در ديدار برابر ايران او به پیروزی 2بر 
صفر کشورش مقابل تیم علی دايی کمک کرد تا پرتغال به مرحله يک هشتم 
نهايی جام جهانی صعود کند. او در آن ديدار از روی نقطه پنالتی گلزنی کرد تا 

دوازدهمین گل ملی خود را به ثمر رسانده باشد.
ديگری علی دايی، مهاجم افســانه ای ايران بود کــه با 109 گل در 149 
مســابقه، رکورددار بیشترين گل در بین تیم های ملی است. اين رکورد يکی 
از معدود مواردی است که رونالدو تاکنون به آن نرسیده و با توجه به در پیش 

بودن يورو، می تواند به آن برسد.
دايی در ديدار برابر پرتغال برای ايران به میدان نرفت و در بازی آخر مقابل 

آنگولا که با تساوی يک بر يک به پايان رسید آخرين بازی خود را انجام داد.
زندگی حرفه ای دايی يک داستان جذاب است. نام او در قله لیست بلندبالايی 
از بازيکنانی است که بیش از سطح باشگاهی در صحنه بین المللی رونق داشتند. 
شکارچی محوطه های جريمه با توانايی بسیار بالای سرزنی، يکی از بازيکنانی 

بود که درخشش زيادی در رده ملی داشت.
برای دايی ساده نبود که به عنوان يک فوتبالیست بازی کند. پدرش اصلًا 
دوست نداشت که او اين کار را انجام دهد تا اينکه وارد دانشگاه شد و به عنوان 
مهندس متالورژی آموزش ديد اما مادرش مخفیانه به او کمک کرد تا استعداد 

فوتبال خود را گسترش دهد، بدون اينکه پدرش بداند.دايی در سال 199۸ به 
نیويورک تايمز گفت: من بدون لباس فوتبالم از خانه خارج می شدم و مادرم 

آن را برای من پنهان می کرد تا بتوانم بازی کنم.
او اولین بازی خود را در ايران در ســال 199۳ انجام داد و بلافاصله خود را 
به عنوان مهاجم کاربلد و گلزن به تیم های آسیايی معرفی کرد. در واقع فقط 
1۳ گل او به تیم های غیر آسیايی زده شده است. دقیقا همانطور که رونالدو 
هنگام بازی برابر جزاير فارو يا آندورا گلزنی می کند دايی نیز در برابر تیم هايی 

مانند نپال و سريلانکا بازی کرد.
وی در يک سال تقويمی 20 گل در سال 199۶ برای ايران به ثمر رساند 
و با چهار گل مقابل لائوس در سال 2004 اولین کسی بود که تعداد گل های 

فوتبالی خود را ۳ رقمی کرد.
گل شــماره ۸4 شايد يکی از مهمترين گل ها باشد. اين گل او را با رکورد 
فرانس پوشکاش برابر کرد ولی او به طرز جالبی دو بار اين گل را به ثمر رساند.
ايران در نوامبر 200۳ در ورزشگاه آزادی تهران به مصاف کره شمالی رفت 
و در نیمه دوم يک پنالتی گرفت. دايی گل زد و در میان تماشاگران يک هوادار 
يک ترقه را به زمین پرتاب کرد که به صورت بازيکن کره شمالی برخورد کرد.
کره شمالی کنار رفت و از انجام اين بازی امتناع کرد و باعث شد داور مسابقه 

را نیمه تمام کند و ايران ۳ بر صفر برنده شود.
اما اين بدان معنی بود که پنالتی دايی پاک شد و دايی دوباره ۸۳ گله شد. 
دايی هفته بعد از روی نقطه پنالتی در مسابقه مقابل لبنان در بیروت به گل 
شماره ۸4 رسید.در اواخر همان ماه در تهران دايی تنها گل بازی مقابل کويت 

را به ثمر رساند تا با ۸5 گل زده در صدر جدول گلزنان رده ملی باشد.

دايــی در بزرگترين بازی ای که برای ايران به ثمر رســاند در جام جهانی 
199۸ مقابل ايالات متحده، گل نزد. اين مسابقه »سیاسی ترين مسابقه تاريخ 

جام جهانی« اعلام شد و دلیل خوبی هم داشت.
روابط ايران و ايالات متحده از زمان انقلاب اسلامی تنش داشت و آيت الله 

خمینی رهبر ايران، ايالات متحده را به عنوان »شیطان بزرگ« دانسته بود.
ايالات متحده روابط ديپلماتیک خود را با ايران بعد از اشغال سفارت خود قطع 
کرده بود و سال بعدش هم از صدام حسین در جنگ علیه ايران حمايت کرد.

خوشبختانه تنش بین کشورها وارد زمین فوتبال نشد. به دايی و هم تیمی 
هايش هر کدام يک دسته گل رز سفید داده شد که نمادی از صلح در فرهنگ 

ايران بود.
به طرز باورنکردنی ايران بازی را با نتیجه 2-1 پیروز شد و دايی پاس گل 
دوم را به مهدی مهدوی کیا داد. اين پیروزی همچنین ايالات متحده را از جام 

جهانی حذف کرد.
در همان تابستان، دايی در اروپا کار خود را انجام داد و از آرمینیا بیلفلد به 

بايرن مونیخ پیوست. 
او در طول فصل 199۸-199۸ در ۳2 بازی فقط شــش بار گلزنی کرد اما 

اولین بازيکن آسیايی شد که در لیگ قهرمانان بازی می کند.
هواداران چلسی شايد او را به ياد داشته باشند. دايی در يک مسابقه لیگ 
قهرمانان اروپا مقابل تیم آبی پوش دو گل به ثمر رســاند که بازيکنانی مانند 

مارسل دسايی، جان فرانکو زولا و ديديه دشان، سرمربی فرانسه را داشت.
او در ســال 200۷ بازنشســته شد؛ زمانی که در ايران بود و همراه با سايپا 

قهرمان لیگ ايران شد. او در آن فصل، بازيکن-مربی بود.

 رونالدو به دنبال رکورد »شکارچی محوطه های جریمه«

 روزنامه صبح ايران   شماره 925  چهارشنبه  19 خرداد   1400
مساوی با عراق را فراموش کن!  و رزش

تیم ملی ايران در صورت مساوی با عراق، 
شــانس اندکی برای صعود بــه مرحله بعد 
انتخابی جام جهانی خواهد داشت و در اين 
صورت تقريبا بايد به انتظار معجزه بنشنید.

 با پیروزی تیم ملی ايران مقابل بحرين، 
شاگردان اســکوچیچ يکی از حساس ترين 
بازی های خود را پشــت سر گذاشتند و به 
رده دوم گــروه خود صعــود کردند. با اين 
حال هنوز کار برای ايران تمام نشده است. 
يوزهای ايرانی برای صعود به مرحله بعد دو 

ديدار ديگر خواهند داشت.
اگر ايران برنده اين دو ديدار شود، با 1۸ 
امتیاز به عنوان صدرنشین راهی مرحله بعد 
می شود. اگر ايران با عراق مساوی کند، با 1۶ 
امتیاز دوم می شود که در اين صورت شرايط 
تیم ملی برای صعود به عنوان يکی از پنج تیم 
دوم برتر مسابقات ارزيابی می شود. در صورت 
باخت مقابل عراق هم، ايران شانسی ندارد.

*بررسی شــانس ایران در صورت 
مساوی با عراق

غیــر از ۸ تیم اول گروه ها، با احتســاب 
قطعی شدن سرگروهی قطر و عدم حضور اين 
تیم در دور نهايی رقابت ها به دلیل میزبانی 
جــام جهانی، 5 تیم از ۸ تیم برتر دوم گروه 
های مختلف هم راهی مرحله بعدی رقابت ها 
می شود. از طرفی کنار کشیدن کره شمالی 
از گروه خود، معادلات را پیچیده کرد و باعث 
شد فیفا اعلام کند که برای تعیین تیم دوم، 
نتايج بهترين تیم های دوم با تیم آخر گروه 

محاسبه نمی شود.
نگاهــی به جدول فعلــی تیم های دوم، 
حاکی از وضعیت نگران کننده تیم ملی است.
با بررسی مســابقات آينده تیم های دوم 
می توان به اين نتیجه رســید که شاگردان 
اسکوچیچ در صورت مساوی با عراق شانس 
بســیار کمی برای صعود دارند و کار به اما و 

اگر و معجزه گره خواهد خورد.
جدول تیم های دوم:

1- لبنان 4 بازی، 10 امتیاز
2- ازبکستان 5 بازی، 9 امتیاز تفاضل ۶+
۳- امــارات 5 بازی، 9 امتیاز تفاضل 5+ 

گل زده 10
4- ايــران 5 بــازی، 9 امتیاز تفاضل +5 

گل زده 9
5- عمان 5 بازی، 9 امتیاز تفاضل ۳+
۶- چین 4 بازی، ۷ امتیاز تفاضل ۶+
۷- اردن 4 بازی، ۷ امتیاز تفاضل 5+

۸- تاجیکستان 5 بازی، 4 امتیاز
در صورت تساوی با عراق و برد کامبوج 
ايران 10 امتیــازی )با تفاضل گل 5+( می 
شــود. به همین منظور به بازی های آينده 
اين تیم ها نگاهی خواهیم داشت و سرنوشت 
مسابقات را بررسی می کنیم.)بدون احتساب 
امتیاز تیمهای دوم در مقابل تیمهای پنجم 

گروه(
گروه A: چین با برد مالديو و تســاوی با 
سوريه )صدرنشــین( 11 امتیاز می شود و 

بالاتر از ايران خواهد بود.
در حالــت دوم و در صورت ناکامی چین 
مقابل سوريه، چین 10 امتیازس خواهد شد 
که احتمالا به علت تفاضل گل بیشتر بالاتر 

از ايران جای می گیرد.
گروه B: اردن دو بازی ســخت با کويت 
و اســترالیا دارد و شانس صعودش کم است 
چرا که کويت هم میزبان مســابقات است و 
به سختی در خانه به اردن امتیاز خواهد داد.
گروه D: سرنوشــت اين گــروه مقداری 
پیچیده است. عربســتان میزبان بازی های 
متمرکز است. تنها بازی تاثیرگذار ازبکستان 
هم با تیم میزبان است که برای صدرنشینی 

می جنگد.
حالت اول: اگر ازبکستان يمن و عربستان 

را ببرد تیم اول گروه می شود و عربستان در 
صورت برد سنگاپور 11 امتیازی می شود و 

بالاتر از ايران قرار می گیرد.
حالت دوم: اگر ازبکســتان با عربســتان 
مساوی کند 10 امتیازی می شود با تفاضل 

گل ۶ + که به ضرر ايران خواهد بود.
حالت ســوم: اگر ازبکســتان بازی را به 
عربســتان واگذار کند، در اين صورت همه 
چیز به نفع ايران اســت و ازبکستان به رتبه 

پايین تر سقوط می کند.  
گروه E: عمــان دو بازی با افغانســتان 
و بنــگلادش دارد که در صــورت پیروزی 
شاگردان برانکو، عمان 12 امتیازی می شود 

و تقريبا به مرحله بعد صعود خواهد کرد.
گروه F: تیم دوم اين گروه )تاجیکستان( 
امتیاز پايینی دارد و تقريبا صعودش ناممکن 

است.
گــروه G: از ديگــر گروه هــای پیچیده 

مسابقات همین گروه است. امارات تیم دوم 
گروه است اما به علت میزبانی در بازی های 
متمرکز، احتمالا دو بازی آينده خود را پیروز 
و صدرنشین شود. با اين حال به بررسی گروه 

می پردازيم.
حالت اول - امارات در صورت شکســت 
دادن اندونزی و ويتنام، تیم اول می شود و 
ويتنام در صورت شکست مالزی با 11 امتیاز 
تیم دوم گروه می شود که ويتنام به عنوان 
تیم دوم به مرحله بعــد راه خواهد يافت و 

بالاتر از ايران قرار می گیرد.
حالت دوم- امارات در صورت شکســت  
دادن اندونــزی و تســاوی بــا ويتنام 10 
امتیازی می شود با تفاضل گل 5+ که تقريبا 
 برابر با ايران اســت امــا گل زده اماراتی ها 

بیشتر است.
گــروه H: میزبان بازی هــای اين گروه 
کره جنوبی اســت. اگر لبنان ترکمنستان را 
شکســت دهد و به کره جنوبــی ببازد، 1۳ 
امتیازی خواهد شــد و تقريبا به عنوان تیم 

دوم صعود می کند.
براساس محاســبات فوق، لبنان، عمان، 
امارات )يا ويتنام( و چین چهار تیمی هستند 
که وضعیت بهتری نســبت به ايران دارند و 
احتمــالا در روز پايانی به عنوان تیم دوم به 
مرحلــه بعد راه خواهند يافــت. از اين بین 
تاجیکســتان و اردن به احتمال زياد حذف 
می شــوند. در نتیجه همه چیز میان ايران و 

ازبکستان است.
اگر ازبکستان به عربســتان ببازد، ايران 
با تســاوی مقابل عراق به مرحله بعد صعود 
می کند. اگر ازبکســتان با عربستان مساوی 
کند يا برنده شــود، ايران با تســاوی مقابل 

عراق حذف خواهد شد.
برای اينکه کار به اما و اگر نکشــد، تیم 
ملی بايد عراق را شکست دهد و شکست در 
دور رفت مسابقات مقابل اين تیم را جبران 
کند و بدون دردسر راهی مرحله بعد انتخابی 

جام جهانی شود.

شاهین رحمانی 

ــان  ــوب یادش ــد خ ــا بای ــه بحرینی ه ــردار ک ــس س   عک
بمانــد

در بــازی رفــت ايــران و بحريــن طرفــداران ايــن 
تیــم حرکتــی غیراخلاقــی انجــام دادند.طرفــداران 
فوتبــال در بحريــن بــه شــکل عجیبــی بــا ايرانــی 
ــر يــک  ــازی ســه ب ــد. از ب هــا دشــمنی مــی کنن
معــروف بــه اينطــرف، آنهــا در هــر موقعیتــی کــه 
ــرای  ــی ب ــر اخلاق ــای غی ــا رفتاره ــد ب توانســته ان
ــلا در  ــد. مث ــرده ان ــی مشــکل درســت ک ــم مل تی
بــازی رفــت ايــران و بحريــن، طرفــداران ايــن تیــم ســرود ملــی ايــران را 
هــو کردنــد. بــه همیــن خاطــر ســردار آزمــون بعــد از بــازی گفــت لحظه 
شــماری مــی کــرد مســابقه ديــروز شــروع شــود. کاری هــم کــه ســردار 
بعــد از گلزنــی بــه بحريــن کــرد، بــه خاطــر همــان رفتــار بــود. او پرچــم 
ايــران را نشــان داد تــا بــه بحرينــی هــا بگويــد نبايــد بــه ايــن پرچــم و به 
ســرود ملــی مــان توهیــن مــی کردنــد. بــی شــک ايــن تصويــر بايــد برای 

همیشــه در ذهــن طرفــداران فوتبــال ايــن کشــور بمانــد.

  پسر پرتلاش تیم ملی که حیف مصدوم شد
ــازی  ــت ب ــل مصدومی ــه دلی ــران ب ــر اي وينگ
ــری  ــد امی ــت داد. وحی ــراق را از دس ــوج و ع کامب
ــی در  ــم مل ــان تی ــن بازيکن ــلاش تري ــی از پرت يک
چنــد ســال گذشــته بــوده اســت. او در زمیــن عالی 
کار مــی کنــد. امیــری همــواره جــزو دونــده تريــن 
بازيکنــان تیــم ملــی بــوده و هــر زمــان در ترکیــب 
حضــور داشــته، موثــر بــوده اســت. ايــن بازيکــن اما 
بــه دلیــل مصدومیــت در ديــدار بحريــن دو بــازی بعــدی مقابــل کامبــوج 
و عــراق را از دســت داد. او دومیــن پرسپولیســی اســت کــه اردوی تیــم 
ملــی را تــرک مــی کنــد. کمــال کامیابــی نیــا هــم ديــروز اردوی تیــم 

ملــی را بــه مقصــد تهــران تــرک کــرد. 

ــی  ــی؟/آرش: خیل ــا خداداد-دای ــردار ی  زوج طارمی-س
ــد ــرق دارن ف

عملکــرد  انصافــا  تیم ملــی  مهاجــم  دو 
ــی و  ــدی طارم ــد. مه ــته و دارن ــاده ای داش فوق الع
ســردار آزمون دو مهاجم در کلاس جهانی هســتند. 
هــر دو عالــی کار مــی کننــد و بــه همیــن خاطــر 
هــر خــط دفاعــی مقابــل شــان آســیب پذير اســت. 
ــاد  ــاره آنهــا، بعضی هــا اعتق بعــد از درخشــش دوب
دارنــد ايــن زوج حتــی از زوج دايــی و خــداداد هــم 
بهتــر اســت. آرش برهانــی در مقابــل ايــن ســوال مــی گويــد: »بــه نظــرم 
ــا و  ــی آق ــرد. عل ــاس ک ــا را قی ــوان آنه ــرق داشــتند و نمــی ت ــی ف خیل
خــداداد در دوران خودشــان عالــی بودنــد. عزيــزی بیشــترين پــاس گل را 
بــه دايــی داد. طارمــی هــم فــوق العــاده اســت. مــن از پــاس هايــش لذت 
بــردم. بــه نظــرم ســردار و او هیــچ خــط دفاعــی را راحــت نمــی گذارنــد. 
ــن  ــايد اي ــی کند.«ش ــرق م ــداداد ف ــی و خ ــا زوج داي ــن زوج ب ــی اي ول
درخشــش بیشــتر بــه خاطــر رابطــه خــوب ســردار و طارمــی باشــد. آرش 
ــی نداشــتند.  ــد. اختلاف ــی و خــداداد هــم خــوب بودن ــد: »داي مــی گوي
آن زمــان مطبوعــات چنیــن چیزهايــی را مــی نوشــتند و دچــار حاشــیه 

مــی شــدند.«

 رمز موفقیت تیم ملی را ببینید
ملــی پوشــان ايرانــی شــبی بــه يادماندنــی رقــم 

زدنــد.
 تیــم ملــی دوبــاره متحــد شــده اســت. در دوران 
ــن اتحــاد وجــود نداشــت. او  حضــور ويلموتــس اي
ــا بازيکنــان و همینطــور  ــه خاطــر رفتــار ســرد ب ب
ــران  ــاد اي ــا اتح ــد ت ــث ش ــی باع ــد فن ــرد ب عملک
ــلاش  ــا از روز اول ت ــکوچیچ ام ــرود. اس ــن ب از بی
ــد. شــب گذشــته  ــه وجــود بیاي ــاره ب ــا دوســتی و رفاقــت را دوب کــرد ت
ــه نیمکــت  ــران گل مــی زد همــه بازيکنــان از جمل ــی کــه اي در لحظات
نشــین هــا طــوری خوشــحالی مــی کردنــد کــه انــگار خودشــان گل زده 
انــد. ايــن تصاويــر گويــای همــه چیــز اســت و نشــان مــی دهــد چــرا تیم 

ملــی موفــق بــود. 

 درخواست برهانی؛ 30 میلیارد هم به استقلال بدهید
ــرو  ــی روب ــکلات مال ــا مش ــان ب ــا همچن آبی ه
هســتند. نزديــک بــه دو دهــه اســت کــه اســتقلال 
ــن  ــرا اي ــرد و ظاه ــی ب ــج م ــی رن از مشــکلات مال
مشــکلات تمامــی نــدارد. فرهــاد مجیدی ســرمربی 
اســتقلال بــه تازگــی مصاحبــه ای تنــد انجــام داد 
ــت. آرش  ــه داش ــگاه گلاي ــی باش ــت مال واز وضعی
برهانــی در واکنــش بــه حــرف هــای او مــی 
ــادم مــی  ــه فرهــاد مجیــدی اســت. از روزی کــه ي گويــد:»الان نوبــت ب
آيــد اســتقلال همیــن مشــکلات را داشــته اســت. امیــدوارم روزی برســد 
کــه ديگــر شــاهد چنیــن اتفاقاتــی در اســتقلال نباشــیم. امیــدوارم ۳0 
میلیــاردی کــه بــه پرســپولیس کمــک شــد، بــه باشــگاه مــا هــم کمــک 

شــود.« 

 استقلال جذب یک مدافع را تکذیب کرد
 ســايت باشــگاه اســتقلال نوشــت: باشــگاه 
اســتقلال خبــر جــذب مدافــع تیــم فوتبــال ذوب 

ــرد. ــب ک ــن را تکذي آه
ــل  ــی از نق ــار مختلف ــته اخب ــای گذش در روزه
ــالات اســتقلال در برخــی رســانه ها منتشــر  و انتق
ــوان  ــار می ت ــن اخب ــه اي ــه از جمل ــت ک ــده اس ش
ــد  ــم ذوب آهن)وحی ــع تی ــذب مداف ــر ج ــه خب ب
ــب  ــن وســیله تکذي ــه اي ــور ب ــر مذک ــه خب ــرد ک محمــدزاده( اشــاره ک
ــدا  ــا ج ــد ت ــانه ها می خواه ــه رس ــتقلال از کلی ــگاه اس ــود. باش می ش
ــم  ــن تی ــی اي ــل و انتقالات ــای نق ــردن فض ــب ک ــی و ملته از گمانه زن
ــی  ــل و انتقالات ــايعات نق ــر ش ــای اخی ــی هفته ه ــد. ط ــودداری کنن خ
عجیبــی پیرامــون اســتقلال مطــرح شــده کــه هنــوز ۷ هفتــه تــا پايــان 
مســابقات لیــگ برتــر باقــی مانــده ضمــن آنکــه آبــی پوشــان ديدارهــای 
ــد و مشــخص نیســت در  ــش رو دارن ــم پی ــی را ه ــام حذف حســاس ج
ــگاه و  ــن باش ــت اي ــون مديري ــف پیرام ــايعات مختل ــه ش ــرايطی ک ش
تغییــرات در آن مطــرح شــده، ايــن شــايعات چگونــه  مطــرح می شــود

 ۲ بازیکن جدید به تیم ملی دعوت شدند
ــازی  ــری در ب ــد امی ــت وحی ــس از مصدومی پ
ــن،  ــر بحري ــران براب ــال اي ــی فوتب ــم مل ديشــب تی
اســکوچیچ دو بازيکــن جديــد را بــه اردو فراخوانــد.
 بــه دلیــل مصدومیــت وحیــد امیــری در ديــدار 
ديشــب )دوشــنبه( تیــم ملــی ايــران مقابــل بحرين 
در انتخابــی جــام جهانــی 2022، میــلاد ســرلک و 
عــارف غلامــی با نظــر دراگان اســکوچیچ بــه اردوی 

تیــم ملــی دعــوت شــدند.

 مذاکرات مسئولان باشگاه پرسپولیس با مديربرنامه 
های دروازه بان کروات برای تعیین تکلیف وی همچنان 

ادامه دارد.
بوژيدار رادوشوويچ هفته گذشته با ارسال نامه ای 
تهديد آمیز به پرسپولیس اعلام کرد در صورت دريافت 
نکردن مطالبات خود، قراردادش را با اين باشگاه فسخ 

خواهد کرد. 
ايــن بازيکــن در کنار ايــن موضــوع از مديران 
پرســپولیس هم ناراحتی هايی دارد که باعث شده با 
وجود گذشــت يک هفته از شروع تمرينات به ايران 
برنگردد.پرسپولیس تاکنون 4۷ درصد از قرارداد اين 
فصل رادو را پرداخت کرده و 21 هزار يورو ديگر هم 
اکنون در حساب اين باشگاه است که در صورت فراهم 
شــدن شرايط بازگشت وی به ايران به اين دروازه بان 
کروات پرداخت می شود.مسئولان باشگاه پرسپولیس 
کــه روز بازی با ذوب آهن پنج درصد ديگر از قرارداد 
بازيکنان خود را پرداخت کردند به رادو هم قول دادند 
با توجه به اينکه مطالباتش بايد به شکل ارزی پرداخت 

شــود، ظرف 2 تا ۳ روز 10 درصد ديگر از قرارداد را 
هم به وی پرداخت می کنند اما وقتی اين دروازه  بان 
به کشورش بازگشت پرداخت پول هم به تعويق افتاد 
و قرار شد مبلغ آماده شده يا به نماينده اش پرداخت 

شــود يا پس از حضورش در تهران به خودش تحويل 
داده شود اما ارسال نامه تهديدآمیز برای فسخ قرارداد 
شرايط ديگری را به وجود آورد. يکی از مهم ترين موارد 
اختلاف رادو با پرسپولیس درباره مطالبات مربوط به 

فصل های گذشــته اين بازيکن است و وی به همراه 
نفراتی مثل محمد انصاری و محســن ربیع خواه که از 
پرسپولیس جدا شده اند تنها نفراتی هستند که مديران 
فعلی باشگاه در ابتدای فصل نتوانستند آپشن ها و طلب 

سال های قبل شان را تسويه کنند. 
از طرفی منابع مالــی محدود و صرف درآمدهای 
کارگزار ســبب شده پرســپولیس در شرايط سختی 
قــرار بگیرد که طبــق آن در وضعیــت فعلی امکان 
تســويه حســاب کامل با اين بازيکن مقدور نیست. 
البته مديران پرســپولیس در جلسه روز گذشته خود 
با مديربرنامه های رادوشــوويچ مذاکراتی برای تعیین 
تکلیف وی انجام دادند و قرار شــد اين صحبت ها به 
وی منتقل شود. ظاهرا به نماينده اين دروازه بان کروات 
اعلام شــده بخشی از  مطالبات وی به جز 10 درصد 
قرارداد اين فصلش پرداخت خواهد شد تا از اين طريق 
 زمینه بازگشــت رادو به تهران و حضور در تمرينات 
پرسپولیس فراهم شود و بايد ديد آيا وی با اين موضوع 

موافقت می کند؟

تلاش پرسپولیس برای بازگشت رادو به ایران

ملی پوش دوچرخه ســواری ايران هنگام تمرين با شوخی نابه جای يک 
راننده روبرو شده که اين اتفاق در نهايت به کتک خوردن رکابزن نیز ختم 

شده است.
علی اصغر موسی زاده درباره درگیری با يک راننده در حین تمرين بیان 
کرد: ما مسابقات زيادی را در پیش رو داريم و قرار است انتخابی المپیک هم 
برگزار شود از اين رو حتماً بايد تمرين کنیم. من نیز صبح امروز )سه شنبه( 
که برای تمرين رفته بودم يک راننده آژانس ماشین خود را سمت من گرفت 
و نزديک بود زمین بخورم. پس از آن نخواســتم به راننده حرف نامربوطی 
بزنم و فقط از روی عصبانیت  آينه ماشینش را چرخاندم که همین مساله 
باعث شد راننده با من درگیر شود و من را کتک زد و  به من فحاشی کرد. 
بعد از اين اتفاق به اداره ورزش و جوانان شهرســتان مشکین شهر مراجعه 
کردم و مشــکل خود را گفتم. مانند همیشه گفتند پیگیر می شوند اما می 

دانم که هیچ ترتیب اثری نخواهند داد.
او ادامــه داد: مــا بارها گفته ايم که هنگام تمريــن در جاده ها نیاز به 
اســکورت داريم اما کســی اهمیت نداده اســت. هر روز موقــع تمرين با 

چنین اتفاقاتی روبه رو می شــويم و بارها شــده که موتور سواران و راننده 
ها زمانی که ما مشــغول تمرين هســتیم يا به سمت ما گوجه پرتاب می 

کننــد يا آب جوش مــی ريزند. در واقع هر روز جانمان را کف دســتمان 
می گذاريم و به تمرين می رويم اما با اين وجود هیات دوچرخه ســواری 
 و اداره کل ورزش و جوانان مشــکین شــهر هیچ اقدامی برای حل مشکل

 ما انجام نداده اند.
رکاب زنان ملی پوش ايران با اشــاره به نگرانی که بابت آســیب ديدن 
دوچرخه اش داشت، گفت: دوچرخه ای که اداره کل در اختیار من گذاشته 
1۶0 میلیون تومان قیمت دارد و اگر  بر اثر چنین اتفاقاتی دوچرخه آسیب 
ببینــد، من بايد چه کار کنــم و چگونه هزينه آن را تامین کنم؟ البته اين 
مشــکل همه دوچرخه سواران در ايران است که اسکورت ندارند. حتی ما با 
پلیس راهنمايی و رانندگی نیز گاهی اوقات دچار چالش می شويم چرا که 
پلیس می گويد دوچرخه سواران نبايد در جاده ها تمرين کنند و اگر ما در 
جاده تمرين  نکنیم ديگر جايی برای تمرين کردن نداريم. هیچ کسی نیست 
که معضلات ما را حل کند. قبلا که به فدراسیون مراجعه می کرديم تا چاره 
ای بینديشــد عنوان کردند که اين وظیفه اداره کل شهرهاست و اداره کل 

مشکین شهر هم هیچ اقدامی انجام نداده است.

کتک کاری و فحاشی یک راننده با دوچرخه سوار ملی پوش هنگام تمرین

اين بار نشريه ديلی میل به سراغ اسطوره فوتبال ايران رفته است تا زندگی 
فوتبالی او را مورد بررسی قرار دهد.

 به نقل از ديلی میل، 15 ســال پیش کمتر کســی فکر می کرد تقابل دو 
ستاره فوتبال جهان در جام جهانی آلمان سال ها بعد ادامه داشته باشد و اين 

دو بازيکن برابر هم قرار گیرند.
کريســتیانو رونالدو يکی از آنها بود. در ديدار برابر ايران او به پیروزی 2بر 
صفر کشورش مقابل تیم علی دايی کمک کرد تا پرتغال به مرحله يک هشتم 
نهايی جام جهانی صعود کند. او در آن ديدار از روی نقطه پنالتی گلزنی کرد تا 

دوازدهمین گل ملی خود را به ثمر رسانده باشد.
ديگری علی دايی، مهاجم افســانه ای ايران بود کــه با 109 گل در 149 
مســابقه، رکورددار بیشترين گل در بین تیم های ملی است. اين رکورد يکی 
از معدود مواردی است که رونالدو تاکنون به آن نرسیده و با توجه به در پیش 

بودن يورو، می تواند به آن برسد.
دايی در ديدار برابر پرتغال برای ايران به میدان نرفت و در بازی آخر مقابل 

آنگولا که با تساوی يک بر يک به پايان رسید آخرين بازی خود را انجام داد.
زندگی حرفه ای دايی يک داستان جذاب است. نام او در قله لیست بلندبالايی 
از بازيکنانی است که بیش از سطح باشگاهی در صحنه بین المللی رونق داشتند. 
شکارچی محوطه های جريمه با توانايی بسیار بالای سرزنی، يکی از بازيکنانی 

بود که درخشش زيادی در رده ملی داشت.
برای دايی ساده نبود که به عنوان يک فوتبالیست بازی کند. پدرش اصلًا 
دوست نداشت که او اين کار را انجام دهد تا اينکه وارد دانشگاه شد و به عنوان 
مهندس متالورژی آموزش ديد اما مادرش مخفیانه به او کمک کرد تا استعداد 

فوتبال خود را گسترش دهد، بدون اينکه پدرش بداند.دايی در سال 199۸ به 
نیويورک تايمز گفت: من بدون لباس فوتبالم از خانه خارج می شدم و مادرم 

آن را برای من پنهان می کرد تا بتوانم بازی کنم.
او اولین بازی خود را در ايران در ســال 199۳ انجام داد و بلافاصله خود را 
به عنوان مهاجم کاربلد و گلزن به تیم های آسیايی معرفی کرد. در واقع فقط 
1۳ گل او به تیم های غیر آسیايی زده شده است. دقیقا همانطور که رونالدو 
هنگام بازی برابر جزاير فارو يا آندورا گلزنی می کند دايی نیز در برابر تیم هايی 

مانند نپال و سريلانکا بازی کرد.
وی در يک سال تقويمی 20 گل در سال 199۶ برای ايران به ثمر رساند 
و با چهار گل مقابل لائوس در سال 2004 اولین کسی بود که تعداد گل های 

فوتبالی خود را ۳ رقمی کرد.
گل شــماره ۸4 شايد يکی از مهمترين گل ها باشد. اين گل او را با رکورد 
فرانس پوشکاش برابر کرد ولی او به طرز جالبی دو بار اين گل را به ثمر رساند.
ايران در نوامبر 200۳ در ورزشگاه آزادی تهران به مصاف کره شمالی رفت 
و در نیمه دوم يک پنالتی گرفت. دايی گل زد و در میان تماشاگران يک هوادار 
يک ترقه را به زمین پرتاب کرد که به صورت بازيکن کره شمالی برخورد کرد.
کره شمالی کنار رفت و از انجام اين بازی امتناع کرد و باعث شد داور مسابقه 

را نیمه تمام کند و ايران ۳ بر صفر برنده شود.
اما اين بدان معنی بود که پنالتی دايی پاک شد و دايی دوباره ۸۳ گله شد. 
دايی هفته بعد از روی نقطه پنالتی در مسابقه مقابل لبنان در بیروت به گل 
شماره ۸4 رسید.در اواخر همان ماه در تهران دايی تنها گل بازی مقابل کويت 

را به ثمر رساند تا با ۸5 گل زده در صدر جدول گلزنان رده ملی باشد.

دايــی در بزرگترين بازی ای که برای ايران به ثمر رســاند در جام جهانی 
199۸ مقابل ايالات متحده، گل نزد. اين مسابقه »سیاسی ترين مسابقه تاريخ 

جام جهانی« اعلام شد و دلیل خوبی هم داشت.
روابط ايران و ايالات متحده از زمان انقلاب اسلامی تنش داشت و آيت الله 

خمینی رهبر ايران، ايالات متحده را به عنوان »شیطان بزرگ« دانسته بود.
ايالات متحده روابط ديپلماتیک خود را با ايران بعد از اشغال سفارت خود قطع 
کرده بود و سال بعدش هم از صدام حسین در جنگ علیه ايران حمايت کرد.

خوشبختانه تنش بین کشورها وارد زمین فوتبال نشد. به دايی و هم تیمی 
هايش هر کدام يک دسته گل رز سفید داده شد که نمادی از صلح در فرهنگ 

ايران بود.
به طرز باورنکردنی ايران بازی را با نتیجه 2-1 پیروز شد و دايی پاس گل 
دوم را به مهدی مهدوی کیا داد. اين پیروزی همچنین ايالات متحده را از جام 

جهانی حذف کرد.
در همان تابستان، دايی در اروپا کار خود را انجام داد و از آرمینیا بیلفلد به 

بايرن مونیخ پیوست. 
او در طول فصل 199۸-199۸ در ۳2 بازی فقط شــش بار گلزنی کرد اما 

اولین بازيکن آسیايی شد که در لیگ قهرمانان بازی می کند.
هواداران چلسی شايد او را به ياد داشته باشند. دايی در يک مسابقه لیگ 
قهرمانان اروپا مقابل تیم آبی پوش دو گل به ثمر رســاند که بازيکنانی مانند 

مارسل دسايی، جان فرانکو زولا و ديديه دشان، سرمربی فرانسه را داشت.
او در ســال 200۷ بازنشســته شد؛ زمانی که در ايران بود و همراه با سايپا 

قهرمان لیگ ايران شد. او در آن فصل، بازيکن-مربی بود.

 رونالدو به دنبال رکورد »شکارچی محوطه های جریمه«



 | صاحب امتیاز و مدیر مسوول : 
سید مهدی قیصری 

 | دبیر تحریریه : سعیده محمد
 |  تحریریه  :سارا هوشیار ،زهرا 

جعفری ،سمیه امانی ،لیلا منصوری
پریسا یادگاری،،معصومه امینی 

مصلح آبادی، محمود رضایی،
جاوید صفرنژاد   

 | نشانی : تهران ، میدان انقلاب ،  
ابتدای خیابان آزادی، کوچه جنتی، 

پلاك 7  
 | کد پستی 15667-65351
 |  تلفن و  نمابر : 62801 -    021

   | سازمان آگهي ها: 88327299
 | چاپ :نگار نقش 

وز
ث ر

دی
 ح

ی
نج

ن گ
سا

 اح
وز:

ن ر
تو

ار
ک

 پنجشنبه 1400/03/20-شماره 1111        اذان صبح 04:05:21    طلوع آفتاب05:49:37     اذان ظهر13:03:45     غروب آفتاب20:16:01     اذان مغر ب 20:37:14     نیمه شب 00:10:49     

امام علی علیه السلام:
عِیَهُ مَن لا  کَفی باِلعِلمِ شَرَفا أن یدََّ

یحُسِنُهُ ، و یفَرَحَ بهِِ إذا نسُِبَ إلیَهِ ، 
و کَفی باِلجَهلِ ذَمّا یبَرَأُ مِنهُ مَن هُوَ 

فیهِ .
در ارجمندی، دانش همین بس که 

کسی هم که آن را نیك دانا نیست 
دم از داشتن آن می زند و هرگاه 

نسبت علم و دانایی به او داده شود، 
خوشحال می گردد و در نکوهندگی 

نادانی همین بس، که حتی آدم 
نادان و بی بهره از دانش، از آن 

بیزاری می جوید. 
منیة المرید : 110. 

 دلار                           240,710 
 یورو                         283,980 
 پوند انگلیس            342,420

 درهم امارات              65,520   
 لیر ترکیه                   28,300
 سکه امامی         106,680,000
 بهار آزادی         105,989,000
 نیم سکه               58,000,000
 ربع سکه              37,100,000 
 سکه گرمی          23,000,000
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 و 
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حمایت عجیب از کودکان کار!

فناوری
 شناسایی تومورهای پنهان شده در بافت با کمك اشعه مادون 

قرمز
پژوهشــگران ژاپنی، روش جدیدی مبتنی بر اشعه مادون قرمز ارائه داده اند 

که تومورهای پنهان شده در بافت را نشان می دهد. 
 به نقل از ساینس دیلی، تصویربرداری فراطیفی مادون قرمز که با درک ماشینی 
ادغام شــده است، می تواند تومورها را در بافت های عمیق و تحت پوشش یک 

لایه مخاطی نشان دهد.
تومورهای استرومایی دستگاه گوارش، تومورهایی هستند که زیر لایه مخاطی 
اندام های ما گسترش می یابند. از آنجا که این تومورهای زیر مخاط در اعماق بافت 

قرار دارند، تشخیص آنها حتی با بافت برداری نیز دشوار است.
پژوهشگران ژاپنی با استفاده از تصویربرداری مادون قرمز و درک ماشینی، 
روشی جدید و دقیق با حداقل تهاجم ارائه داده اند که میان بافت های عادی و 

بافت های دارای تومور تمایز قائل می شود. 
 گاهی اوقات، برخی از تومورها در عمق اندام ها و بافت ها به وجود می آیند که 
توسط لایه مخاطی پوشیده می شوند و همین موضوع، کشف آنها با روش های 
عادی مانند آندوســکوپی یا نمونه برداری را برای پژوهشگران دشوار می سازد. 
بررسی تومورهای استرومایی دستگاه گوارش، به روش های طاقت فرسایی نیاز 
دارد که بسیار زمان بر هستند و زمان مورد نیاز برای تشخیص را افزایش می دهند.

دکتر »توشی هیرو تاکاماتسو«)Toshihiro Takamatsu(، از پژوهشگران این 
پروژه گفت: این روش کمی به اشــعه ایکس شباهت دارد. در این روش، شما 
می توانید با کمک پرتو الکترومغناطیسی که از بدن عبور می کند، تصاویری را 
از ساختارهای داخلی بدن ببینید. طول موج فروسرخ نزدیک، به ایجاد شفافیت 
در تصاویر کمک می کند. این طول موج ها، آسیب کمتری را برای افرادی که در 
معرض آنها قرار می گیرند، به همراه دارند. بدین ترتیب، پژوهشگران می توانند 

آنچه را که درون بافت ها پنهان شده است، با خیال راحت بررسی کنند. 
پژوهشگران این پروژه، هیچ تجربه ای در استفاده از تصویربرداری فراطیفی 
مادون قرمز برای بررسی تومورهای عمیق نداشتند. آنها آزمایش های تصویربرداری 
را روی 1۲ نفر که به تومورهای اســترومایی دســتگاه گوارش مبتلا بودند و 
تومورهای آنها با جراحی برداشــته شــده بود، آزمایش  کردند. پژوهشگران با 
اســتفاده از تصویربرداری فراطیفی مادون قرمز، به تصویربرداری از بافت های 
برش خورده پرداختند. سپس یک آسیب شناس، تصاویر را بررسی کرد تا مرز 
میان بافت های عادی و بافت های دارای تومور را شناسایی کند. پژوهشگران از 
آن تصاویر، به عنوان دستورالعملی برای الگوریتم درک ماشینی استفاده کردند 

تا یاد بگیرد که تفاوت  میان دو تصویر را تشخیص دهد.
دکتر »هیروشی تاکمورا«)Hiroshi Takemura(، از پژوهشگران این پروژه گفت: 
توانایی تشخیص دقیق، سریع و غیرتهاجمی انواع گوناگون تومور که معمولا نیاز 

به جراحی دارد، هم برای بیماران و هم پزشکان ساده تر است.
تاکمورا این موضوع را تایید می کند که هنوز مشکلاتی پیش رو وجود دارد 
اما احساس او این است که آنها برای حل مشکلات آماده هستند. وی افزود: ما 
پیشتر سیستمی را طراحی کرده ایم که دوربین تصویربرداری فراطیفی مادون 
قرمز را به انتهای آندوسکوپ متصل می کند. ما امیدواریم که به زودی ارزیابی ها را 
روی افراد مبتلا انجام دهیم، نه فقط روی بافت هایی که با جراحی از بین رفته اند.

 وجود حیات در زهره رد شد
در ماه سپتامبر، ستاره شناسان و دیگر دانشمندان مشغول مقاله ای بودند که 
در مجله ی Nature Astronomy به چاپ رسیده بود و نشانه هایی از وجود حیات 
در سیاره زهره را نشان می داد. در این مقاله ادعا می شد که دانشمندان در این 
ســیاره فسفین کشف کرده اند. گازی که از موجودات میکروسکوپی بی هوازی 
نشات می گیرد. این گاز در جو ونوس مشاهده شده بود، یافته ای که اگر درست 
باشد نشان می دهد ما در جهان تنها نیستیم. اما مطالعات بعدی نتوانستند به 
نتیجه ی مشابهی دست یابند. اکنون گروهی از دانشمندان باور دارند که علت 
اشتباهی که در تحقیقات اول رخ داد را فهمیده اند. به نقل از سالون، در مقاله ای  
که به عنوان پیش چاپ در مجله ی Astrophysical Journal موجود است و قرار 
است به صورت عمومی منتشر شود گروهی از دانشمندان معتقدند که گاز کشف 

شده در مقاله ی اصلی دی اکسید گوگرد بوده است و نه فسفین! 
دی اکسید گوگرد در زهره به فراوانی موجود است و متاسفانه ربطی به وجود 
حیات ندارد.دکتر ویکتوریا مدوس)Victoria Meadows( استاد ستاره شناسی در 
دانشگاه واشنگتن که در نوشتن مقاله جدید نقش داشته می گوید: داده ها نشان 
می دهد که به جای فسفین در ابرهای سیاره ی زهره در آن دی اکسید گوگرد 
یافت شــده است. دی اکسید گوگرد سومین عنصر فراوان در جو زهره است و 

نشانه ای از وجود حیات نیست.
برای درک بیشتر این موضوع باید کمی در علم دقیق شویم تا علت آن  که چرا 
دانشمندان در وهله ی اول تصور کردند فسفین در جو زهره وجود دارد را بیابیم.

از آن  جا که انســان ها هیچ کاوشگر فعالی برای اندازه گیری هوا در سطوح 
فوق داغ زهره ندارند تنها راه بررسی ترکیب ابرهای زهره، مشاهده ی طیف های 
جو است. طیف ها الگوها نوری هستند که توسط یک عنصر یا ماده ی شیمیایی 
ساطع می شوند و از آن جا که عنصر طیف و طول موج مشخصی دارد دانشمندان 
می توانند آن ها را مورد تجزیه و تحلیل قرار دهند تا به مواد شیمیایی هر کدام 
دست یابند. مشکل اصلی این جاست که متغیرهای زیادی به عنوان »نویز«  وجود 
دارند که می توانند در داده های به دست آمده از این طیف ها خلل ایجاد کنند 
و باعث به دست آمدن نتایج غلط شوند. در واقع اگر جو دارای مواد شیمیایی 

متفاوت زیادی باشد جداسازی آن ها و تشخیص هر یک امری پیچیده است.
در مورد این ســیاره نیز دانشمندان باور دارند که نویسندگان مقاله اصلی 
دی اکسید کربن در جو زهره را به حساب نیاورده اند و به اشتباه فکر کردند که 
داده های آن ها از ابر زهره گرفته شــده است. در حالی که این داده ها از لایه ی 

مزوسفر جو بوده که در ارتفاع 50 کیلومتری قرار دارد.
البته اگر مقاله ی جدید درســت باشد و فسفینی در جو زهره نباشد به این 
معنا نیست که دانشمندان مقاله ی اصلی اشتباهی انجام داده اند. روش های علمی 
ایجاب می کند که فرضیه ها دوباره بررسی شوند. دانشمندان مقاله ی اصلی در 
مورد تحقیقات و مشاهدات شــان شفاف عمل کردند و اجازه دادند دانشمندان 

دیگر یافته های آن ها را دوباره بررسی کنند. 

 تحویل 4 ماهواره به ســازمان فضایی ایران/آخرین وضعیت 
»سامان«

مدیرکل حوزه ریاست سازمان فضایی از تحویل گیری 4 ماهواره »پارس- 1« 
،«ناهید«، »طلوع« و »ظفر- ۲« خبر داد و گفت: این ماهواره ها در حال تکمیل 

فرآیندهای نهایی خود هســتند، ضمن آنکه بلوک انتقال مداری »سامان« نیز 
مراحل پایانی خود را می گذراند. 

دکتر سعید قربانی با اشاره به تعاملات سازمان فضایی با سایر مراکز تحقیقاتی 
و برون ســپاری پروژه های تحقیقاتی، با تاکید بر اینکه در این رابطه ســازمان 
فضایی ایران از تمامی ظرفیت های موجود اعم از بخش خصوصی، بخش دولتی، 
دانشگاه ها، پژوهشگاه ها و مراکز علمی و شرکت های خصوصی برای پیشبرد پروژه 
فضایی بهره می برد، اظهار کرد: این امر به نحوی است که در پروژه های ماهواره ای 
که به دانشگاه ها سپرده شده بود و علاوه بر روند طراحی که در دانشگاه ها توسط 
دانشجویان و اساتید دانشگاه ها انجام می شود، از تخصص شرکت های خصوصی 

در طراحی زیر سیستم و ماژول های ماهواره استفاده می  شود.
وی اظهار کرد: در ادامه همین روند واگذاری دوباره پروژه ها به بخش خصوصی 
در دستور کار سازمان فضایی است و در تلاشیم تا از تمام ظرفیت های موجود 

بهره مند شویم.
قربانی با اشاره به رویکرد کشور در زمینه طراحی و ساخت ماهواره ها، خاطر 
نشــان کرد: با توجه به تحریم های ظالمانه موجود ممکن است هر لحظه این 
تحریمات شامل فناوری مخابراتی و فناوری اطلاعاتی شود و کشور نیازمند راهکار 
ســریع و جامع باشد؛ از این رو کشور نیاز مبرمی به ماهواره مخابراتی دارد. در 
حال حاضر دنیا به سمت پرتاب ماهواره های کوچک حرکت کرده است؛ چرا که 
این نوع ماهواره ها قابلیت تولید انبوه را دارند و ما نیز تلاش داریم تا با مشارکت 
بخش خصوصی اقدام به ایجاد منظومه های ماهواره های مخابراتی و سنجشی 

کنیم و در این راستا بسترسازی های لازم را نیز انجام داده ایم.
وی در خصوص پروژه  ماهواره ای در دستور کار سازمان فضایی، یادآور شد: 
پروژه ماهواره مخابراتی »ناهید- ۲« طی قراردادی بین پژوهشگاه فضایی ایران و 
سازمان فضایی ایران به اجرا درآمده است. ماهواره »ناهید ۲« یک میکرو ماهواره 
مخابراتی اســت که برای انجام ماموریت های مخابراتی در مدار LEO و توسعه 
تکنولوژی زیر سیستم های حساس ماهواره های مخابراتی GEO طراحی شده است.

 مدیرکل حوزه ریاست سازمان فضایی ایران، ماهواره »پارس- 1« را مهمترین 
ماهواره ای دانست که امسال آماده شده است و گفت: این ماهواره سنجش از دور 
پیشرفته ترین ماهواره ای است که تا امروز در ایران ساخته شده است. ماهواره 
»طلوع« نیز از دیگر ماهواره های سنجشی کشور است که بخشی از فناوری های 

»های تک« در آن مورد استفاده قرار گرفته است.
قربانی با اشــاره به تحویل ماهواره »پارس- 1« به سازمان فضایی از سوی 
پژوهشگاه فضایی ایران، توضیح داد: متخصصین پژوهشگاه فضایی ایران در یک 
تلاش مســتمر و خستگی ناپذیر توانستند با وجود تمام محدودیت های شیوع 
ویروس کرونا، این پروژه را مطابق با زمان بندی از پیش تعیین شــده به اتمام 
برسانند و تمام تست های مورد نیاز را با موفقیت پشت سر بگذارند. این ماهواره 
تحویل سازمان فضایی ایران شده و در حال انجام هماهنگی ها و طی فرآیندهای 

لازم برای پرتاب هستیم.
وی همچنین ماهواره »ناهید- ۲« را یک میکرو ماهواره مخابراتی توصیف 
کرد که برای انجام ماموریت های مخابراتی در مدار LEO و توسعه تکنولوژی زیر 
سیستم های حســاس ماهواره های مخابراتی GEO طراحی شده است و اضافه 
کرد: این ماهواره قابلیت انجام ماموریت های متعددی را دارد که در دو دســته 
»اولیه« و »ثانویه« تعریف شــده اند. در ماموریت های اولیه تمرکز بر توسعه و 
تست تکنولوژی های اساسی مورد نیاز، از جمله آزمون انتقال مداری با استفاده 

از پیشرانش تک مؤلفه ای و دستیابی به عمر عملیاتی ۲ سال است.
قربانی ابراز امیدواری کرد در این هفته این ماهواره تکمیل شود و فرآیند تست 
و تحویل گیری ماهواره توسط سازمان فضایی آغاز شود. وی درخصوص تعداد 
ماهواره های در نوبت پرتاب این سازمان، گفت: هم اکنون و بعد از تحویل گیری 
ماهواره های »پارس- 1« ،«ناهید«، »طلوع« و »ظفر- ۲« این ماهواره ها در حال 
تکمیل فرآیندهای نهایی خود هستند و علاوه بر آن بلوک انتقال مداری »سامان« 
نیز مراحل پایانی خود را می گذراند. مدیرکل حوزه ریاست سازمان فضایی با اشاره 
به اقدام سازمان فضایی ایران در فعال سازی صنعت بیمه در بخش فضایی، افزود: 
در سال گذشته به عنوان اولین قرارداد بیمه در بخش فضایی کشور، قرارداد بیمه 
»حمل و نقل محموله های فضایی« منعقد شد و در ادامه فعالسازی صنعت بیمه 

در این حوزه، دومین قرارداد بیمه در حوزه فضایی نیز شکل گرفت.
وی خاطر نشان کرد: این قرارداد بیمه شامل فازهای »پیش از پرتاب و تزریق 
ماهواره در مدار مورد نظر« و »بیمه مسئولیت شخص ثالث برای افراد حاضر در 

اجرای این مراحل« است.

 گلکســی Z فولد ۳ و گلکسی Z فلیپ ۳ سامسونگ پنج ماه 
دیگر عرضه می شوند

براساس شایعات، سامسوگ قصد دارد گوشی های تاشدنی گلکسی Z فولد 
۳ و گلکسی Z فلیپ ۳ را ماه جولای ۲0۲1 )تیرماه 1400( راهی بازار کند.

گوشی های هوشمند سری نوت معمولا حوالی ماه سپتامبر و اکتبر روانه ی بازار 
می شوند؛ در نتیجه گمان می رفت گوشی های تاشدنی بعدی سامسونگ نیز در 
این بازه ی زمانی عرضه شوند. اما براساس گزارش GSMArena، اگر شایعه ای که 
به تازگی منتشر شده است صحت داشته باشد، سامسوگ قصد دارد گوشی های 
تاشــدنی گلکسی Z فولد ۳ و گلکسی Z فلیپ ۳ را ماه جولای ۲0۲1 )تیرماه 
سال 1400( راهی بازار کند. بنابراین، محصولات یادشده ماه ها زودتر از گلکسی 

Z فولد ۲ که ماه سپتامبر عرضه شد، به دست کاربران می رسند.
باتوجه به اینکه پرچم دار سامسونگ برای نیمه ی اول سال، یعنی سری گلکسی 
اس ۲1 در ماه ژانویه راهی بازار شد، به  نظر می رسد استراتژی این شرکت برای 
زمان عرضه ی محصولات در حال تغییر است؛ در نتیجه زمان بندی جدید برای 
عرضه ی گوشی های هوشمند تاشو منطقی به  نظر می رسد. اگر شرکت کره ای 
برای عرضه ی محصولات پرچم دار خود دو روز در سال را در نظر داشته باشد، 
تفاوت زمانی این دو روز باید شش ماه باشد. این بدان معنی است که گوشی های 
تاشدنی باید شش ماه پس از سری گلکسی اس ۲1، یعنی در ماه جولای عرضه 
شــوند. تأیید صحت این شایعه در حال  حاضر کار عجولانه ای است. شاید این 
شرکت در ماه جولای در مسیر تولید گوشی های تاشدنی بعدی باشد. بااین حال، 
به هیچ وجه مشخص نیست در روند تولید این محصولات تأخیر پیش خواهد آمد 
یا خیر. شاید سامسونگ تمامی شرایط برای عرضه ی نسخه ی سوم گوشی های 
هوشمند تاشدنی خود را مهیا کرده است. این شرکت پیش تر فراخوانی بزرگ 
برای گلکسی فولد اصلی داشته و تجربه لازم را کسب کرده است.انتظار می رود 
ترکیب شیشــه ی UTG )شیشه ی فوق باریک( گلکسی زد فولد ۳ در قیاس  با 
نسل دوم گوشی های تاشدنی سامسونگ تغییر کند و حتی ممکن است دوباره 

از روکش پلاستیکی استفاده شود. 

نســخه ی ۶ چرخ خودروی آف رود و شاسی بلند جیپ گلادیاتور مجهز به 
پیشــرانه ی خورجینی هشت سیلندر شورولت LS۳ با قدرت 500 اسب  بخار 

در یک آگهی فروش مشاهده شد.
جیپ گلادیاتور خودرویی اســت که در ســال های 1۹۶۲ تا 1۹70 توسط 
شــرکت خودروسازی جیپ تولید شد و در ســال ۲0۲0 نسخه ی آف رود آن 
براســاس جیپ رانگلر به تولید رسید. به گزارش Carscoops، نسخه ای کاملا 
اصلاح شده از جیپ گلادیاتور اخیرا برای فروش در بازار خودروهای دست دوم 
فلوریدا ظاهر شد و اگرچه به نظر می رسد آگهی فروش آن حذف شده است؛ 

اما هنوز جای بحث دارد. 
نسخه ی یادشــده گلادیاتور »۶x۶G So Flo Jeeps SF« لقب گرفته است 

و به نظر می رســد مانند سایر مدل هایی نیست که قبلا با آن رو به رو شده ایم. 
از جملــه نکات در خور توجه در این خودرو می توان به افزایش طول اشــاره 
کرد و اکنون دارای سه محور و ۶ چرخ است که همه ی آن ها محرک هستند. 
رینگ ها ساخت یک شرکت خدمات پس از فروش هستند که در لاستیک های 

مخصوص رانندگی در گل ولای قرار گرفته اند.
مجموعه دیگری از تغییرات در این جیپ گلادیاتور وجود دارد که به آن ها 
اشــاره می کنیم. به عنوان مثال، کل قســمت بیرونی خودرو با اپوکسی مقاوم 
در برابر خراش مخلوط با فیبر کولار )Kevlar( با ضخامت یک شــانزدهم اینچ 
پوشانده شده، پروفیل جلوی آن از جلوپنجره و چراغ های جلوی یدکی ساخته 

شده است و شیشه جلو خودرو ضخامت زیادی دارد.
تغییرات در بخش عقب ادامه می یابد و شــامل کفی کشــیده با ریل های 
جدید و فضای کافی برای حمل رینگ و لاســتیک یدکی می شود. درحالی که 
فضای داخل کابین خودرو از چرم قرمز و سیاه پوشیده شده و ارتفاع سواری 

پنج اینچ افزایش یافته است.
افرادی که این خودروی عجیب را ساخته اند، به تغییرات برای زیبایی جیپ 
گلادیاتور اکتفا نکرده اند. آن ها همچنین پیشرانه ی V۸  شورولت LS۳ را در زیر 

کاپوت جاسازی کرده اند که 500 اسب  بخار قدرت تولید می کند.
خودروی یادشده با قیمت درخواستی 175 هزار دلار برای فروش از طریق 
جیمز ادیشــن آگهی شده بود اما در زمان نوشتن این متن، از فهرست فروش 
حذف شــد؛ به این دلیل که جیپ گلادیاتور ۶ چرخ فروخته شد یا فروشنده 

تصمیم گرفت فروش آن را در جای دیگری امتحان کند.

جیپ گلادیاتور شش  چرخ مجهز به پیشرانه شورولت رؤیت شد

هدست واقعیت ترکیبی فوق پیشرفته ی اپل ۳۰۰۰ دلار قیمت خواهد داشت

اولین خودروی مســابقه ی پرنده ی الکتریکی جهان رونمایی شد.   به نقل 
از دیلی میل، این خودروی پرنده با حداکثر ســرعت 75 مایل برســاعت)1۲0 
کیلومتر برساعت( و شتاب دهنده های اکتاکوپتر)octocopter( با هشت چرخانه، 

در اواخر سال جاری در مسابقاتی جدید شرکت خواهد کرد.
شــرکت Alauda Aeronautics که ســازنده ی این ماشین است می گوید: 
این وســیله که نامش ایراسپیدر)Airspeeder(است در این مرحله توسط یک 
نفر با کنترل از راه دور هدایت می شود و می تواند به صورت عمودی از زمین 
بلند شــود و به همین صورت نیز فرود بیاید. اولین ورود این وسیله به دنیای 
مســابقات با کنترل از راه دور برای انجام مجموعه ای از مسابقات تحت عنوان 
»بستر آزمایشی فناوری« خواهد بود و سپس مسابقات سال ۲0۲۲ با سرنشین 

انجام خواهد شد.
این ماشــین پرنده برای مدت سه سال در حال توسعه بوده است و بخشی 
از برنامه ی ایجاد ورزشی است که بتواند انقلابی در زمینه ی حمل و نقل هوای 
پاک ایجاد کند. شرکت سازنده ی آن که در استرالیا مستقر است قصد دارد تا 

پیش از آغاز مسابقات 10 خودروی برقی پرنده کاملا مشابه بسازد.
در توســعه و ساخت این وسیله افرادی برجسته در صنعت هوافضا، خودرو 
و ورزش های موتوری شرکت داشــتند از جمله مک لارن)Mclaren(، شرکت 
 Jaguar Land(جگوار لندرور ،)Boeing(بوئینگ ،)Babcock(هواپیمایی بابکاک

.)Brabham(و برابهام )Rolls-Royce(رولزرویس،)Rover
 MK۳ این گروه می گویند: اطلاعات بیشــتر در مورد مســابقات ایراسپیدر
از جمله خلبان ها، مکان و مســیر به زودی در ماه های آینده اعلام می شــود. 
آزمایشــات نهایی با کنترل از راه دور پشت درهای بسته در استرالیا پیش از 
شروع مســابقات بین المللی در اواخر ســال جاری انجام خواهد شد. شرکت 
ایراســپیدر می گوید: این لحظات مهم از اولین نمایش یک ماشــین پرنده ی 

برقی در تاریخ برای همیشه باقی خواهد ماند.
ایراسپیدر جهشی بزرگ به سمت جلو در زمینه ی ماشین های پرنده است، 
زیرا فناوری های آن هرگز در نوع دیگری از ماشــین ها دیده نشده است. این 
فناوری ها شــامل سیستم های جلوگیری از تصادف لیدار)LiDAR( و رادار است 
که دیدی مجازی ایجاد می کنند. همچنین بدنه ی آن از فیبرکربنی اســت که 
برای مقاومت بیشتر، محکم بودن و در عین  حال سبکی طراحی شده است.

درمقایســه با MK۲ که اوایل ســال جاری رونمایی شــد این نسخه جدید 
افزایش ۹5 درصد نیرو با تنها 50 درصد وزن بیشــتر را دارد. همچنین دارای 
۹5 کیلووات پیشرانه و وزن 100 کیلوگرمی بدون احتساب خلبان است که به 
آن اجازه می دهد با سرعت 75 مایل بر ساعت)1۲0 کیلومتر( حرکت کند. بر 
طبق گفته های شرکت سازنده ساختار اکتاکوپتر این ماشین به آن قابلیت های 

مثبتی از جمله پایداری بهتر و مانور بهتر می دهد. در هنگام مسابقات خلبان 
می تواند گردشی تیز مانند ماشین های مسابقه داشته باشد و همچنین توانایی 
حرکت به صورت عمودی را نیز دارد. این ســاختار همچنین این اطمینان را 
می دهد که اگر یکی از باتری ها و یا چرخانه ها دچار مشــکل شوند این وسیله 
می توانــد در امنیت کامل فرود بیاید. این مســابقات بــه گروه اطلاعات مهم 
بیشــتری درمورد دینامیک، عملکرد و ایمنی وسیله خواهد داد. و به ساخت 
نوع چهارم این ماشین که در سال ۲0۲۲ آماده کار خواهد بود کمک می کند.

مســابقات نقش مهمی در ســرعت بخشــیدن بــه ایجــاد فناوری های 
eVTOL)برخاستن و نشستن عمودی وسایل نقلیه برقی( دارند و نوید انقلابی 
در زمینه ی حمل و نقل شــهری، لجستیک و حتی جابجایی موارد پزشکی را 
می دهد. هر دوی وسایل MK۳ و MK4 به وسیله ی نوآوری ها به ایجاد محیطی 

امن کمک خواهند کرد. 

این نوآوری ها باعث پیشــرفت در زمینــه ی کاهش آلودگی صوتی و تولید 
باتری هایی می شود که به توسعه هرچه بیشتر صنایع جدید کمک می کند. این 
شرکت قصد دارد تا فراتر از استرالیا تا انگلیس گسترش یابد تا ورزشی جهانی تر 
ایجاد کنند. مت پیرسون)Matt Pearson(بناینگذار ایراسپیدر می گوید: بریتانیا 
به عنوان مرکز مســابقات ماشینی و هوافضا شناخته می شود و ما برای ایجاد 
مســابقاتی که باعث انقلابی در زمینه ی جابه جایی شود باید این مهارت ها را 
تحت نظر داشــته باشیم. در حالی که مســابقات هوایی موضوع جذابی است 

هدف ما افزایش سرعت توسعه در زمینه ی جابه جایی است.
این ورزش جدید همان نقشــی را ایفا می کند که مسابقات »فرمول یک« 
حدود یک قــرن پیش در آماده کردن مردم برای نوع جدیدی از حمل ونقل 

ایفا کرده است.

فرمول 1 در آسمان!

گفته می شود هدست واقعیت ترکیبی اپل احتمالا دارای مجموعه ای از حسگرها و 
دوربین های ردیابی حرکت دست و چشم، سربند قابل تعویض و نمایشگر ۸K است.

چند ســالی است که گفته می شود اپل در حال کار روی نوعی عینک واقعیت 
افزوده و یک هدست واقعیت مجازی یا واقعیت ترکیبی است و طبق گمانه زنی های 
اخیر، از مدل AR آن با نام احتمالی اپل گلس )Apple Glass( یاد می شود. گزارش های 
مختلف و پرونده های ثبت اختراع متعدد به نوعی این موضوع را اثبات می کنند و نشان 
می دهند که غول دنیای فناوری ایده های بسیاری برای هرچه کاربردی تر کردن این 
محصولات دارد. بنا بر گزارش اپل اینسایدر و با استناد به اطلاعات به دست آمده از 
منابع آگاه به سیاست های اپل، گفته می شود نخستین محصول قابل نصب روی سَر 
)HMD( کوپرتینویی ها می تواند یک هدست واقعیت ترکیبی )MR( بسیار پیشرفته 
باشد. به ادعای گزارش، دستگاه مذکور می تواند در بطن خود بیش از دوازده دوربین 

برای ردیابی حرکت دست و نشان دادن فیدهای ویدیویی جهان اطراف به کاربران 
داشته باشد. فناوری پیشرفته ردیابی چشم و نمایشگر با وضوح فوق العاده ی ۸K همراه  
با سایر ویژگی ها، این هدست را به گزینه ای بالارده و گران قیمت تبدیل خواهد کرد. 
در این میان، تصاویر مفهومی از نمونه ی اولیه ی محصول در مراحل انتهایی توسعه 
رسانه ای شده است که براساس آن، این هدست از زبان طراحی منحنی شکل بهره 
می گیرد و با استفاده از مواد مشبک و سربندهای قابل تعویض روی صورت کاربر 
متصل می شود. در این گزارش آمده است که هدست اپل برای غوطه وری بیشتر 

کاربر، تلفیقی از فناوری واقعیت افزوده و واقعیت مجازی ارائه می دهد. 
اعتقاد بر این است که کانون توجه اپل می تواند بر ارائه ی بازی  یا احتمالا بهره وری 
 ،N۳01 و برنامه های آموزشــی معطوف شود. گفته می شود این دستگاه با نام رمز
کاربر را در محیطی کاملا مجازی، مانند هدست آکیولس کوئست غرق می کند و 
از قرار معلوم، مانع دید محیطی کاربر می شود؛ اما منظره ای از جهان اطراف او ارائه 
می دهد تا یک اثر واقعیت ترکیبی ایجاد کند. گفته می شد این محصول در آخرین 
مرحله از توسعه ی نمونه ی اولیه قرار دارد و قلب تپنده ی این هدست را پردازنده ای 
به مراتب قوی تر از تراشه ی M1 استفاده شده در کامپیوترهای مک تأمین خواهد 
کرد؛ از این رو انتظار می رود سطح پردازشی بسیار پیشرفته ای در بازی  و سایر محتوا 
ارائه بدهد. علاوه بر ردیابی دست و چشم، اپل در حال توسعه ی مکانیزم های کنترل 
برای دریافت فرامین کاربران است. برای مثال، دستگاهی همچون حلقه روی انگشت 
کاربر می تواند به او امکان کنترل نرم افزار بدهد. هنوز مشخص نیست که لوازم جانبی 
همراه آن عرضه خواهد شد یا جداگانه فروخته می شود؛ اما به نظر می رسد برخی 
از نمونه های اولیه دارای صفحه حساس به لمس برای تشخیص ژست های حرکتی 

یا دکمه ی Digital Crown برای ثبت فرامین هستند. 


